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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z XXI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 27. júna 2024 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice 
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice.  
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, ctení hostia, kolegovia, 

prajem vám dobré ráno a dovoľte mi, aby som otvoril XXI. zasadnutie mestského 
zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam. Prosím, zaujmite svoje miesta  
na rokovanie, aby sme mohli pokračovať. Ak ste sa nestihli prezentovať, prosím, urobte 
tak teraz. V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva pána 
poslanca Sitkára, Jozefa Karabina, pani poslankyňu Kovačevičovú a pána poslanca 
a námestníka Gibódu. Prosím, prezentujte sa, ak ste tak doteraz neurobili. Konštatujem, 
že bolo prezentovaných 32 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov  
a sme teda uznášania schopní.  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, skôr ako prejdeme 

k programu, dovoľte mi, aby som vám dal informáciu k plneniu jedného z vašich 
uznesení, ktoré je od dnešného dňa aktívne. Jedná sa o investičné zámery, ktoré jedným 
uznesením ste chceli, aby mesto Košice zverejnilo. Toto zverejnenie je urobené 
cloudovým spôsobom cez GIS plán, GIS mapy. To znamená, ak sa prihlásite do GIS plánu 
vy, ale i akákoľvek verejnosť, tak objavíte novú mapu, ktorá sa volá mapa investičných 
zámerov, kde nájdete prehľad investičných projektov mesta. Je to v zmysle uznesenia  
č. 368 z 8. februára 2024. Sú tam zverejnené aj podklady, aktuálne k 3 projektom v tejto 
chvíli. Je tam zverejnený vnútroblok Jasuschova-Bauerová, vnútroblok Turgenevova-
Lomonosova, dnes bude zverejnená ešte Želiarska. Zároveň sa pripravuje zverejnenie 
Slaneckej. To bude za pár dní, v priebehu možno budúceho týždňa. Postupne tam budú 
tieto všetky projekty pribúdať v zmysle tohto uznesenia. Týmto GISovým riešením je 
naším cieľom zverejniť všetky investičné projekty, ktoré mesto má a verím, že v priebehu 
niekoľkých týždňov nielen vy, ale i verejnosť si bude môcť kliknúť na ktorýkoľvek 
polygón, ktorý reprezentuje investičný zámer a získate o ňom všetky potrebné informácie 
a zároveň cez odkaz v tomto GISovom podklade si môžete stiahnuť dátové zložky, ktoré 
budú k dispozícii. Toľko k tomuto plneniu uznesenia. Vážené poslankyne, vážení 
poslanci, teda prejdime k programu zasadnutia, ktorý ste dostali v pozvánke.  

- - - 
 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz vás poprosím, predsedov poslaneckých klubov, aby navrhli 

svojich zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči. Pán poslanec Ihnát. Nech sa páči. 
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p. Ihnát, poslanec MZ: Teraz som zapnutý. Ďakujem pekne. Dobré ráno prajem kolegyne, 
kolegovia, ja navrhujem pani poslankyňu Zemkovú.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Dobré ráno prajem všetkým. Vážený pán primátor, vážení kolegovia, 

za poslanecký klub s názvom Košický klub navrhujem pána poslanca Tibora Bačinského.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme pána poslanca Berbericha.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Má niekto pripomienky alebo iný návrh? 

V prípade, že nie, dovoľte mi navrhnúť do návrhovej komisie pani poslankyňu Zemkovú, 
pána poslanca Bačinského a pána poslanca Berbericha. Nech sa páči, hlasujme o tomto 
spoločnom návrhu. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Oznamujem, že na XXI. zasadnutí mestského zastupiteľstva bude 

návrhová komisia pracovať v zložení pani poslankyňa Zemková, pán poslanec Bačinský 
a pán poslanec Berberich. Zároveň žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje 
miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrhy 
k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne k tejto návrhovej komisii 
po ústnej informácii prítomných poslancov.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice:  Mgr. Zuzana Slivenská a Mgr. Peter Berinšter 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol uvedený 

v pozvánke. Prosím teda v zmysle zákona, aby ste najprv navrhovali body, ktoré žiadate 
vypustiť z pozvánky, ktorá vám bola zaslaná. Nech sa páči, otváram rozpravu. V prípade, 
že sa nik nehlási a nebudeme teda púšťať body rokovania, druhou našou úlohou je 
navrhnúť zmeny poradia bodov, v prípade, ak je to potrebné. Nech sa páči, zmeny,  
k zmene otváram rozpravu. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. V závere pozvánky máme body 35, 36 a 37, 

ktoré považujeme za celkom dôležité. 35 je Záverečný účet mesta Košice, bod 36 je 
Informácia o výsledkoch kontroly vykonanej NKÚ SR a skrátene a bod 37 je Odpočet 
plnenia stratégie mestských podnikov. Vážení kolegovia, navrhovali by sme tieto dôležité 
body presunu trošku viac na začiatok. Ak si pamätáte posledné zastupiteľstvá, väčšinou 
odpočet stratégie podnikov je vzadu, tým pádom už veľa poslancov odchádza a nie je  
na to priestor, ponáhľame sa. Čiže boli by sme radi, aby to dostalo dôstojné miesto  
a navrhujem teda body 35, 36 a 37 zaradiť postupne za sebou ako body 6.1, 6.2 a 6.3. 
Čiže Záverečný účet bod 35 bude 6.1, bod 36 bude 6.2 a bod 37 bude 6.3, v prípade, že 
to schválite. Ďakujem veľmi pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké iné návrhy na zmenu poradia 
bodov? V prípade, že nie, budeme hlasovať teda o zmene, aby bod 35 sa presunul, ako 
bod č. 6.1. Nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Bod č. 36 sa presúva, ako bod č. 6.2. Nech 

sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 3 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. A tretím návrhom bol, aby bod 37 sa 

presunul, ako bod č. 6.3. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 4 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Teraz budeme hlasovať 

o pozvánke tak, ako bola prijatá s týmito 3 zmenami poradia bodov, nasledovať potom 
bude doplňovanie bodov. Nech sa páči, hlasujeme o pozvánke s vymenenými 
a vypustenými bodmi. 

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Vážené poslankyne, vážení poslanci teraz 

vás poprosím o vaše doplňujúce návrhy do pozvánky. Nech sa páči. Pán poslanec 
Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Vážené kolegyne, vážení kolegovia, ja by som vás rád 

prosil, aby sme schválili doplnenie do pozvánky do bodu rokovania bod 2.1 Situácia  
v organizácii Visit Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Dobrý deň všetkým, ďakujem pekne za slovo. Ja navrhujem doplniť 

do programu rokovania, ako bod číslo 2.2 Informácie o činnosti komisie na ochranu 
verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov MZ v Košiciach, čiže 
informáciu zaradiť, ako bod 2.2. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Informácie komisie...  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: ...na ochranu verejného záujmu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa.  
 
p. Saxa, poslanec MZ: Dobré ránko, ďakujem za slovo. Navrhujem zaradiť do programu 

dnešného rokovania bod 5.1 Prerokovanie pozastavených uznesení MZ. To je jeden 
návrh.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pod akým číslom? 
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p. Saxa, poslanec MZ: 5.1, teda Prerokovanie pozastavených uznesení MZ a bod 38.1 
Personálne otázky. 38.1 Personálne otázky. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja navrhujem vložiť nový bod pod bodom 

č. 7.1 Návrh na zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2024, riešenie 
havarijnej situácie na majetku mesta Košice v správe MČ Sídlisko KVP.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte raz môžete prosím ten bod.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: 7.1 Návrh na zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 

2024, riešenie havarijnej situácie na majetku mesta Košice v správe MČ Sídlisko KVP. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Predkladám návrh na vloženie bodu rokovania 

pod č. 5.2 s názvom Dodatok č. 1 k Memorandu o partnerstve a vzájomnej spolupráci  
pri organizácii Medzinárodného filmového festivalu Art Film Fest pre zo dňa 04.12.2015. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Dobrý deň prajem, navrhujem bod č. 10.1 s názvom Nevyužívané 

športoviská a športovo-rekreačné areály. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Škoda, že o 2/3 bodov sme sa nerozprávali. Budeme tu naozaj asi 

do zajtra. Nech sa páči, budeme postupne hlasovať o bodoch, ako by postupovali 
v pozvánke, teda začneme bodom 2.1, navrhuje pán poslanec Fedoročko a to je Visit 
Košice, nech sa páči. 

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Bod bodom 2.2 pán poslanec Karaffa, 

Informácia komisie na ochranu verejných záujmov. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod 5.1, poslanec Saxa, prerokovanie pozastavených uznesení. 

Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 8 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 5.2 pani námestníčka, dodatok Art Film Fest. Nech sa 

páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 9 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 7.1 pán poslanec Matoušek, programová zmena 

rozpočtu. 
 



5 

Hlasovanie č. 10 -  za: 23, proti: 0, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento bod bol prijatý. Pod bodom 10.1 pán poslanec Horenský, 

nevyužité športoviská a areály. 
 
Hlasovanie č. 11 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 38.1 pán poslanec Saxa, 

personálne otázky bližšie nešpecifikované. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. Poprosím organizačné, 

aby aktualizovalo pozvánku a aktualizovalo ju i na webe.  
- - - 

 
Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Polaček, primátor mesta: A budeme teda pokračovať bodom č. 1, ktorým je bod Slovo  

pre verejnosť, ktorý bude prerokovaný bezprostredne po bode programu, ktorý je 
uzavretý ako prvý, teda po 12-tej hodine v zmysle § 36 a) rokovacieho poriadku.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 238 o nakladaní 
s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 2 otváram Návrh na zmenu Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice č. 238 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými 
stavebnými odpadmi na území mesta Košice. Tento materiál je spracovaný v súlade aj  
s požiadavkami vás, aby sme dokázali finančne zvládnuť vývoz odpadov v našom meste. 
Racionalizovali sme niektoré úlohy, ktoré nám vyplývali z tohto VZN-ka. Verím, že bolo 
dostatočne prerokované a všetci mu rozumieme. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
V prípade, že sa nik nehlási, pani poslankyňa Zemková. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja si 

dovolím v zmysle záverov legislatívno-právnej komisie, ktorý vznikol aj na základe 
nejakých podnetov príslušného oddelenia, predložiť pozmeňujúci návrh. Je to vecou 
prediskutovanou s príslušným oddelením. Odôvodnenie tohto návrhu. Jednou 
z podstatných zmien predkladaného návrhu na zmenu VZN č. 238 je úprava doposiaľ 
zavedeného systému nakladania s komunálnymi odpadmi z domácnosti v rekreačných 
chatových oblastiach a záhradkárskych lokalitách. Navrhujeme vypustiť celý text 
upraveného znenia ods. 12, pretože po opakovanom internom posúdení návrhu, bolo 
skonštatované, že schválenie navrhovanej úpravy ods. 12 by došlo k nesúladu  
so zavedenými a vykonávanými systémami zberu komunálnych odpadov na území mesta. 
Konkrétne ide o posúdenie zjazdnosti ciest, s ktorou som sa oddelenie vysporiadalo 
doplnením v iných novelizovaných častiach predkladaného návrhu na zmenu VZN o text 
s prihliadnutím na zabezpečenie prístupu pre zberové vozidlo. Podstatným dôvodom 
vypustenia tohto odseku je skutočnosť, že zmluvný partner na území mesta vykonával  
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a bude vykonávať zber komunálneho odpadu v slepých uliciach bez možnosti otáčania sa 
zberového vozidla. Ponechaním aj tejto časti textu by došlo k nesúladu s aplikačnou 
praxou a doposiaľ sa zber komunálneho odpadu nevykonával iba v záhradkárskych 
slepých uliciach bez možnosti otáčania sa zberového vozidla a teda ten pozmeňovák znie: 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu a to vypustenie v čl. 1 bod 22 znie, 
v § 7 sa vypúšťa ods. 12. Koniec. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. Procedurálny.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Z predloženého programu je asi každému jasné, 

že tu budeme minimálne do obeda a po porade s kolegami poslancami, ktorí tu sedia  
vo vyššej časti, by som si dovolil navrhnúť zatiaľ procedúru, aby sme sa všetci vedeli 
zariadiť, aby obedná prestávka nasledovala po Slove pre verejnosť. To znamená, medzi 
12:30 a 13:30, ak budete súhlasiť, aby aj zamestnanci sa vedeli najesť, aby sme minuli tú 
špičku. Čiže ten procedurálny návrh, obedná prestávka 12:30-13:30 s tým, ešte že chcem 
poprosiť poslancov, aby sme sa poobede dohodli, kedy by sme si dali poobede 
polhodinovú prestávku a dokedy budeme rokovať s tým, že aby po obede sme oznámili 
to takisto procedurálnym návrhom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A ešte by bolo aj potrebné si povedať, ako zajtra. Keď to ešte chcete 

doplniť.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Máte pravdu pán primátor, uvidíme to na priebehu rokovania, ale zatiaľ 

aspoň tú obednú prestávku si prosím odhlasujme. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 33, proti. 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. Sme v bode č. 2 Návrh na zmenu VZN mesta 

Košice o nakladaní s odpadmi. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Keďže sa bavíme o VZN č. 238 o nakladaní s komunálnymi 

odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi, dovolil by som si, ako zastupiteľstvo  
v prípade, že to kolegovia podporia, poveriť pána kontrolóra Pavla Galla vykonaním 
kontroly. Uznesenie znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov žiada hlavného kontrolóra mesta Košice Ing. Pavla Galla o vykonanie 
kontroly dodržiavania Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 238 o nakladaní 
s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice  
za obdobie od 01.01.2024 do termínu výkonu kontroly. Ako poslanec mám za to, že  
v meste Košice dochádzalo k porušovaniu tohto VZN, preto by som to rád skontroloval. 
Termín dávam pán kontrolór do 30.10.2024. V ideálnom prípade by som navrhol, aby ste 
to predložili na decembrové zastupiteľstvo, ktoré zvykne byť s tým, že rešpektujem, že 
materiály sa uzatvárajú koncom novembra, čiže ak by ste to stíhali dovtedy a je to pre vás 
reálne, tak by som navrhoval takýto termín. Ďakujeme veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec vy tú kontrolu od roku 24? Nerozumel som. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Zopakujem od 01.01.2024 do termínu vykonania kontroly, čiže tento 

rok.  
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p. Polaček, primátor mesta: Však je zrejmé z tohto návrhu, preto predkladáme návrh zmeny 
VZN, pretože ho nevieme dodržať, však to je v tej dôvodovej správe napísané, že tým, že 
máme ekonomickú nerovnováhu medzi príjmami z poplatku za komunálny odpad  
a výdavkami za nakladanie komunálneho odpadu, je nutné komplexne prehodnotiť celý 
systém nakladania s komunálnymi odpadmi. My ho nevieme naplniť, pretože nemáme 
dostatok peňazí, aby sme mohli VZN, ktoré je platné napĺňať, preto prichádza táto zmena. 
Však z toho je to evidentné, že to VZN-ko nie je napĺňané tak, ako má byť. My sa k tomu 
priznávame, preto ho meníme. Ja len na vysvetlenie, že ideme nájsť atómovú bombu, 
o ktorej vieme a preto to riešime. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Stlačil som faktickú, ale nevedel som byť 

zapojený, neviem prečo. Chápem pán primátor, ale myslím si, že VZN je Všeobecne 
záväzné nariadenie, ktoré platí pre mesto Košice a ak chceme od občanov, aby dodržiavali 
VZN-ko, tak mesto má ísť príkladom. Tento postup by mal byť taký, že najprv schválim 
zmeny VZN-ka a úpravy financie a potom vykonám nejaké opatrenia. V tomto prípade 
sa to stalo opačne a mám za to, že tento postup nie je správny, ale keďže nie som sudca 
ani kontrolór dávam to na preverenie pánovi kontrolórovi, ktorý konštatuje skutkový stav. 
Verím, že s kontrolou nikto tu z prítomných nemá problém.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Súkeníková, nech sa páči. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Dobré ráno vážení kolegovia, vážené kolegyne, ja nie som 

stotožnená s týmto VZN-kom s redukciou služieb v MČ. Zasa sa budú tvoriť nelegálne 
skládky, lebo občania tento odpad, podľa mňa, nebudú nosiť do zberných dvorov. Zase 
doplatí na to občan a samozrejme aj príroda. Tento návrh je podľa mňa iracionálny, takže 
neviem, či ho vôbec podporím.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, celý minulý rok odborný aparát tu na MZ varoval, 

rozprával o odpadoch, sme rozprávali asi 4 alebo 5-krát na zastupiteľstvách, najmä 
o poplatkoch, kde sme vysvetľovali. Určil sa rámec s poplatkami a my tento rámec 
poplatkov sa snažíme vtesnať do nového VZN-ka, aby sme finančne dokázali tieto služby 
zabezpečiť. Posledné rokovanie o poplatku bolo v decembri, pár dní pred koncom roka 
a toto je vlastne reakcia, zároveň, aby sme do toho finančného rámca vošli. Ja vám 
rozumiem, ja tiež nie som nadšený z niektorých rozhodnutí, ktoré musíme prijímať na to, 
aby sme potom neboli bití inými poslancami, že nedodržujeme rozpočet. Nech sa páči 
pani poslankyňa.  

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja som hlasovala aj v danom období  

za zvýšenú cenu práve, aby tieto služby ostali alebo boli skvalitnené, tak. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa, nech sa páči.  
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Prikláňam sa k názoru pani poslankyne predrečníčky. 

Na konci roka, keď sme zdvihli ceny za odpad a za služby spojené s tým, sme hovorili  
o tom, že sa nebude znižovať služba občanom. Obávam sa, že na konci dňa, keď toto 
bude trvať naďalej, ako už bolo aj povedané, jednoducho tie služby v zmysle VZN tohto 
roku podľa môjho názoru sa nedodržiavajú. Môžu nám vzniknúť čierne skládky, bude to 
finančne oveľa náročnejšie, či na to máme, nemáme. Je to, myslím si, skôr voľba priorít, 
či máme 250 tis. na červený koberec alebo na službu občanom, aby sme jednoducho 
nemali tu z Košíc jedno veľké smetisko. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, pán riaditeľ vám niekoľkokrát tu na zastupiteľstve 
vymenovával služby, s ktorými bude problém, ak nenastavíme financovanie tak, ako 
chceme. Z vášho klubu vyšla informácia, že si neželáte, aby sme minuli viac peňazí, ako 
vyberieme na poplatkoch. Tá debata bola nekonečná, my sme vám vysvetľovali, že to nie 
je celkom vhodné. Určil sa finančný rámec a jednoducho, aký finančný rámec je, tak sa 
prispôsobujeme službám, aby nedochádzalo k porušovaniu VZN-ka, ktoré chcete 
skontrolovať, lebo politikárčime. Pán poslanec Lörinc.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcem potvrdiť vaše slová pán primátor, že 

naozaj sme žiadali, aby nedochádzalo k prepracovaniu odpadu. To znamená, aby mesto 
neplatilo viac, ako vyberie. Napriek tomu, keďže máte väčšinu v zastupiteľstve, chcem 
podotknúť, že v súčasne schválenom rozpočte je naviac 500 tis., ktoré my sme síce boli 
proti, ale vaša väčšina to schválila, čiže preto sú aj tie otázky, že aký je problém teda.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Vzhľadom na to, čo tu odznelo, ja by som 

poprosil o stanovisko pána kontrolóra, či skutočne vzhľadom aj na tú administratívu, 
ktorú robíte, aj tie ďalšie kontroly možno ešte ďalšie vyvstanú, či skutočne kapacitne toto, 
kontrolu teraz ako zvládnete a či by možno, keď sme to počuli aj z úst štatutára, že teda 
áno v skutočnosti mesto si tie záväzky úplne nejako neplní, že či to je tak akože 
nevyhnutné, lebo konštatujeme, že došlo možno k porušeniu VZN a ďalej čo. Tak len by 
som chcel vedieť váš názor, že či to administratívne s tým svojím aparátom zvládnete. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór, nech sa páči. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Dobrý deň prajem, na dnešnom zastupiteľstve bude 

prerokovávaný plán kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra. To znamená, je 
priestor na úpravu kontrolných akcií tak, aby v rámci kontroly ostatných VZN, ktoré sú 
tam uvádzané, ide VZN mesta v súvislosti s vjazdami do historického jadra, aby sme 
vykonali súčasne aj kontrolu dodržiavania VZN č. 238. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Na komisii životného prostredia tento návrh  

na zmenu VZN prešiel, ale bolo tam podotknuté a požiadané vedenie mesta, aby 
komunikovalo so záhradkárskymi lokalitami intenzívnejšie, nakoľko doteraz bolo 
komunikované len možno s 10 záhradkárskymi lokalitami a tá vlna nevôle s tým, s touto 
zmenou, čo je chápané z mojej strany. Ja rozumiem týmto záhradkárom, že nesúhlasia  
s týmto, lebo naozaj zrazu zo dňa na deň im bolo zobrané to, čo im bolo poskytované  
do tej doby a áno, bolo vysvetľované, že bol akýsi nadštandard, nakoľko títo záhradkári 
platia poplatok za odpad v mieste trvalého pobytu a v tejto záhradkárskej lokalite, 
nakoľko nemajú trvalé bydlisko, tak tuná poplatok neplatia, avšak sú možnosti, ako si aj 
v týchto lokalitách vedia zabezpečiť odvoz odpadu a toto možno by bolo lepšie, aby mesto 
tu komunikáciu nastavilo tak, aby nevznikali takéto vlny nespokojnosti a potom tu 
rozoberáme niečo, čo nemusíme vôbec rozoberať. Takže tak, ako sme na komisii 
požiadali vedenie mesta, tak žiadam aj teraz, aby komunikácia so záhradkármi prebiehala 
koncepčnejšie, aj intenzívnejšia, aby naozaj im boli vysvetlené všetky možnosti, ktoré 
môžu využiť v tejto lokalite, nakoľko mnoho našich lokalít je využívaných aj na trvalé 
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bývanie. Ďakujem pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som chcel ešte doplniť kolegov z pohľadu 

záhradkárskych lokalít, aj iných lokalít, už dochádza ku vytváraniu skládok, na čo som aj 
v minulom roku upozorňoval a nie je to len v týchto lokalitách, ale bude sa to tvoriť aj  
v oblasti nelegálnych osád, keďže mám informácie, že aj odtiaľ mali byť kontajnery 
stiahnuté. Určite nikto z nás nechce, aby vznikali nové smetiská, nikto z nás, kto je tu 
prítomný a túto službu by sme mali vrátiť občanom naspäť, aj z toho dôvodu, že aj 
samotní záhradkári platia daň predsa za tú záhradu a za ten pozemok, ktorý tam je a služba 
je minimálna, ktorú by za to mali dostať. To je jedna poznámka. A druhá. Po 01.01.2023 
pri rokovaní so spoločnosťou Kosit nám bolo oznámené, že suma, ktorá sa bude 
navrhovať v roku 23 na zvýšenie je nedostatočná a na to, aby sme mohli pokryť a to treba 
povedať aj občanom, pokryť všetky náklady spojené s odpadom, čistenie kontajnerov  
a odpadových nádob a zvozom odpadu, ktorý by mal byť dostatočný a pravidelný, sa 
musíme priblížiť práve ku hraničnej v sume na úrovni 73,40 alebo 73,60 EUR, vtedy tie 
služby začnú fungovať a keďže sa táto suma schválila v podstatne nižšej hodnote, tak 
mesto Košice dopláca niečo cez 2 mil. EUR, čo bolo aj vytknuté, ročne. Ďakujem veľmi 
pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, zareagujem na pána 

poslanca Knapa a je pravda, že záhradkári platia daň z nehnuteľnosti, ale však to nemá 
nič spoločné s poplatkom za odpad a ja len chcem uviesť na pravú mieru. Záhradkári,  
s ktorými som rozprávala, oni nie sú vyslovene proti tomu, aby platili ten poplatok  
za odpad v nejakej výške, avšak sú proti tomu, aby im bolo absolútne znemožnené niekde 
uskladniť ten odpad, ktorý vyprodukujú v tej svojej záhradke alebo v tej lokalite, kde sú. 
To znamená, že oni len potrebujú nájsť možnosti, ako ďalej riešiť túto svoju situáciu. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ ma poprosil, aby aj túto vec, ktorú ste otvorili pani 

poslankyňa vysvetlil, že je to trošku inak. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Tak, ako bolo povedané, pri diskusii  

so záhradkármi sme našli riešenie a kolegovia to môžu potvrdiť, tak aby mohli svoj odpad 
uložiť, v tomto problém nie je, pretože vlastne aj s diskusiami, ako to majú záhradkárske 
osady, ktoré majú vlastné registračné číslo a z procesov, čiže tento proces tuná je, 
povedzme si rovno ako. Mesto len napĺňa rozhodnutia MZ, ktoré vyčlenilo sumu  
na komunálny odpad a nakladanie s komunálnym odpadom a drobnými stavebnými 
odpadmi a v týchto intenciách vlastne prijímame opatrenia tak, aby sme sa vošli  
do vyčleneného budgetu finančných prostriedkov, ktoré občania platia za komunálny 
odpad a drobné stavebné odpady. Treba si uvedomiť, že teraz tuná sa bavíme o tom, že 
vyťahujeme argumentáciu, že niekto platí daň z nehnuteľnosti, ale tá nie je určená   
na krytie nákladov, to sú krížové dotácie, ale samozrejme, ak MZ o tom rozhodne, že 
treba vyčleniť vyššiu sumu, poveríte nás v tom, aby sme vlastne vrátili štandard služieb 
na ten rozsah, ktorý bol tuná v predošlých rokov zaužívaný, tak to spravíme, ale tiež si 
treba uvedomiť, že to nie je spravodlivé, aby občania, ktorí platia poplatok dotovali 
lokality, ktoré proste, z takýchto dôvodov. A keď tuná argumentujete, že vznikajú čierne 
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skládky, tie skládky tam vznikali aj v predošlých rokoch bez ohľadu na to, či sme 
umiestňovali veľkokapacitné kontajnery alebo nie. Tam tie veľkokapacitné kontajnery 
boli a aj tak sme museli pravidelne stadiaľ odstraňovať odpad, ktorý tam nemal byť.  
V tých veľkokapacitných kontajneroch končí zmiešaný odpad, končí stavebný odpad, 
končí odpad, ktorý tam nemusia umiestňovať záhradkári alebo občania z týchto lokalít, 
ale rôzne podnikateľské subjekty a tieto odpady nám výrazne zhoršujú aj čísla, ktoré sa 
týkajú stupňa vytriedenosti komunálneho odpadu. Aj na základe týchto vecí a toho, že 
sme rozbehli informačnú kampaň na všetkých médiách, či už je to v časopise 
VSKRAKTE, vtedajšej Telke, áno, na sieťach,  registrujeme v tomto roku výrazný nárast 
využívania služieb v zberných dvoroch. Aj na základe týchto dát, ktoré máme 
a v skutočnosti, čo sa týka nárastu návštevnosti zberných dvorov a množstva odpadu, 
ktorý tam občania odovzdávali, sme prehodnotili rozhodnutie o obmedzení činnosti  
na 2 zberných dvoroch a bola ponechaná činnosť všetkých 5-tich, čiže tuná ten pozitívny 
efekt je a zároveň si uvedomme, ak občanovi poskytneme službu, že odpad, ktorý má 
umiestniť do zberných dvorov alebo do nádob komunálny odpad, môže zložiť kdekoľvek 
a my ho zaňho beztrestne odpraceme, ho len v podstate motivujeme k tomu, aby 
nedodržiaval pravidlá. To proste nemôže takto fungovať, že samoobsluha. Ja položím 
odpad, kde sa mi to páči. Je to výhodné a my to na počkanie odstránime. Na to máme 
predsa zberné dvory. Na to sú nejaké pravidlá. Preto je tuná VZN-ko, ktoré dáva do súladu 
všetky skutočnosti a vlastne nastavuje pravidlá, aby sme ich aj vedeli kontrolovať, 
dodržiavať, prípadne sankcionovať občanov alebo subjekty, ktoré toto VZN-ko budú 
porušovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap, nech sa páči. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Dovolím si nesúhlasiť. A z akého 

dôvodu? Na jednej strane chcem, aby občania nosili odpad do zberných dvorov a v mieste 
trvalého bydliska. Na druhej strane v blízkosti nelegálnych osád sme mali doteraz 
kontajnery a tak isto mohli nosiť do zberných dvorov a do miesta, kde majú trvalý pobyt. 
To znamená, budeme rozdeľovať občanov Košíc do 2 skupín. Jedným budeme robiť 
servis a druhí, ktorí majú záujem, tak buď si za to priplatia, alebo budú to nosiť? Hej. Tak 
s tým absolútne nemôžem súhlasiť, ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja budem trošku faktografický. Za naše 

funkčné obdobie sme 2-krát zvýšili odpad a stále znižujeme kvalitu služby. Myslím si, že 
to je presne mementom tohto vedenia, ktoré chce len peniaze a stále znižuje hodnotu 
danej služby za dané peniaze. Ja sa pýtam jednu základnú vec, 30 tis. ľudí nám lieta  
v systéme, ktorí nám neplatia za odpad. Podnikatelia hala bala si nám hlásia rôzne váhové 
kategórie, čo produkujú odpad. Chýba nám absolútne kontroling nad odpadom. Táto 
suma nám predstavuje únik vo výške zhruba 2-3 mil. EUR ročne, čo by nám vykrylo 
komplet ročne tieto dané hodnoty. To znamená, žiadam toto vedenie, aby zásadne 
pristúpilo ku kontrolingu tohto daného odpadu a v žiadnom prípade nepripustím a budem 
hlasovať, resp. sa zdržím proti znižovaniu služby voči občanom mesta Košice, ktorí už 
neadekvátne vysoko platia cenu za odpad v tomto danom meste a mesto musí hľadať 
jasné ciele, ako identifikovať ľudí. Dal som im aj návrh, ako identifikovať tých daných 
ľudí, ako získavať tieto peniaze. Myslím si, že v konečnom dôsledku asi najlepšie 
identifikovať ľudí a riešiť túto kompetenciu by vedeli MČ, aby bola presunutá tá 
kompetencia na MČ. Určite by vedeli presnejšie a zabezpečiť lepší výber odpadu, ako 
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teraz mesto Košice. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, mali by ste si uvedomiť, že vy ste jeden  

z tých sabotérov, slovo sabotér, zopakujem, ktorý robí všetko pre to, aby nám MČ nedali 
dáta a nemohli sme tieto kontroly robiť. Vy ste ten, ktorý to blokuje, ktorý o tom rozpráva, 
ako sa nedá a tu sa hádžete o zem, aby sme to my robili, lenže evidenciu obyvateľstva 
máte vy, neviem zmeniť zákon i napriek tomu, že niekoľko rokovaní bolo a teda bez 
súčinnosti MČ, teda i tej vašej, lebo niektoré MČ, treba povedať, nám dáta dali a prebieha 
tam kontrola, ale vy nám tie dáta za MČ KVP nechcete dať a budete tu radšej filozofovať, 
ako chcete kompetenciu, aby ste nám mohli ukázať, že my to nevieme urobiť, ale vy ste 
tá prekážka. Pán poslanec Matoušek.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dovolím si nesúhlasiť s tým. Hlavnou 

prekážkou mesta Košice ste hlavne vy, hej a chcem povedať jednu vec. Pán riaditeľ zaslal 
osobne list na moju MČ, na mňa, kde sa dožadoval informácie, na základe ktorých som 
mu poskytol analýzu, ktorá mu bola zaslaná v rámci toho, kde vie vyhodnotiť, v ktorých 
lokalitách mu funguje výber odpadu a kde mu chýba, akí ľudia. V rámci roznášky 
výmerov na odpad vedeli identifikovať tých ľudí, ktorí im chýbajú. Prepáčte mi, ale zase 
len klamete, klamete, nekonáte si svoju robotu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Matoušek, ja sa vás verejne spýtam, kedy nám vaša MČ dá 

dáta a kedy prestane filozofovať, vymýšľať, robiť rôzne prekážky a halucinácie nám tu 
dávať. Kedy nám dáte dáta? Dáta, kde budeme môcť reálne začať v MČ KVP vykonávať 
kontroly a začať posielať výmery tým, ktorí neplatia. Toto je vašou úlohou. Ste zástupca 
starostu MČ, tak prosím, kopnite do vrtule a dajte nám tie dáta, tých ľudí, ktorých nám 
viete vypárovať z evidencie obyvateľstva. Vy tu filozofujete. Dajte dáta. Prečo iné MČ 
nám ich vedia dať, pracujeme na tom a KVP stále mlčí a hľadá prekážky a politikárči 
a hľadá nepriateľov a hľadá spôsoby, aby ukázalo, že iní nerobia. Toto je vaša filozofia. 
Toto je vaša politika. Tak prosím, nerobte z ľudí rukojemníkov a pošlite nám dáta. 
Povedzte mi tu a teraz, kedy nám tie dáta dáte. Toto je to, čo nám pomôže a začne napĺňať 
niektoré veci, o ktorých sa tu bavíme donekonečna. Nech sa páči, pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. V zmysle zákona sme vám všetky dáta 

relevantne poslali. Ja nemôžem za to, že vy neviete pracovať s dátami. Naozaj, je mi to 
ľúto pán primátor, ste na čele tohto daného vedenia a zjavne nevie spracovať tieto dáta, 
ktoré máte k dispozícii. Ja s týmito dátami by som vedel pracovať úplne inač. Prepáčte, 
je to vaša vizitka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán riaditeľ vám vysvetlí, čo ste nám poslali a aký 

ste možno klamár vy.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Teda, asi ste videli, že som hneď teraz vytáčal 

telefónne čísielko, pretože tak, ako povedal pán Matoušek, pán poslanec, posielali sme 
na jeho osobu, na moju osobu neposlal žiadnu odpoveď. Overoval som si u kolegov. Ak 
ste to neposlali v posledných 3 dňoch, tak ste to neposlali. Spracovávame 8 MČ a medzi 
nimi MČ KVP nie je. Tak si poprosím skontrolujte, kedy ste to odoslali a veľmi rád sa 
nechám poučiť, kedy ste to doručili mne, kolegom. Ďakujem. A môžete ho aj zverejniť, 
hej, že ste to naozaj odoslali, lebo spracovávame 8 MČ. KVP tam nie je. A toto vám 
hovorím takto na rovinu tuná pred všetkými.  
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p. Polaček, primátor mesta: Teda pán poslanec Matoušek, predseda finančnej komisie, ktorému 
ide najviac o to, aby sme mali blaho a peniaze. Kedy nám MČ KVP pošle tie dáta? Máte 
slovo. Zapnite pána poslanca. Pán poslanec Fedoročko, asi najprv.  

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vďaka. Tak ja sa len chcem opýtať,  

MČ Sídlisko Ťahanovce vám poskytla tieto dáta o počte obyvateľov? Lebo neviem, 
dúfam, že áno. Každopádne, ja som určite poskytol informácie o ľuďoch, ktorí využívajú 
smetné alebo využívajú odpadové hospodárstvo, využívajú koše. Nie sú nahlásení, sú 
neplatiči dlhé roky. Do dnešného dňa sa tam neudiala zmena, do dnešného dňa ľudia 
platia za odpad za jednu osobu napriek tomu, že v byte bývajú niekoľkí. Takže chcete 
dáta? Ja som poskytol konkrétnych ľudí, konkrétne bytové jednotky a nič sa neudialo, 
čiže máte takúto možnosť. Každopádne k tomuto návrhu VZN-ka. Ako už bolo povedané, 
peňazí je stále viac, ktoré do tohto systému nalievame a služby sa znižujú a ja mám s tým 
zásadný problém, pretože keď sme tu schvaľovali naposledy zvýšenie poplatku za odpad, 
tak tu padlo mnoho sľubov o tom, akým systémovým spôsobom budeme meniť systém 
odpadové hospodárstvo v Košiciach. Bohužiaľ, do dnešného dňa sa nič z tých sľubov 
nenaplnilo.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. No už sa nám to tak nejako zvrhlo. Problém 

s tým odpadovým hospodárstvom má niekoľko rovín. Ja zásadne nesúhlasím s tým, aby 
sme v podstate argumentovali tým, že tí ľudia platia dane a preto by sme mali  
do záhradkárskych lokalít nosiť kontajnery, no nie - rozdiel medzi daňou a poplatkom  
z teoretického hľadiska je v tom, že poplatok je za službu konkrétnu a daň je za všeobecné 
statky. To, že si tam niekto v podstate postaví väčšiu chatu a že sa tam rozhodne bývať, 
to zase mesto nejakým spôsobom nenúti, resp. nemôže požadovať od mesta, aby mu tam 
robilo osvetlenie, cestu, kanalizáciu a zabezpečilo také služby, ako v iných lokalitách, 
lebo tie záhradkárske lokality na bývanie neslúžia a to, že to ľudia robia, to je ich problém. 
Oni musia rátať s tým, kam idú bývať a že tam nebudú mať také služby, ako majú niekde 
inde, kde sú napr. IBV-čky. To je fakt. Čo je ďalší fakt. Ja som niekoľko akcií robil 
týkajúcich sa ako upratovania a som zdesený z toho, čo tí ľudia, ktorí tam majú záhradky, 
čo dokážu urobiť, koľko bordelu dokážu vyprodukovať, keďže sa im nechce ísť ani  
k tomu zelenému kontajneru, tak to niekde na pol cesty šmahnú do kríkov a to je veľmi 
smutné, lebo to je vizitka aj obyvateľov tohto mesta, akí ľudia v tomto meste žijú, ako sa 
správame k životnému prostrediu, k okoliu. Dokonca ľudia z rodinných domov  
pri Borovicovom háji, niektorí jednotlivci, nosia do Borovicového hája zelený odpad, 
lebo si myslia, že tam to môžu. No nemôžu. A v takýchto veciach a v takýchto prípadoch 
by sme mali zakročiť, aj jednotlivé MČ, aj MsP, aj ich susedia by týchto svojich susedov 
mali oznamovať. Čo sa týka toho, že kto je za čo kedy zodpovedný, tak poviem, že sme 
členom nejakej organizácie, kde platíme vyše 30 tis. ročne, tam si je veľmi veľa 
podpredsedov alebo neviem, aké tam máte viceprezidentov funkcie, akým spôsobom táto 
organizácia zároveň aj ZMOS tlačia na zmenu legislatívy, lebo evidentne mesto Košice 
má veľký problém, máme iný režim ako v Bratislave a iné mestá zase nemajú MČ. Máme 
tu zástupcov za dve politické strany, ktoré riadia túto krajinu. To, že sa tie politické strany 
momentálne venujú viacej tomu, aby sa ich predstavitelia nedostali do basy, to je druhá 
vec. Ale ja by som očakával, že budú nejakým spôsobom presadzovať aj záujmy Košíc  
a že nakopnú nejaké ministerstvá, napr. Ministerstvo vnútra k tomu, aby došlo k zmene 
legislatívy. Nie je to náročné, len sa v tomu proste treba venovať. Ja som na ministerstve 
robil, ja viem, že niekedy tých ľudí treba proste kopať do zadku, lebo sa im nechce  
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a Košice a Bratislava, je tam nejakých cca 500 km. Takže tie problémy nevidia. A tretia 
vec. Nadviažem na to, čo hovoril aj pán poslanec Fedoročko. Ja som tiež v decembri 
poslal, podal som si nejaké infožiadosti, mal som údaje MČ Západ o trvalom pobyte  
v našom bytovom dome, mal som údaje z mesta o počte poplatníkov a ten rozdiel medzi 
tým, koľko ľudí fyzicky tam býva, koľko je prihlásených na trvalý pobyt a koľko platí, je 
v prípade trvalého pobytu a poplatníkov nejakých 20 a v prípade počtu osôb, ktorí tam 
fyzicky žijú a tých, ktorí sú v podstate ako poplatníci je tam rozdiel až 30 osôb. Tak som 
navrhol, že teda, že v rámci daňového konania a ja poskytnem aj s nejakými inými 
susedmi svedectvo o tom, že tieto osoby tam žijú. Vedúca oddelenia, ktorú pozdravujem, 
pani Moleková, kde je kamera, tá ma odbila v maily, že proste nie. Tak viete, to je taký 
prístup, že keď človek príde iniciatívne a chce, tak vlastne ona nechce. No tak ako tiež sa 
na to človek tak pozerá, že asi veľký záujem zo strany niektorých jednotlivcov tuná nie 
je. Takže toľko z mojej strany. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ chce reagovať a vysvetliť tie vaše otázky i vaše pán 

poslanec Karaffa a i pána poslanca Fedoročka.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja chcem len zareagovať na to, že sú tuná nejaké podnety, ktoré vlastne 

dávajú nejaké by som povedal podnety vo veci neplatičov za komunálny odpad. Môžem 
potvrdiť, že aj na základe tých podkladov, ktoré vlastne poskytlo 8 MČ a ktoré sú 
vytriedené, analyticky boli vytriedené a podklady pripravené pre referát daní a poplatkov, 
tak áno, do 31.05. sme riešili výmery a všetku agendu, ktorá súvisela vlastne  
z doručovaním výmerov a riešením daní z nehnuteľnosti a zároveň poplatkov za odpad  
a od 01.06. prebieha momentálne proces preverovania práve týchto podnetov, ktoré máme 
na neplatičov. Čiže sú vyzývaní jednotliví neplatiči k tomu, aby preukázali, či žijú  
na danej adrese, či majú zaplatený poplatok, áno? Idú tam úkony, ktoré sú spojené  
v súvislosti so zákonom, resp. následne potom prebieha proces dorubenia poplatku, ale 
toto má postup správneho konania. Čiže v týchto veciach kolegovia postupne 
prechádzajú. Zároveň je to stále o tom, že vlastne toto sú už úkony, ktoré musíme 
realizovať výzvou, osobne, sme viazaní na počet zamestnancov, ktorých máme, čiže 
vlastne tieto veci musia byť zladené a nastavené. Toto sa už nedá robiť, by som povedal, 
kobercovým náletom, toto sa musí robiť už postupným úkonom, preto môžete mať pocit, 
že sa nič nedeje, lebo vlastne tam sú úkony, ktoré vlastne sú doručované a riešené  
s jednotlivými poplatníkmi, ktorých sme identifikovali. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, vážené vedenie mesta, ja by 

som sa vrátil k tomuto bodu, lebo zatiaľ sa tu rozprávalo veľa, ale už sme zachádzali 
trošku mimo. Konkrétne otázky. Koľko pripomienok mesto Košice obdržalo k danému 
VZN-ku, ktoré bolo zverejnené, ako boli spracované, následne... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Požiadaviek bolo nula. Teda nebolo, čo spracovať. Nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Následne otázka. Aké stanovisko k tomu zaujala MR? A ďalej. To 

VZN-ko má 25 bodov. Keď som správne počúval kolegov poslancov, aj poslankyne, tak 
sme sa stále krútili okolo 3-4 bodov, s ktorými nie sú stotožnení, hlavne čo sa týka 
kontajnerov, či sú to záhradkárske lokality alebo MČ. Nepočul som však ani jeden nejaký 
pozmeňujúci návrh, pretože 25 bodov máme v tomto VZN-ku, s 3-4 nevieme sa nejakým 
spôsobom niektorí poslanci stotožniť, nesúhlasia a majú na to dôvody, s ktorými  



14 

sa možno aj ja v niektorých bodoch stotožňujem, ale očakával by som nejaký 
pozmeňujúci návrh, pretože zmiesť to zo stola celé, je podľa mňa hlúposť, čiže očakával 
by som tak, ako napr. poslankyňa Zemková na začiatku dala pozmeňujúci návrh, čiže to, 
čo sa jej nepáčilo a na čo podotýka, že je v rozpore s nejakou legislatívou, tak dala 
pozmeňujúci návrh. Tak tak by som očakával od kolegov, ktorí majú nejaké výhrady, aby 
dali pozmeňujúci návrh, aby sme celé toto VZN-ko nehodil do koša, ale možno len tie 
body, s ktorými sa nevedia stotožniť, budeme hlasovať a môžeme sa potom k nim vrátiť. 
Ďalšie veci. Minulý rok, po minulé roky mnohí poslanci hovorili, že keď na to nemáme 
peniaze, tak si neobjednávajme. No tu je ten presný príklad, že peňazí nebolo dosť alebo 
nie je dosť, čo sa týka odpadu, tak tie služby sa znížili. Toto tu už je hovorené minimálne 
1-2-3 roky, že áno, cena išla hore, ale služby idú dole, ale to nie je tak, že dneska sme sa 
to dozvedeli alebo pred 15. dňami, keď to VZN-ko bolo zverejnené. Čiže tu potom 
nastáva otázka, ak chceme tieto služby pre našich občanov mať, musíme sa zamyslieť 
a nájsť na to finančné prostriedky. Čiže len tu rozprávať, ako je zle, áno, každý chce mať 
poriadok, každý chce, aby čierne skládky sa nevytvárali. Myslím si, že každá jedna MČ, 
hlavne tie malé MČ, s tým majú obrovský problém, ale je potrebné sa s tým vysporiadať 
a nájsť nejaké riešenie. V dôvodovej správe tohto VZN-ka čítam, že je aktuálne a musím 
potvrdiť, že je zvýšená komunikácia medzi mestom Košice a záhradkárskymi lokalitami, 
ako nájsť spôsoby, ako tým záhradkárom pomôcť a dať im tie služby. Ono to funguje. 
Musím to potvrdiť, pretože aj v našej MČ, my máme 4 záhradkárske lokality a táto 
komunikácia medzi mestom, MČ a zväzmi záhradkárskymi funguje. Takže očakávam 
pozmeňujúce návrhy nejaké. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. Držme sa prosím tohto VZN-ka. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Áno, samozrejme, ďakujem. Čo sa týka poskytnutia databázy 

obyvateľstva, viete, že to nie je také jednoduché, ako to na prvé počutie znie, ale ja si 
dovolím poukázať na niečo, čo sa dá veľmi jednoducho skontrolovať a to sú rôzne 
prevádzky, pretože vieme veľmi dobre, že tieto prevádzky často vyhadzujú odpad 
obyvateľom doslova pod oknami, do verejných kontajnerov alebo veľakrát končili aj  
vo VKK, ktoré sa nachádzali do istej doby aj v záhradkárskych lokalitách, čiže toto 
skontrolovať vieme. Naša MČ dokonca v súčinnosti so životným prostredím MMK 
pripravila komunikáciu, ktorú vlastne rozoslala všetkým prevádzkam, kde ich upozornila 
na to, aké majú mať kontajnery a mohli sa obrátiť priamo na MMK, teraz poďme prosím 
skontrolovať, ak je to možné na to, aby sme vlastne spravili túto nápravu a tým pádom 
tento odpad nebude končiť v kontajneroch obyvateľov pod oknami, ale ani vo VKK. Toto 
je najjednoduchšie, kde by sme vedeli nejakým spôsobom začať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja absolútne súhlasím s kolegom Dominikom 

Babušíkom, pretože toto je to, čo sa v skutočnosti každý deň deje u nás  
na Juhoslovanskej 3. Je to každodenná realita. Máme tam namontovanú kameru a rovno 
pod ňou firmy, ktoré nemajú objednaný komunálny odpad alebo ho majú objednaný 
v minimálnej miere, každý deň vynášajú do kontajnerov, ktoré sú určené pre obyvateľstvo 
svoj odpad a za pár sekúnd ho zaplnia doplna a potom je bordel okolo toho. Čiže mne 
chýba to, aby sme hľadali systémové riešenia, hľadali nejaké kroky k tomu, akým 
spôsobom pre tých ľudí skvalitniť, akým spôsobom riešiť tých špekulantov, ktorí to 
obchádzajú a vtedy sa môžeme skutočne baviť o tom, že poďme sa baviť o nejakých 
zmenách, ale toto je iba o tom, dajte viac peňazí, toto znížime a vybavené. Takto to 



15 

nefunguje.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berinšter. 
 
p. Berinšter, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som sa možno chcel opýtať aj, čo bolo povedané 

pánom riaditeľom, či by sme vedeli dostávať informácie o počte, stačí o počte ľudí, ktorí 
boli riešení už ako neplatičov, lebo bolo niečo spomenuté a nehovorím, že možno  
na komisiu životného prostredia alebo, stále keď sa bude preberať nejaký takýto bod, aby 
to nebolo zase, že máme 30 tis. alebo neviem koľko tis. neplatičov a nič sa s tým nerobí, 
ale aby aj takáto informácia bola podávaná. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ vám dá informáciu. Tých živých prípadov, ktorých 

riešime sú stovky. Hej, sú živé prípady, ťažko povedať, ktorý dnes riešime, lebo 
doporučená pošta, riešenie, odvolačky. Pán riaditeľ skús.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Viem na to odpovedať. Čo sa týka týchto náležitostí, tak ako povedal 

pán poslanec Fedoročko, ale aj ako sa tuná spomínalo, riešime to priebežne. V každom 
prípade s tým, že vlastne vyzývame jednotlivé subjekty na preukázanie daných 
skutočností. Zároveň na základe tých podnetov, ktoré sme dostali od MČ a ktoré 
spolupracovali a dali nám nejaké podklady a sme z nich vyfiltrovali subjekty alebo osoby, 
kde máme pochybnosti, musíme povedať, že veľa osôb, ktoré nám takto vypadli, sú 
osoby, ktoré dlhodobo žijú v zahraničí, ale trvalý pobyt si ponechali stále na Slovensku, 
čiže je problém vôbec doručiť tú zásielku. Ale v každom prípade berte tak, že v rámci 
tých kontrolných mechanizmov máme na príslušnom referáte, ktorí riešia poplatok  
za odpad 18 ľudí a vlastne každý týždeň alebo je dohoda vlastne, že každý týždeň odíde 
270 takýchto upozornení. Čiže ideme v takomto množstve, čiže ľudia, ktorí sú 
identifikovaní, subjekty, ktoré sú identifikované, máme pochybnosti, tak ich vyzývame  
k tomu, aby preukázali, že či platia, kde sú zaregistrovaní, pri mnohých dáme do poriadku, 
že majú zmenené meno, vydali sa, rozvedený a podobné záležitosti, takže je tam 
nastavený aj kontrolný mechanizmus. Takže každá z kolegýň, ktorá tam je, týždenne 
pošle minimálne 15 takýchto výziev. Samozrejme berme, že to robí všetko popri ostatnej 
práci, ktorú majú. Čo sa týka tohto, čiže vlastne toto je ten ďalší mechanizmus, ktorým 
dohľadávame. A niečo podobné sme realizovali minulý rok na dani z nehnuteľností, čo 
sa prejavilo v závere roka zvýšeným výberom poplatkov za daň z nehnuteľnosti. Tento 
rok ideme zasa v takejto kontrolnej činnosti a dohľadávacej činnosti, ale je to náročné. Je 
to časovo náročné, čo sa týka tých vecí. Takže keď sa rozprávame, že mesto nič nerobí, 
tak toto je to nič, ktoré nerobíme. Áno. Je to 270 výziev, ktoré sme manuálne dohliadali 
týždenne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ukončujem rozpravu, poprosím návrhovú komisiu o návrh  

na uznesenie.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Návrhová komisia 

obdržala jeden pozmeňujúci a jeden samostatný návrh. Takže podľa poradia budeme 
hlasovať najprv o pozmeňujúcom návrhu pani poslankyne Zemkovej. Pozmeňujúci návrh 
znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov 
schvaľuje pozmeňujúci návrh v návrhu na zmenu VZN č. 238, ktorý znie: v Čl. 1 bod 22 
znie: „V § 7 sa vypúšťa ods. 12.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
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Hlasovanie č. 14 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte návrhová komisia.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší je samostatný návrh od pána 

poslanca Lörinca. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov žiada hlavného kontrolóra mesta Košice Ing. Pavla Galla o vykonanie kontroly 
dodržiavania Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 238 o nakladaní  
s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice  
za obdobie od 01.01.2024 do termínu výkonu kontroly. Termín do 30.10.2024. Koniec 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujte o kontrole pána kontrolóra. 
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Nech sa páči návrhová komisia, pokračujte.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže ešte pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje návrh  
na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 238 o nakladaní  
s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území mesta Košice podľa 
predloženého návrhu so schválenou zmenou. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte, potrebujeme 3/5 väčšinu. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 21, proti: 2 zdržali sa: 10  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Nagyová? Organizačné. Prešlo. No tak nepleťte ma, deti moje. 

Hm, pardon. Uznesenie je platné, uznesenie prešlo. Ospravedlňujem sa za zaváhanie. 
Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 2/1 
Situácia vo Visit Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 2/1, ktorým je informácia o Visit 

Košice. Nech sa páči, pán poslanec Fedoročko. Máte slovo. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Vážené poslankyne a vážení poslanci, ja si dovolím  

2 príspevky za sebou. Včera poobede som strávil 3,5 hod. ako hosť na Valnom 
zhromaždení organizácie Visit Košice. Prišlo tam osobne 47 zástupcov organizácií, 
členov, ktorí chceli riešiť veľmi kritickú situáciu v tejto organizácii. Zároveň bolo 
potrebné schváliť Záverečný účet na rok 2023, ktorý sa mimochodom podľa zákona musí 
schváliť do konca júna a pán predseda predstavenstva tejto organizácie pán Gibóda to 
určite dobre vie, aké sú zákonné povinnosti. Bolo takisto potrebné schváliť zmeny 
v rozpočte, prijať ďalšie kľúčové rozhodnutie pre túto organizáciu. Bohužiaľ, chýbal tam 
ten najdôležitejší člen tejto organizácie a to zástupca mesta Košice. Ospravedlnenie 
primátora, že termín konania tohto valného zhromaždenia nebolo dopredu s ním 
odkonzultované a nedokázal si zladiť pracovný program s týmto valným zhromaždením, 
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bolo viac ako úsmevné, nakoľko tam jeho pravá ruka viceprimátor mesta Košice pán 
Gibóda celý čas sedel, akurát nemohol hlasovať v mene mesta Košice, keďže si to pán 
primátor akosi neprial. Len pre zaujímavosť, ani na predchádzajúcom valnom 
zhromaždení pán primátor nebol osobne, len vtedy nemal problém splnomocniť pána 
Lányiho, aby zastupoval mesto Košice bez akýchkoľvek problémov. Debata to bola 
veľmi zaujímavá a je veľká škoda, že tam nebolo viacero poslancov MZ. Dozvedeli by 
sa totiž, že  v novembri 2023 bol prijatý rozpočet tejto organizácie pre rok 2024, kde 
zástupca mesta bez problémov odsúhlasil členský príspevok mesta na rok 2024 vo výške 
464 tis. EUR, čo vtedy zodpovedalo reálnym príjmom dane z ubytovania k septembru 
2023 s tým, že v prvom kvartáli 2024 dôjde k rozpočtovej zmene a dofinancovaniu podľa 
reálnych príjmov mesta z dane z ubytovania, čo sa nakoniec ukázalo podľa počtu 
návštevníkov tak, že členský príspevok mesta pre túto organizáciu by mal byť pre rok 
2024 vo výške až 590 tis. EUR. Chcem podotknúť, že výška členského príspevku mesta 
je % jasne stanovené v stanovách a že za X rokov ju nikto nikdy nespochybnil. Všetci 
sme dostali pred schvaľovaním mestského rozpočtu list od riaditeľky Visit Košice,  
v ktorom nás informovala o kritickej finančnej situácii, ktorá bola spôsobená tým, že 
mesto Košice nesplnilo svoje finančné záväzky voči tejto organizácii. Napriek tomu 
vedenie mesta predložilo návrh rozpočtu, ktorý nezohľadňovali ich finančné záväzky  
a povinnosti a väčšina z vás takýto návrh rozpočtu pred pár týždňami podporila. 
Následkom chýbajúcich peňazí vo Visite bola táto organizácia nútená zavrieť Info point 
počas víkendov, kde mimochodom za minulý rok prišlo viac ako 20 tis. návštevníkov  
a prepustiť viacero kvalifikovaných a vyškolených ľudí, do ktorých v posledných rokoch 
organizácia výrazne investovala. Taktiež bola nútená ukončiť niektoré pripravované 
projekty a podstate prejsť do skutočného krízového režimu, aby vôbec mohla prežiť 
nasledujúce mesiace do konca tohto roku. Myslím si a myslíte si, že to vedenie mesta 
nejako trápilo, ak tipujete, že nie, tak máte pravdu, pretože predstavenstvo Visit Košice  
a jeho riaditeľka sa v posledných 7. mesiacoch niekoľkokrát snažili stretnúť s primátorom 
alebo riaditeľom Čopom, aby spoločne hľadali riešenia tejto situácie. Bohužiaľ, záujem 
o nájdenie riešenia bol iba jednostranný zo strany Visitu. Vedenie mesta sa s nimi za 7, 
opakujem za 7 mesiacov nedokázalo stretnúť a začalo ich samozrejme obviňovať  
z nejakého politikárčenia. Včera na tom stretnutí zaznelo niekoľkokrát z úst súkromných 
spoločností, ktoré sú členmi Visitu, že nechápu a nerozumejú postoju vedenia mesta. 
Organizácia funguje skvelo, získava uznanie už nielen v rámci Slovenska, ako vzorová 
organizácia, ale jej práca je vysoko oceňovaná aj v zahraničí. Všetky tieto firmy v rámci 
Visitu majú jeden spoločný cieľ, pomôcť budovať úspešný brand mesto Košice, ako 
miesta vhodného pre cestovný ruch, organizujú stovky akcií ročne v prospech rozvoja 
turizmu a všetky ukazovatele výkonnosti tejto organizácie sú z roka na rok lepšie  
a prinášajú do mestskej pokladnice viac a viac peňazí. Človek by až čakal, že mesto bude 
takúto úspešnú organizáciu podporovať, ale to by nesmel na čele mesta stáť jeden 
egocentrický maniak, ktorý aj včera dokázal, že jeho ego je oveľa väčšie, ako snaha  
47 organizácií, ktoré tam včera boli, ale keďže náš samozvaný kráľ Košíc Jaroslav I., 
hlava pomazaná nechcel prísť, tak takmer všetky hlasovania boli neplatné, keďže 
podmienkou ich platnosti je aj účasť zástupcu mesta a bude potrebné pripraviť 
v najbližších dňoch písomné hlasovanie per rollam a všetci si to budú musieť kvôli 
jednému egu zopakovať ešte raz. Žiaden rešpekt, žiadna úcta voči členom Visitu, ktorí sa 
snažia, aby toto mesto bolo úspešnejšie, malo viac turistov, získalo viac peňazí  
do mestského rozpočtu, skrátka, aby sa rozvíjalo. Preto sa aj touto formou chcem 
poďakovať nielen všetkým zamestnancom a manažmentu Visitu, ale aj všetkým členom 
tejto organizácie, ktorí svojimi aktivitami v posledných rokoch ukázali, že tu vie 
systematicky fungovať jedna profesionálna organizácia, ktorá vie čo robí, ako to robí a že 
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táto práca prináša aj reálne pozitívne výsledky pre mesto. A chcem ich poprosiť, aby aj 
napriek tejto súčasnej frustrácii, ktorú zažívajú a niekedy až osobným útokom,  
sa nenechali znechutiť a pokračovali vo svojich aktivitách. Mesto Košice totiž nie je len 
jeden človek, sú to desiatky tisíc ľudí, ktorí sú návštevníkmi ich akcií a podujatí, ktorí 
vidia progres v tejto oblasti. Sú tak aj poslanci, ktorí chápu, že jedna z mála fungujúcich 
organizácií v meste, ktorá dokonca generuje každý rok vyššie a vyššie príjmy pre mesto, 
tak takúto organizáciu predsa nemôžeme nechať zarezať len kvôli jednému nekonečnému 
egu. Preto predkladám tento návrh uznesenia: Mestské zastupiteľstvo schvaľuje  
a) zníženie sumy v položke Program 9: Interné služby, Podprogram 1, Funkčná 
klasifikácia 01.1.1 Právne a komerčné služby, bod 1 Advokátske, komerčné a iné právne 
služby, kde sa znižuje suma v rozpočte o 70 tis. EUR, b) zníženie sumy v položke 
Program 10: Podporná činnosť, Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 01.1.1 Správa 
mestského úradu, kde sa tak isto znižuje suma v rozpočte o 80 tis. EUR, c) zvýšenie sumy 
v Programe 2: Mesto kultúry a športu, Podprogram 7, Funkčná klasifikácia 04.7.3 
Cestovný ruch, bod 1: Visit Košice, kde sa navyšuje o sumu 150 tis. EUR. Týmto krokom 
navrhujem dofinancovať organizáciu Visit Košice v takej miere, aby dokázala prežiť 
tento kalendárny rok a dokázala s vedením mesta Košice, ako svojím kľúčovým členom 
organizácie, nájsť spoločné riešenie pre nasledujúce roky. Prosím vás kolegyne, 
kolegovia o podporu tohto môjho návrhu. Myslím si, že tak, ako mesto, tak aj všetky MČ 
v našom meste sa dokážu spojiť a zachrániť existenciu a fungovanie tejto úspešnej 
organizácie, ktorá robí skvelú prácu v oblasti propagácie cestovného ruchu a mesta 
Košice ako takého. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, lebo ešte som neotvoril diskusiu. Ešte nie je 

otvorená diskusia pán poslanec. Tak dobre, skôr ako otvorím diskusiu, pán poslanec 
Fedoročko,  mali by ste si trošku, vy ste povedali polovicu, ako je zvykom vo vašom 
klube, nadávať, prskať, robiť zlo. Viete, o Visite Košice sme sa na tomto zastupiteľstve 
rozprávali minimálne 3-krát, dokonca i pri schvaľovaní rozpočtu a na tento problém vás 
pán námestník upozornil s tým, že ho to mrzí, že chcel by viac, ale proste otvoríme 
rozpočet, kolektívny orgán, potrebujeme uspokojiť všetkých. Tak, ako sme zobrali K-13, 
tak ako sme zobrali BPMK, mestskej zeleni, ZOO Košice, jednoducho sme sa museli 
poobhliadnuť po všetkých stranách a ten rozpočet zostaviť. Je falošné od vás, keď 
nepoviete to B-é, že všetky tieto informácie máte, že vieme o probléme a tu na MZ a mám 
pocit, že aj na niektorých komisiách, minimálne na komisii cestovného ruchu a myslím, 
že aj na finančnej, lebo tam som bol, sme sa o tejto problematike bavili, že nevieme 
naplniť požiadavky Visit Košice. To je po prvé. Po druhé. My sme schválili pre Visit 
sumu 365 tis. EUR, ich požiadavka je 590 tis. EUR. Tak, ako pri mestských podnikoch, 
aj Visit vie, že čakáme, ako sa nám leto vyvinie, aby sme mohli, verím, že v septembri, 
prijať opatrenia nielen k Visitu, ale aj k ZOO, ku K-13, byťáku a ďalším a ďalším 
mestským podnikom, ale aj k úlohám, ktoré má mesto Košice a finančne ich nevie 
zvládať. Prečítali ste moje ospravedlnenie, ale neprečítali ste aj druhú časť môjho 
ospravedlnenia, pán poslanec Fedoročko, lebo tá vám už nevyhovuje. Moji kolegovia, 
keď ma ospravedlnili, aj vysvetlili, prečo som nikoho nepoveril, pretože v časti môjho 
mailu, ktorý bol mimochodom zaslaný nielen na predstavenstvo, ale všetkým 70 členom, 
otvorene, jasne. Vzhľadom k tomu, že mesto Košice ako člen OOCR Visit Košice 
neobdržalo doposiaľ dokumenty k MVZ, neee, pardon, musím sa na to takto pozrieť. 
Pardon, neobdržalo uznesenie, podklady k jednotlivým bodom programu, ani na základe 
žiadosti zo strany pána Fabiniho, teda kancelárie primátora, ani po telefonickej urgencii 
Referátu riadenia obchodných spoločností a mestských organizácií, štatutárny zástupca 
mesta Košice tak nevie a toto je podstatné, tak nevie vydať pokyn k hlasovaniu. No, to 
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vám niekto nepovedal, pretože ten mail, môžem vám ho prečítať celý, aby bolo úplne 
jasné. Vážení členovia, predstavenstvo OOCR Visit Košice. Tento mail bol poslaný včera 
o 12:00, teda do 12:00 sme čakali na podklady, aby bolo úplne jasné, o 12:00 som vydal 
pokyn. Dňa 26.06. sa má konať mimoriadne Valné zhromaždenie OOCR Visit Košice, 
vzhľadom k tomu, že mesto Košice ako člen OOCR Visit Košice neobdržalo doposiaľ 
dokumenty k MVZ, to znamená, program, návrh uznesení, podklady k jednotlivým 
bodom programu, ani na základe žiadosti zo strany Ing. Fabiniho, ani po telefonickej 
urgencii Referátu riadenia obchodných spoločností a mestských organizácií, štatutárny 
zástupca mesta Košice tak nevie vydať pokyn k hlasovaniu na MVZ. Na základe 
uvedeného nikoho nenominuje na zastupovanie na danom MVZ. Týmto ospravedlňujeme 
neúčasť štatutárneho zástupcu mesta Košice z dôvodu, že termín konania MVZ nebol 
dopredu konzultovaný a tak nebolo možné zladiť jeho pracovný program s uvedeným 
zasadnutím MVZ OOCR Visit Košice. Do budúcnosti navrhujeme konzultovať návrh 
termínu konania valných zhromaždení s časovým predstihom tak, aby sme sa vyhli 
neúčasti štatutárneho zástupcu mesta Košíc na týchto zasadnutiach. Zároveň dávame  
na vedomie, že štatutárny zástupca mesta Košice odôvodnil svoju neúčasť aj pánovi 
Marekovi Harbuľákovi, štátnemu tajomníkovi ministerstva cestovného ruchu, s ktorým 
som sa stretol deň predtým v Bratislave, aby som s ním prekonzultoval problémy  
vo Visite Košice. Tie problémy sú úplne jednoduchého charakteru a to sú financie, čiže 
prepáčte mi, prísť tak, ako vy nie ste ochotní prísť na zastupiteľstvá pracovať  
s materiálmi, ktoré vám sú dané ad hoc, tak schvaľovať rozpočet organizácie ad hoc  
bez toho, aby ho človek videl, jednoducho je veľmi komplikované a jednoducho byť 
postavený niekedy pred niektoré rozhodnutia bez časovej prípravy je nemožné. Toto nie 
je môj ojedinelý postup, mnohokrát takto reagujem aj v iných prípadoch, nielen Visitu, 
keď jednoducho s uznesením alebo s poverením zamestnancov, keď ich poverím, aby išli 
konať, dostávajú aj pokyny k hlasovaniu. Niekedy áno, niekedy nie, niekedy  
sa dohodneme ústne, keď ide o niečo jednoduché. Ak ide o niečo komplikované, tak 
kolegovia, ktorých poverujem, majú jasne napísané, v akom bode budú ako hlasovať.  
Na to predsa máme Oddelenie riadenia podnikov, ktoré vytvorí analýzy, predpoklady  
a nastaví tak program, aby bol v záujme verejnosti, v záujme mesta, aby chránil verejné 
prostriedky. A čo sa týka Info centra, tak ja som si v utorok nechal urobiť analýzu.  
V utorok tento Info point navštívilo 12 ľudí. Čiže ak raz nemáme dostatok finančných 
prostriedkov, je namieste si povedať, či nejako obdobie nepretrpíme a neoželieme 
niektoré služby, pokiaľ sa finančná situácia nielen v meste, ale vo všetkých našich 
organizáciách nezlepší. Proste 12 ľudí navštívilo Info point, v ktorom pracuje X ľudí, aby 
im tieto služby zabezpečilo. Ja tie analýzy mám. Oproti je vrátnica, ak ste si všimli, -
Historickej radnice, takže je to veľmi jednoduché. Tak isto sme dostali prednedávnom, 
pred rokovaním rozpočtu tak, ako bolo podané, list aj od právnej organizácie, právneho 
zástupcu Visitu, ktorý sa domáha toho, aby mesto si splnilo svoj záväzok. To znamená, 
aby zaplatil 50 % z dane, ktorá súvisí s ubytovaním. Tu na MZ sme sa dohodli a rozhodli, 
že teda zaplatíme menej, do rozpočtu dáme menej, ale pozor, dnes ešte ani pol roka 
neuplynulo. Som presvedčený, že rozpočet sa ešte bude upravovať a náš záväzok nie je 
nastavený tak, že ad hoc majú odísť peniaze, ale náš záväzok je nastavený tak, že na to 
máme celý rok, teda vyhrážať sa mestu alebo vytvárať dojem, že mesto si niečo neplní, 
je absurdné. Takýto výrok môže v tomto prípade právny zástupca vyriecť v závere roka 
alebo na začiatku budúceho roka, že mesto si nesplnilo nejaké záväzky. Na druhej strane 
tento záväzok neplynie zo žiadnej zmluvy. Tento záväzok je pomenovaný, myslím, že  
v zriaďovateľskej listine alebo v stanovách Visitu Košice, kde je povedané, že mesto platí 
50 % a ostatní členovia, nepamätám si, myslím 200 alebo 300 EUR si určujú nejaký 
poplatok, ktorý majú. To znamená, sme veľmi ďaleko od toho, aby sme povedali, že 
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mesto si v tejto chvíli niečo nenaplnilo, lebo jeho záväzok má byť v priebehu roka 2024 
uplatnený, respektíve, keď sa rozhodneme ho neuplatniť, budeme musieť to tu na MZ 
otvoriť, ale máme pol roka a keď sme zostavovali rozpočet, sme sa o tom naozaj 
rozprávali dlho a všetci sme si povedali, že počkáme leto, uvidíme ako bude štát reagovať 
nie na mesto Košice, na samotnú samosprávu, ako sa budú vyvíjať verejné financie, aké 
veľké problémy táto krajina bude mať a aké prostriedky dokáže vyčleniť pre mestá a obce 
v tejto krajine. Vieme, že je platné uznesenie vlády, ktoré hovorí, že sa má týmto 
zaoberať. Samozrejme, nepoznáme ani mieru, ani výšku, ani čas, ale v tejto chvíli nám 
nič iné neostáva, byť trpezliví, počkať v lete, čo sa udeje a v septembri sa začať zaoberať 
tými záväzkami, ktoré jednoducho nebudeme vedieť si možno naplniť. Toľko k tejto 
časti. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Ihnát má procedurálny návrh alebo 
to je len. Okej, pán poslanec Schwarcz, pardon. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo pán primátor. Ja začnem tým, že 

zastupujem vo Visit Košice 2 členské organizácie, zároveň zastupujem mesto Košice  
v Dozornej rade Visit Košice. Veľmi ma mrzí situácia, ktorá nastala, aj v rámci 
dlhodobého horizontu, aj v rámci včerajšieho valného zhromaždenia, kedy skutočné 
mesto Košice, ako významný článok organizácie, nemal zastúpenie na valnom 
zhromaždení a keďže v stanovách je exaktne dané, že ktoré oblasti bez hlasovania mesta 
Košice nemôžu byť platné, ani keď hlasujú všetci ostatní členovia, tak naozaj 90 % 
uznesení nebolo platných. Ja by som len skonštatoval niekoľko vecí. Tou prvou je, že my 
Visit Košice nedávame ani dotáciu, ani rozpočet, ako našim mestským poslancom, 
pardon, mestským podnikom. My im dávame členský príspevok. Ja sa chcem opýtať, 
o koľko menej sme zaplatili Únii miest Slovenska členský príspevok na tento rok oproti 
tomu, koľko máme platiť členský príspevok Únii miest Slovenska. To je jedna vec. Čiže 
keď znižujeme členské príspevky, potom asi všetkým. Ďalšia vec, splatnosť členského 
príspevku na základe uznesenia valného zhromaždenia, ktoré má kompetenciu prijímať, 
kedy je členský príspevok splatný, je do konca februára daného kalendárneho roka. Čiže 
my v tejto chvíli meškáme so zaplatením členského príspevku a nesplnili sme si nás 
záväzok, čiže sa nehrajme na to, že počas roka a neviem, čo všetko... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak je to tak, sa ospravedlňujem, túto informáciu ... 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...je to tak. Ďalšia vec úplne praktická. Jednoducho naozaj 

spôsobujeme reálne problémy fungovaniu tejto organizácie, pretože táto organizácie 
nemá cash flow, žiaľ aj dotácia z ministerstva, teraz už cestovného ruchu a športu chodí 
až niekedy v júni alebo je to jednoducho posunuté, čiže táto organizácia má reálne 
problémy s reálnymi peniazmi a my sme im to ešte skomplikovali a ďalšie vec je, že 
skutočne, my sme sa k niečomu zaviazali v stanovách a je potrebné si uvedomiť, že táto 
organizácia má členský príspevok v podstate ako investíciu. Tento členský príspevok sa 
jednak znásobuje v rámci dotácie ministerstva, ktoré dáva dotáciu a zároveň organizácia 
vykonáva aktivity, ktoré reálne generujú vyššiu návštevnosť mesta a reálne generujú 
vyšší výber dane z ubytovania. Tento výber bol medziročne o 38 % vyšší a z toho celého 
pri takto nastavených pravidlách polovica ostáva mestu Košice, čiže niekto pre nás 
vygeneruje peniaze navyše. Dobre. Ďakujem, nebudem predlžovať čas, potom keď, tak 
sa ešte prihlásim. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Schwarcz nemáte pravdu s tým februárom, pán riaditeľ vám 

prečíta, ako to je.  
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p. Čop, riaditeľ MMK: Aby som bol presný, tak splatnosť členského poplatku podľa článku, 
podľa stanov to jest čl. 13 bod 9, je do 30 od konania valného zhromaždenia, na ktorom 
budú členské príspevky na daný rok schválené. Prvá splátka, áno. Čiže nie je to tak, ako 
hovoríme, že do februára. V súvislosti s týmto už bola zaplatená prvá splátka zo strany 
mesta, to sme už zaplatili, tá bola zaplatená. Momentíček, aj vám poviem kedy. Čiže  
129 166,65 EUR už bola od začiatku roka v priebežných splátkach zaplatená, lebo sme 
boli v rozpočtovom provizóriu. Takže nie je pravda, že sme svojim nezaplateným 
členským ohrozili fungovanie, tie platby tam išli priebežne, plus bolo aj uhradené 
mimoriadne členské na športové a kultúrne akcie vo výške 40 tis. Čiže vlastne tieto veci 
boli zaplatené, áno, čo sa týka záležitosti. Čo sa týka vlastne ďalších vecí. Je tuná ďalšia 
faktúra od spoločnosti Visit, ktorá splatnosť ešte len bude mať, myslím, že  
v nasledujúcom mesiaci. Čo sa týka tohto, takže vlastne my si postupne tie záväzky 
plníme, čiže nie je možné povedať, že nejako ohrozujeme fungovanie Visitu, že my si 
neplníme záväzky. Priebežne ich uhrádzame podľa náležitosti, čiže áno, táto suma nikdy 
nebola zaplatená jednorazovo, bola priebežne uhrádzaná na základe faktúr, ktoré nám 
Visit vystavoval a my sme ich priebežne uhrádzali. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. Nasleduje pán poslanec Kundrát 

a Swcharcz. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobre, ďakujem. Takže tak, ako ste vraveli, že ste napísali, 

ospravedlnili, že ste nedostali podklady, to bolo včera vyvrátené pani riaditeľkou, že to 
nebola pravda a že všetky informácie ste dostali. A inakšie mňa zaráža skôr to, že nám 
chýbajú informácie o činnosti Visit Košice, o rozpočte, o tom, čo urobili. Napriek tomu, 
že tam je šéfom, predsedom predstavenstva váš viceprimátor, ktorý tvrdil, že s vami 
komunikuje všetky informácie a všetko máte k dispozícii, čiže treba sa rozhodnúť, či vám 
niečo chýba alebo nechýba. Ak vám niečo chýba, tak pani riaditeľka a predstavenstvo 
vám bez problémov tieto informácie obratom pošlú. Lenže oni sa s vami 8 mesiacov 
nevedia stretnúť. To je to, čo včera zažilo, že jednoducho zaznelo niekoľkokrát, nevieme 
sa s vami stretnúť. Pre mňa, čo ste teraz vraveli, že ste zaplatili peniaze. Áno, v novembri 
2023 sa stanovil rozpočet a príspevok a členské zo strany mesta 464 tis. Vy ste zaplatili 
129 tis. 464 bola povinnosť a ako ste to teraz čítali, do kedy a vy ste zaplatili 129.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Vám zasa nefunguje Excel?  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Rozprávajte sa.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Zasa nefunguje Excel pán poslanec.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Pán poslanec, my nemôžeme zaplatiť peniaze na základe vašej výzvy 

a vášho úmyslu. Tam sú jasne dohodnuté pravidlá. Organizácia Visit musí vystaviť 
faktúru a my na základe toho uhradíme. Tak, ako boli vystavené faktúry, tak sme ich 
uhradili. To nie je tak, že vy si zmyslíte, že treba teraz 0,5 mil. Je to celkom fajn, že sa 
zaujímate o túto organizáciu, ale poprosím s citom, lebo jej viacej uškodíte ako pomôžete. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem pekne, prajem pekný dobrý deň. Ja len 3 veci tu mám 

napísané k tomuto. Prvá vec je, že investícia do Visitu sa nám vráti, to ako spomínal pán 
Schwarcz, to čo dáme do Visitu, tak to nám aj príde ešte navyše z ministerstva, čiže  
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v princípe je to nejaká investícia, ktorá je návratná a my v konečnom dôsledku vieme 
niektoré akcie, ktoré už teraz platíme z rozpočtu mesta, platiť z rozpočtu Visitu. To 
znamená, že pokiaľ do budúcna budeme chcieť prenášať tieto platby z mesta na Visit, je 
to možné a čím viac peňazí tam dáme, tak tým viac peňazí do budúcna tam budeme mať. 
Druhá vec. Zjavne podľa toho, čo počúvam, má teraz Visit problém s cash-flow a je to 
škoda, pretože akurát ide letná sezóna a práve všetci podnikatelia, všetci ľudia, ktorí 
prispievajú aj do mestského rozpočtu práve dane z ubytovania sa spoliehajú na to, že Visit 
potiahne, čo sa týka leta, letnej sezóny, resp. potom v decembri.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ten istý problém má knižnica. Ten istý problém má ZOO. Čiže 

prosím nemajme zatvorené len jedno oko, ale majme ich otvorené všetky. A ešte k tomu, 
čo povedal pán poslanec Fedoročko. Nie, neposlal mi Visit rozpočet na rok 2024, bol 
24 hod. pred konaním telefonicky vyzvaný, pošlite nám. To bolo povedané, nie je to 
urobené. Nemôžem prísť. Nemôžem prísť po prvé nepripravený. Po druhé si treba 
uvedomiť, že ak nemá človek argumenty, nevie vysvetľovať, ja si to musím naštudovať 
alebo kolegovia musia s tým pomôcť a popri samotnom hlasovaní tam už nie je vážené 
hlasovanie, ale mesto Košice má pri hlasovaní jeden hlas. A členovia majú svoj jeden 
hlas, čiže 70 hlasov. To znamená, argumentovať o niečom rozprávať, čo ste nevideli 
a rozpočet na rok 2024 je teda zásadný, lebo sa o tom tu sami teraz rozprávame, že je to 
zásadné, je to dôležité pre ten Visit. Ak nie je pripravený ani 2 hodiny, mi ho nevedia 
zaslať, 2 hodiny pred rokovaním. Konal som tak, ako som konal s najlepším úmyslom. 
Áno, účtovnú závierku mám, ale rozpočet na rok 2024 je zásadný. Pán poslanec 
Schwarcz, pán poslanec Kundrát. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No, neviem, mne ako členskej organizácii 

prišla pozvánka 18. júna. Vtedy vám neprišla pozvánka so všetkými materiálmi? 
 
p. Polaček, primátor mesta: A máte tam rozpočet?  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: No idem. Len postupne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Choďte. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Rozpočet podľa mojej informácie schváli, teda ako návrh rozpočtu 

valné zhromaždenie, predstavenstvo 2 dni pred valným zhromaždením za účasti pána 
viceprimátora, ktorý je predsedom. Ja som ho dostal do ruky deň pred valným 
zhromaždením, tak sa veľmi divím, že k vám sa nejakým spôsobom nemohol dostať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Volali sme, nedostali sme. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...lebo reálne existoval tento návrh rozpočtu a ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Mestu nebol zaslaný. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ...v podstate aj napriek všetkému, mne je ľúto, lebo toto naozaj nie 

je organizácia, ktorá je v pozícii mestského podniku, ale je tam ďalších 70 členov, 
podnikateľské subjekty, neziskové organizácie, kultúrne inštitúcie a naozaj ten včerajšok 
vypálil veľmi veľmi zle. Ja chápem niektoré vaše argumenty, ale výsledok bol ten, že sme 
70. organizáciám ukázali postoj, ktorý osobne si nemyslím, že je správny. Ďakujem 
pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Reagujem na vás pán primátor, 

pretože sa rozprávame o tom, že je nejaký problém v komunikácii, ale predsedom 
predstavenstva Visit Košice je váš pán námestník, tak sa chcem spýtať, teda či nefunguje 
komunikácia medzi vami, lebo zjavne teda tam sa muselo niečo prijať aj  
na predstavenstve, kde predpokladám, že pán námestník bol, keď nie, tak ma opravte  
a zároveň teda možno netrebalo telefonovať, len ísť o poschodie vyššie sa spýtať alebo 
vypýtať, ale opravte ma, ak sa mýlim. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Mýlite sa, pán poslanec Kundrát. Na predstavenstvo boli predložené 

údajne 3 rozpočty. Tri s nejakou polemikou a ani jeden nebol odoslaný na mesto,  
na riadenie podnikov, preto som osobne volal. Pán námestník je aj dnes vypísaný. Včera 
síce prišiel tam, ale už bol chorý. Ja som bol 2 dni v Bratislave. Jednoducho som to riešil 
z auta a žiadal som, prosil som, koho iného ako riaditeľku organizácie, aby nám poslala 
to, čo sa ide schváliť, s pokecom, s textami, s vecami a hlavne s návrhom na uznesenie, 
ako bude jednotlivé uznesenie vyzerať. Neobdržal som návrh od pani riaditeľky. To, že 
predstavenstvo rokovalo a prijalo nejaké návrhy je jedna vec a druhá vec je, ako bude 
vyzerať hlasovanie, ako budú vyzerať všetky následné uznesenia. Program bol daný  
do 4 bodov, otvorenie, diskusia s pánom štátnym tajomníkom, hlasovanie o bodoch 
a záver. Pre mňa toto nie je program. Pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem pán primátor. Všetci vidíme vlastne, 

že ide o peniaze, tak ako všade, ako stále ide o peniaze. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Súhlasím. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som si pozorne vypočul návrh pána kolegu 

poslanca Fedoročka. Tam len jednu otázočku mám, ako lebo to mi tak pripadá vlastne, že 
z ľavej stany bágrom zoberiem a napravo položím. Čiže len tak vyberiem z rozpočtu.  
Či má tieto veci prekonzultované s vedením mesta, s odbornými útvarmi vlastne, čo to 
urobí, aké dopady to má a ďalšie náležitosti, ktoré sú, či to bolo finančnou komisiou 
prejdené, odsúhlasené, čiže predseda finančnej komisie by sa mal k tomu vyjadriť, lebo 
zaznelo tu veľmi vážne vyjadrenie. Dámy poslankyne, páni poslanci, podporte môj návrh. 
To je veľmi vážne, čo povedal a toto mi utkvelo pamäti, takže sa chcem opýtať pána 
poslanca Fedoročka, či všetko to, čo navrhoval je fajn pre Visit Košice, treba peniažky, 
ale či všetko je prekonzultované aj s dopadovými štúdiami. To ma veľmi zaujíma. Vďaka.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No v každom prípade 

už ten čas nevrátime, to čo sa udialo, sa udialo. Ja sa len chcem opýtať, keďže ste  
v podstate naznačovali určitú vôľu hľadať tie riešenia a aj jedným z uznesením valného 
zhromaždenia bolo, že aj organizácia Visit Košice má záujem hľadať riešenia kde bude, 
ako to by som to nazval aj vlk sýty aj ovca celá, či ste nastavený tak, že by ste sa stretli 
so zástupcami Visit Košice, nie s pani riaditeľkou, ale jednoducho návrh bol, aby s nami 
komunikovalo predstavenstvo, pán riaditeľ letiska a ďalší členovia predstavenstva, čo si 
myslím, že je pragmatická záležitosť a či je z vašej strane reálne, aby do nejakého 10. júla 
ste boli ochotní a mali čas, vy, pán riaditeľ MMK sa s nimi stretnúť, aby sme riešili to, čo 
bude a už nie to čo bolo. Ďakujem pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, pán riaditeľ nech sa páči, potom ja. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Doteraz, resp. mesto, resp. riaditeľ MMK sa pravidelne stretáva  

s riaditeľmi jednotlivých mestských podnikov. Pani riaditeľka svojho času odmietla 
takéto stretnutia s tým, že ona nie je mestský podnik a mestská organizácia. My sme toto 
jej rozhodnutie akceptovali a beriem tak, že máme predstavenstvo, máme dozornú radu, 
cez tieto komunikujeme. My nemáme problém sa stretnúť s pani riaditeľkou, ale tiež 
potrebujeme podklady, s ktorými budeme pracovať v rámci tej komunikácie prípravy, 
zodpovednej prípravy podkladov sme si ešte vyžiadali nejaké doplňujúce informácie. 
Odpoveď na to bola, že nie sú schopní ich poslať, lebo majú pani ekonómku PN, takže 
čakáme, aby prišli tie podklady, lebo robiť stretnutie len pre stretnutie nedáva logiku,  
na to sa treba pripraviť. Aj preto bolo to pracovné stretnutie v Bratislave. My sme 
pripravení o týchto veciach komunikovať, ale treba si uvedomiť, áno, že hovoríme tuná, 
že Visit musí prežiť. A mesto nemusí? Však aj mesto má svoje povinnosti, má tuná ďalšie 
organizácie a podobne. A ten rozpočet, ktorý sme schvaľovali, bol kompromisný. Tu som 
vám aj povedal, že vlastne my sme Visitu priebežne financie posielali. To nie je o tom, 
že nie sú poslané, ale ak niekto si buchne do stola a povie, ja chcem dneska  500 tis.,  
no tak na to nemáme. Musíme prerozdeliť tie finančné zdroje. Myslím si, že všetci ste si 
všimli, že podielové dane prichádzajú v nižšej výške, ako bolo deklarované a my ten cash 
flow musíme priebežne prerozdeľovať aj pre ďalšie organizácie, ktoré sú závislé  
od mestského rozpočtu. Tam ako hovoríte pán poslanec, sú školy, školské zariadenia, 
CVČ, ďalšie organizácie. Nikto nedostal peniaze naraz v tomto okamihu, každému idú  
v 1/12, resp. podľa toho, ako majú nastavený ten splátkový kalendár, čiže tuná si 
povedzme, že nie je ohrozené a nemôže si niekto búchať do stola, že je to nárokovateľné 
a bude sa žalovať. Takto to nefunguje, takto to nemôže fungovať. Splácame, uhrádzame 
a poďme sa ďalej posúvať, čo sa týka týchto vecí. Ale to, že niekto bude dávať do 10.  
a podobné záležitosti, áno, aj by ste dostali týždeň pred valným zhromaždením podklady 
a neobsahovalo to všetky náležitosti. Je to tak, no. Stalo sa. Ale chápem, nie vždy sa to 
dá, lebo je to presne o tých ľuďoch, ako sa rozprávame. Ak vypadne jeden človek, nie je 
zastupiteľnosť, no tak sa to nedopracuje. Treba hľadať náhradné riešenie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Ďakujem pekne. Naozaj nikto nechce, aby rukojemníkom 

boli členovia Visitu, ani turisti. Ja osobne s pani Podolákovou, pán poslanec Schwarcz 
komunikujem, má odo mňa maily, diskutujeme, osobne jej maily naposledy ja som 
posielal, aby mi dodala nejaké materiály, lebo som si chcel pozrieť nejakú analýzu. Čiže 
prosím nerobme, netvárme sa, že sa niekto nechce stretávať, tak isto som sa stretol  
s niektorými členmi, možno to včera zaznelo. Nebol som tam. My sme si povedali tak, 
ako mám ja číslo na vás, máte telefónne číslo aj vy na mňa a dohodli sme sa pri nejakej 
príležitosti pred týždňom, že sa stretneme s členmi niektorými, ktorí prejavili záujem, že 
si chcú veci prejsť, diskutovať, tak isto som rozprával s niektorými členmi 
predstavenstva, predvčerom, kde som ich informoval o tom, že nemám podklady a je mi 
to nepríjemné a vysvetlil som im aj dôvody, že ak tie doklady neprídu, že jednoducho je 
problém prísť nepripravený a hlasovať, čiže ja som si tú domácu úlohu urobil, telefonoval 
som s niektorými členmi predstavenstva, rozprával som s niektorými členmi 
štandardnými, zároveň som a toto je zásadné, pred dvoma dňami navštívil pána štátneho 
tajomníka Harbuľáka, ktorý má na starosti cestovný ruch. Rozprávali sme veľmi dlho len 
o Visite, o ničom inom, rozprávali sme o tom, že ako vie pomôcť ministerstvo, ako sa 
bude pripravovať nový zákon, o tom, aké máme problémy, o tom, že ale, ak chceme, aby 
Visit fungoval, musia byť v meste Košice aj vytvorené podmienky, aby bolo čo 
propagovať. Že jednoducho my tým, že propagujeme ZOO a dávame do nej peniaze, to, 
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že riešime Knižnicu pre mládež, to, že riešime aj spievajúcu fontánu, to, že dávame 
peniažky do všetkých možných organizácií Detskej železnice. To je naša podpora a to sú 
milióny, keď to nazbierame. K-13 je ďalšia organizácia, bez ktorej by Visit nevedel 
fungovať. Creative Instustry, nevedel by Visit fungovať. Čiže je tu kopec. Mestská zeleň, 
keď nebudú tulipány opäť to mesto nebude atraktívne. Toto je to, čo my sa snažíme a stojí 
to milióny, aby sme atraktivitu mesta znásobili. Art Film je ďalšia vec, nemusí ho mať, 
ale to sú tie podujatia, na ktorých Visit vie stavať, ale ak nebudeme tieto podujatia robiť, 
ak nebudeme mesto vykresľovať v tých pekných farbách, ak nebudeme mať organizácie, 
ktoré turistov lákajú, ten Visit nám bude nanič. O tom sme rozprávali s pánom štátnym 
tajomníkom, ako by nám vedel podporiť napr. ja som ho vyzval, poďme spolu aj  
za Ministrom životného prostredia, poďme riešiť ZOO, poďme vysvetliť štátu, že ZOO 
je navštevovaná nielen regiónom, ale aj minimálne V4-kou. Je to zariadenie, kde chodí 
množstvo turistov mimo Košíc, ale ten, kto to financuje, sú Košičania. Toto sme riešili, 
ako by sme dokázali financie odbremeniť, ako by sme dokázali vyfinancovať možno tieto 
zaujímavosti, ktoré sú nejakého vyššieho významu, ako len celomestského, kde by sme 
dokázali ušetriť financie a potom naložiť financie do organizácií, ktoré tieto naše prvky, 
ktoré v meste máme, budú vedieť propagovať. Bavili sme sa o tom, aká je úloha  
OCR-iek a krajských OCR-iek. Že na čo si vlastne tieto OCR-ky konkurujú, prečo tu nie 
je stanovené jasné pravidlo, kto by mal mať, aký dosah, akým spôsobom by mala byť 
konkurencia alebo spolupráca. Obaja chápeme aj s pánom štátnym tajomníkom, že nie je 
v poriadku, že i krajská organizácia má na svojich letáčikoch Dóm sv. Alžbety  
a propaguje Dóm sv. Alžbety, aj naša Visit Košice Dóm sv. Alžbety. Je tu duplicita, ktorá 
stojí kopec peňazí, ktorú jednoducho musíme nejakým spôsobom vyriešiť. Toto sú 
prekážky, ktoré keď odstránime, tak to pomôže aj nášmu Visitu, aby získal ďalšie 
dodatočné zdroje na to, aby vo svete mohol tieto aktivity propagovať. Toto je môj cieľ, 
verím, že nejaké racio v tom vidíte. Pán poslanec Bačinský má procedurálny návrh. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobrý deň prajem. Ďakujem pekne  

za slovo. Kolegovia, točíme sa okolo témy, už 40 min. sme pri bode č. 2. Dávam 
procedúru, aby sme ukončili diskusiu s tým, že už nebude možné ďalšie prihlasovanie, 
ani faktických poznámok. Tí čo sú prihlásení, aby mali možnosť ešte vystúpiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 17 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Pokračuje ešte faktickou pán poslanec 

Fedoročko.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Len zopakujem. To, čo platí mesto 

Košice do Visitu je členský príspevok, ktorého výška je jasne stanovená. Nie je to žiadna 
dotácia, pri ktorej sa vy sám rozhodnete, či ju poskytnete alebo nie. Je to členský 
príspevok. Iné členské, kde platíme členské ako mesto Košice sa neznižovali, len toto 
jedno. Pre pána Ihnáta jedna vec. Radšej zoberiem 200 tis. EUR, ktoré sú určené  
na právnu analýzu ohľadom zlučovania MČ alebo ich zníženia a poskytnem ich 
organizácii Visit Košice. Viete prečo? Pretože každé jedno euro, ktoré do Visit Košice 
dáme sa nám minimálne 2-násobne vráti a to je oveľa lepšie, ako ich míňať na nejaké 
právne analýzy. Keď dáme do Visit Košice 100 tis., naspäť nám príde 200. Minimálne. 
To je to, čo je veľmi dôležité povedať. Visit Košice nám prináša peniaze, je to funkčná 
organizácia, treba takého veci podporovať a nie ich zničiť. Prosím vás, stretnite sa s nimi, 
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komunikujte spolu. To, čo sa včera udialo, sme sa trošku hanbili jednoducho kvôli tomu, 
že tam ľudia sedeli, organizácie, ktoré pomáhali Košiciam sedeli a ani jedno uznesenie  
sa jednoducho nedalo, nebolo platné. Prosím vás, nevyrušujte ma, lebo ja rozprávam. Keď 
mi budete tu kričať, tak nemôžem reagovať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec kľud. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. No, dobre? Takže toto je to, čo potrebujeme, 

aby ste našli cestu. Vy hovoríte, že s ňou komunikujete. Včera tam odznelo niekoľkokrát, 
že sa nevedia s vami stretnúť. Takže ja budem rád, keď sa stretnete a nájdete spoločné 
riešenie, aby Visit Košice mohol ďalej propagovať naše mesto a prinášať ďalšie 
dodatočné peniaze aj do mestskej kasy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. Ja vám to poviem všetkým poslednýkrát. 

Ono to nefunguje tak, že prídem na ekonomické oddelenie a poviem pošli. Všetko sa robí 
na základe predpisu. To znamená, my sme Visitu poslali avízo a na základe týchto avíz 
Visit vystavuje faktúry, ktoré sú platené priebežne v splatnosti týchto faktúr. Prestaňte si 
vymýšľať. Vy ste proste boli na nejakom stretnutí, ste si urobili záver a zasa ste 
nekomunikovali, nepýtali sa a máte závery. Ale toto nie je podstatné, čo vám chcem 
povedať a týka sa to rozpočtu mesta, prosím a budeme to dnes ešte asi mnohokrát otvárať, 
podľa aktuálnej prognózy Ministerstva financií SR sú podielové dane nastavené nie na 
129 mil. EUR, ako máme v rozpočte, ale podľa posledných aktuálnych informácií je 
predpoklad výpadku PD, podielových daní 5-7 %, čo pre Košice znamená výpadok  
5 mil. EUR. 5 mil. EUR. Jednoducho v tejto chvíli my sa tu o žiadnej analýze nebavíme 
pán poslanec Fedoročko, lebo proste na všetkých miestach škrtím peniaze, na všetkých. 
Analýza pravdepodobne, ak sa nám podarí zohnať európske zdroje, pôjdeme do nej, 
robíme na tom, hľadáme nejaký finančný zdroj, čiže nevymýšľajme si, že máme zdroje. 
My na konci roka zažijeme, ak nepríde tá zmena, o ktorej vláda rozprávala, že chce hľadať 
riešenia, že uvažuje ako pomôcť samosprávam. Ak sa táto zmena nestane, 5 mil. EUR, 
opäť všetkým, opäť DPMK, opäť zeleni, opäť lesom, opäť ZOO, opäť knižnica, všetci, 
všetci sme na jednej lodi. Toto je náš problém. To nie je o neochote. Vy si myslíte, že 
mne sa chce tuná naťahovať o Visite, o 100 tis. EUR, že toto je mojím cieľom vás hnevať, 
hnevať celý svet a pohádať sa s podnikateľmi? Že toto je mojím cieľom? Jednoducho 
máme schválený rozpočet, máme schválené limity a mantinely, mantinely si nedávame 
sami, ale mantinely nám dala krajina, ktorá nás financuje a takto sme tú polievku uvarili 
a tie hrášky ostali tak, ako sú. Čiže opakujem, podľa posledných aktuálnych informácií 
je predpoklad výpadku podielových daní 5-7 %, čo by pre Košice znamenalo výpadok 
cca 5 mil. EUR. Pani poslankyňa Zemková. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja som si 

včera naozaj poctivo odsedela celé to valné zhromaždenie, čo musím skonštatovať, že čo 
ma mrzí, pretože keďže pravá ruka primátora tam sedela a je predsedom predstavenstva, 
že to ospravedlnenie nezaznelo v takom duchu, ako bolo teraz prezentované, tak teda 
neviem, kde je vlastne... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Bolo zaslané všetkým 70 členom.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: ...ale teda nezaznelo.. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...z toho vychádzalo... 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: ...ospravedlnenie prednášal pán 
viceprimátor, ktorý je predsedom predstavenstva a trošku ma to mrzí, že tu nie je dnes, 
pretože včera na mňa nepôsobil choro, ale je ako samozrejme mohlo sa stať. Naozaj tá 
organizácia je vo vynikajúcej kondícii, pochválil ju aj pán štátny tajomník. Myslím, že 
pani riaditeľka sa veľmi snaží a ona obzvlášť bola pochválená aj na tom, že je v nejakých 
medzinárodných orgánoch. Naozaj tá organizácia potrebuje nejakú podporu od mesta, 
mala by mať aj nejakú finančnú podporu, samozrejme, ale teraz, čo je pre mňa 
rozhodujúce a čo sa chcem opýtať, či ten členský príspevok vníma mesto ako právny 
záväzok mesta a teda, či by mohlo byť vymáhateľné, pretože včera na valnom 
zhromaždení bolo prijaté jedno z uznesení, kde v prípade, ak nebude dobrovoľne tento 
príspevok v celom rozsahu uhradený v tej sume, ako bol v minulom roku minimálne, sú 
pripravení podať aj nejakú zrejme žalobu na mesto Košice. Teda či nám nehrozí zbytočný 
právny spor. Čiže teraz by som si chcela vypočuť stanovisko vedenia mesta, či je tento 
záväzok právne vymáhateľný podľa vedenia mesta. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja dám slovo pánovi Vrchotovi. Ja mám stanovisko od našich 

právnikov, musím v maily vyhľadať. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Príjemný dobrý deň všetkým, ďakujem veľmi pekne za slovo. No, ja 

by som to možnože tak trošku zhrnul. Naozaj je škoda, že ak každé euro, ktoré nedáme 
vlastne na podporu cestovného ruchu, lebo na to Visit Košice slúži, tak vlastne 
prichádzajú podujatia, respektíve Visit Košice o dve eurá, ktoré sa ďalej investujú  
do podpory a propagácie cestovného ruchu, čo zasa prináša ďalšie financie pre mesto  
na výbere dane z ubytovania, takže je to rozhodne škoda, v tom sa možnože asi väčšina 
zastupiteľstva zhodneme. Čo sa týka zlyhávania mailov a komunikácie. Ja mám možno 
taký možno návrh alebo ústretový krok pre Visit Košice; nech rozpočet, vždy tak ako aj 
napr. na stránke mesta Košice, vždy keď ideme hlasovať o rozpočte, je zverejnený 
minimálne 15 dní pred tým, než o ňom budeme rokovať. Takže to je taký nápad možno 
aj pre Visit Košice, nech oni na svojej stránke zverejnia zamýšľaný alebo navrhovaný 
rozpočet, vy sa budete mať možnosť s ním, ako vedenie mesta, oboznámiť a budeme 
predchádzať takýmto komunikačným šumom a vysvetleniam, že niekomu neprišiel email 
a že ste sa dopytovali na to, aby vám boli zaslané podklady a podobne. Každopádne sú to 
verejné zdroje, takže žiadne tajomstvá, nech je to jednoducho zverejnené na stránke Visit 
Košice. Budeme v jednom z nasledujúcim bodov riešiť memorandom ohľadne Art Film 
Festu, samozrejme každý v Košiciach chce, aby tu bol Art Film Fest. Sú to samozrejme 
na druhú stranu náklady. Jedná sa tam približne o 50 plus 200 tis. ročne, dohromady 
250 tis. Možno je možnosť, chcem sa na tomto mieste opýtať, či financovaním alebo 
doplatením toho členského príspevku, či už na základe faktúr alebo iným spôsobom, 
vieme týchto 250 tis. uhradiť práve z Visit Košice. Chcem sa opýtať, že teda, či je plán, 
ak bude výber dane za ubytovanie vyšší v tomto roku, vyzerá, že bude dobrá sezóna, čo 
sa týka turizmu, tak či mesto teda plánuje tento, túto sumu doplatiť do výšky toho 
členského alebo nie. Viem, že momentálne rozpočet na to tak nie je nastavený, ale či je 
taký úmysel alebo nie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ďakujem pekne, veľmi rozumné otázky. Skúsim 

zodpovedať aj na tú, ktorá bola pred vami. To bol pán poslanec. Pani poslankyňa 
Zemková, áno. Dobre. Najprv k pánovi poslancovi Vrchotovi. Čo sa týka Art Filmu. Mrzí 
ma fabulácia a úmyselné nepresnosti pána poslanca Lörinca, ktorý na svojom Facebooku 
tu fabuluje o tom, že mesto platí nejakých 200 tis. To nie je pravda. Art Film nás nestojí 
žiadnych 250 tis. vo finančnom plnení. Od kedy Art Film Fest v Košiciach je, to je  
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7 ročníkov sa uskutočnilo, 1 sa neuskutočnil kvôli financiám a 2 kvôli COVID-u, nejak 
takto to bolo. Od roku 2014 vždy mesto Košice cez organizáciu K-13 robilo nefinančné 
plnenie v hodnote 200 tis. EUR. Nefinančné plnenie, ktoré spočíva v požičaní kinosál, 
techniky, premietačiek a personálu, ktorý obsluhuje našu mestskú alebo K-13-ovú 
techniku. Toto je 200 tis. EUR nefinančné plnenie, ak je tu pán riaditeľ K-13, vám to vie 
vysvetliť. Vždy to tak bolo. Vždy tým, aby sme Art Film Fest, ešte aby bývalé vedenie, 
aby ho dostalo do Košíc, tak ponúklo infraštruktúru, ktorá je tu pozostatok EHMK 2013, 
práve Art Filmu na to, aby sa tu dokázali rozvinúť a filmový festival robiť kvalitnejšie  
a vo väčšom. Čiže opakujem. Vždy to tak bolo, že 200 tis. je nefinančné plnenie. Takto 
sme to ohodnotili, je k tomu nejaký dokument, ktorý proste to nastavil, že sa tá hodnota 
tých služieb, ktoré poskytne mesto, toho majetku, ktoré ponúkneme, požičiame, 
zapožičiame, je v tejto hodnote. Celý čas. Vyčíslili sme to preto, aby všetci sme k tomu 
pristúpili transparentne a jednoducho vedeli, o akých hodnotách rozprávame. Na druhej 
strane, to potrebuje poznať aj Audiovizuálny fond, aby jednoducho bolo jasné, keď si aj 
Art Film ukazuje, aké tie náklady sú, aby aj toto vedel zahrnúť do celej tej mozaiky 
financovania Art Filmu. Potom je tu tá druhá časť a to je, že mesto Košice prispieva  
na Art Film sumou, prispievalo aj na tento ročník 2024 sumou 40 tis. EUR. Vždy to tak 
bolo a takto to máme v rozpočte niekoľko rokov. Dohodli sme sa, že na najbližších  
10 rokov, túto sumu 40 tis. i z dôvodu zvyšovania nákladov navýšime na sumu 50 tis. 
O tom ale bude rozhodovať zastupiteľstvo, to je tá ratifikačná doložka tak, ako to býva aj 
v parlamente, nastavili sa, dohoda, nejaké pravidlo a vy rozhodnete či áno, či nie, ale 
rozprávame o sume navýšenia 10 tis. EUR pre Art Film na najbližších 10 rokov. 
Opakujem, 200 tis. tu bolo vždy, 40 tis. bolo tiež niekoľko rokov a zo 40 urobíme sumu 
50 tis. Čiže fáma, ktorá beží mestom, že mesto to stojí a vyplatilo 250 tis. EUR, ďakujem 
opozičnému klubu, ktorý to živí. Nie je to ale pravda a verím, že o tom budeme písať. 
Áno, politika je krutá, prekrúcate, robíte zlo, lebo chcete štvať. To, čo je ale dôležité, tá 
suma 40 tis. prechádza vždy cez Visit. To sme vymysleli minulý rok alebo predminulý 
rok. Myslím, že minulý rok to bolo prvýkrát, kedy aj Maratón 100 tis., Preteky okolo 
Slovenska 50 tis. a 40 tis. Art Film. Tie 3 podujatia sme zadefinovali s tým, že hľadáme 
ďalšie podujatia, ktoré by bolo ešte možné zadefinovať. Neposielame mesto Košice týmto 
partnerom priamo, ale práve preto, o čom sa tu rozprave pán poslanec Schwarcz, aby sme 
pomohli Visitu získať štátnu dotáciu, sme tieto peniaze posielame Visitu, lebo im 
navyšujeme, poviem to jednoducho, obrat, aj keď nie je to správne slovo a týmito 
peniazmi on potom môže žiadať väčšiu dotáciu od štátu v zmysle zákona, lebo platí 
nejaké pravidlo dotovania OCR-iek, koľko peňazí zoženie, tak 90 % týchto peňazí ti 
dokážem navýšiť tvoj rozpočet. To je zásadné pravidlo. Verme, že bude toto pravidlo 
fungovať ešte veľa rokov, aby to, čo sme vymysleli a snažíme sa pomôcť, bolo aj funkčné. 
Takže toto je pán poslanec Vrchota k týmto, k tejto časti. Potom druhá tá časť, kde sa 
pýta pani poslankyňa Zemková, ako to je s tým právnym nárokom, keď to zjednoduším. 
Tak ja vám prečítam celý mail od nášho právneho, ktorým som takisto túto otázku 
potreboval položiť. Čiže informácia k otázke členského príspevku o Visit Košice. 
Členské pre mesto Košice je určené pevne, podľa vzorca v stanovách organizácie. Mesto 
má v súčasnosti v rozpočte cca 1/2 sumy, ktorú by podľa vzorca malo zaplatiť v roku 
2024. Platenie členstva je z podstaty členského príspevku obdobne ako členské v knižnici 
dobrovoľné a nezaplatenie členského znamená zánik členstva, ale nie jeho vymáhanie 
spätne. Členstvo zaniká: a) vylúčením člena na základe predchádzajúceho rozhodnutia 
valného zhromaždenia pre porušenie stanov organizácie, neplatenia členského príspevku 
do 60 dní od doručenia výzvy na zaplatenie predsedom predstavenstva alebo z dôvodu 
poškodzovania dobrého mena organizácie, b) dobrovoľným vystúpením člena na základe 
písomného oznámenia adresovaného predsedovi predstavenstva organizácie. Účinky 
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vystúpenia nastávajú dňom nasledujúcim po dni doručenia. Z pozície mesta Košice, ako 
zakladajúceho člena, ktorého členské je oveľa vyššie, ako členské všetkých ostatných, by 
bolo vhodné, oznámiť nezáujem o zotrvanie v organizácii za súčasných podmienok, 
respektíve podnet na úpravu podmienok z dôvodu zhoršenia ekonomickej situácie mesta. 
To znamená, že na základe tohto mailu na porade primátora bol vydaný pokyn, ešte 
začiatkom týždňa, kedy v právnej organizácii alebo právnemu zástupcovi Visitu bude 
oznámené, aj navrhnuté, zmena štatútu, zmena pravidiel, kde si mesto Košice chce svoju 
pozíciu nejakým spôsobom nastaviť tak, aby sme dokázali fungovať efektívnejšie, čiže 
s právnou kanceláriou komunikujeme. Podľa mojich informácií list má odísť 28., teda 
zajtra, kde budeme informovať o našom právnom stanovisku, ale zároveň ich vyzveme, 
že chceme pracovať, chceme spolupracovať, chceme riešiť veci a teda im chceme 
navrhnúť zmenu stanov v niektorých veciach, ktoré by boli pre mesto prijateľné a to 
najmä smerom ku vzorcu, ktorý jednoducho je pevne daný a nerešpektuje to, že mesto 
jednoducho má aj ďalšie záujmy. Tak isto tu padla jedna otázka, že Visit Košice je tu 
a zvýšil obrovský počet prenocovaní. Ja by som si to trošku nemýlil s tým, že či Visit 
zvýšil alebo nezvýšil, keď si pozriem grafy, máličko áno, ale je to po prvé celoslovenský 
trend a po druhé, prečo ho zvýšil, pretože tu ľudia idú za ZOO, pretože tí ľudia chcú prísť 
na Art Film Fest, pretože tí ľudia chcú prísť na maratón, pretože tí ľudia chcú vidieť 
Preteky okolo Slovenska, chcú vidieť majstrovstvá v hádzanej, majstrovstvá v malom 
futbale, majstrovstvá v plávaní, EURO, ktoré nás čaká v budúcom roku. To sú tie dôvody. 
To, čo je úloha Visitu je, dostatočne tieto informácie zaslať svetu, aby sme tých ľudí  
do Košíc pozvali. Na druhej starne naše kapacity hotelové tiež už sú vyžmýkané 
a potrebujeme aj týmto smerom začať pozerať. To znamená, je to veľmi, sú to veľmi 
spojené nádoby a jednoducho aj preto nad tým, aj preto niektoré aktivity a snažíme sa 
podporovať tie aktivity, ktoré sú rozložené v čase, aby sa raz nestalo, že máme preplnené 
víkendy, ktoré potom už pre nás nemá zmysel robiť veľkú akciu, keď nám ľudia spia  
v Prešove a už naše kapacity sú plné. Je toho príkladom maratón, keď bol spolu 
organizovaný s Bielou nocou, preto sme sa snažili tieto podujatia rozdeliť na víkendy, 
ktoré spolu nesúvisia a takýchto aktivít je v meste veľa, aby sme sa pokúsili rozložiť, čo 
najviac víkendov v čase podujatiami, ktoré mesto má pod kontrolou a vie regulovať. 
Faktické nie sú dovolené. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Niektoré otázky, čo som mala 

pripravené ste už odpovedali, ale mám takú úplne základnú. Kto bol iniciátorom, aby 
Visit Košice vôbec vzniklo? Je to naše chcené dieťa, lebo z tejto diskusie mi to pripadá 
tak, že je to nechcené, zbytočné dieťa, ktoré treba niekam odložiť. Zúčastnila som sa  
2 valných hromád odkedy Staromestské divadlo sa stalo členom a musím vám povedať 
že tak, ako som trošičku najprv pozerala na túto organizáciu cez prsty, bola som 
presvedčená o tom, po tom stretnutí, že tie dievčatá aj tí ľudia, ktorí tam pracujú, sú 
mimoriadne šikovní a že na to množstvo, ktoré tam je zamestnané, odvádzajú skvelú 
prácu a to nadšenie, ktoré z nich sršalo, keď prezentovali, že sa im podarilo teda zvýšiť 
počet prenocovaní a tým pádom im narastie rozpočet a budú môcť prijať ďalších ľudí  
a robiť to ešte lepšie. O tom sme sa bavili minulý rok v decembri. Takže ten prvý 
rozpočet, ktorý bol nahodený aj s tou sumou za ubytovanie, ktorá tam narástla, nechcem 
klamať, ale viem, že to bolo niečo cez 400 tis. a zrazu dostali, chcela som povedať škaredé 
slovo, ale dostali takú odpoveď, že teda nie nie, moji zlatí, vy ste sa snažili a vy ste sa 
tešili, ale tá polovica z tej dane z ubytovania vám nepríde, pretože mesto má problém  
a mesto tieto peniažky potrebuje. Takže mi to naozaj pripadá také, ako nefér, áno, vy sa 
len snažte a my vám to zoberieme. Takže moja otázka naozaj je, prosím, povedzte. Kto 
to vymyslel celé Visit Košice? Prečo to už nie je taký dobrý nápad? Ako sme si sami 
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hovorili, že super, keď cez Visit preženieme naše podujatia a môže sa nám to vrátiť. Tam 
bol úžasný zámer, že cez Visit bude možné podporovať aj podujatia, ktoré sú tu ešte 
akoby naviac. Že si pomôžeme, preto do toho aj tie umelecké organizácie vstupovali, lebo 
čakali aj nejakú ešte väčšiu propagáciu a možno ešte nejakú ďalšiu spätnú väzbu a mám 
pocit, že naozaj tí členovia sú veľmi sklamaní, sú veľmi sklamaní, lebo aj ja osobne pán 
primátor mám pocit, že to nie je vaše dieťa. Že je to jedno z tých detí, ktoré nemusíte 
a len ho trpíte.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem za otázku, lebo je podnetná. Ďakujem veľmi 

pekne. Takže po prvé. Visit Košice je oblastná organizácia cestovného ruchu založená  
na základe zákona č. 91/2010 o podpore cestovného ruchu a je zapísaná v registri OOCR 
Ministerstva dopravy. Takže základ je toto. Vaša otázka o nechcenom dieťati nie je  
na mieste, alebo nie je to nechcené dieťa, ale tak isto som konfrontovaný aj riaditeľmi 
našich podnikov, prečo my sme tí, ktorí máme trpieť, prečo nám tie peniaze nedáte.  
Vy ste povedali veľmi pekne: „Bola som na valnom zhromaždení alebo na nejakom 
stretnutí Visitu a presvedčili ma, že to robia dobre“. Pani riaditeľka mestskej zelene 
koľkokrát pozvala poslancov, aby mohla ukázať, ako veľmi to dobre vie a čo všetko by 
ešte chcela a vedela mestu dať. Len mnohí neprišli, čiže všetci tí, ktorí tu sú včítane pani 
Podolákovej a všetkých riaditeľov. Ja som presvedčený, že svoju robotu majú radi a nie 
sú na týchto miestach len preto, aby boli. Každý sa svojej práce vie zastať a každý ju robí 
a som o tom hlboko presvedčený, najlepšie ako vie. Ja som tu len dnes konfrontovaný  
s tým, že nedostávali dosť peňazí, ale ja opakujem, ani jedna položka, ani tá odpadová 
nie je v takej kvalite, ktorá by mohla v nás všetkých urobiť radosť a dávať nám ten zmysel, 
ktorý potrebujeme. Každá jedna položka. A trošku vás len poopravím, už  
v novembrovom rozpočte, v tom prvom návrhu, nebola suma pre Visit Košice v plnej 
hodnote, čiže nemôže už od novembra a ja verím, že riaditelia čítajú, aj sa stretávajú, 
museli vidieť, že už vtedy ich požiadavky, pretože my vždy zašleme ešte cez letné 
prázdniny a september, dajte nám požiadavky, prirodzene OCRK v tomto prípade pošle 
požiadavku: taký je výber, taký predpoklad, chceme takýto balík peňazí a niečo navyše. 
Tak isto aj CIKE a ďalšie a ďalšie a ďalší. Prebehne nejaké vyjednávanie, kde bez toho, 
aby som do toho ja zasiahol, ekonomické oddelenie dá prvý nástrel, ale ten je už dávno 
skresaný na všetkých frontoch. I na odpade, i na doprave, i na mostoch, i na ceste,  
i v mestských podnikoch. Potom zistíme, ako veľmi to je zlé. V našom prípade, ak si 
pamätáte to bolo mínus skoro 100 mil. EUR, v novembri a už boli krátené požiadavky  
a prichádza druhá vlna, kedy opäť sedíme krátime, krátime a krátime. Ak niekto v krátení 
požiadavky chce vidieť hnev, zlo alebo nejakú neochotu. Mňa to strašne mrzí, ale 
ktokoľvek by tu sedel na tejto stoličke, musí rozhodnúť a musí robiť kompromisy. 
Rozpočet náš sa rodil, ak to poviem od novembra, skoro 8 mesiacov, 7-8 mesiacov. Všetci 
vieme, čo sme zažívali a aké zatrpknuté to bolo, aké nepríjemné to bolo a s tým 
rozpočtom niekto z nás nie je spokojný, ani ja. Rok neskončil, čakáme, ako sa budú 
vyvíjať financie. Ak príde cunami a pohroma, je to veľmi zlé. Tak verme, že i našimi 
opatreniami, ďalšími i opatreniami tejto krajine a štátu sa posunú všetky samosprávy. Ja 
mám na mobile všetkých primátorov krajských miest, predvčerom, keď prišli informácie, 
pred troma dňami, keď prišli informácie o podielových daniach, keby ste videli, ako 
každý jeden lámal rukami. Ako každý narieka, že mu prišlo menej peňazí. Pre nás len  
za mesiac. Teraz, čo prišli 22. podielové dane, boli nižšie o 1 mil. EUR, ako bol 
predpoklad. Minulý mesiac to bolo o niekoľko miliónov menej. Ja viem, že sa veľmi 
ľahko z tejto strany hovorí. Vyriešte to, nájdite riešenie, stretávajte sa. A ja vám poviem, 
že je to strašne kruté, keď sa máte pozerať ktorémukoľvek riaditeľovi do očí a povedať 
pani riaditeľke z mestskej zelene, že nebude cisterna. A ona mi povie, ako mám zalievať 
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tých 2500 stromov, ktoré sme minulý rok vysadili. Nemám cisternu. Ak si to budem 
objednávať, bude to drahšie. Ak si to neobjednám, tie stromy vyschnú. Neviem si vymôcť 
záruku. Ak nám tie stromy vyschnú od firiem, ktoré nám tie stromy dali. A to je len 
malinký príbeh tých všetkých príbehov, ktorý denne zažívame. Čiže nie je tu žiaden hnev, 
nie je tu žiadna nenávisť. Je to len, žiaľ, nedorozumenie spôsobené peniazmi a financiami. 
A mňa to strašne mrzí, že každý jeden riaditeľ toto prežíva. Ale musíme si tie priority 
dať. A rozhodli sme sa, že chceme prežiť, že tento rok bude ťažký. A ja verím, že ten 
ďalší bude ľahší. Takže toľko. Verím, že som vám odpovedal na tie vaše otázky všetky. 
Vyčerpali sme diskusiu, je uzavretá procedurálnym návrhom. Poprosím návrhovú 
komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

návrh od pána poslanca Fedoročka, ktorý znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
schvaľuje a) zníženie sumy v položke Program 9: Interné služby, Podprogram 1, Funkčná 
klasifikácia 01.1.1 Právne a komerčné služby, bod 1 Advokátke, komerčné a iné  právne 
služby o 70 tis. EUR, b) zníženie sumy v položke Program 10: Podporná činnosť, 
Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 01.1.1 Správa mestského úradu MMK o 80 tis. EUR, 
c) zvýšenie sumy v Programe 2: Mesto kultúry a športu, Podprogram 7, Funkčná 
klasifikácia 04.7.3 Cestovný ruch, bod 1 Visit Košice o 150 tis. EUR. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. Návrh pán poslanca Fedoročka 

o rozpočtovej zmene. 
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 15, proti: 3, zdržali sa: 15 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Pokračujte návrhová komisia alebo to je 

všetko? To je všetko. Ďakujem pekne. Bod č. 2/1 sne vyčerpali. 
- - - 

 
Bod č. 2/2 
Informatívna správa o činnosti Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bude pokračovať bodom č. 2/2, ktorým je Informácia o činnosti 

Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov. Pán 
poslanec Karaffa, vy ste predseda. Nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dovolím si predniesť Informáciu  

o činnosti Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 
funkcionárov MZ v Košiciach. Na svojom zasadnutí dňa 18.06.2024 komisia prijala  
a  preskúmala oznámenia podané podľa čl. 7 ústavného zákona NR SR č. 357/2004 Z. z. 
poslancami MZ v Košiciach, ďalej len oznámenie. Členovia komisie po preskúmaní 
oznámení konštatovali, že za rok 2023 podali oznámenia všetci poslanci včas. Formálne 
nedostatky boli zaznamenané a príslušní poslanci budú vyzvaní, aby ich odstránili.  
Po odstránení nedostatkov budú oznámenia zverejnené na webovom sídle mesta Košice 
v súlade s § 7 ods. 8 ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. Komisii bol zároveň doručený 
podnet Hlavného kontrolóra mesta Košice, ktorým tento žiada komisiu o preskúmanie 
zmluvného vzťahu Ing. Jaroslava Polačeka, ako súkromnej osoby s mestom Košice. Ide 
o zmluvný vzťah, v ktorom Ing. Jaroslav Polaček nevystupuje ako primátor mesta Košice, 
ale ako registrovaný včelár a spolupracuje s mestom Košice za účelom umiestnenia 
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včelstva na zelenej streche MMK a následnej produkcie mestského medu. Hlavný 
kontrolór mesta Košice namieta potenciálny konflikt záujmov z dôvodu nepriameho 
politického osobného záujmu. Komisia je zriadená podľa ústavného zákona 
č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov 
na konanie podľa tohto zákona. Podľa čl. 9 ods. 1 ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. 
konanie o návrhu vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia rozporu záujmov 
vykonáva v prípade primátora mesta Košice príslušný výbor NR SR. Komisia sa 
podnetom zaoberala, formálne však nie je orgánom príslušným na vybavenie podnetu, 
preto podnet postúpi Výboru NR SR pre nezlučiteľnosť funkcií. Teraz mi dovoľte, ešte 
prednesiem návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa čl. 9 ods. 1 
písm. b) a čl. 9 ods. 2 zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone 
funkcií verejných funkcionárov v znení neskorších predpisov berie na vedomie 
Informáciu o činnosti Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov MZ v Košiciach zo dňa 18.06.2024. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, otváram rozpravu. Pobavili ste ma pán poslanec, ale 

či fakt toto je to, čo potrebujeme riešiť v tomto meste. To je ináč podobne ako vaše 
lavičky v Borovicovom háji s vaším menom. Hej a je aj taká stránka. Ja som sa ináč veľmi 
čudoval. Máme takú webovú stránku, ja som ju objavil, citujem, ospravedlňujem sa  
za výraz, parkujemakodebil.sk, taká existuje stránka a nenašiel som tam vás, ako keď 
parkujete tuná pred rampou, blokujete ľudí, ktorí môžu byť invalidní. Toto poďme riešiť. 
Ale pobavili ste ma, lebo myslím, že právne oddelenie vám aj zaslalo právne stanovisko, 
zasa nás to stálo nejaký čas, potom sa čudujeme, že nestíhame niektoré veci, ktoré vám 
vysvetlilo, prečo zmluva o spolupráci a nie zmluva o nájme. Myslím, že tú informáciu 
máte. Zároveň som sa v tejto zmluve o spolupráci, keď dovolíte, tak to rozviniem, lebo 
asi ste tú zmluvu o spolupráci nečítali. Logicky je uzavretá medzi mnou a mestom, 
v tomto prípade mesto zastupoval pán riaditeľ a tá zmluva o spolupráci hovorí o tom, že 
med vyprodukovaný na streche MMK, mimochodom veľmi kvalitný, vám poviem, 
pretože európske normy hovoria, že vlhkosť povolená v mede je 21 % max. a náš mal 
16,7 %. 16 % je už storočný med, takže tí, čo ste sa rozhodli ho neokoštovať, ma to 
mrzelo, lebo bol fakt veľmi kvalitný. No a táto zmluva hovorí o tom, že všetok 
vyprodukovaný med patrí mestu. Neuveríte, ale je s tým strašná drina, pán poslanec. Ja 
som niekoľko nocí to fľaškoval, niekoľko nocí som to balil, proste chcel som urobiť aj 
vám, mimochodom, ale všetkým aj radosť, ale tým, že to naše repre v meste je veľmi 
ponížené oproti roku, sme na úrovni roku 2010, čiže 15, 20 rokov dozadu. Hodnote repre 
fondu primátora mesta, ktorý sa dennodenne vždy s niekým stretáva. Protokol je krutý. 
Keby ste si to naštudovali, aspoň nejakú jednu knižku, by ste prišli na to, že sú zásady, 
ktoré jednoducho musíte rešpektovať. Tak som sa rozhodol vytvoriť produkt, ktorý mesto 
nebude takmer nič stáť, však je to ten nájom, ako vy hovoríte a budeme môcť nejakým 
spôsobom sa prezentovať, hovoriť o tom, že sme eco friendly a hovoriť o tom, že nám 
záleží na klíme ako takej. To je celý cieľ no a tá zmluva hovorí, že všetok med patrí mestu, 
no a samozrejme tento med následne je protokolárne odovzdaný oddeleniu protokolu, 
ktorý následne si plní aj protokolárne úlohy. Takže verím, že budem predvolaný  
do NR SR, aby som to mohol prezentovať a celému Slovensku povedať svoj bohumilý 
úmysel, ktorý je pekný, verím. Aj progresívny dostatočne. Aj ekologický dostatočne. 
A prezentuje naše mesto Košice. Mimochodom zelené strechy, ktoré sme opravili 
v minulých rokoch, pred 2 rokmi. Pán poslanec Špak, asi toto nechce počúvať, má 
procedurálny návrh. 

 
p. Špak, poslanec MZ: No, určite, ako si myslím, že máš dosť priestoru na to, aby si si robil 
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kampaň a nie tu na streche. Tak isto neviem, že prečo vy dvaja, najlepší kamaráti si teraz 
toto robíte. Poprosím, kolegovia, vráťme sa k práci našej. Navrhujem procedurálny 
uzavrieť diskusiu, vyškrtať všetkých ľudí, prejsť ku hlasovaniu a pokračovať normálne 
bodmi pracovnými. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 14, proti: 7, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, budeme v diskusii pokračovať. Teším sa tejto diskusii, 

lebo bude to veľmi plodné, plné medových motúzov. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som povedať 

pán primátor a sa dôrazne ohradiť voči tomu, čo ste predviedli v úvode svojej reakcie, 
zaútočiť osobne na pána Karaffu a riešiť tu nejakú stránku a jeho parkovanie, je absolútne 
nevhodné. On len interpretoval to, čo sa uzniesla komisia, aký podnet dostal. Čiže za mňa 
absolútne cez čiaru. A tu platí aj pri vašom mede, že keď dvaja robia to isté, nie je to to 
isté. Kým pani prezidentka napr. je nonšalantná dáma, nepotrebuje si capnúť svoje meno 
na ten med, ani pán Valo si nepotrebuje capnúť svoje meno na med, tak vy ste proste to 
dali nie na pána, asi ste tam dali meno na bagety, na med a na iné veci. Chcem podotknúť, 
že ľudia tu potrebujú manažéra primátora, nie včelára. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, ja vám to vysvetlím. So všetkou úctou k pani 

prezidentke, pani prezidentka nie je včelár, ona si túto službu objednala, dohodla  
s občianskym združením Živica, ktoré využilo strechy a robí med a včelár je niekto iný. 
U Matúša Vala v Bratislave je tiež včelár niekto iný, kde platí, že tento včelár prišiel  
na magistrát. Pán poslanec ma počúvajte, lebo sú to zásadné veci, rozdielne veci. U pána 
Matúša Vala - primátora Bratislavy to je tak, že prišiel včelár, povedali fajn, včelár využil 
strechu a polovicu medu si necháva a polovicu medu dáva mestu, ale ani Matúš Valo nie 
je včelár tak, ako pani prezidentka, ale ja som  reálne, pán poslanec Lörinc, pán poslanec, 
neuveríte, ale ja som normálne registrovaný včelár so svojím registrovaným registračným 
číslom a platí zásada, že med má byť označený a to označenie tam je. To je celé. To je 
ten rozdiel. Zároveň náš medík je celý majetkom mesta a nechcite vedieť, aké obrovské 
náklady okolo toho sú a porovnávať to s tým, či mám dosť času, verte, že aj primátor 
potrebuje si nájsť okienko relaxu. Aj primátor chodí spať a neuveríte, ale ja potrebujem 
aj spať a teda nie som stále tu primontovaný k tejto stoličke a mám takisto nejaké zábavky 
a snažím sa tie zábavky urobiť tak, aby boli zároveň previazané s mestom, aby boli 
zmysluplné a aby dávali nejaké ďalšie hodnoty, ale toto vás už nezaujíma, lebo ste si 
svoje  povedali a vrtli. Poďme ďalej. Toto bude veselé. Pán poslanec Géci, pardon. 

 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, ďakujem veľmi pekne. Ako člen 

predmetnej komisie by som sa chcel zastať pána predsedu a neznevažoval by som prácu 
komisie z titulu, že sme  si niečo vymysleli. Dostali sme relevantný podnet, týmto sme sa 
legitímnym spôsobom zaoberali a po vyhodnotení, keďže nie sme ani miestne ani vecne 
príslušní, tak sme daný podnet v súlade so zákonom posunuli tam, kde patrí. A tak isto 
by som dovolil upozorniť, že našou kompetenciou nie je takýto podnet ani odložiť, takže 
nemohli sme to jednoducho mi vyhodnotiť, či je to smiešne, zábavné alebo nie. V podstate 
museli sme konať tak, ako sme konali. Nemám štatistiku, ale predpokladám, že všetci 
členovia vtedy boli za, takže len sme si plnili svoju povinnosť. Ďakujem pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, so všetkou úctou ste mohli vyzvať 
primátora mesta alebo toho, koho ideme súdiť, aby aspoň podal nejaké stanovisko, aby 
podal nejaký argument, ktorý by ste možnože tým ďalším podaniam, ktoré sa potom 
posielajú ďalej jednoducho pribalili, mohli, nevravím, že museli, ale mohli ste ma zavolať 
a vysvetliť a povedať nejaké argumenty možno. Ja nepoznám text podnetu, prirodzene  
a možno by som vedel podať také vysvetlenie, aby to mohlo nejakým ďalším logickým 
rozumným dôvodom pokračovať. Nevravím, že je to podmienka, ani povinnosť. Mohlo. 
Ďakujem za vysvetlenie. Pán poslanec Schwarcz.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. V podstate už to bolo 

povedané. Ja som len chcel naozaj upozorniť na to, že zrejme vzhľadom k tomu, že si pán 
primátor telefonoval, keď to pán poslanec čítal, tak si nepostrehol, že oni naozaj riešili 
podnet, nie, nebola to nejaká rétorika pána kolegu Karaffu a áno, samozrejme, je to 
sympatické, milé, len dve veci. Jedna vec je, že právne stanovisko, ja som to chcel 
povedať, len som nemal faktickú pri Visit Košice, ale aj teraz. Ešte som nezažil právne 
stanovisko, ktoré by bolo iné, ako očakáva zadávateľ toho právneho stanoviska 
a jednoducho žiaľ, kým nerozhodne v niektorých veciach súd, čo nehovorím tu, ale 
nejaký relevantný orgán, možno hlasovaním alebo niečím, tak to stanovisko bude vždy 
len stanovisko na základe nejakého zadania. A posledná vec je, možno pán primátor, že 
naozaj by sme všetci tlieskali a pochválili to, keby tie vzťahy neboli také naštrbené, aké 
sú. Žiaľ. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Si dosť protirečíte. Bolo by to dobré, keby neboli vzťahy. Tak je to 

dobré alebo nie je to dobré. Aj ste si mohli kusnúť radšej do jazyka. Pán poslanec Kundrát, 
nech sa páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pardon. Ja len na odľahčenie poviem, keď už 

teda musíte sa podujať a máte tak malý rezervný fond, že musíte si vyrábať tie darčeky, 
aby ste protokolárne mohli obdarovať nejakých návštevníkom. Možno by bolo fajn 
pouvažovať, či aj námestníkom neprideliť napr. nejaké háčkovanie mestských erbov 
alebo podobne v rámci voľného času. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Budete sa čudovať, ale aj pani námestníčka má svoj osobný darček, 

ktorý má pri takýchto príležitostiach a mesto to nič nestojí. Neuveriteľné, ale je to tak. 
Pán poslanec Karaffa.  

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tak ako už bolo povedané, ja sa voči týmto 

osobným útokom ohradzujem, pretože my sme dostali oficiálny podnet, nedostal som ho 
len ja, dostali ho všetci členovia komisie a ja nemienim ani voči vám, ani voči nikomu 
inému v tejto sále prehliadať akékoľvek podnety, keď raz príde, tak z formálnej stránky 
je našou povinnosťou to posúdiť. Dospeli sme k takémuto názoru a áno, aby to nezostalo 
nejakým spôsobom nevypovedané, informovali sme o tom aj touto formou, čiže z tohto 
hľadiska ja som si tú svoju len formálnu povinnosť, ako predseda komisie, splniť musel 
a v zásade aj chcel, pretože aj toto patrí k náplni predsedu komisie. Čo sa týka toho 
parkovania, áno, to pobavilo. Stáli za mnou dvaja zamestnanci MMK, ani jeden nebol 
ochotný zdvihnúť svoj zadok a otvoriť rampu. Ja som tam nechal auto, aby sa spamätali. 
A viete, čo je na tom najsmutnejšie? Že vy ste sa z toho vôbec neponaučili, lebo celý ten 
problém tkvie v tom, že tá druhá rampa sa nedá otvoriť a ten systém ani nie je nastavený. 
Teraz zažívame niečo podobné na festivalom námestí, keď sú načítané ŠPZ-etky a vôbec 
nás systém nepúšťa, musíme pravidelne telefonovať, trvá to 2 týždne, snáď sa to podarí 
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vyriešiť. Čiže namiesto toho, aby ste sa z toho poučili, tak vidíte len to, že niekto je zlý, 
lebo vám ukázal, že vám systém nefunguje a keď som poukazoval na to, že nezbavujme 
sa vozidla odťahovej služby MsPP, tak ste povedali, že ona ho nepotrebuje. No napr., 
keby to vozidlo bolo, tak ste to mohli vyriešiť inak, ale to ste nedokázali. Čo sa týka tých 
lavičiek, tie s menom boli umiestňované v roku 2018, odvtedy pribudli aj iné, pribudli aj 
iné informačné panely, kde je dokonca uvádzané aj logo mesta, pán primátor aj logo 
mestskej zelene, keďže máme nejakú spoluprácu a to memorandum o spolupráci sa rodilo 
veľmi ťažko, lebo hoci som s vami spolupracoval, nechali ste ho ležať bez podpisu 
niekoľko mesiacov na stole. Vo vašom prípade dostali na referáte majetku pokyn, aby 
našli spôsob, aby to rýchlo vyriešili. Kým dámam na 5. poschodí je teplo, pretože im tam 
pečie slnko, nemajú klimatizáciu, zateká im zo strechy, tak vy sa hráte na 2. poschodí  
na včelára. A už viac ani nemám, čo k tomu by som povedal. No proste je to tak, ako to 
je. Ja som to predložiť musel a áno, nepočúva sa vám to príjemne, ja tomu rozumiem, ale 
asi aj to, čo naznačili tie média, aj to, čo naznačili kolegovia, asi proste to tak je. A keď 
budete, lebo keď už to takto otáčate. Minulý týždeň v piatok som kosil mestské pozemky 
v Borovicovom háji, takže keď si vy začnete plniť svoje úlohy, ja vás prestanem 
kritizovať, lebo som kosil vo svojom voľnom čase pozemky mesta a za svoje peniaze. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ale však ma nekritizujete, vy si plníte len povinnosť 

predsedu komisie na ochranu verejného záujmu tak, ako buď ma kritizujete alebo nie. Vy 
si riešite len podnet, ale pán riaditeľ vám to celé teraz vysvetlí. Poďme na to. Aj o tom 
luxuse by som poprosil. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Musím zareagovať na niektoré veci. My sme sa odťahového vozidla 

odťahovej služby nevzdali, my sme ho presunuli do bytového podniku a doplnili sme 
predmet podnikania a služieb v rámci bytového podniku a bytový podnik plní na základe 
poverenia správcu cestných komunikácií, plní službu odťahovej. Áno. Mohli sme to 
spraviť, odtiahnuť vozidlo, ale myslíme si, že v takomto prípade je lepšie, keď sa to rieši 
priamym dohovorom a riešením MsP, pretože vlastne je to efektívnejšie. Druhá vec je, že 
je nejaký, sú nejaké pravidlá, na základe ktorých majú zamestnanci prideľovanú kartu  
na vstup na závorové parkovisko. Jednou z nich, tých podmienok, je: zneužitie karty 
môže znamenať, že sa karta odoberie, čiže on nemá prečo vám robiť vrátnika, on nemá 
prečo vás tam pustiť, pretože nevie, či máte povolený vstup alebo nemáte povolený vstup 
a kolega, ktorý na vrátnici mal túto službu robiť, vzhľadom na to, že musíme 
optimalizovať služby na základe požiadaviek poslancov, pomáhal ZŤP návštevníkovi, 
aby sa dostal na MMK. Čiže tú chvíľku tam meškal, kým vy ste nedočkavo búšili, aby 
ste sa dostali na parkovisko. To je realita, ktorá sa týka týchto záležitostí. To, keď sa 
bavíme o tom, že kto má komfort, nemá komfort. Vďaka vlastne tej rekonštrukcii, ktorú 
sme zrealizovali a na ktorú sme získali aj externé finančné zdroje, sme mohli práve 
opraviť strechy na tomto magistráte tak, aby sme znížili zatekanie do jednotlivých 
objektov a zároveň znížili prehrievanie budovy a môžem potvrdiť, že áno, tak ako sa 
bavíme, tak pán primátor v kancelárii nemá klimatizáciu a trpí rovnako ako zamestnanci. 
Aj dneska tuná trpíme práve preto, lebo vlastne máme poruchu na vzduchotechnike  
a čakáme, kým bude doručená nová súčiastka. Áno, ale je to presne o tom, že musíme 
nakladať s finančnými zdrojmi, ktoré máme a musíme vlastne čakať potom na dodávky 
jednotlivých vecí. Takže to je skutočnosť, ktorá je reálna a poďme naozaj riešiť zásadné 
veci, ktoré potrebujeme. Poďme k bodom, ktoré máme v programe riadne a ukončíme 
dnešné zastupiteľstvo, čím skôr, lebo upozorňujem, tá teplota v miestnosti bude  
v priebehu dňa stúpať, nedá sa znížiť.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá, poprosím návrhovú komisiu 
o návrh na uznesenie.  

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden návrh 

na uznesenie a to je: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov berie na vedomie Informáciu o činnosti Komisie na ochranu verejného záujmu 
pri výkone funkcií verejných funkcionárov MZ v Košiciach zo dňa 18.06.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 29, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán zóny Barca, Zmeny a doplnky  
č. 10/2023“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 3 otváram bod, ktorý bol naplánovaný Návrh 

územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán zóny Barca, Zmeny a Doplnky  
č. 10/2023“. Myslím, že kolegovia vám tento materiál tiež vysvetlili, viete, o čo ide. Nech 
sa páči, otváram priamo rozpravu. Pán poslanec Lörinc. Pardon pán poslanec, pán starosta 
Barce, nech sa páči. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice - Barca: Ďakujem za slovo. Vážené mestské zastupiteľstvo, 

vážený pán primátor, dámy a páni poslanci, ja len v krátkosti k tomuto bodu.  
MČ Košice - Barca obdržala cca 100 podnetov ohľadne zmeny a doplnkov územného 
plánu od občanov za posledných 5 rokov. Miestne zastupiteľstvo v Košiciach Barci  
vo väčšine vyhovelo a prerokovalo tieto podnety, následne zaslalo informáciu na ÚHA 
s odporučením na prerokovanie týchto podnetov. Bohužiaľ, nie všetkým podnetom bolo 
vyhovené, aj napriek tomu vás chcem požiadať o podporu a schválenie tohto bodu, 
nakoľko podstatne sa vo veľkej miere pomôže obyvateľom, žiadateľom, aby mohli 
uplatniť a realizovať svoje plány. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Horenský procedurálny návrh. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Poprosil by som resp. oslovil ma občan, ktorý by 

chcel vystúpiť v rozmedzí 3 min., takže poprosil by som... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Občan je meno? 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Pán Varga.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím si, že nie je potrebné hlasovať, že všetci ste asi za,  

ak dovolíte, urobme to takto. Pána Vargu aj sťažovateľa poznáme všetci dôverne. Čiže 
ak pán poslanec Lörinc dovolí, vystúpi, pán poslanec môže byť. Ďakujem pekne. Ale 
môžete aj vy pán poslanec, máte prednosť. Nech sa páči, pán Varga máte slovo. 

 
p. Varga, obyvateľ mesta Košice: Dobrý deň. 
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p. Polaček, primátor mesta: A poprosím aj kolegov z ÚHA, aby boli pozorní, aby v prípade, že 
by trebalo reagovať, vedeli zareagovať. Nech sa páči, máte slovo.  

 
p. Varga, obyvateľ mesta Košice: Dobrý deň vážení poslanci, počujete ma? Ku týmto zmenám 

by som chcel povedať, že sú 3 lokality v ochrannom pásme letiska L1, L2, L3 a ja 
zastupujem občana, čo je v L1 a vlastne tam má byť otočka pred jeho domom a aj obrázok 
je robený tak, že aj napojenie na siete, aj cestu má ísť cez súkromnú, tam boli podpisy 
týchto občanov. Potom sú tu hore 2 z iného vjazdu plánovaného bez ich vedomia, tak 
nesúhlasia, to je parc. 484, takže táto lokalita nemá prístup. Ako môže byť 
zakomponovaná do týchto zmien a doplnkov? A preto navrhujem, aby to bolo preložené 
na ďalší termín a prepracovať celé zmeny a doplnky na septembrový termín. Tým, že je 
to v ochrannom pásme, aj lokalita 2, lokalita 3, tak treba rešpektovať 600 m. Dostali ste 
všetky obrázky, že je tam zásah asi 150 m. do ochranného pásma. Nie je žiadna štúdia  
na elektromagnetické vlnenia a nie je ani na internete, čím je to podozrivé, že vlastne 
treba urobiť odbornú štúdiu na choroby, ktoré vznikajú v elektromagnetických týchto 
poliach rádiolokátorov, lebo je to rádiolokátor na autopilot. Takže nevieme, aký ma vplyv 
proste na choroby zvierat a ľudí v okolí. Aj keď sú už tam niektoré domy, či už načierno 
boli postavené do tých 600 m a si to vybavili, ale zákon hovorí, že žiadne novostavby 
nemajú byť ako umiestňované a keď majú byť novostavby umiestňované, to sa myslí, že 
majú byť priateľské ku tomu rádiolokátoru a zariadeniam. Nemyslí si, že to sú ako domy, 
hej, aspoň tak ten zákon vnímam. No a bol som aj nezákonne vylúčený z lokality ulice 
Osloboditeľov, kde nás nasilu niekto už druhé obdobie napája cez Platinovú ulicu. 
V živote sme nechceli ísť cez Platinovú ulicu, ktorá mala byť 10 m. široká a je 8 a tým 
pádom je v rozpore s územným plánom zóny a ja nemôžem tam elektriku dostať, ani 
trafostanicu, lebo bývalý tento vedúci stavebného, tak hovoril, že potrebujeme zmeny  
a doplnky na trafostanicu, aby sme mali ako elektriku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Varga čas vám vypršal. Poslednú minútu si dajme prosím. 
 
p. Varga, občan: Ešte minútu? Tak hej. Takže žiadal by som poslancov, aby zvážili to presunutie 

a toho bodu na neskorší termín, aby to bolo dopracované tak, ako má, lebo je tam aj iná 
lokalita, pri Rašiho pozemkoch je trafostanica, ktorá sa premiestňuje v BTŠ-ke, tam kde 
psi majú ako trénovať, aj žiaci vo vnútri školy a má to byť, tá trafostanica mimo areálu. 
Čiže je tam viac tých nezrovnalostí, nad ktorými treba popracovať, že bolo to robené šitou 
ihlou a podľa mňa je tam veľa rozporov a preto odporúčam, aby tento bod ste neschválili 
a preložili na neskorší termín. Ďakujem vám. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát má faktickú. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som tam videl nejak procedurálny, čiže nie. 

Dobre. Ja som si vypočul aj stanovisko pána starostu, čiže kolegu z Barce. Stanovisko 
alebo by som povedal videnie vecí, tak isto pána Vargu. A ja sa opýtam teraz, ako bavíme 
sa o územnoplánovacej dokumentácii k čomu by malo mať, by som povedal, nejakým 
spôsobom sa právo vyjadriť aj ÚHA, predsa Útvar hlavného architekta. Takže ja by som 
navrhoval, aby niekto za ÚHA vlastne sa poslancom vyjadril, lebo je to vážny zásah, 
povedzme si. Hej, čiže je to nejaký zásah tým ľuďom, keď sa tam vzbúrili a jednoducho 
je tam nejaká petícia vraj údajne prebieha alebo niečo podobné. Tak zase som 
Ťahanovčan, ale si uvedomujem vlastne, že keby som mal nejaký problém 
v Ťahanovciach, tak tiež mi nie je príjemné, aby z Barce mi hlasoval, ako niekto 
v prospech niečoho, čo ja nechcem. Takže vlastne z ÚHA keby sa niekto vyjadril, pán 
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primátor. Ďakujem veľmi pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Určite áno. Procedurálny návrh pána poslanca 

Špaka najprv. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Rečník nebol na komisii dopravy a výstavby, takže tam ÚHA bolo, tam 

ÚHA vysvetľovalo, tam sa to mohol dozvedieť. Procedurálny návrh môj je taký, že 
navrhujem uzatvoriť diskusiu v tomto bode. Body 3, 4, 5 prešli komisiou dopravy 
a výstavby a v tomto bode si myslím, že ďalej nemusíme diskutovať. Občan dostal 
možnosť, my sme mali, dostali možnosť si to naštudovať, ostatné veci už musia riešiť iné 
orgány ako my.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 7, proti: 6, zdržali sa: 16 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda budeme pokračovať v diskusii. Pán poslanec Lörinc bol 

prihlásený už dávnejšie. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja nie ku konkrétnemu návrhu, ale skôr 

procesu, akým to je robené. By som sa chcel spýtať zástupcov ÚHA, vidím tu napr. pána 
Jerguša, ak by mohol. My sme ako MČ KVP mali snahu riešiť nejaké zmeny a doplnky 
v rokoch 2021-2022. Odpoveď ÚHA vtedy bola, že neodporúčajú riešiť individuálne 
zmeny a doplnky, pretože sa bude pripravovať nový územný plán a v rámci nového 
návrhu budú tieto veci zapracované. Preto procesne ma zaujíma, že prečo niektoré zmeny 
a doplnky môžu ísť a niektoré boli pozastavené. Osobne to vnímam ako rozdielny prístup 
a chcem sa ešte spýtať, teda či ešte do prípravy nového územného plánu a do schválenia 
pôjdu ešte ďalšie zmeny a doplnky a prečo teraz sme vynaložili energiu ľudí, ktorí na tom 
strávili čas, ten čas stojí peniaze a prečo to už nemohlo byť spracované v podstate v rámci 
nového územného plánu. Ďakujem veľmi pekne za odpovede. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Procedurálny návrh pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Pán primátor. Takže ja si myslím, že máme tu dnes dosť 

bodov, aby sme tu ozaj nesedeli do zajtra večera. Tento materiál jednoznačne sú tam 
problémy. Ja som na to poukazoval. Naštudujte si potom, ale ozaj nie tu na zastupiteľstve. 
Je tam ozaj ten územný plán a v podstate sa tam hovorí o nejakých 300 m. až dobre že až 
nie ku tomu rádio majáku. Limit je 600. Tak neviem, či vážne chcete tu schvaľovať niečo, 
čo nie je podľa príslušných vyhlášok a proste ozaj nenechajte sa kolegovia zatiahnuť  
do problémov. Takže prerušme. Môj návrh procedurálny je prerušiť tento bod a vrátiť sa 
k tomu na najbližšom zasadnutí MZ vrátane prihlásených. To je celé. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslel som, že ešte chcete vypočuť si ÚHA. Prosím, 

spochybňujeme celý legislatívny proces, hlasujte o prerušení, ale bolo by vhodné, aj pán 
starosta z Barce povedal, chce, aby bola podpora a ÚHA ešte nevystúpilo, aby vám 
vysvetlilo, ak sú tu nejaké otázky, ktoré všetky v pripomienky boli zodpovedané. 
Hlasujte.  

 
Hlasovanie č. 22 -  za: 16, proti: 4, zdržali sa: 12 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh neprešiel. Pokračujeme ďalej a teda by som poprosil, 
možno pán poslanec Ihnát faktickú a pán Jerguš, nech sa páči, poďte k nám. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem veľmi pekne. V prvom rade ako, 

aby občan, keď to počul od pána Špaka, že ja som sa nezúčastnil komisie. Je to pravda, 
bol som v Bratislave na štátnej skúške. Ospravedlnil som sa pánovi Špakovi 3-krát 
mailom. To nemôže poprieť a tak isto aj tajomníkovi komisie, ktorý ma teraz počuje 
určite. Je to neseriózne od predsedu komisie Špaka, že takýmto spôsobom zdehonestuje 
kolegu poslanca. Hanbiť by sa mal, to je jedna vec. A druhá vec. Pán primátor som 
navrhoval ako prvý, aby vystúpil pán z ÚHA, čiže pán Jerguš, pravdepodobne, lebo nielen 
ja, keď som sa nezúčastnil komisie, však v komisii nie je celé osadenstvo, ako 
zastupiteľského zboru, hej, nášho ako poslaneckého, čiže nie každý je s tým vyrozumený 
a uzrozumený a je to vážny zásah, povieme, lebo tuto občan vystúpil. Starosta hovorí fajn, 
ale ten občan hovorí, že tam sú fakt veľké problémy. Takisto kolega Petrovčik hovorí, že 
sú tam problémy. Tak poďme to vypočuť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Chceli sme, aby dobehli otázky, aby pán Jerguš komplexne 

zodpovedal. Pán Špak už mal jeden príspevok, to znamená, predpokladám, že nebude 
mať konkrétnu otázku a pán Jerguš môže odpovedať, lebo už to nebudú otázky 
pravdepodobne na neho. Takže nech sa páči, vysvetlite i to, čo pán Varga namietal i to, 
čo namietajú niektorí kolegovia poslanci o nepripravenosti materiálu. Nech sa páči, pán 
Jerguš. 

 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Vážené dámy, páni, dobrý deň. Ja za týmto materiálom 

stojím a myslím si, že je pripravený dobrým spôsobom, prešiel celým procesom. Mali 
sme na to zazmluvneného autorizovaného architekta Slovenskej komory architektov, 
ktorý garantuje, že je to kvalitne naprojektované. Mali sme na to človeka, ktorý je  
so skúškami z ministerstva na obstarávanie územnoplánovacej dokumentácie a územno-
plánovacích podkladov, ktorý takisto musí dohliadať na správnosť toho procesu, 
kontroluje to na záver celé Okresný úrad, ktorý vydal k tomu stanovisko. Máte ho  
v materiáloch súhlasné s tým, že tie zmeny a doplnky prešli celým procesom, napriek 
tomu, že boli v prerokovaní nejaké výhrady a nie všetky boli akceptované. Tie, ktoré mali 
byť akceptované zo zákona, tak boli akceptované. Okresný úrad to skontroloval. Tie, 
ktoré nemohli byť z rôznych dôvodov akceptované, boli opätovne s tými konkrétnymi 
žiadateľmi prerokované a tie dôvody boli vysvetlené. Je to spoločenská dohoda. Každý 
ten územný plán, aj takéto malé zmeny a doplnky relatívne teda menšia, ako keď sa robí 
veľký územný plán a nie vždy sa podarí, aby všetci boli spokojní, ale väčšina je určite  
s tým materiálom spokojná. Chcel by som sa ešte vyjadriť k tomu, že prečo sme vlastne 
robili tie zmeny a doplnky. Nechceli sme otvárať žiadne ďalšie zmeny a doplnky, ktoré 
sa týkajú územného plánu obce. To, čo vlastne, sa u nás volá ÚPN HSA Košice a ktorý 
vlastne robíme nanovo, aby v tom procese vlastne nevznikali nejaké zbytočné nejasnosti 
samozrejme. Toto sú zmeny a doplnky územného plánu zóny, ale aj tú zónu môžeme 
robiť len vždy v tom rozsahu, ktorý im v tej zóne ten platný územný plán definuje. To 
znamená všetky lokality, ktoré sme riešili sú v intraviláne. Sú vlastne tie mierne 
vylepšenia toho existujúceho územného plánu zóny. Hlavne nám išlo o umožnenie 
občanom vo výstavbe na nadrozmerných záhradách tam, kde to sami iniciovali, že chcú 
tam ďalej stavať. Cieľom toho územného plánu zóny bolo nadefinovať vhodné prístupové 
komunikácie tak, aby to územie sa dalo obslúžiť normálnym spôsobom, aby sa tam dala 
robiť údržba, lebo keď si to robia tí ľudia niekedy nadivoko alebo načierno, tak potom to 
vlastne častokrát robí problémy v prevádzke vlastne toho územia. Takisto tie zmeny  
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a doplnky sa nezačali v roku 2023, ten oficiálny proces verejný sa začal v 2023, ale robili 
sme na nich zhruba 4 roky predtým s MČ, keď sa zbierali tie podnety. Tých 100 podnetov 
neprišlo za jeden deň, čiže prichádzali vlastne v priebehu viacerých rokov a keď sme boli 
nachystaní na to, že urobme tie zmeny a doplnky, nezdržujme tých ľudí, tak sme  
sa do toho pustili. Na začiatku tam bolo 14 lokalít, ktoré boli zazmluvnené, z tých 
štrnástich lokalít sa nám 2 lokality nepodarilo prejsť cez prerokovanie, takže sme  
sa s Okresným úradom dohodli na tom, že ich vylúčime vlastne z toho finálneho návrhu, 
ktorý je vám predložený teraz. Čiže ten návrh je od problémových, z nášho pohľadu,  
od problémových časti je očistený. Môžem povedať k tým nejasnostiam, ktoré vlastne  
sa objavili v tom liste pána Vargu. Asi boli 2 také, čo najviac rezonovali. Jedno je 
ochranné pásmo rádiolokátora letiska. Čo sa týka ochranných pásiem letiska, tak 
polovička tohto mesta je v ochranných pásmach, napriek tomu sa tam výstavba 
samozrejme deje, len je potrebné splniť určité podmienky, ktoré zákon vlastne určuje. 
Tak isto toto pásmo rádiolokátora nás nejako neteší a sme opatrní v tom, ktoré zmeny  
a doplnky tam povoľujeme, ale na tomto území, ktoré sme súhlasili s jeho riešením, toto 
územie už je v existujúcom územnom pláne vyznačené na výstavbu, len to boli takisto 
pôvodne myslené, ako väčšie záhrady, ktoré sa zobrazujú v tom územnom pláne spoločne 
s tou výstavbou pre rodinné domy. Čiže v územnom pláne platnom je to určené  
pre výstavbu rodinných domov, ale podrobnejšie riešenie tam nebolo v tom územnom 
pláne zóny, takže tí obyvatelia podľa toho územného plánu zóny tam nemohli stavať, lebo 
to bolo zadefinované ako veľké záhrady. Vymyslelo sa návrh, teda projektant vypracoval 
návrh, ako tam sprístupniť tieto územia. Bolo to predrokované s časťou tých majiteľov. 
Tí existujúci usadlíci starší, tým sa to nepáči, hlavne v tom zmysle, že sú tam dve slepé 
cesty, jedna existujúca slepá cesta, ktorá vznikla svojím vlastným nejakým životom už 
historicky, tam je daná. A druhá, ktorá sa navrhuje nová. My sme trvali na tom, že tieto 
2 slepé cesty, nakoľko ich konce sú od seba vzdialené asi 8 alebo 10 m, musia byť 
prepojené z dôvodu jednoduchšej údržby toho územia, odhŕňania snehu, odvozu 
povedzme smetí, odpadov atď., aby sa nemusel v jednej tej ceste otáčať to auto a vchádzať 
do druhej a vychádzať a podobne. S tým proste tam sa nezískal súhlas niekoľkých 
majiteľov, asi dvoch alebo troch, tých pozemkov, ktorí sú s tým nespokojní. Z nášho 
pohľadu tento návrh je ale správny, je dobrý a niektorí občania proste nejakú malú 
nevýhodu alebo nejakú malú túto, je potrebné, aby strpeli. Nie je to tak, že by im niekto 
ten pozemok teraz okamžite bral, ono to môže kľudne sa postaviť tie veci, na ktoré bude 
súhlas, kým sa vlastne nedohodne alebo sa nevyvlastní ten pozemok, tak nikto tam vlastne 
to prepojenie stavať nebude. Takže ten návrh sa môže realizovať v tom rozsahu, v akom 
získa povedzme tie ďalšie povolenia a kým k nemu nebude nejaké majetkové 
vysporiadanie, tak ono sa to prepojenie nezrealizuje a napriek tomu to môže fungovať, 
ale do budúcna ten územný plán hovorí riešenie, keď to reálne bude robiť problémy v tej 
údržbe, tak sa tam môže to ďalej riešiť, lebo v tom územnom pláne je to riešenie 
navrhnuté. To je rádiomaják. Druhá lokalita, vlastne tá sa týkala najmä pána Vargu a jeho 
susedov. Je to pod Platinovou ulicou. Tam už asi pred 10. rokmi, možno 12., bolo 
odsúhlasené týmto zastupiteľstvom zmenami a doplnkami riešenie, ako tieto 
nadrozmerné záhrady sprístupniť a vyriešiť ich, napriek tomu sa tam doteraz nepodarilo 
to majetkovoprávne vysporiadanie, ktoré by to sprístupnenie vlastne umožnilo. Bola 
pripravená štúdia, ktorú sme dostali od vlastníkov týchto parciel, ktorá vyzerala, že 
ponúka toto riešenie, že je to nejakým spôsobom pripravené, ale v priebehu rokovania 
sme dostali záporné stanoviská viacerých susedov vlastne v tejto lokalite, pre ktorých sa 
to malo robiť, pre nich sa to malo robiť priamo. Povedali, že nechcú toto riešenie, takže 
sme tú lokalitu vynechali. Dotýka sa to pána Vargu a jeho vlastníctva, ktorý tým pádom 
taktiež tam vlastne nevie zatiaľ realizovať tú svoju zástavbu, kým sa nezíska nejaký 
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ucelený konsenzus tých obyvateľov v tej lokalite. Takže z môjho pohľadu je ten materiál 
v poriadku. K tomu rádiomajáku máme dokonca písomné stanovisko Dopravného úradu 
sekcie divízie civilného letectva, máte ho vo vyhodnotení pripomienok. Tam 
jednoduchým spôsobom, Ctrl F, si vyhľadáte dopravný úrad, tak vám vybehne, kde je 
konštatované, že s týmto návrhom súhlasia, ale vyhradzujú si podmienku tú, ktorá je  
zo zákona, že každá výstavba tam musí prejsť ešte povoľovaním špeciálneho orgánu  
a teraz vám nepoviem spamäti názov toho orgánu. Súvisí to s tým dopravným úradom  
a s leteckým úradom. Myslím si, že sa týka, ten materiál umožňuje na existujúcom území, 
ktoré už je v intraviláne mesta výstavbu zhruba ďalších asi 100 rodinných domov.  
Tí ľudia niekoľko rokov s nami komunikovali a očakávajú, že pre nich pripravíme tento 
návrh. My sme ho pripravili a je to teraz na vás, či im vyjdete v ústrety, aby mohli stavať 
alebo ich ešte nejakým spôsobom pozdržíte a budeme vlastne ich riešiť neskôr.  
Tie lokality dve, ktoré nám teraz vypadli z toho prerokovania, môžeme v ďalšom procese 
na nich ďalej pracovať a keď sa tam získa nejaký konsenzus, tak môžeme sa k nim vrátiť. 
Čiže tým ľuďom, ktorí sú nespokojní, nevieme nejako pomôcť tým, že tie zmeny  
a doplnky neschválime a tým ľuďom, ktorí sú s nimi spokojní, ktorých je väčšina, tým 
vieme faktickým spôsobom pomôcť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozpravu uzatváram. Návrhovú komisiu poprosím 

o návrh na uznesenie.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Dovolím si ho 

predniesť v skrátenej podobe, keďže to uznesenie je dlhé veľmi a každý ho dostal  
v písomnej podobe. Takže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov A.  berie na vedomie správu o postupe obstarania a prerokovania 
návrhu „Územného plánu Barca“, 2) vyhodnotenie stanovísk a pripomienok, 3) 
stanovisko Regionálneho úradu pre územné plánovanie, B.  schvaľuje návrh „Územného 
plánu zóny Barca“, 2) návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice, ktorým sa 
vyhlasuje záväzná časť a c) žiada primátora mesta Košice zabezpečiť prostredníctvom 
odborne spôsobilej osoby pre obstarávanie predmetnej územnoplánovacej dokumentácie: 
označenie textovej časti, vyhotovenie registračného listu a uloženie čistopisu „Územného 
plánu zóny Barca“ podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. Sú potrebné 3/5. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 23, proti: 0, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 4 otváram bod Informácia o stave spracovania 

nového územného plánu pre mesto Košice. Keď dovolíte, tuná len pár viet. Mnohí z vás, 
alebo všetci, ste boli pozvaní na niekoľko rôznych stretnutí. V meste Košice sú dve 
výstavy, jedna je pri Immaculate, ktorá na územný plán upozorňuje. Pripomienkovacie 
konanie trvá do 30. septembra. Snažíme sa angažovať rôzne komunity, rôzne skupiny, 
nielen poslancov a starostov. Naposledy tu boli aj seniori, ktorých územný plán zaujímal. 
Pre nás je dôležité, aby čo najviac ľudí získalo informáciu o tom, že zmena územného 
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plánu prebieha, že ten starý, ktorý je od roku 1976, je už výbehový a potrebujeme  
sa s týmto popasovať a prijať nový. Takisto, tu na MMK vznikla študovňa, kde je možné 
v prípade nejakých zásadnejších otázok, zásadnejších konzultácií, využiť túto miestnosť. 
Kolegovia z ÚHA sú pripravení, k dispozícii nielen k vám, ale aj k akejkoľvek verejnosti, 
ktorá by chcela nejakým spôsobom získať informácie. Do pozornosti dávam link 
planprekosice.sk, kde viete najjednoduchším spôsobom získať ďalšie informácie, najmä 
ďalšie webové linky, ktoré vám otvoria aplikácie. Celý územný plán je plne elektronický, 
jeho návrh, to znamená, viete si porovnať stav dnes, stav do budúcnosti, viete si  
cez parcelu vlastne pozrieť, čo v tom vašom okolí sa chystá. Úžasné na tomto územnom 
pláne je, že 55 % zelene chceme pridať, že ideme rekultivovať pôdu, priestor  
v obrovskom rozsahu, takmer 500 futbalových ihrísk, aby sme si to vedeli predstaviť. 
Zaoberáme sa brownfieldami, novou dopravou. Snažíme sa vysporiadať s vodou,  
so všetkým tým, čo mesto potrebuje. Územný plán je nastavený na počet obyvateľov 
300 tis. Ďakujem pekne, otváram rozpravu. Všetkým tým, ktorí chodíte na stretnutie, 
pýtate sa, ďakujem o to viac. Pán poslanec Špak. Pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Špak ma pustil dopredu, to je dobré. No, pán primátor, ako beriem, sám 

za seba, zúčastnil som sa rokovaní, alebo, alebo predstavenia toho územného plánu. 
Beriem na vedomie, ako tvorbu tohto územného plánu a do 30. septembra písomne, 
písomne dáme pripomienky aj za MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce. Toľko, ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak už viete o pripomienkach, pán poslanec, čím skôr. Nám to 

naozaj pomôže, lebo predpokladáme, že práve ten september, záver septembra, bude 
spŕška požiadaviek. A my už priebežne sa pripravujeme, priebežne sa veci nastavujú,  
a nám to pomôže, ako už viete, aby to nebolo na poslednú chvíľu. Pán poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Predrečníka chválim, že sa odhodlal konečne si naštudovať, čo sa chystá 

a čo je schválené v rámci Sídliska Ťahanoviec, keďže ešte pred 4. rokmi netušil, kde budú 
parkovacie domy. A chcem aj oznámiť to isté, čo som povedal v predošlom bode a aj  
v budúcom bode, tam už sa nebudem ani hlásiť, bolo to schválené na komisii dopravy 
a výstavby. Takže z našej strany, od komisie je to odporúčané odsúhlasiť, prijať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Možno pre Ťahanovčanov, tým že obaja ste 

z Ťahanoviec, je prekreslená trať električkovej trate, s ktorou je mesto plne stotožnené, 
chceme ju do tých Ťahanoviec doniesť. Našli sme efektívnejšie trasovanie, takže aj to sú 
také príjemné zmeny ktoré, ktoré majú priniesť tú vytúženú realizáciu. Pán poslanec 
Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vďaka veľmi pekne za slovo, pán primátor. 

O električke sme sa bavili predsa, čiže aj v nadväznosti na ten výjazd vlastne, ktorý 
potrebujeme na tej Ázijskej, z tej Ázijskej s vyústením na Prešovskú a tak ďalej. O tom 
sme sa bavili a ešte sa baviť aj budeme. Chcem len povedať, ako, pánovi poslancovi 
Špakovi, že ani šajnu nemal o tom, že koľko tých lokalít fakt má byť na tie parkovacie 
domy, ani šajnu nemá o tom, že sa rieši parkovací dom na Pekingskej ulici. Čiže, to je len 
informácia pre neho, lebo naozaj, nezaujíma sa o veci verejné, až teraz konečne, ako hej. 
Ako pochopil, že niečo sa deje na tom Sídlisku Ťahanovce, takže nech načúva 
a vyhodnocuje. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc, faktická. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Chcem v prvom rade 
pochváliť ÚHA, že na ten proces je dostatok času, je dostatok príležitostí, vytvorili 
študovňu, vytvorili eventy pre ľudí. Čiže, tak sa to má robiť, to chcem dobré veci 
pochváliť. A trošku ma zarazilo, samozrejme, za MČ dáme dokopy pripomienky, 
momentálne máme 10. Ale opäť ma zaráža prístup, že, poviem konkrétny príklad. 
Napríklad Skate park projekt je tu, diskutujeme o ňom 3 roky. Ten Skate park stojí 
a v návrhu nového územného plánu je tam zeleň. Čiže, prečo ste tam nezapracovali 
športovisko? To isté projekt trhoviska, riešime na KVP-čku 3-4 roky, niekoľkokrát 
konzultované s ÚHA, niekoľkokrát konzultované s mestom a my tam na súčasnej 
betónovej ploche povoľujeme výstavbu, až do masívnej výšky alebo do masívnej šírky  
2 % plochy. To mi príde tiež také, že vieme o projektoch a nasilu do nového plánu ich 
nezapracujeme, nerešpektujeme pripomienky MČ, nechápem takéto konanie osobne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Mnoho regulatív je všeobecných, samozrejme treba napísať 

pripomienku, ak tá farba nie v poriadku a môže byť množstvo nepresností. Ak dobre 
viem, tak je tam 4 tis. regulačných listov, to znamená, netreba hľadať vinníkov, treba 
spolupracovať. A keď chváliť, tak nielen ÚHA, ale aj primátora, lebo aj môj nápad to bol. 
Ďakujem, pán poslanec, za pochvalu. Nech sa páči, pán poslanec Petrovčik. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem, pán primátor. Ja chcem tiež potvrdiť, že my v Starom 

Meste, ktorých sa to najviac týka, až v rámci tohto územného plánu budeme mať ozaj 
pripomienky, ktoré doručíme písomne. Len ešte som chcel zvýrazniť, ja som dal aj tú 
požiadavku, že s MČ Staré Mesto, sedia tu aj, alebo sedí tu momentálne poslankyňa  
za Staré Mesto, čiže verím tomu, že bude záujem sa zúčastniť tohto stretnutia. A ja som 
požiadal o špeciálny termín pre Staré Mesto, lebo ten, ktorý bol pre všetky MČ je 
nepostačujúci. My tam máme množstvo otázok, budeme dávať podnetov množstvo.  
My tam máme veľké problémy, ten územný plán ráta s brutálnym zahusťovaním, hlavne 
v lokalite Alvinczyho a Slovenskej jednoty, Jakobyho. Takže, bol som vyzvaný občanmi, 
aby som v podstate tieto veci postrážil, takže verím, že aj so staromestskými poslancami 
sa budeme k tomu vyjadrovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, dávajte najmä písomné pripomienky, aby to potom 

neostalo v rovine na konci dňa, že sme niečo nezmenili, ale bez pripomienky, nie je možné 
to meniť. Preto to konanie trvá do 30. septembra. Pripomienka musí byť adresná 
a písomná. Do diskusie sa nik nehlási, uzatváram ju a poprosím návrhovú komisiu  
o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach, 

podľa príslušných právnych predpisov, berie na vedomie Informáciu o stave spracovania 
nového územného plánu pre mesto Košice, koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 24 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 5 
Informácia o náprave záberu poľnohospodárskej a lesnej pôdy v ZaD ÚPN HSA Košice 
2011 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 5 otváram bod Informácia o náprave záberu 

poľnohospodárskej a lesnej pôdy ÚPN HSA Košice 2011. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o náprave záberu 
poľnohospodárskej a lesnej pôde v ZaD ÚPN HSA Košice 2011. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 5/1 
Prerokovanie pozastavených uznesení 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod 5/1 Prerokovanie pozastavených uznesení. Pán poslanec Saxa, 

nech sa páči. Rozprava je otvorená. Nejaký technický problém, sekundu. Nech sa páči, 
pán poslanec Saxa. V poriadku. Nech sa páči. Pán poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Tak, už to funguje. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán 

predsedajúci, kolegyne, kolegovia, na minulom zastupiteľstve sme sa zaoberali petíciou 
občanov v MČ Košice - Krásna, kde požadovali dobudovať chodník na Ukrajinskej ulici, 
v istej časti. Myslím, že tí občania, ktorí vyvinuli tú aktivitu, urobili veľmi dobrý kus 
práce. Nakoniec, väčšina z vás to aj ocenila, aj svojím hlasovaním na minulom 
zastupiteľstve. Tak isto, ocenila v svojich slovných prejavoch, že je to dobrý úmysel 
a správny. Avšak pán primátor využil svoje právo a nepodpísal uznesenie z dôvodu toho, 
že projektová príprava, respektíve výstavba tohto chodníka, bude v nejakej komplexnej, 
súčasťou komplexnej rekonštrukcie Ukrajinskej ulice. Toto by bolo všetko fajn, keby sme 
nežili v Košiciach a za ostatných XY rokov tieto sľuby počúvame pravidelne.  
Pravidelne je to zahrnuté do textovej časti rozpočtu, ale nič sa nevykoná. Aj tento rok je 
tam síce suma 120 tis. zapracovaná do rozpočtu. Neviem, či vôbec už začal sa kresliť 
projekt, alebo aspoň súťaž na projekt. Neviem v akom stave to je, možno tú informáciu 
ešte dostaneme. No myslím si, že nie je problém podpísať toto uznesenie, keďže táto časť 
chodníka by mala byť v podstate súčasťou toho veľkého projektu, tak nevidím prekážku 
na to, aby sa uznesenie nepodpísalo. Preto som si dovolil zaradiť, do návrhu zaradiť tento 
bod. Ďakujem za podporu, že bol zaradený a prednesiem návrh na uznesenie: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach, podľa príslušných paragrafov o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov, potvrdzuje uznesenie mestského zastupiteľstva č. 443 zo dňa  
15. mája 2024, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku jeho nepodpísania primátorom 
mesta Košice, podľa § 13 ods. 6 zákona. Predkladá a tak ďalej. Chcel by som ešte 
podotknúť, že v tomto prípade, keď môžem, pani kolegyne a kolegovia, v tomto prípade 
si nemyslím si, že je tak dôležitý finančný problém. Pán kolega, keď môžem poprosiť. 
Nemyslím si, že je finančný problém. Skôr si myslím, že je tam ochota, pretože v rozpočte 
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nie je nula, ani na údržbu, ani na opravu, ani na projekty. A už len na záver podotknem, 
pravidelne dávam interpeláciu a už teraz nedám tú interpeláciu, na stav mosta, cestného 
mosta Košice-Krásna. Odpad, samozrejme upchatý na moste. Nechám kolovať fotografie, 
tie hovoria za všetko, kde mesto Košice si neplní svoje správcovské povinnosti, necháva 
upchatý odpad, zateká voda do konštrukcie a následne, podľa toho ako som videl a ako 
aj na fotografiách to vyzerá, môže dôjsť k poškodeniu mosta, ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec, to sa netýka vašej požiadavky.  

Pán poslanec Saxa, tri poznámky k vášmu, vašej požiadavke baviť sa o uznesení, ktoré 
bolo prijaté a mnou nepodpísané. V prvom rade ma mrzí, že politikárčite opäť a namiesto 
toho, aby ste sa stretli s vaším dlhoročným známym Richardom Dlhým, ktorý to celé 
procesuje a vie vám dať všetky dáta, ktoré vám aj dávame v rámci interpelácií k tomuto, 
tak by ste vedeli, že ten proces beží. A vy to aj viete vlastne. Druhá vec je, stanovisko 
petičného výboru je, že rozumejú, aj keď nie sú nadšení, ale tešia sa, že sa tým zaoberáme. 
A ja vám poviem, že ja sa touto otázkou zaoberám každý druhý týždeň, každý druhý 
pondelok v rámci špeciálnej porady, ktorá sa volá „investičné projekty“ a tento projekt 
tam je a každý dvoj týždeň mi kolegovia referujú, ako sa týmto projektom, projektu darí 
a ako napreduje. Zároveň to, čo sme my v dôvodovej správe neuviedli k nepodpísaniu, 
alebo uviedli veľmi okrajovo, ospravedlňujem sa, nemám pred sebou celé uznesenie, celé 
odôvodnenie nepodpísania, nevedel som, že budeme sa o tom rozprávať, je tá druhá časť, 
ktorú ste tam, pán poslanec, vy vložili, lebo petičiari prišli s jednoduchou požiadavkou 
a vy ste tam vložili, že primátor má vyčleniť zdroje. Ale žiaľ, zdroje vyčleňuje 
zastupiteľstvo, nie primátor. Čiže tá časť je zbytočne tam daná a trošku to skomplikovalo 
toto uznesenie, ale na druhej strane platí, že sa touto témou zaoberáme, projektom sa 
zaoberáme. Projektová dokumentácia bude stáť niekoľko 100 tis. EUR a teda hľadáme 
jej zdroj v rámci financovania s eurozónou v projektovej dokumentácii. Je tam obrovská 
robota, ktorá je pred nami v rámci aj nejakých vysporiadaní pozemkov, aby sme tie línie 
dali do poriadku a zároveň komplexnosťou potrebujeme vyriešiť nielen cestu, ale aj 
chodník. Bolo by márne a finančne nehospodárne, postaviť chodník, ktorý nebude  
v súlade s novou projektovou dokumentáciou na celú cestu, nebudú nám sedieť výškopis, 
polohopis, tak ako bude projektant potrebovať k cestnému telesu a jednoducho budeme 
musieť prísť búrať niečo, čo postavíme. Potom sa nám budete všetci smiať, že pravá ruka 
nevie, čo robí ľavá, lebo ešte ani nedokončili a už búrajú. Čiže, dokiaľ projektant 
nenastaví výškopisy, polohopisy, nielen cestného telesa, ale aj chodníkov a musí to byť 
urobené komplexne. Jednoducho nedáva to ekonomický zmysel. Ale tento projekt je 
funkčný, robí sa na ňom, osobne som vám dal slovo, pán poslanec, že to chceme urobiť 
a vy v tejto chvíli to otvárate, ako keby nejakú nesplnenú úlohu. Čiže máte všetky 
podklady, možno ich nemáte komplexné, ale predsa Richardovi viete zavolať. Pán 
poslanec Ihnát, nech sa páči.  

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne. Ako, vysvetlili ste 

veci, pán primátor, čiže beriem tak, že vlastne s pánom poslancom a petičným výborom 
budete komunikovať ďalej a že jednoducho táto vec sa, ako záväzne pohne ďalej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka toho chodníku, je to naozaj zlé, ako to tam je. Nemôžme 

to takto nechať. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. To bude priorita. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Proste, to je aj môj pocit, to nie je len o tom, že robíme čo musíme, 



46 

ale toto fakt treba riešiť, hej. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, čiže je to priorita mesta Košice. Mňa čo 

rozrušilo trošičku, tak ma rozrušili tie fotografie, ktoré ukazoval pán poslanec Saxa a to 
z hľadiska toho vlastne, že tie priepuste, ktoré tam sú, tie vodné priepuste na tom moste, 
tak naozaj sú zarastené burinou, zarastené trávou, machom a jednoducho ukázal aj spodok 
toho mosta, ktorý zateká, zamaká a jednoducho ten betón dostáva svoje. Buďte tak 
láskavý, vlastne sa vyjadrite aj k tomu mostu, lebo naozaj toto ma zaujíma, zaujalo, ten 
most, že ako ďalej s tým mostom, aby sme obrovské financie potom do opráv nemuseli 
dávať, treba im predchádzať vlastne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec, ja nedisponujem fotkami, ktorými 

disponujete vy, mne je ťažko sa vyjadriť k niečomu, čo som nebol vyzvaný, aby som sa 
na to pozrel a videl to. To je opäť také, že tuná robme krik, vrčme a robme si zle. Čo sa 
to týka tohto mostu, predpokladám, že to je ten most, o ktorom teraz ja rozprávam. Je to 
každoročný problém, každý rok sa tento most vyčistí, každý rok pán poslanec túto tému 
otvára, každý rok sa to čistí, je to proste faktom, či už tá konštrukcia nie je vhodne 
vymyslená, proste furt to tam takto je, sa to myslím že 2-krát do roka čistí a to by možnože 
pán riaditeľ vedel, ako je to s tým mostom v Krásnej, ktorý vždy tie vpuste musíme čistiť 
a je to proste komplikácia. Čiže ďakujem za podnet, treba ho ale poslať, zbytočne poslať 
poslancom, treba ho poslať tým, ktorí to riešia. Každoročne očistíme, ak budeme o tom 
vedieť, že to treba vyčistiť, opäť to vyčistíme. Netreba z toho robiť tragédiu, ale súhlasím, 
evidujem tento problém každý rok. Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Slivenská. 

 
p. Slivenská, poslankyňa: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pôvodne som nechcela 

spomínať kruhový objazd pri Crow Aréne, ale mám tak trošku déjà vu, keď odpovedáte 
kolegovi a tiež v tejto veci sme 2-krát prelamovali vaše veto, keď ste nepodpísali 
semafory pri Crow Aréne a ak sa nemýlim, tak už nejakých 6 mesiacov sme tam mali 
jazdiť po kruhovom objazd a práve včera som tam išla, tak žiaden som nevidela. Tak to 
len na margo toho, že to, že sa argumentuje, že sa veci riešia a robia sa stretnutia k tomu, 
ešte neznamená, že budeme mať aj nejaký výstup. Asi by bolo namieste, aby sa plnili 
uznesenia, ktoré prijmeme a ktoré dokonca, ktorými dokonca prelomíme vaše veto, 
nepodpísanie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete pani poslankyňa, ja som zažil už aj uznesenie v meste 

Bratislava, že dáme peniaze hokejovému klubu, keď vyhrá majstrovstvá sveta. Aj takéto 
uznesenia sú. Čo sa týka kruhového objazdu, opäť veľmi dobre viete, ja som presvedčený, 
že viete, lebo nás aj interpelujete a tú odpoveď dostávate. Projekt je urobený, žiaľ  
pri stavebnom konaní, niekoľkokrát sme boli zastavení. Raz to bolo Okresným úradom, 
raz to bolo plynármi, potom to bolo vodohospodármi. Dodatočne, ja viem, mňa to mrzí, 
mňa to hnevá, mám z toho naozaj nervy, keď sa nevedia tieto organizácie mnohokrát 
vyjadriť pred tým, ako ich požiadame v rámci inžinierskej činnosti, pri príprave projektu. 
Zároveň je pravda, pán riaditeľ mi našepkáva, že sa aj mení často legislatíva, musí 
projektant na to reagovať, zrazu nevieme získať stavebné povolenie, lebo už sme v čase. 
Zrazu potrebujeme vyjadrenia, ktoré v minulosti netrebalo, každopádne, kruhový objazd, 
ak mám správnu informáciu, snáď niekedy v septembri, by sme mohli mať stavebné 
rozhodnutie. Je to už na Okresnom úrade, nie sme si stavebným úradom sami. 
Jednoducho, je to proces, žiaľ, na Slovensku. Ja som, keby som mal hovoriť 
o sklamaniach v mojom politickom živote, tak toto je jedno z tých, čo jednoducho strašne 
veľa urobíte, ale jednoducho byrokracia tejto krajiny je neskutočná. Veci sa menia v čase. 
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To, čo platilo včera, neplatí. Musíte reagovať. Úradníci, žiaľ, tiež reagujú na to, aký stav 
je. Vracajú vám veci a musíte reagovať. Toto je moje osobné sklamanie, ako politika. Ale 
áno je to už na schvaľovačke, verme, že to bude. Tento projekt kruháču bude financovaný 
z europrojektov, máme to nastavené. Myslím, že bol aj schválený v našom UMR-i, 
myslím že áno. Teda, bude schvaľovaný v UMR-i, pardon, sa ospravedlňujem. A tým, že 
to nie je nejaká brutálne nákladná vec, tak by to malo ísť už potom, po tomto rozhodnutí, 
povolení, pomerne rýchlo. Ale áno, súhlasím, riešime to mnoho rokov. Pán poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Haló? Vážený pán primátor, musím uznať 

a pochváliť ťa, lebo to málokedy je, že pochválime, ale teraz ťa pochválim. Si vynikajúci 
rečník a vynikajúco si vieš nájsť výhovorky a dôvody prečo sa niečo neurobilo. Môžeme 
pochopiť projektovú dokumentáciu, môžeme pochopiť aj to, že XY rokov sa to odkladá. 
Ale nepochopím, keď z odvodňovacieho systému vychádza 0,5 m tráva, stojí tam voda, 
betón zateká a my povieme „robíme projektovú dokumentáciu“. Toto už sa ťažko 
nejakým spôsobom vyhovára. Takže poprosím, nebudem už dávať interpeláciu, ako 
dávam každý rok na vyčistenie mosta. Buď taký dobrý, zabezpeč svojou prácou 
vyčistenie tohto mosta, pozri sa na to, choď prípadne povoziť sa. Budem rád, môžeme sa 
aj osobne stretnúť na tom moste. Je to strašné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ak sa nerozumieme, ja hovorím o ceste, chodníku 

v Krásnej, že sa robí projektová dokumentácia, resp. prípravy k projektovej 
dokumentácii, obstarávačky a pod. O moste som vám nepovedal nič, som len povedal, že 
zbytočne fotky rozosielate tu, keď ste mi ich mohli poslať a aj by som vám na to vedel 
odpovedať. Neviem vám odpovedať, pretože fotky som videl pred minútou. To je celé. 
Ale viem o tomto moste, to je tiež pravda, lebo každý rok sa naňho pýtate. To je tiež 
pravda. Čiže, kolegom treba zaslať, robme si aj poslaneckú prácu, že nás upozorníte 
v dobrom. Toto, to nie je teraz nejaká kritika však, ja sa ospravedlňujem, poviem, pani 
Blaškovičová mi poslala jedno pekné video z škaredej cesty. Upozornila ma na to, riešili 
sme to. V priebehu týždňa bolo vyriešené, jednoducho normálna vec. Však sme si, si 
podávajme tie podnety, pracujeme. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, budem reagovať na vaše slová, pán 

primátor, že stačí nahlásiť, teda bude sa konať. V roku 2021 som nahlásil rozbité chodníky 
MČ Západ pri zastávke Diamantová. Do dnešnej doby tie chodníky nie sú nič urobené. 
Ale čo je dôležitejšie, podobná situácia ako vidíte na fotkách, je na moste Moskovská. 
Máme k tomu bližšie, lebo teraz sme tam stavali pod tým Skate park. Urobilo sa aj nejaké 
odvodnenie, ale chcem povedať, že už tam vidno hore kari rohože Na to som upozornil 
pána riaditeľa na rokovaní komisie, prisľúbil mi, že sa tým bude zaoberať. Komisia 
zasadala pred 2. mesiacmi, zatiaľ nič. Treba tam prečistiť odtoky a zakryť, aby nehnili 
a neničili, nedegradovali kari rohože mosta. Ak urobíme túto úpravu za 10-12 tis. 
odhadom oddelenia výstavby, tak zachránime ten most pred tým, že bude degradovať tak, 
že bude potrebovať celkovú rekonštrukciu. Teraz, odvodnenie, ktoré bolo urobené, 
premaká, lebo tak sú tu urobené tie odvodňovače, že sú úplne už rozpadnuté a tým pádom 
voda zateká priamo do telesa mostu Moskovská. Čiže chcem poprosiť, čakám, treba to 
riešiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ vám to vysvetlí, nie je pravda, že sa nič nerobí. Pán 

riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Pán poslanec, môžem potvrdiť, že ste mi to odovzdali do ruky, dá sa 
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povedať, že sme sa o tomto rozprávali a ja som obratom postúpil tento váš podnet 
kolegom práve z referátu dopravy, resp. z referátu údržby komunikácií. Pán Paučo 
okamžite si daný stav zmonitorovali, vedia o ňom a majú to zahrnuté v harmonograme 
údržby, ktorý máme na tento rok. Ale, sám asi uznáte, že vlastne sme viazaní 
rozpočtovými prostriedkami, ale zároveň musíme to nejakým spôsobom naplánovať  
a načasovať tak, čiže nedá sa vybehnúť naraz na všetky úseky. Kolegovia o tom vedia, 
monitorujú to priebežne a pripravujú opatrenia tak, aby sa to spravilo a dalo do poriadku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská, určite nie ku kruhovému objazdu, 

pretože tento bod je prerokovanie pozastavený v uznesení, držte sa témy.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, reagujem na vás faktickou 

poznámkou, takže áno, bude to opäť ku... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak to nebude ku prerokovaniu pozastavených uznesení, zoberiem 

vám slovo.  
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ku kruhovému objazdu v Crow Aréne, 

pretože takisto to bolo pozastavené uznesenie, svojho času, takže nie som vôbec mimo 
témy. A len pripomeniem, že od roku 2020 to riešime a naozaj dookola tie isté veci 
počúvať. A neviem, či ja nemusím byť vizionár na to, aby som vedela ako dlho trvajú tie 
postupy a procesy všetky a napriek tomu, že ste to vedeli aj vy, ste sľubovali, že do roka 
to bude vyriešené. A to bol argument, prečo ste nepodpísali uznesenie. Tak naozaj som 
veľmi zvedavá, či ten, do roka bude ten kruhový objazd, vami avizovaný, teraz postavený, 
ale ja sa obávam, že ani tento termín nebude splnený, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, ja nie som Sibyla. Keď raz niekto zmení zákon  

a zrazu do pripomienkového konania k stavebnému rozhodnutiu niekto pribudne, ak sa 
proste zmenia veci, ktoré my nemôžme predvídať, tak kľudne kritizujte, kľudne robte 
politiku a kľudne neprijmite tieto argumenty. Pán poslanec Ihnát.  

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne, pán primátor. S Františkom 

Ténaiom sme sedeli s vami a sme sa bavili o tom kruhovom objazde už fakt ako, tie roky 
dozadu a čakali sme vlastne na tú rodinu Borovských vlastne, aby sa vysporiadali tie 
pozemky. Čiže pozemky sú vysporiadané kompletne celé, komplet, no a naozaj sa čaká. 
Čiže všetci, pani Slivenská, všetci tí, ktorí sú zainteresovaní v tom, vedia o tomto 
probléme, pýtame sa na tieto problémy, čiže nespíme, verte mi, že nespíme, ale 
zaujímame sa o tieto problémy. Môžem potvrdiť, že aj pán František Ténai, aj moja osoba 
a ďalší sa o tento problém zaujímame. Má to byť kruhový objazd a tento podporujeme. 
Bola ste o tom informovaná osobne pánom primátorom, bol som pritom. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, obaja starostovia, ktorých to zaujíma, majú dostatok 

informácií. Sú projekty, ktoré jednoducho časovo sú za našimi hlavami. Pán poslanec 
Saxa, nech sa páči. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Opäť ďakujem za slovo. Pán primátor, povedal si a dobre, ja si myslím, 

že tak by to malo fungovať, že mali by sme nejakým spôsobom komunikovať.  
Ja prednesiem problém, vyrieši sa a tak ďalej. Ja poviem prečo možno aj tí petičiari a tí 
občania vyvinuli tú aktivitu. Prečítam niečo, je to odpoveď mesta Košice z roku 2021, 
podpísaný Jaroslav Polaček: „Vypracovanie projektovej dokumentácie na komplexnú 
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rekonštrukciu Ukrajinskej ulice, ktorá zahŕňa aj výstavbu chodníka zaradil referát MMK 
do návrhu plánu rozpočtu, a pozor, na rok 2022. Samotná realizácia stavby, ku ktorej sú 
potrebné rozhodnutia, povolenia a tak ďalej, bude zaradená do návrhu plánu rozpočtu 
mesta Košice na rok 2024.“ Možno preto tie pochybnosti občanov, možno tie pochybnosti 
mňa, že tieto odpovede a to som len námatkovo našiel v pošte hej, v histórii. Tieto vety 
počúvame už XY rokov, 5-6 rokov minimálne, to tu počúvame, že bude, bude, bude. 
Možno preto aj chceme ten chodník, lebo sme si vedomí, že tá Ukrajinská ako celok, bude 
dosť dlhý ešte proces. A ten most, už ani nehovorím. Len ten most môže nájsť kopu 
interpelácií. Ale to nemá význam, ja už interpeláciu nedám, lebo sú ľudia, ktorí na MMK 
sú za to zodpovední, sú za to platení, aby robili svoju správcovskú povinnosť. Takže ešte 
raz poprosím, potrebujeme pomôcť Krásnej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprava je uzavretá. Návrhová komisia. 
  
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie: Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov potvrdzuje uznesenie 
mestského zastupiteľstva č. 443 zo dňa 15. mája 2024, ktorého výkon bol pozastavený  
v dôsledku jeho nepodpísania primátorom mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. 
Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči.  
 
Hlasovanie č. 26 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 2  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 5/2  
Memorandum – dodatok č. 1 – Art Film Fest 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 5/2, ktoré je Memorandum – dodatok 

č. 1 k Art Filmu. Myslím, že už v nejakej rozprave pred chvíľkou som vysvetlil. Vysvetlil 
som, že nepleťme si sumu 200 tis., nie je to finančné plnenie. Je to dlhodobá záležitosť, 
ktorú sme zdedili aj z bývalých vedení, ako jeden z dobrých projektov. Ohlas hovorí, že 
tento filmový festival dáva zmysel. Mimochodom, dovolím si povedať, 90 % z vás  
na svojich facebookových profiloch tlieskala, tešila sa, keď sme otvárali, keď sa chodilo 
po červenom koberci. Tí, čo neboli na koberci tiež tlieskali. Mnohí majú aj cinepassy  
a všetci boli šťastní, že ako to je dobre v tomto meste. Dva dni na to už to dobré v meste 
nie je a ide fáma, že mesto plytvá. Takže vás chcem upozorniť, že suma 200 tis. je 
nefinančné plnenie, ktoré tu bolo roky rokúce zavedené, ktoré hovorí o aktivitách, ktoré 
s tým súvisia a jediné čo sa mení, je finančná podpora zo sumy 40 tis. na sumu 50 tis. 
Mimochodom, ktorá prechádza cez Visit Košice, ktorá je zároveň podporou Visitu 
Košice, kde napĺňame tu ich požiadavku, aby čo najviac finančných prostriedkov prešlo 
cez Visit, aby následne štát im finančne dupľoval prostriedky, ktoré dostávajú, aby tak 
mohli podporiť ďalšie a ďalšie projekty. Čiže je to win-win i pri Visit, Art Film, aj mesto 
Košice, ktoré navrhuje vám poslanci, aby sme schválili dohodu, ktorá hovorí o tom, že 
najbližších 10 rokov Art Film bude využívať infraštruktúru mesta Košice a budeme 
dobrým partnerom. To je všetko, nech sa páči, pýtajte sa, ak sú nejaké otázky. Ak sa  
do rozpravy nik nehlási, pán poslanec Schwarcz. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak ja začnem tým Visit Košice, 
lebo zrejme je zle porozumená tá filozofia, aj keď to myslíš dobre pán primátor. Ja len 
vysvetlím, kedy by to malo pre Visit Košice efekt taký, ako očakáva Visit Košice, ak by 
tieto peniaze boli nad rámec členského príspevku vyplývajúcich zo stanov. Vtedy by to 
bol takzvaný mimoriadny členský príspevok tak, ako to bolo teraz aj schválené, ale  
nad rámec 590 tis., vtedy by to tak fungovalo. Hej, rozumieme si.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale je to podpora. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Áno, v tejto finančnej situácii, keď sa bavíme o tom, že Visit má 

300 neviem koľko, tak tých 90 je kvázi navyše ako mimoriadny členský príspevok.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Dovolím si vás prerušiť a budete pokračovať. Ja som, aby sme si 

to len vysvetlili, aby nevznikla polemika. Visit má z mesta Košice dva, či dve typy, dva 
typy zdrojov. Jeden je ten, ktorý vyplýva zo samotného štatútu, to je tých 50 % z dane  
za ubytovanie. V nej je nejaká hodnota. To je jeden členský príspevok. A potom všetky 
ostatné podporné mechanizmy, v tomto prípade sú v našom rozpočte zadefinované, ako 
Maratón a Art Film. Minulý rok to bolo aj Okolo Slovenska, ktorého sme sa vzdali  
pre tento rok. A nakoniec aj Veteráni. Prípadne aj Majstrovstvá sveta v hádzanej a takéto, 
proste ako nám vznikajú takéto veci, ktoré vieme ovplyvniť a vedia prejsť finančne  
cez Visit, to je druhá časť kategórie financovania. Tým dôvodom. Ten dôvod je, že platí 
zákon, ktorý hovorí, že oblastné OCR-ky dostávajú od štátu na peniaze, ktoré vybrali, 
ktoré dostali do rozpočtu, zjednodušene, nie je to celkom takto, zjednodušene rozprávam. 
Majú nárok v nasledujúcom období požiadať ministerstvo, v tomto prípade nové 
Ministerstvo športu a cestovného ruchu o dotácie v hodnote 90 % týchto prostriedkov. 
Teda platí, čím viac peňazí pretečie Visitom, tým dokážu viac peňazí získať z dotačného 
mechanizmu ministerstva. Krajské dostávajú 10 %. Oblastné 90 % nároku na tieto 
financovania, na tieto prostriedky. Preto je našim cieľom, aby to prechádzalo cez Visit, 
lebo následne, nie dnes, ale o rok dostanú k týmto peniazom ďalšie peniažky. A môžu to, 
čo bolo tu povedané, potom financovať aj ďalšie aktivity, ďalšie prvky. Na druhej strane 
pre nás je dôležité, aby tam je ešte jeden efekt. Tým, že zmluvu si s tým promotérom, 
v tomto prípade to je Art Film alebo Maratón, uzatvára už samotný Visit. To znamená, 
Visit si vie nastaviť parametre svojich požiadaviek v nejakom nefinančnom plnení týchto 
organizácií, čiže nejaká vizibilita, aby boli spomínaní v tlačových správach, môže si dať 
požiadavku, že chce, aby minimálne 3 správy boli typu, aby sa dostali do zahraničia, aby 
to neboli len lokálne správy, ale aby to boli s nejakým rozsahom a to všetko si vie Visit 
dať, aby mu to pomohlo v tej osvete, ktorú on potrebuje, aby sa dostal do nejakého 
priestoru, že nejaký Visit Košice mimo priestoru Košíc, mimo priestoru Slovenska 
existuje. Toto všetko si dokáže na základe týchto peňazí zmluvne ošetriť a dávať si 
požiadavky, ktoré si s partnerom vie dohodnúť, ktoré partner vie prijať a vie im pomáhať. 
Takže takto to je vymyslené a takto to je cielenejšie. Ja rozumiem, nespájam to, ale sú to 
peniažky, to zasa treba vidieť. Pokračujte kľudne, nech sa páči.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No ja som len to chcel povedať, že táto 

pomoc by mala byť navyše nad rámec toho členského príspevku, ale viem, o čom 
hovoríme. V tejto chvíli to tak asi nebude, ale ak sú to reálne peniaze, tak samozrejme  
do toho, do tej dotácie sa započítavajú, už nech to je, ako to je. A samozrejme tie, tá 
vizibilita a tie podmienky v tomto roku tak isto pri Art Filme boli nereálne, lebo to sa 
uvarilo veľmi veľmi rýchlo, veď vieme, že to schvaľovalo predstavenstvo, nie valné 
zhromaždenie a dobre, nechcel som o tom. Chcel som o tom, že Art Film Fest je 
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vynikajúci projekt, samozrejme všetci sme radi, že je tu. Tu len zase ide o to, že sa udialo 
to, že najprv sme sa dočítali v médiách, že je podpísaná zmluva na 10 rokov. Dokonca 
titulok bol, že primátor a prezident Art Film Festu sa dohodli a trošku, trošku to 
jednoducho, nie trošku, do veľkej miery to naozaj vzbudzuje dojem, že to zastupiteľstvo 
je už len formálne orgán a očakáva, že sa to schváli a ja neviem, čo bránilo tomu, aby sa 
tých pár dní počkalo a aby to najprv šlo do zastupiteľstva, aby sme vedeli, že sa k tomu 
relevantne vyjadrujeme, lebo už ten status na stránke mesta Košice facebookovej bol  
v podstate o tom, že poslanec, ktorý za to nezahlasuje je v podstate nepriateľ kultúry, čo 
tak samozrejme nie je, len niektorí poslanci cítia potrebu zohľadňovať okolnosti, že keď 
na jednej strane plačeme, že nemáme peniaze a zvyšujeme dane a poplatky a na druhej 
strane si vytvoríme záväzok a ja musím povedať, že aj tých 200 tis. nefinančný záväzok 
je v podstate do veľkej miery finančný záväzok, lebo niekto musí platiť personál, niekto 
musí platiť energie, zároveň je tam ušlý príjem, keďže priestory by sa dali prenajať v tom 
čase. Čiže z tých 200 tis. si dovolím tvrdiť, že rádovo v peniazoch je to ďalšie minimálne 
50-70 tis. EUR. A naozaj tu bol prijatý záväzok na 10 rokov. 2 min. som mal odobraté. 

 
p. Polaček, primátor mesta: My sme vrátili naspäť.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Čiže ja naozaj nemám problém s Art Film Festom, mám problém  

s tým postupom, že najprv to bolo v médiách, že to bolo podpísané, aj keď tam je tá 
ratifikačná doložka, tak asi všetci vieme, ako to dopadne. No a posledná vec, keďže mám 
ešte tú minútu. Ja som na druhej strane rád, že mesto začalo šetriť a zjavne zrušilo 
oddelenie protokolu, pretože ja nie som ješitný, ja sa s hercami stretávam takmer denne, 
sú to moji kamaráti a nepotrebujem ten červený koberec, aby som mal fotku raz za rok, 
ale žeby niektorí poslanci boli pozývaní, či už na Art Film Fest alebo na otvorenie NTC, 
niektorí nie, tak je to také, nechcem použiť slovo úbo... skôr malé. Si myslím, že určitým 
spôsobom veľkosť človeka spočíva aj v tom, ako pristupuje k možno aj k svojim 
oponentom, čiže ak sme takýmto spôsobom ušetrili na referáte protokolu, tak v poriadku, 
ale určite toto boli len dva príklady, v mnohom sa tie protokolárne veci dejú... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Veľmi rád vám to vysvetlím všetko pán poslanec a možnože aj 

ostatným. Mimochodom to zakolísanie môže súvisieť s teplotou a problémami, ktoré táto 
budova má, čiže sa môže stať, že takéto výpadky budú v priebehu dňa, ich bude niekoľko. 
Pán poslanec spomenuli ste, že ste neboli mestom pozvaný na červený koberec. Ja vám 
chcem povedať, že mesto Košice nie je úplne organizátorom. Dostali sme 20 lístkov, 
jednoducho poslancov tu je 41. Jednoducho, ja sa môžem len ospravedlniť, proste tak sme 
to, tak toľko bolo, tak sme to nejakým spôsobom rozdali. NTC opäť, organizátorom 
nebolo mesto Košice v tomto prípade vôbec, kde sa povedalo, že bude 100 hostí, kde 
Slovenský tenisový zväz určoval pravidlá, to celé platil, pretože mesto nedalo ani cent  
na raut a jednoducho rozhodlo, že koľko lístkov komu, pretože povedali 100 ľudí, viac 
nie. Hej a samozrejme boli to hostia tenisového zväzu a podobne. Ale teraz to podstatné, 
prečo bolo podpísané memorandum skôr, ako dnes, keď budeme o ňom rokovať. Tie 
dôvody sú dva, prvý dôvod je, že štatutár Art Filmu bol v Košiciach dva dni, v nedeľu 
a pondelok. Druhým dôvodom je mediálny výtlak. Art Film nám navrhol, že bolo by 
vhodné to robiť počas Art Filmu, pretože vedia to zahrnúť do svojich aktivít, aby upevnili 
pozíciu, lebo oni už dnes rokujú, kto príde na ďalšiu sezónu a im takéto aktivity pomáhajú 
v ich marketingu, v ich manažmente, ľudí, organizácií, agentúr, promotérov, že teda 
záujem je v Košiciach ostať. Istým spôsobom ukazujeme tu silu, ukazujeme tu chuť 
otvoriť ďalší ročník a potvrdiť, že bude v Košiciach. Čiže je to marketingová záležitosť, 
ktorá mne zmysel dáva. Ale preto je v dodatku usmernenie, ktoré hovorí, že tento dodatok 
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nadobudne účinnosť až schválením mestským zastupiteľstvom. Ak si poviete, že 
jednoducho nechcete, aby to bola suma 50 tis., ale aby to bola suma 40 tis., kľudne to 
dajte do návrhu uznesenia, schvaľujeme s požiadavkou, aby suma bola vrátená na sumu 
40 tis. Bude to proste tak, ale naším cieľom bolo, aby sme sa pohli a opakujem to 
nefinančné plnenie nikomu nevadilo 7 ročníkov v Košiciach, jediné, čo som urobil  
nad rámec transparentnosti, kolegovia, transparentnosti, sme dali pred 2. rokmi vyčísliť 
toto nefinančné plnenie aj pre naše potreby i informáciu a samozrejme aj pre potreby 
potom následne aj audiovizuálneho fondu, ktorý to privítal. Čiže ja si myslím, že je to 
skôr o tom, že my sme ani páru pred 6. rokmi nevedeli, aké to nefinančné plnenie je. A ja 
som rád, že sme to s kolegami dali do nejakého stavu, aby to bolo jasné, ale takto to 
funguje už roky rokúce a práve na tomto nefinančnom plnení je postavený Art Film, ktorý 
má rozpočet, asi si viete predstaviť v mnohých státisícoch. Pán poslanec Vrchota, nech 
sa páči.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem veľmi 

krátko, pán primátor prosím počúvajte ma, opýtať, či je možné z toho členského 
príspevku, ktorý sa dáva Visit Košice uhradiť výdavky pre Art Film Fest. Hej, čiže, či 
tomu správne rozumiem, že či to takto môžeme. Potom vysvetlím, aj prečo sa to pýtam. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Visit Košice dostal na základe nášho avíza, bolo schválené, 

schválený rozpočet, v rozpočte je povedané 40 tis. EUR pre Art Film, poslali sme im 
avízo, pripravte všetky náležitosti účtovné, aby sme vám túto sumu mohli poslať, to 
znamená, oni nám vystavia daňový doklad a my im posielame 40 tis., ktoré oni, ak dobre 
viem, aj uhradili samotnému Art Filmu. To je jedna vec. A tá druhá. Samotný príspevok, 
o ktorom sme sa tu rozprávali pred 2 hod. je, že Visit posiela - opäť na základe pravidiel, 
ktoré sú dlhodobo dohodnuté - faktúru, myslím, že kvartálne, nie som si istý, ktorá keď 
prišla, bola uhradená ako členský príspevok. Nikdy ten členský príspevok nie je zaplatený 
sumou tých 500 tis. Vždy je to v čase riešené a vždy čiastkovo tieto financie plynú, 
pretože mesto nemá naraz, keby malo všetkým vyplatiť všetko. Toto nejde. Čiže 
dlhodobo. Detská železnica, ale aj ďalší, dostávajú len nejakú alikvotnú časť v čase. Čiže 
príde daňový doklad a zaplatíme a toto sa všetko udialo. To znamená, pre túto chvíľu nie 
je dôvod nejakým spôsobom hovoriť, že niečo nie je nezaplatené alebo niekto niekomu 
niečo dlhuje. To je to nedorozumenie, ktoré sa tu zviedlo pred dvoma hodinami. Áno a to 
som povedal, ak to ide cez Visit, tak tá protihodnota vo výške 90 % sa vracia zo štátu, ale 
až nasledujúci rok. Čiže Visit si postupne takýmito aktivitami prilepšuje. O 2 roky. Pán 
poslanec Bačinský. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Nie je to k téme, ale 

mám pocit, že máme nejaký problém so zvukom, lebo dostal som aj správy, že prenos čo 
je vysielaný, tak má veľmi silné echo a je tam pískanie a počujem to aj z reproduktorov. 
Vedeli by sa k tomu nejak technici? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Technici sa tým zaoberajú. Máme problém aj s tou klimatizáciou, 

vzduchotechnikou. Proste toto bude nejak všetko spolu súvisieť. Prehriate stroje, 
prístroje. Skúsme pokračovať v tomto bode a technici to riešia. Pán poslanec Kundrát. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. V prvom rade chcem 

povedať, že ja určite tento bod podporím, lebo si myslím, že Art Film Fest v Košiciach je 
veľmi dobrá vec a si myslím, že to má aj pozitívny vplyv, ako pre podnikateľov, pre ľudí, 
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ktorí vlastnia prevádzky alebo aj tí, ktorí majú ubytovacie kapacity. A chcel som sa 
vyjadriť k tomu, čo sa tu už rozprávalo, že najprv bol oznam, že určite na 10 rokov tu 
bude Art Film Fest a potom teda sa prosí od zastupiteľstva, aby sme to teda schválili.  
Ja si to viem predstaviť, že sa to dá robiť tak, že v čase, keď ste dostali tú ponuku pán 
primátor, odkomunikovať to takto, dá sa aj kontaktovať predsedov klubov alebo aspoň 
nejakým spôsobom komunikovať s orgánmi zastupiteľstva, aby sme to mali dopredu 
dohodnuté alebo aspoň spomenúť, že bude to ešte na schválení zastupiteľstva. Je to taká 
transparencia v rámci tej komunikácie. Každopádne, myslím si, že to je dobrá vec a treba 
to mať v Košiciach.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ďakujem. Neuveríte, ale tento nápad, že pozor, treba 

memorandum podpísať vzniklo na tlačovke, kedy ma o to poprosili z Art Filmu. Myslím, 
že tá tlačovka bola 18. júna o tom, že Art Film sa v piatok spúšťa. Tak sme si dali, vznikla 
otázka, že čo ďalej, že teda pozor, nám to končí a bolo by dobré sa tým začať zaoberať. 
To znamená, 3-4 dni sa pripravovalo memorandum, sme si to museli vydiskutovať, keď 
sme si v piatok to memorandum dali do poriadku, poslali sme ho Art Filmu, ktorý 
povedal, že áno a v nedeľu sme ho podpisovali. To je celá genéza. Takto to v čase bolo. 
Máte pravdu. Pán poslanec Lörinc.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len doplním pána Schwarcza, 

že ono to bolo tak, že na otvorení Art Film Festu mal pán primátor príhovor, kde sa 
postavil, že podpísal memorandum na 10 rokov a že to je zabezpečené. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Podpíšeme. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. A okrem iného aj povedal, že si môžu zahrať 

pesničku vo fontáne, ale iba do desiatej, ale keď mu zavolajú na jeho číslo, tak on dá, 
citujem: „policajtov mestských spinkať“ a môže sa hrať aj po desiatej. Lebo samozrejme, 
tu rozhoduje jeden človek v celom meste aj porušenia zákonov. Druhá poznámka je, že 
ste povedali pán primátor pred hodinou, že 5 mil. nám hrozí, že prídeme. Pán Krcho, môj 
kolega povedal, citujem, keď na to nemáme peniaze, tak si to neobjednávajme. Keď nám 
hrozí reálny výpadok príjmov a my tu ideme schváliť 50 tis. priamo, 200 tis. v nepriamych 
nákladoch na 10 rokov. Chcem sa opýtať kolegov, keď na konci roka budeme opäť riešiť 
financie, nebudú nám chýbať? Druhá otázka je, že keď nechcem 50 tis. pre Art Film Fest 
alebo 30 tis., som nepriateľ kultúry? A prečo sme museli prijímať teraz alebo prijímame, 
ideme schvaľovať záväzok na 10 rokov, keby sme schválili na 4 roky? Nebolo by to 
v prospech kultúry? A tretia moja poznámka je len krátka, že sa sťažujú ľudia na kvalitu 
streamu, lebo im tam niečo bzučí, čiže asi nám uleteli včely.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Už to riešil váš kolega Bačinský. Som veľmi rád pán poslanec, že 

ste mi pripomenuli môj príhovor, lebo bol aj celkom vtipný, aj ste sa smiali, aj ste tlieskali, 
ja si to pamätám a tam som povedal, že plánujeme oznámiť počas Art Filmu, že Art Film 
bude ďalších 10 rokov v Košiciach, takto to znelo. Áno, moderátor sa ma pýtal  
na fontánu, lebo som chcel opäť upozorniť na niečo pekné v našom meste, aby verejnosť 
a hlavne v streamoch, ktorý tento festival prináša zaznelo niečo, čo tu máme nádherné, 
čo tu máme iné, ako v iných mestách, takže som do svojho príhovoru zakomponoval aj 
spievajúcu fontánu a robil som to tak, aby to bolo zaujímavé, veselé, aby si to ľudia 
zapamätali. To je účel príhovorov, aj zaujať a potešiť. A tešil som sa, že všetci, ako ste 
tam z opozície boli, ste mi tlieskali. Pán poslanec Fedoročko. Pán poslanec Fedoročko 
stráca slovo alebo čo sa stalo? Niečo nepreplo, pardon. Ešte nedostal, hej. Pán poslanec 
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Fedoročko má slovo. Mimochodom si treba povedať, čo budeme aj po tomto bode bude 
Slovo pre občana, následne, ja využijem, dokiaľ technika zafunguje. Bude 12:30, bude 
teda možno obed, ale v tejto miestnosti bude veľmi teplo. Si treba povedať, ako ďalej aj 
s rokovaním ešte do tej 12:30. Pán poslanec Fedoročko máte slovo. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Super. Už to ide. Okej. Chcem vás poprosiť 

pán primátor, nestavajte túto otázku do pozície, že ide o Art Film, to vôbec nie je o tom. 
Myslím si, že väčšina z nás vie, že takéto podujatie je veľkým prínosom pre mesto,  
pre rozvoj cestovného ruchu v tomto meste, pre podnikateľov, pre dobré meno a kredit 
tohto mesta. Čiže toto nie je o Art Film Feste, toto je skôr o tom vašom spôsobe ako 
komunikujete, resp. nekomunikujete. Ako moje stanovisko som poslal už v maily 
všetkým poslancom, ja som tam jasne popísal, že netreba najprv robiť bombastické 
tlačovky, vyhlásenia a potom prísť a žiadať, že schváľte mi to, lebo ja to vlastne nemám 
v kompetencii. Už ste to tak urobil niekoľkokrát. Je to váš štýl práce a to je ten hlavný 
problém. Mal som otázku, že kedy ste sa na tejto veci dohodli s organizátormi  
a zodpovedali ste, že 18. júna, že ste to vyriešili behom 2-3 dní, tak je to skvelé vidieť, že 
behom 2 dní mesto dokáže zareagovať a vytvoriť 10 ročný záväzok, finančný záväzok 
pre mesto a všetko pripraviť raz dva. Inokedy to trvá dlhé mesiace.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, vašim problémom pán poslanec, aj problémom vašich 

kamarátov v tomto zastupiteľstve je, že vám vlastne všetko vadí a keď sa niečo pekné 
o meste napíše a nedaj bože tam má primátor citát, tak vás ide poraziť. To je celá pravda. 
Poraziť. Ale už nechceme vidieť, hlavne priatelia z vášho klubu, ktorí sú aj v KSK, keď 
nám tu lietajú rôzne vizošky - to je nové slovo, ktoré som sa naučil pred pár dňami. 
Vizošky. Vizualizácie. Napríklad ako ideme, kraj ide na MČ Jazero stavať rôzne kultúrne 
domy, ani páru nemáme. Pán poslanec Ihnát mi dá za pravdu. Ani páru nemal, že ideme 
stavať nejaký dom. Čiže tam je to v poriadku, keď sa vizošky ukazujú a hádžu sa niektorí 
o zem, aké to je super a zabudnú informovať a tu to v poriadku nie je. Lenže vizoška je 
niečo úplne iné, ako niečo, čo tu máme a snažíme sa to podporiť, čo v najlepšej možnej 
miere a ešte si aj dovolím to memorandum dať pred poslancov, pretože možno sa to aj 
dalo nejako obísť, ale myslím si, že by to nebolo správne. Chcem, aby veci boli 
transparentné a v poriadku podpísané. Tak, pán poslane Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No ja v každom prípade 

chcem pochváliť tú iniciatívu, na základe ktorej sa vyčíslilo nefinančné plnenie, lebo 
predtým skutočne len v rámci komisie kultúry, keďže ja som si zmluvy pozeral vždy, som 
sa opýtal ešte predošlého pána riaditeľa K-13, či on má nejaké vyčíslenie toho, koľko to 
stojí K-13-tku a vtedy to bolo, ak si dobre pamätám niekde na úrovni 80 tis. Takže je fajn, 
že to máme takto vyčíslené, ale stojím si za tým, že aj v rámci toho nefinančného plnenia 
sú v desať tisícoch reálne náklady, ktoré je potrebné pomenovať a nie bagatelizovať, lebo 
sú to reálne náklady. Len toľko som chcel, ale je fajn, že to máme vyčíslené, to schválim. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, ešte raz ďakujem za slovo. 

Skúsim krátko. So mnou pán primátor o memorande hovoril, členovia komisie kultúry 
dostali túto informáciu skôr, ako ostatní poslanci. Hovorili sme o tom, že obsah je super, 
že musíme zvoliť formu, že treba to rozdiskutovať a ja som si dovolila povedať, že som 
presvedčená, že túto iniciatívu kolegovia poslanci schvália a nielen teda členovia komisie 
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kultúry, pretože naozaj je to jedna z vecí, ktorá zviditeľní mesto, prinesie peniaze  
do mesta, pretože keď si, vždy si povieme, že koľko míňame, ale musíte si uvedomiť  
na druhej strane, koľko ľudí to ovplyvní, koľko ľudí sem príde, koľko peňazí tu nechajú 
v reštauráciách, ubytovacích zariadeniach, na zmrzline atď., atď. Takže všetkými 
desiatimi som za a myslím si, že pán primátor urobil ten iniciatívny krok, aby poslancov 
oboznámil a ja som sa snažila byť nápomocná. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Fedoročko, pán poslanec 

Lörinc, pán poslanec Matoušek, nech sa páči, to bude spŕška.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor ja som vravel niečo pozitívne, 

to, že to chcem podporiť, že to dobrá vec, je to dobrý projekt, čiže opäť trošku aktívneho 
počúvania s porozumením. Nikto nespochybňuje, že Art Film Fest je dobrý projekt a že 
ho treba podporiť.  Mne len vadí ten spôsob, akým spôsobom komunikujete, resp. 
nekomunikujete. Netreba prerobiť bombastické vyhlásenia, tlačovky, ale rozprávať sa  
so svojimi partnermi, pretože poslanci mesta sú vaším partnerom, nie je vaším 
služobníkom. To je celé. Ak sa to naučíte a pochopíte, že takéto projekty a 10 ročné 
záväzky sa predtým so svojimi partnermi odkomunikujú, odkonzultujú, tak potom to bude 
oveľa jednoduchšie a bez problémov. Takéto projekty podporujeme, pretože my nemáme 
problém podporiť, nech je to návrh od kohokoľvek. Ak je niečo dobré pre Košice, takýto 
návrh podporíme. Ak to nie je dobré, tak to jednoducho nepodporíme. Také jednoduché 
to je. Nie je dôležité, kto to predkladal, ale že je to dobrý nápad. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, s faktickou pán poslanec Lörinc.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja na tú krátku poznámku 

pána primátora o KSK. Je verejne známe, že vždy, keď je nervózny alebo nemá 
argumenty, tak vždy vytiahne kartu KSK, už sme si zvykli. Ja som len zhrozený, lebo ako 
poslanec schvaľoval rozpočet KSK, tak isto pán Ihnát, ktorý veľmi kritizuje a kontroluje 
KSK, čiže určite má o každej jednej položke. Tak isto má... Nerušte ma pán Ihnát, 
nemusíte vykrikovať. Prosím, nevykrikujte. Prosím, nevykrikujte. Tak isto pani 
Blaškovičová tu je ako podpredsedníčka kultúry, keď si pozriete rozpočet KSK a kultúra 
položka Living Heritage v preklade Žijúce dedičstvo 200 tis. EUR. Demokraticky to 
schválilo zastupiteľstvo KSK. Čiže ak mi poslanec KSK povie, že nevie o tom a mal to  
v materiáloch, tak buď si nečíta materiály a nerobí si dobre svoju poslaneckú prácu alebo 
úmyselne klame teraz, že nevedel o ničom. Mimochodom, pán Kropp bude súčasťou 
poroty a už minimálne 3 mesiace sme v diskusii s ÚHA, pán primátor. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje s faktickou poznámkou pán poslanec 

Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Chcem len podotknúť 

tiež to, že pán primátor vy prekrúcate stále tie slová tak, ako viete to prekrúcať. Nám 
nevadí podpora tohto Art Film Festu. To, že vy neviete šetriť. Vy rozdávate, ako  
zo svojho. Ale to mesto nepatrí vám. To je ten zásadný rozdiel. Rozumiete? To mesto 
nepatrí vám. Vy ste len štatutárom, ktorý bol zvolený a my sme vašou rovnováhou.  
My sa snažíme vyvažovať tieto váhy v prospech obyvateľov. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasledujem v diskusii ja, takže by som chcela  

uviesť na pravú mieru návrh, ktorý ste obdržali v mailovej komunikácii vzhľadom na to, 
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že tam došlo k malej chybičke tlačovej alebo ako ju nazvať. V dátume platnosti je 
potrebné nahradiť termín do 04.12.2034 termínom do 31.12.2034 a preto teraz 
prednesiem celý návrh ešte raz aj s touto opravenú chybou. Čiže je to pôvodný návrh len 
s opravenou malou chybičkou. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 11 ods. 4 
zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 
zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov A. berie na vedomie 
dodatok č. 1 k Memorandu o partnerstve a vzájomnej spolupráci pri organizácii 
medzinárodného filmového festivalu Art Film Fest zo dňa 04.12.2015 s platnosťou  
do 31.12.2034 podľa predloženého znenia. B. schvaľuje hodnotu finančného plnenia 
mesta v prospech organizácie festivalu v sume 50 tis. EUR ročne a nefinančné plnenie 
mesta v prospech organizácie festivalu v rozsahu podľa bodu 5.1 Memoranda  
o partnerstve a vzájomnej spolupráci pri organizácii medzinárodného filmového festivalu 
Art Film Fest v hodnote 200 tis. EUR ročne. Za plnenie mesta podľa predchádzajúcej 
vety sa považuje aj poskytnutie plnenia inou právnickou osobou v zakladateľskej alebo 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta, respektíve právnickej osoby, ktorej členom je mesto. 
Odovzdávam tento opravený návrh návrhovej komisii a pokračujeme v diskusii pánom 
poslancom Vrchotom. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja stále totižto uvažujem a rozmýšľam nad tým 

celým návrhom, nad tým nefinančným plnením a hľadám ešte stále možno nejaký spôsob 
na to, ako pomôcť a podporiť aj Art Film Fest. Všetci sme sa tu v zásade zhodli, že je to 
veľmi prospešné podujatie pre mesto a je fajn, že takéto podujatia máme. Zároveň tu 
máme stále nie nejako jednoznačne dofinancovaný Visit Košice. Vieme, že tieto dve 
organizácie alebo teda Visit Košice podporuje Art Film Fest. Hľadám možnosti, ako 
možno by bolo vhodnejšie, keby sme dofinancovali Visit Košice a následne tieto peniaze 
z dofinancovania by boli použité aj na podporu Art Film Festu a možnože týchto  
200 tis. EUR, ktoré tam máme uvedených v tom memorande ako nefinančné plnenie, by 
sme vedeli nejakým spôsobom zreálniť, dostať to tak, že Visit Košice by uhradili tieto 
náklady, ktoré by reálne vyčíslili napríklad K-13 a Visitu a následne by sme mohli dať  
o niečo menej finančných prostriedkov z rozpočtu mesta pre K-13. To je taká úvahu  
pre možno aj pán riaditeľa. Takže aj tak, myslím si, že väčšina poslaneckého zboru tento 
návrh a toto memorandum podporí. Možno sme mohli hľadať riešenia a nešiť to úplne 
horúcou ihlou, ako ešte na tomto ušetriť, lebo naozaj tých peňazí a finančných 
prostriedkov je stále málo. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Ja som si tu vypočul, ako niektorých 

ľudí, ako pána Fedoročka a pána Lörinca a pána kolegu Lörinca. K tomu by som sa 
vyjadril. Za rozpočet KSK som nehlasoval, čiže som ho nepodporil. Dôvod bola 
arogancia pána predsedu KSK a to z dôvodu, že pri prenájme techniky koľko sa má vrátiť 
z prenájmu iným firmám neodpovedal mi a ignoratívne ma vypol. Z tohto dôvodu som 
hlasoval proti rozpočtu, čiže zmýlil ste sa alebo ste cielene klamal. To je jedna stránka 
veci, pán Lörinc. Druhá stránka pán Fedoročko, hovoríte tuto primátorovi, nič v zlom, ale 
všimol som, 3-krát ste zopakoval jednu vec, komunikácia primátora vám vadí, spolupráca 
alebo nespolupráca primátora vám vadí a nerobenie pre ľudí vlastne sa dá povedať. No ja 
teraz ako zdôrazním jednu vec. Dámy a páni, pán Fedoročko bol iniciátor, aby sme 
nerobili chodníky na Sídlisku Ťahanovce, aby sme nerenovovali chodníky rozbité  
na Sídlisku Ťahanovce a dal návrh a zmanipuloval poslancov s 0 eurami. Počujete. S nula 
eurami, nula euro dali schváliť a schválili nula euro pre Sídlisko Ťahanovce. 
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Ťahanovčania nech to vedia, že on je organizátor týchto proti bojových opatrení proti 
vedeniu MČ. A ešte jedna vec. Pani Kovačevičová, ju zdôrazním takisto, teraz včera 
schválili 120 tis. EUR z rezervného fondu na opravu chodníkov. Počujete ma dobre? 
120 tis., pán Fedoročko, veľká hanba pre vás. Hanbiť by ste sa mal, prepadnúť pod zem. 
Hanbiť by ste sa mal, aby Ťahanovčania vedeli, kto ste. Klamete na každom kroku. Jedno 
hovoríte a druhé konáte. Nula euro ste dali, taká je pravda. Pán Špak detto ste hlasoval 
proti. Tiež tak isto proti chodníkom. Hanbiť by ste sa mal.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Budeme pokračovať faktickou 

poznámkou pána poslanca Lörinca, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcel by som poprosiť, keďže pán kolega 

poslanec sa odklonil od diskusného príspevku, že to trebalo zastaviť, aby sme neboli 
zbytočne osobný. Pán poslanec pravdepodobne, keď ste na mňa kričali, ste nepočuli, čo 
rozprávam a ja som povedal, že ako poslanci KSK sme hlasovali o rozpočte, aj vy, aj pán 
Polaček, ale nepovedal som, že ste ho podporili. Tak som sa vôbec nevyjadril. Ale vy 
tvrdíte, že ste ho nepodporili. To je fajn, ale minimálne materiály ste dostali, aj vy, aj pán 
Polaček, môžete mi kývnuť. A keď si pozriete videozáznam a uvidíte tam, že som nikdy 
netvrdil, že vy ste hlasovali za rozpočet a podporu, podporili, dúfam, že sa mi chlapsky 
ospravedlníte. Budem čakať na to chlapské ospravedlnenie pán kolega.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 

poprosila by som návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

návrh na uznesenie od pani poslankyne Gurbáľovej, ktorý znie. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov A. berie na vedomie dodatok č. 1  
k Memorandu o partnerstve a vzájomnej spolupráci pri organizácii Medzinárodného 
filmového festivalu Art Film pre zo dňa 04.12.2015 s platnosťou do 31.12.2034 podľa 
predloženého znenia a B. schvaľuje hodnotu finančného plnenia v prospech organizácie 
festivalu podľa predloženého návrhu. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme.  
 
Hlasovanie č. 27 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať vzhľadom na to, že je 12:16, 

budeme pokračovať bodom Slovo pre občana, máme prihlásených 2 diskutujúcich. 
Prvým je pán Jozef Varga a druhým je pán Ján Plavčan. Takže nech sa páči pán Jozef 
Varga môžete pristúpiť k mikrofónu. Je to iný pán Jozef Varga ako ten, ktorý tu už dneska 
vystupoval. Téma – bezpečné stravovanie. Nech sa páči. 

 
p. Varga, obyvateľ mesta Košice: Počujete ma? No mám pripravený materiál písomne, ale 

nebudem ho čítať, lebo mám iba 5 min. Tak vám poviem stručne, jasne, zrozumiteľne,  
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o čo ide, hej. Som občan, ktorý má 72 rokov, Jozef Varga z Košíc a začínal som 
s chorobami, keď som mal 55. Lekári mi odporúčali diabetnú, šetrnú stravu. Vyhľadával 
som to, najprv som mal, v škole sa stravoval, tam bola lacná strava. Bola detská strava. 
Preto, lebo nie sú peniaze. Tak som si vyhľadal ďalšie miesto a to je dom dôchodcov. 
Začal som sa stravovať tam, bol som šťastný, lebo skutočne bola šetrná diabetická táto 
strava pred COVID-om, ale po COVID-e som sa tam vrátil, lebo bolo zatvorené a už tam 
bolo iné vedenie a bola iná strava na papieri, to si môžete všimnúť aj, keď si vyhľadáte 
Garbiarsku 4. Je tam uvádzaná šetrná diabetická strava, ale je to jedna strava celý týždeň, 
akurát jeden deň je tam trebárs posýpka cukor alebo slivky a má ďaleko od noriem, ktoré 
sú prísne šetrnej a diabetickej stravy. Lekári odporúčajú pacientom, aby sa stravovali 
proste podľa ich pokynov, hej, lebo ich liečia, no a keď sa nemôžu napr. stravovať podľa 
týchto pokynov, no tak ich zdravie sa zhoršuje a niekedy končí fatálne, hej. No a chcem 
povedať jednu vec, že keď som sa vrátil, tak som proste zistil, že takto je, že taká strava 
a k tomu, ale mlčal som. Potom prišlo k tomu to, že vedenie v tom dome dôchodcov 
proste zrušilo stravné lístky, dali tam čip, terminál, odhlasovanie terminálom, návod  
na tomto bol vadný, proste nezrozumiteľný, malý terminál 4×2,5 cm displej, starí ľudia 
nevideli, proste veľa ľudí, proste vzdalo to, hej, zostalo nás 35 a ten terminál funguje 
a občas sa kazí. Pritom je to taký šrot, jak keby ste išli auto si kúpiť z 19. storočia. Hej. 
Takže starí ľudia majú problémy s digitalizáciou. Mnohí, nehovorím, že všetci. A plus 
ešte toto, takže tam chodíme iba pár. Stáva sa, že prišiel vedúci stravovacieho úseku, 
povedal: no, chcem dať návrh vedeniu, aby ste chodili na obedy vonku a do obedárov. 
Jesť že vraj tam nebude môcť. Povedal to trom kolegom s tým, že na sociálke u nás mi 
povedali, že pán vedúci stravovacieho úseku hovorí, že nie je to pravda, on to nepovedal. 
Hej, ale sú tam ľudia, čo mu to do očí dosvedčia, že to povedal. A druhá vec. Všetci si 
myslíte, že sa stravujete dobre. Ja tu vám predložím jeden test. Je to prístroj  
za 200 a 700 EUR, testuje dusičnany v potravinách. A taktiež video, to je názov  
Potraviny – šokujúce video o zelenine a ovocí z Lidl, nákup 16.05.2017. Budete žasnúť, 
aké sú tam ovocie, zelenina, koľko majú dusičnanov, koľkokrát presahujú proste normy, 
ktoré sú. Možno niektorí spoznáte, je to známa osoba Košíc, čo natočila to video. Hej. 
No a chcel som požiadať aj požiadal som MMK, vedenie, aj vás poslancov cez email, 
možno ste to čítali, možno nie, veľa príloh je tam a iných vecí, preto hovorím stručne, 
o to aby v Košiciach občanom bola zriadená ich jedno reštauračné zariadenie, kde budú 
mať právo chodiť iba postihnutí občania s potrebou diétnej a šetrnej stravy alebo ak 
pracujú, lebo sú aj takí, že ešte pracujú, tak budú mať právo objednať si ako donášku  
do práce alebo domov, hej. No a také zariadenie sa javí Košice Štátne lesy. Nie sú 
v deficite, z vlastných nákladov by prispeli na personál, na energie, plus mesto by mohlo 
pomôcť a o tom musíte rozhodnúť vy a vedenie mesta. Toľko.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne pán Varga. Váš materiál myslím, 

že je podaný aj na podateľňu, budeme sa ním zaoberať a zaujmeme stanovisko. Nech sa 
páči, s faktickou na vystúpenie pána Vargu pán poslanec alebo necháme odznieť obidva 
príspevky. Dobre, nech sa páči, pán Plavčan. Téma pána Plavčana Akútnosť 
a nevyhnutnosť odborne spôsobilých a kvalifikovaných dozorných rád ako účinný 
a rozhodujúci nástroj pri riadení hospodárnom a efektívnom nakladaní s majetkom 
a majetkovými právami. Nech sa páči, pán Plavčan, môžete.  

 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: Ale čas mi ide.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
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p. Plavčan, občan: Dámy a páni, žiadam o pozornosť. Ako tvorca a bývalý gestor, odborný 
garant a nestor výstavby a zveľaďovania našich účelových lesov osobitného určenia 
a zvlášť lesoparku s estetickým zameraním a poslaním, súdny znalec a forenzný expert  
s najvyššou odbornou atestovanou a vecne príslušnou kvalifikáciou, ale aj ako odborný 
garant, hrdý lokálpatriot Košíc a zodpovedný občan nášho krásneho mesta, lesný 
hospodár a  ochranár celým telom a dušou. Veľmi mi záleží na našich lesoch, ktoré som 
dlhé roky pretváral a budoval a nemôžem sa na to už pozerať, v akom sú trestuhodnom 
stave. Každému rozumnému človeku je dnes predsa jasne a každý kto sa nad tým odborne, 
empiricky a ľudsky zamyslí, tak si uvedomí, že to tak za žiadnych okolností nemôže ostať. 
Je mojou morálnou, občianskou, legislatívno-právnou povinnosťou neustále upozorňovať 
na tieto excesy. Je trestuhodné, aby nekvalifikovaný zástupca valného zhromaždenia  
z MMK a nekvalifikovaní členovia dozornej rady zvolení MZ, laici a diletanti v lesnom 
hospodárstve, chodili na zasadnutie valného zhromaždenia dozornej rady mestských 
lesov len kávu vypiť. Čo má z toho občan? Že sú takíto ľudia vo valnom zhromaždení  
a v dozornej rade mestských lesov. Aký je z toho prínos a benefity pre mesto, mestské 
lesy a komplexný a systémový kvalitatívny rozvoj mesta? Je nedôstojné, ak sa odborne 
nespôsobilý bez pokory tvári a robí kvázi ramená, že sa všetkému rozumie. Preto je 
potrebné znova pripomenúť, že platí stále platí aktuálna zásada axióma norma rímskeho 
práva ergo auctoritas ratióris, románus juris, teda autorita z rozumu. Creatio et functio 
peritus non existére. Zvolením a s funkciou odbornosť nevzniká. V týchto intenciách 
a v súvislosti s dozornou radou citujem, lege artis, vecne príslušný právny predpis. 
Členovia dozornej rady sú povinní minimálne jedenkrát ročne na konci kalendárneho 
roka oboznámiť valné zhromaždenie, teda mestské zastupiteľstvo s relevantnými 
výsledkami svojej adekvátnej, odbornej, kontrolnej činnosti. To sa ale nestalo. Lebo len 
ten, kto do vecí vidí a rozumie problémom, má čo povedať. Pán primátor, ktorý tu nie je. 
Pani námestníčka je žiadúce členov dozornej rady mestských lesov zvolených MZ  
a zástupcu valného zhromaždenia z MMK nekompromisne vyzvať, aby hneď teraz 
prezentovali svoju odbornú a kontrolnú činnosť v dozornej rade a valnom zhromaždení 
mestských lesov za uplynulé obdobie. Na záver z uvedených dôvodov vyzývam 
poslancov MZ a vedenie mesta, ak vám na mestských lesoch osobitného určenia a zvlášť 
lesoparku so špecifickým zameraním a poslaním lex specialis codex silvestris, ako 
rekreačné lesy subkategórie c, skutočne záleží a chcete, aby sa s majetkom a majetkovými 
právami mestských lesov bolo nakladané odborne, hospodárne, efektívne, účinne, účelne 
a bez rizika zatiaľ v dozornej rade mestských lesov je potrebné a nevyhnutné v plnom 
rozsahu a so všetkou zodpovednosťou neodkladne, teda ihneď, vykonať zmenu, aby 
aspoň jeden člen dozornej rady mestských lesov zvolený valným zhromaždením MZ bol 
odborný garant s adekvátnymi odbornými predpokladmi špecifickými v lesnom 
hospodárstve s najvyššou komplexne odbornou atestáciou, ale hlavne vecne príslušnou 
kvalifikáciou v lesnom hospodárstve a súdnoznaleckej činnosti a v extrémne dlhodobej 
špecifickej znalostnej cirkulárnej a behaviorálnej ekonomike v lesnom hospodárstve. 
Poslanecké auditórium MZ a vedenie mesta chcete, aby bol progresívny komplexne 
systémový rozvoj mestských lesov? Tak neodkladne, razantne a hneď teraz konajte, aby 
nebolo neskoro. To je v záujme mesta, našich milých občanov, ale aj poslaneckého sľubu, 
dámy a páni. A teraz nakoniec na dozornú radu – zástupcu valného zhromaždenia  
z MMK, aby sa zo zákonnej povinnosti vyjadrili k veľmi relevantným dotazom. Je ich 9. 
Dúfam, že budem mať adekvátny časový priestor na ich dôstojnú prezentáciu. Aká je 
hodnota mestských lesov? Keďže v mestských lesoch základným výrobným 
prostriedkom je lesný plodný fond a porasty na ňom, žiadam zadefinovať optimálne 
produkujúci a pomerne stabilný lesný porast a úživnú plochu pre jeden strom. Zonácia 
osobitných lesov osobitného určenia, ako sa realizuje konverzia lesných ekosystémov 
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v mestských lesoch a ekosystémové služby pre občana. 5) úroveň environmentálnych 
služieb a externalít poskytovaných lesnými ekosystémami, 6) trvalo udržateľné funkcie 
lesov s osobitným poslaním, 7) financovanie mestských lesov, ku ktorému sa chcem ešte 
vrátiť, 8) disturbalancia lesných ekosystémov. Kľud! Ekosystémov, problémy, premeny, 
prevody pre budovy a rekonštrukcie a 9) ako sú využívané environmentálne 
ekosystémové hydritské funkcie lesa a s tým súvisiaca SWOT analýza lesných 
ekosystémov v mestských lesoch. Teda ich silné a slabé stránky, príležitosť a hrozba. 
A v tom je tá odbornosť, ktorá by nastavila zrkadlo optimálneho využívania 
a financovania lesných ekosystémov a environmentálnych ekosystémových služieb. 
Environmentálne ekosystémové služby sú pritom služby poskytované pre verejnosť 
a občanov vo verejnom... 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne pán Plavčan.  
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: ... je neprípustné, aby tieto služby pre celú spoločnosť... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Už ste mali aj... 
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: ...zabezpečovali a v prevažnej miere na svoje náklady, teraz 

zadarmo. Len lesný hospodár... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Plavčan, musím vás zastaviť, už ste mali aj 

nadstavený čas tých 10 s., o ktoré sme vás v úvode obrali. Takže poprosím vás. 
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: ...ešte jednu veľmi dôležitú vec. Teda, kto si myslí, že lesné 

ekosystémy sú schopné vyrobiť zisk bez toho, aby lesný hospodár mal adekvátnu náhradu 
za poskytované verejnoprospešné environmentálne ekosystémové služby, lesu a lesným 
ekosystémom absolútne nerozumie. A ešte teda.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Je to v poriadku. Ďakujem. Prosíme vypnúť pána 

Plavčana. Ďakujem pekne. Nech sa páči. S faktickou poznámkou pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem veľmi pekne.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem. Poprosím 10 s. potom pridať.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem. Môžem začať. Ku pánovi 

Plavčanovi. Ako pán Plavčan. Členmi dozornej rady sú pán Špak a pani Slivenská. Tu 
nie sú prítomní teraz, bohužiaľ. A pán Karaffa. Čiže v poriadku, ako, takže ich sa treba 
pýtať priamo, ako na tieto odborné náležitosti. Ak nemajú, by som povedal, na to 
kvalifikáciu, tak sú tam ako zástupcovia mestských lesov, ktorí naozaj profesionálne 
vedia odpovedať na veci. Čiže kvalifikovane. Ďalej. Čo sa týka pána Vargu. K nemu sa 
chcem vyjadriť. Pán Varga naozaj ma kontaktoval ako starostu MČ, mnohé mi vyčítal, 
čo sa mi, by som povedal, ako sme mali takú výmenu názorov určitú, ale oslovil som 
predsedníčku komisie sociálnej pani Adamčíkovú. Tiež je prihlásená, čiže sa určite 
vyjadrí. Áno, popísal tie situácie tak, ako tu hovoril, že bol problém vlastne 
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s prihlasovaním elektronickým, objednávaním stravy a tak isto aj to okienko spomínal 
a ďalšie náležitosti, ktoré sú no a navrhol potom tú jedáleň, hej. Chcem povedať toľko 
k tomu, že očakával som od pána Vargu, ja som ho niekoľkokrát vyzýval a to hovorím 
nahlas, aby podal sťažnosť na MČ, ktorá dala rámcovú zmluvu dokonca uzatvorenú  
so strediskom Garbiarska. Nie každá MČ s Garbiarskou má práve uzavretú zmluvu.  
My ju máme. Čiže pán Varga sa stravuje na základe tejto zmluvy. Takže treba sa 
poďakovať MČ a treba povedať toľko, že samozrejme, čo sa týka tej jedálne, tak ako 
môže tu byť diskusia, môžeme to otvoriť a môžeme sa o tom baviť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec čas.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ale áno, počkaj, no. Ako Bea. Počkaj, chcem 

povedať toľko, že mne záleží na tom, aby tá sťažnosť bola podaná pánom Vargom 
a jednoducho nech len nevypisuje maily, ale sťažnosť nech podá. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Budeme 

pokračovať ďalšou faktickou poznámkou. Poprosím vás. Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Takže ja len 

naviažem na slová pána starostu Ihnáta, že taktiež som sa venovala tomuto mailu, keďže 
sa týkal sociálnych vecí. Bola som osobne za pánom riaditeľom Širgeľom a taktiež by tu 
mal byť nejaký zástupca z Garbiarskej, neviem, či je tu. Aha, tam je kolegynka, čiže ja 
som uzavrela túto vec tým, že najlepšie, aby argumentovalo priamo zariadenie, pretože 
veľa týchto vecí, ktoré popisuje pán Varga mi bolo pri osobnom stretnutí vyvrátených, 
čiže my ako poslanci tiež nevieme posúdiť, nesedíme tam každý deň, nevieme, ako to 
prebieha, čiže by som bola rada, ak by sme dali aspoň 3-4 min. kolegynke z Garbiarskej, 
aby nám to vyvrátila. Som hladná Mišo, ale aj toto sú veci, ktoré treba riešiť, takže 
ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči.  
 
p. Nagyidaiová, zástupkyňa SSPmK: Ďakujem. Dobrý deň. Budem tlmočiť krátke stanovisko 

pána riaditeľa Ing. Širgeľa, ktorý ma poveril, aby som tu pred vami predstúpila, keďže 
rozsah sťažnosti, ktorú podal pán Varga SSPmK, viacerí poslanci ho zrejme aj dostali, sa 
ešte zvýšil, rozšíril tú svoju sťažnosť, keď bol vyzvaný, aby ju doplnil o náležitosti podľa 
zákona o sťažnostiach. Čiže základná výtka je, že SSPmK zaviedlo čipový systém, aby 
uľahčilo prácu kuchyne. Samozrejme áno, všetko, čo sa prijíma je práve preto, však každý 
dobrý manažér prijme také opatrenia, aby uľahčil činnosť svojich zamestnancov. 
Každopádne dochádza, ale k zrýchleniu celého procesu od prihlásenia až o prevzatie 
obeda. To znamená, že odpadlo, ja neviem, pečiatkovanie lístkov, ale okrem toho sa 
dosiahlo aj to, že za jeden deň, jeden stravník získa jeden obed, nie ako predtým, že sa 
prihlasovali dajme tomu na atraktívnejšiu stravu aj 5-krát v priebehu jedného dňa, potom 
niekoľko dní si tu stravu neodoberali. Je to dosť zložité potom plánovať zásoby, nákupy 
a varenie. Máme kapacitu momentálne okolo 450 obedov denne, z toho 50 stravujúcich 
sú tí, ktorí sú externí stravníci 40-ti zhruba si nosia obedy vo vlastných obedároch a 10-ti 
sa stravujú priamo v zariadení. V zariadení je 188 prijímateľov a 111 zamestnancov. 
Jedáleň je skutočne jediná veľká miestnosť, kde môžu prebiehať rozsiahlejšie udalosti, 
ako či už spoločenské stretnutia alebo prípadne aj nejaké školenia a vzhľadom na 10 tam 
sa stravujúcich externých stravníkov je posunutý čas, kedy vlastne tieto spoločenské 
udalosti alebo školenia môže zamestnávateľ vykonávať, takže sa rozhodol, že nebude 
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poskytovať stravovanie týmto spôsobom, aby sa stravníci externí stravovali, pretože nie 
je to výhodné a zároveň tých 40, ktorí si nosia vlastné obedáre, je to istým spôsobom aj 
ohrozenie zdravia, pretože tie obedáre sa prenášajú zvonku do vnútorných priestorov 
kuchyne a tam dochádza k ich naberaniu teda tej stravy. Balená strava, vo všeobecnosti 
všade sa prijíma tento postup práve pre zvýšenie hygieny a opäť príde k rýchlejšiemu 
poskytovaniu stravy, pretože kuchyňa si túto stravu pripraví, nabalíčkuje, kto príde, 
odčipuje sa jedným ťahom, nemusí tam čítať nič na tej čítačke. Priložiť čip, dostanem 
stravu a odchádza. Takže toto sú dôvody, preto ktoré sa stredisko rozhodlo zmeniť tieto 
služby. Ja si myslím, že všade ten progres ide dopredu. Podobne je to aj v školských 
jedálňach. Určite to, všetky tieto rozhodnutia sú konzultované s mestom, so zakladateľom 
a samozrejme sú prijímané efektívne riešenia, ktoré ale nemajú zhoršiť určite ani 
postavenie tej druhej strany. Takže myslím si, že pán Varga a obdobní stravníci, pokiaľ 
by podali sťažnosť, samozrejme budem ju riešiť tak, ako u pána Vargu, ale nemyslím si, 
že došlo k jeho zhoršeniu alebo respektíve nedôjde k zhoršeniu postavenia externých 
stravníkov. Takže toľko.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne pani zástupkyni SSPmK  

na Garbiarskej a teraz budeme pokračovať poznámkami, najprv pán poslanec Ihnát.  
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem pekne. Chcem sa opýtať, vlastne 

pani z toho strediska Garbiarska, chcem sa opýtať, keď už podal pán Varga tú sťažnosť, 
my sme ju očakávali, my sme ju ako žiadnu nedostali, hej, doposiaľ, čiže vy ste dostali tú 
sťažnosť, v poriadku. Nebola v poriadku, mal ju doplniť. Chcem sa opýtať vlastne, že či 
hľadáte možnosti nejakej dohody s tými stravníkmi desiatimi alebo konsenzus nejaký 
taký, aby bola aká taká spokojnosť vlastne z ich strany. Toto je podstatné, aj z mojej 
strany ako starostu, aby som nepočúval to, čo som počúval doposiaľ, takže vlastne tú 
kritiku, s ktorou som vlastne nemal ani nič spoločné, čiže tá kritika mi nepatrila, ale ja 
som ju vyžral tú kritiku. Áno, čiže tak to poviem rovno, ako je. Chcem sa opýtať vlastne 
vás, čiže či nejaká dohoda vôbec, nie, že nedá sa. Či sa hľadá niečo ako pre tých desiatich 
aspoň sčasti, aby boli spokojní. Prvá vec a druhá vec. Ako teba sa chcem spýtať pani 
viceprimátorka, ty máš sociálne veci. Zvažuje mesto aspoň vôbec elementárne o zriadení 
takejto jedálne nejakej ako pre takýchto stravníkov? Kedy si odpovedala. Ďakujem.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: My sme sa viackrát zaoberali touto otázkou  

a samozrejme, že boli sme radi, keby sa to dalo zrealizovať, ale všetko je o financiách  
a všetko je o nákladoch. Dám slovo pánovi riaditeľovi. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tak jak tuná bolo povedané, máme tuná predsa VZN-ko, ktorým 

prispievame dôchodcom na stravu, čiže mesto sa v rámci tohto aj takýmto rozhodnutím 
snaží vlastne pomôcť osobám, ktoré sú na to odkázané. Áno, mesto má záujem riešiť 
stravovanie dôchodcov aj iným spôsobom, vždy sa to bude odvíjať od finančných 
nákladov. Reálne si povedzme, 10 stravníkov, proste to nevyjstravujete nákladovo, áno, 
čo sa týka týchto záležitostí. Je mi to ľúto, áno, sú to špeciálne diagnózy, sú to špeciálne 
a diétne stravy. Nie je priestor. Aj to, čo máme vlastne v zariadení na Garbiarskej, 
hľadáme práve na to riešenie, aby sme dokázali skvalitňovať služby a preto sme 
investovali práve do toho balenia stavy tak, aby sme splnili všetky hygienické pravidlá, 
ktoré sú. Čiže berme tak, mesto robí maximum, ale nevyhoviete všetkým. Ja by som ešte 
možno takú malú poznámku, že mesto nemôže MČ nariaďovať, kde majú zabezpečovať 
stravu pre dôchodcov. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať, s faktickou poznámkou 
pánom poslancom Lörincom.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcem všetkých kolegov poprosiť, naozaj myslím 

si, že je dobré, že sme si to vypočuli od občanov. Je relevantné, že prišli, ale má sa to 
riešiť s tými ľuďmi, ktorí sú za to platení a majú túto kompetenciu. Čiže, ak sú výhrady 
k stravovaniu v zariadení, tak sa to rieši občan, zriadenie. Naozaj, ja viem, že poslanci 
chcú v dobrom úmysle pomôcť, ale nie je to naša kompetencia a nemôžeme sa miešať  
do všetkého. Veď je tu zariadenie, je tu mesto Košice. Nemyslím si, že my máme určovať 
trh. Trh povie, že aká bude poptávka. A keď bude tu, ľudia sa môžu stravovať, kde chcú. 
My im to nemáme, čo prikazovať. Chcem ďalej aj poprosiť, keďže preťahujeme čas, ktorý 
bol určený na prestávku, aby keď skončíme 12:45, aby sme mali tú hodinu na obed, aby 
sme sa stihli najesť. Prosím. A chcem posledné, keď môžem povedať pánovi Plavčanovi, 
že pán Plavčan, vypočul som si vás minimálne 5-krát, keď si z hlavy pamätám a chcem 
vám povedať, že slovo pre občana zjavne nie je vhodný formát pre vás. Prosím, ak ste 
hlboko v téme lesov, choďte za vedením lesov, dohodnite si pracovné stretnutie, zavrite 
sa s nimi na hodiny a tam to rozoberajte. Tu je evidentné, že vy v tom krátkom čase 
nestíhate vyjadriť svoje myšlienky a nie je to vhodný formát pre vás. Prosím, zvážte, či 
do budúcnosti budete chodiť na každé jedno zastupiteľstvo.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka, pán poslanec Ihnát.   
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne, pani predsedajúca. 

Pán Varga konečne počuje vlastne, čo počuje od iných poslancov. Presne to som písal ja, 
ale snažím sa aspoň vec riešiť a to, čo som si prečítal, to sa ma veľmi dotklo pán Varga. 
Fakt ako, toto sa ma veľmi dotklo. To je jedna stránka veci. Druhá stránka veci. Som sa 
jasne pýtal pani zo zariadenia Garbiarska, aby povedala, či sú ochotní ako zariadenie, nie 
mesto Košice, ako zariadenie... 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Varga poprosím vás. Pokoj. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Beriete mi čas. Čiže ako zariadenie, či sú ochotní 

dôjsť k nejakej dohode, nejakému konsenzu medzi stravníkmi tými 10-timi a medzi 
zariadením. Čiže hľadáte nejaké riešenie vôbec? Odpoviete mi, ako pani? Pred mikrofón. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ukončím túto debatu, prepáčte. Budeme. Áno, 

hľadáme. Áno, hľadáme. Nech sa páči, budeme pokračovať v diskusii, naozaj je čas 
pokročilý. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja by som chcela vlastne povedať niečo 

podobné, ako pán Lörinc. Pán Plavčan počula som vás veľakrát, vždy ste prišli, vždy ste 
nám tu vyčistili žalúdok, vynadali, hovorili o tom, akí sme neschopní, ako to zle robíme, 
ako nemáme odborníkov. Tak keď máte toľko sily a energie a naozaj ste taký aktívny, 
prosím, asi bude potrebné zmeniť obecný zákon, volebný zákon, aby jednoducho  
do zastupiteľstiev mohli kandidovať len ľudia s odbornosťou pre lekárov, lesákov, 
umelcov, proste aby v každom zastupiteľstve sedeli kompetentní ľudia, ktorí potom môžu 
ísť do dozorných rád. Žiaľ v našich dozorných radách sú tí najlepší z najlepších z nás, 
ktorí majú nejaké vedomosti a schopnosti v danej oblasti, ale ak to nie je odborník podľa 
vás, je mi to ľúto, budete si musieť takých navoliť. Ďakujem. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ukončujem diskusiu v bode 
Slovo pre občana. Vyhlasujem hodinovú prestávku, budeme pokračovať presne 13:45. 

 
- - - po prestávke - - - 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: 22 poslancov a to teda znamená, že môžeme 

pokračovať v rokovaní. Vážené kolegyne, kolegovia, skôr ako otvorím bod 6, chcela by 
som sa s vami dohodnúť na priebehu rokovania dnešného dňa. Je zrejmé, že 
pravdepodobne dnes neukončíme rokovanie celého zastupiteľstva, takže ukončíme? 
Takže budeme pokračovať bez toho, že by sme si dohodli nejaké časy? Dobre, tak ja 
otvorím bod a prípadne, kto chce dať procedurálny návrh, tak už potom počas rokovania 
v otvorenom bode, hej?  

 
Bod č. 6 
Petícia za zmenu názvu Námestia osloboditeľov v Košiciach - pokračovanie rokovania 
o prerušenom bode 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže pokračujeme v rokovaní bodom č. 6 Petícia 

za zmenu názvu Námestia osloboditeľov v Košiciach - pokračovanie rokovania  
o prerušenom bode. Vzhľadom na to, že ten bod som predkladala ja, bol na návrh 
poslancov prerušený, chcem len konštatovať, že za uplynulý čas sme získali nejaké ďalšie 
stanoviská, prebehli nejaké rozhovory a diskusie. Čo sa neuskutočnilo je odborné 
konzílium, ktoré malo zorganizovať Archív mesta Košice. Vzhľadom na to, že tento 
odborný referát vyčíslil náklady na takéto odborné konzílium, ktoré nebolo možné 
zabezpečiť pre neschválený rozpočet, tiež majú obmedzené zdroje, takže nebolo možné 
v takom rozsahu, v akom by sme si želali zorganizovať stretnutie odborníkov k tejto téme, 
avšak na základe rôznych stanovísk sa skôr ukazuje, že tá vôľa zmeniť názov Námestie 
osloboditeľov na názov, ktorý navrhuje, navrhujú občania podpísaní v petícii, tu nie je, 
však nič nebráni tomu, aby možno do budúcnosti sme hľadali možno nejakú inú 
alternatívu alebo inú variantu na zmenu názvu. Myslím si, že je na nás, na poslancoch, 
ako sa teraz rozhodneme, či zoberieme petíciu na vedomie, čo nám ukladá teda zákon 
alebo či budeme pokračovať v aktivitách, ktoré budú smerovať k premenovaniu Námestia 
osloboditeľov na nejaký iný názov alebo na ten názov, ktorý navrhujú, ktorý navrhuje 
petičný výbor. Takže otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči. Do diskusie sa 
prihlásil pán poslanec Múdry.  

 
p. Múdry, poslanec MZ: Dobrý deň všetkým, ja by som len chcel informovať, že komisia  

národnostných menšín na svojom poslednom zasadnutí prerokovala aj tento uvedený 
návrh a všetci prítomní členovia sme sa zhodli proti zmene názvu, len toľko. Ďakujem 
pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Proti zmene na Legionárske námestie? 
 
p. Múdry, poslanec MZ: Áno.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Alebo vôbec proti zmene? 
 
p. Múdry, poslanec MZ: Vôbec proti zmene. Jednoducho.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán 
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poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pani námestníčka. Proti 

zmene názvu konkrétne na Legionárskej námestie, keďže sa ňou zaoberalo týmto 
návrhom aj staromestské zastupiteľstvo a ktoré tiež uznesením potvrdilo nezáujem meniť 
názov. Tak isto musím dodať, že robil som prieskum na sociálnych sieťach, kde sa 
zapojili tisíce ľudí a 94 % ľudí táto téma nezaujíma. Viac ako 70 rokov sa to volá 
Námestie osloboditeľov a nerozumiem. Áno, od roku 1946 a nerozumiem tomu, čo zase 
obnovujeme. Hovoríte o nejakých konzíliách odborných, pomaly poďme do Tabačky 
alebo na Pride urobiť nejaké konzílium, ale pýtajte sa bežných občanov, urobte kľudne 
referendum, ja som za, pri najbližších voľbách toto dajme, keď je to taká vážna téma, keď 
z toho niekoho naozaj niečo bolí alebo bohužiaľ, jednoznačne nie.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v diskusii, pani poslankyňa 

Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Pýtajte sa bežných občanov, bežní občania 

sa podpísali pod petíciu a tých podpisov bolo celkom dosť. Principiálne petícia bola  
o zmene názvu Námestie legionárov a žiadna Svätá Alžbeta, žiadny Horty, žiadny, keď 
už veľmi nechcete nič meniť a chcete tam nechať kosák, kladivo, tak Námestie 
okupantov. Ale myslím si, že lepšie ako Námestie okupantov, ktorým by sme si robili 
veľkú hanbu, je tak ako petičiari ma požiadali trvať na pôvodnom uznesení, ktoré som tu 
predniesla, kde bolo prerušené rokovanie a to uznesenie vidíte v tomto bode a to 
uznesenie znelo jasne: mestské zastupiteľstvo žiada primátora mesta Košice pripraviť  
a predložiť návrh podľa VZN č. 163 z roku 2015 na premenovanie Námestia 
osloboditeľov v Košiciach v zmysle predloženej petície na pôvodné označenie 
Legionárske námestie, to bolo na najbližšie riadne rokovanie mestské zastupiteľstvo. 
Toto je moje pôvodné, návrh pozmeňujúci, ktorý som predložila, nakoľko sú tu rôzne 
stanoviská a naozaj nie je záujem, aby tento návrh bol úplne zametený pod koberec, 
pretože si myslím, že na Legionárskom námestí by sa celkom pekne vynímala 
Štefánikova socha, ktorý bol prvým legionárom a nikto nemôže spochybniť o ňom, že to 
bol nejaký násilník, vrah a že mu naša úcta nepatrí. Je to najznámejší Slovák, ktorého sme 
si zvolili za naj prototyp Slováka, takže myslím si, že tento názov naozaj nie je ani 
degradujúci ani dehonestujúci, na rozdiel od toho dnešného. Takže môj ďalší 
pozmeňujúci návrh a je to alternatíva č. 2, keby neprešla alternatíva č. 1. To znamená, ten 
pôvodný pozmeňovák, takže alternatíva č. 2 bod a), brať petíciu na vedomie samozrejme 
zostáva v platnosti a po b) Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada primátora mesta 
Košice pokračovať v aktivitách smerujúcich k premenovaniu Námestia osloboditeľov, 
ktorými poveril Archív mesta Košice v termíne do konca roka 2024. Na ďalšom riadnom 
jarnom mestskom zastupiteľstve v roku 2025 sa opätovne zaoberať návrhom na 
premenovanie v zmysle predloženej petície a doporučenia záverov odborného semináru. 
Takže podávam alternatívu č. 2 návrhovej komisii, alternatívu č. 1 majú. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Chcem sa opýtať pani poslankyňa, ten pôvodný 

sťahujete? 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Nie, nechávam ho ako alternatívu č. 1. To znamená, žiadam 

hlasovať o obidvoch pozmeňujúcich návrhoch v takom poradí, v akom boli podané. To 
znamená, najprv o alternatíve č. 1, potom o alternatíve č. 2. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, v poriadku. Budeme pokračovať 
faktickými poznámkami. Pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pani námestníčka. Reagujem 

na kolegyňu Blaškovičovú, ktorá hovorila o význame Štefánika, už máme tu aj Ľudovíta 
Štúra, ktorý sa pričinil o kodifikáciu slovenského jazyka, knieža Samo a ešte čokoľvek 
iné, ale títo ľudia v prvom rade neboli ani v Košiciach. Keď sa bavíme fakticky, takto, 
jednu vec pani kolegyni uznávam a podporím to, keby sme sa bavili o presťahovaní 
pamätníka, aj keď je to dosť finančne náročné a keď už tie kosáky, kladivo niekomu kolú 
oči, v poriadku, ale tu sa bavíme o názve. Nevolá sa to ani Námestie sovietskych 
osloboditeľov a ani ruských osloboditeľov, ale Námestie osloboditeľov. Faktom je, že 
sovietska armáda, kde boli aj Ukrajinci oslobodila Košice v II. svetovej vojne a dovolím 
si tvrdiť, vykonala de facto denacifikáciu.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcel by som podporiť iniciatívu pani 

Blaškovičovej a petičiarov. Vyjadrím sa aj za kolegov z klubu, ktorí plne podporujeme 
zmenu názvu. Sme úplne prekvapení, že takto tu vajatáme. Možno je na škodu, že to 
nechcem premenovať na Art Film námestie, lebo potom by to išlo aj za týždeň, ako 
zmluva o memorande s Art Filmom. Tieto veci vnímame, ako len vytváranie hmly. 
Prosím, veď to je jednoduchý proces na to a je to bežná vec, keď sa ulica premenováva, 
má zasadnúť názvoslovná komisia, ktorá si môže prizvať expertov, archív, historikov, má 
dať odporúčanie tomuto zastupiteľstvu a pomenovanie ulice je vždy politické rozhodnutie 
zastupiteľstva obecného a my sme tu teraz v historickej chvíli, kedy pani Blaškovičová 
a petičiari dali za nás, za mňa a za kolegov veľmi rozumné argumenty na stôl a netreba 
sa báť urobiť rozhodnutie. Prosím, hlasujte buď za alebo proti, my budeme hlasovať za, 
ale urobme to rozhodnutie, nevajatajme.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, nasledujem 

s faktickou poznámkou. Ja len chcem pripomenúť, mám také 3 veci. Po prvé, petícia nie 
je podpísaná iba Košičanmi, je tam veľa podpisov od ľudí, ktorí nie sú Košičania. Takže 
nie samotní Košičania o tom rozhodujú. Čo sa týka odbornej názvoslovnej komisie.  
Tá dala negatívne stanovisko, neodporúča premenovať Námestie osloboditeľov  
na Legionárskej námestie. A už len dodám do tretice svoj osobný názor, že slovo legionár 
je v podstate to isté, ako nespochybňujem historický kontext ani historikov, ale 
jednoducho je to takisto človek so zbraňou, ktorý ju má na to, aby ju použil, čiže v dobe, 
kedy ľudia neváhajú používať zbrane, aby útočili na ľudí, si myslím, že nie je to úplne 
najlepšie riešenie. Máme všelijaké výzvy, aby sme zmierňovali napätie v spoločnosti, tak 
skúsme hľadať nejaký vše objímajúci názov, ktorý bude spájať, ktorý nebude takýto 
militantný. Pokračujeme ďalej, pán poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem, ja som len začul, že si spomínala nejaké konzílium, ktoré 

zasadne. Tak len keby bolo, tak poprosím informáciu o ňom, lebo mám už nejakých pár 
rokov žiadosť na meste ohľadom dvoch pamätníkov, pomníkov, ktoré by bolo dobré, aby 
si zobralo do správy mesto a tá komisia, myslím, že by mohla mať tú kompetencie, aby 
rozhodla. A ku tomu návrhu, nie som v tom odborník, ako sa má, ktoré námestie volať, 
ale tu iniciatívu na zmenu názvu podporím, ale nie som si istý, či ten názov je ten správny. 
Takže asi budem musieť podporiť názov, váš návrh č. 2 pani poslankyňa Blaškovičová. 
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Dobre chápem? Aby sa jednalo ďalej o tej zmene, ale neurčuje presný názov. Tak bol 
urobený ten návrh č. 2? Lebo som, tak, dobre.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci.  
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pani predsedajúca. Neviem kolegovia, čo vám vadí  

na tomto názve. Môžeme sa počúvať chvíľočku? Ďakujem pekne. Myslím, že 
interpretácia toho celého je účelová, je cielená, je nesprávna a hlavne je nespravodlivá. 
Námestie osloboditeľov, keď si to zoberieme zo širšieho kontextu, je práve názov, zahŕňa 
úctu k tým všetkým, ktorí nás v tom čase oslobodili a môžeme sa baviť o roku 1919  
do roku 20 od Béla Kuna. Mohli to byť aj československí legionári spolu s Talianmi, 
spolu s Francúzmi. Dôjdeme nakoniec až k Červenej armáde, kde tak isto, ako kolega 
povedal, že neboli to len ruskí vojaci, ale aj ukrajinskí vojaci bez ohľadu na to, čo sa dnes 
deje na Ukrajine. Myslím si, že tí všetci, ktorí padli a tí všetci, ktorí v tom čase bojovali 
si to zaslúžia. Ktorí z vás držali zbraň v ruke? Povedzte mi. Po kom bolo strieľané z vás, 
ktorí ste tu? Nemáme ani šajnu všetci, koľkí tu sedíme, čo si museli prežiť. Možno pán 
kolega kyve, po niekom sa strieľalo, po niekom nie. Ale treba si uvedomiť, že v podstate 
môžeme potom prehodnotiť názov. Možno pán starosta sa hneď prihlási z Dargovských 
hrdinov. Na Dargovských hrdinoch vám nič nevadí? A v podstate to bola tá istá Červená 
armáda, ktorá tiahla cez Dargovský priesmyk a nakoniec skončila v Košiciach. Môžeme 
sa vrátiť ku Košickému vládnemu programu, keď ho prezident Beneš vyhlasoval 
a v podstate tiež to bolo a súviselo to s oslobodením Košíc. Tu si dovolím zacitovať 
presne, ako to bolo povedané: „Manifest ľudu v oslobodených oblastiach územia 
republiky. 03.04.1945 pricestoval do oslobodených Košíc prezident Československa 
Eduard Beneš. Vymenoval novú vládu a 05.04.1945 bol slávnostne vyhlásený Košický 
vládny program“. Prečo by sa MČ mala volať Košický vládny program? To znamená, 
skúsme sa na to pozrieť z historického hľadiska, nemajme krvavé oči všetci, ktorí tu 
sedíme a v podstate nevidím ani najmenší dôvod, meniť názov Námestia osloboditeľov, 
lebo v tejto textácii myslím si, že sú zahrnutí všetci, ktorí si zaslúžia minimálne našu úctu 
tým, že tento názov ponecháme. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre to bolo vysvetlené, páči sa mi to a potom mi 

tam asi vadia naozaj iba tie hákové kríže, či čo tam máme? No, takže ja tomu tak hovorím, 
lebo tie kadejaké poprekladané náradíčka. Teraz som dokonca videl predvčerom, či včera 
jedného umelca, čo ešte aj sedieť možno za to pôjde, takže toto mi tam vadí. Tak potom 
dobre, dajme tam americké vlajky, dáme tam všetkých, čo oslobodzovali 
Československo, dajme tomu a už to bude vyzerať lepšie, lebo mne napr. ide o to, aby 
moje deti nežili propagandou, ale tou realitou, aby si pripomenuli, že pozor na kadejaké 
režimy, ktoré tu boli.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja si myslím, že niektorí kolegovia, ako môj 

predrečník, tu predvádzajú klasicky ačohentizmus, kedy cielene odvádzajú pozornosť 
diskusie od merita veci. Rozumiem argumentom pána Géciho, ale chcem povedať, že 
veľmi nesprávne sa táto vec interpretuje v kontexte súčasnej vojnovej situácie  
na Ukrajine. Toto nie je za Ukrajinu a proti Rusku. Toto je o jednoduchom historickom 
fakte, že na hlavnom námestí v meste máme kosák a kladivo, symboly režimu, ktorý 
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nebol demokratický, ktorý potláčal základné ľudské práva a slobody. Je to ekvivalent 
toho, ako keby sa mali nacistické hákové kríže v centre mesta. S tým by asi nikto 
nesúhlasil. S kosákom a kladivom sme sa nejak zžili a snažíme sa tu robiť relativizmus. 
Myslím si, že nikto z nás tu nie je historik a myslím si, že by sme mali prijať politické 
rozhodnutie o názve tohto námestia, ktoré sa mimochodom historicky menilo a keď sa 
história bude o 30 rokov pýtať, ako sme hlasovali my, neviem, mnohí kolegovia asi 
nebudete hrdí na to.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len reagujem na pána 

Géciho. Viete, KVP je od začiatku KVP, aj Dargovských hrdinov je Dargovských 
hrdinov, ale toto bolo historicky Námestie legionárov, takže sa vraciame len  
k pôvodnému historickému názvu tak, ako Hlavná ulica, tak ako Mlynská, čiže vraciame 
sa naspäť k tomu, čo už si ľudia raz vybrali, že toto tam chcú. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Kolegovia klamú a zavádzajú, nakoľko ja, 

ako starý Košičan - viac ako 150 rokov tu žije moja rodina a darmo mám srbské 
priezvisko, mnohí z vás skade tade, ale moja babička má v rodnom liste napísané Eržibet 
Tér, čiže Námestie Alžbetine, takže nehovorme tu prosím vás o pôvodnom názve, keď 
Legionárske námestie sa volalo 20 rokov. Pán Lörinc takisto hovorí o tom, že sa to nemá 
spájať s vojnou, ale práve petičiari, ktorí boli na staromestskom zastupiteľstve hovorili  
o ruských okupantoch a opakujem, keď niekomu vadí a som ochotný sa o tejto téme baviť, 
pamätník, symboly, nespájajte to s názvom. Osloboditeľ znamená osloboditeľ, tak 
oslobodili nás alebo tento 4 mil. štát podporujúci mimochodom fašizmus sa sám 
oslobodil, keď tu bolo v Európe 3 mil. nemeckých vojakov? Málo ukrajinských, ruských 
a sovietskych vojakov padlo? Čiže áno, ideme popierať históriu, lebo je to moderné, je to 
progresívne, je to liberálne. Bravó.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa má procedurálny návrh, nech sa 

páči.  
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Áno, mám procedurálny návrh na ukončenie 

diskusie bez už akýchkoľvek komentov a hlasovanie pred tým, ako nás pán Djordjevič 
naloží do lietadiel na magnetických pásoch, pretože zem je plochá. Ďakujem.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Chcem sa opýtať, je tam prihlásený už len pán 

poslanec Géci. Takže nedáme mu šancu? Tak hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 17, proti: 2, zdržali sa: 11 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý, diskusia je ukončená. 

Poprosím návrhovú komisiu, aby nás prevádzala hlasovaniami s tým, aby vysvetlila,  
za ktorý návrh hlasujeme, aby sme vedeli, ktorá je alternatíva. Áno, ak by neprešiel ani 
jeden, ani druhý návrh pani Blaškovičovej, ostáva ten pôvodný, kde berieme na vedomie 
petíciu. Nech sa páči, návrhová komisia. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, takže návrhová komisia obdržala 
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tri návrhy na uznesenie. Prečítam teraz prvý pozmeňujúci návrh spolu z troch, ktoré sme 
obdržali. Návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach: a) Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 5d) ods. 3 zákona č. 85/1990 Zb. o petičnom práve 
v znení neskorších predpisov berie na vedomie petíciu za zmenu názvu Námestia 
osloboditeľov na Legionárske námestie v Košiciach, b) Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach žiada primátora mesta Košice pripraviť a predložiť návrh podľa  
VZN č. 163/2015 na premenovanie Námestia osloboditeľov v Košiciach, v zmysle 
predloženej petície, na pôvodné označenie Legionárske námestie, na najbližšie riadne 
rokovanie MZ. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. To je prvý návrh ešte z pôvodného 

rokovania. To znamená, ide o priamu zmenu na Legionárske námestie. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 13, proti: 4, zdržali sa: 11 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol. Budeme pokračovať druhou 

alternatívou. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, čiže alternatíva č. 2 pozmeňujúci 

návrh: A. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 9 ods. 3 zákona č. 85/1990 Zb. 
o petičnom práve, v znení neskorších predpisov, berie na vedomie petíciu za zmenu názvu 
Námestia osloboditeľov na Legionárskej námestie v Košiciach. B. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach žiada primátora mesta Košice pokračovať v aktivitách, 
smerujúcich k premenovaniu Námestia osloboditeľov, ktorými poveril Archív mesta 
Košice v termíne do konca roka 2024. Na riadnom jarnom MZ v roku 2025 sa opätovne 
zaoberať návrhom na premenovanie v zmysle predloženej petície a doporučenia záverov 
odborného semináru. Koniec.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže opäť je tam odporúčanie na premenovanie 

na Legionárske námestia, lebo v zmysle petície, tak nech sa páči hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 14, proti: 5, zdržali sa: 11 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol, takže budeme hlasovať  

za pôvodný.  
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre. Takže do tretice pôvodný návrh. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 5d) ods. 3 zákona č. 85/1990 Zb.  
o petičnom práve v znení neskorších predpisov berie na vedomie petíciu za zmenu názvu 
Námestia osloboditeľov v Košiciach. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 24, proti: 1, zdržali sa: 5 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
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Bod č. 6/1 – pôvodný bod č. 35 
Záverečný účet mesta Košice za rok 2023 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 6/1 Záverečný účet 

mesta Košice za rok 2023. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči. Pán poslanec 
Matoušek. Procedurálny návrh má pán poslanec Matoušek? 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Áno, áno. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Chcel by som poprosiť pred tým než prejdeme k diskusii  

k záverečnému účtu o stanovisko pána kontrolóra, aby sme mu dali slovo. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ideme o tom hlasovať alebo môžem mu rovno dať 

slovo? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Môžeme mu dať rovno slovo. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne, ale ja odporučím iný postup. Poprosím  

a považujem za vhodné využiť § 29 rokovacieho poriadku, vystúpil by som až  
po ukončení rozpravy s tým, že by som si mohol osvojiť všetky otázky, ktoré by ste mali 
a prípadne ešte ďalej zodpovedať na ďalšie otázky. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. Pán poslanec Lörinc, je tam 

procedurálny návrh? Áno, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pani námestníčka. Tak, ako sme avizovali  

pred obedom, rozprával som sa s viacerými poslancami, prepáčte, nie s každým som 
dokázal rozprávať, chcel by som si len ujednotiť spôsob rokovania na poobedie. 
Navrhovali by sme po dohode prvú prestávku aj kvôli vzduchu, aj kvôli oddychu, medzi 
16:00 a 16:30, druhú krátku prestávku medzi 19:00 a 19:15 s tým, že na teraz by sme 
navrhovali ukončenie rokovania o 22:00, ale navrhol by som, že o 19:00 v zmysle 
priebehu po druhej prestávke si to ešte prehodnotíme. Ak by to vyzeralo tak, že stihneme 
dorokovať, navrhovali by sme pokračovať pár minút, ak to bude vyzerať, že na dlho, tak 
si dohodneme, či budeme rokovať v piatok alebo v sobotu. Čiže ten návrh je, opakujem, 
prvá prestávka 16:00-16:30, druhá 19:00-19:15 s tým, že zatiaľ rokovanie do 22:00. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Najprv budeme hlasovať o tej prestávke 

16:00-16:30, nech sa páči hlasujte. Tak nech sa páči, hlasujte v celom návrhu naraz. 
 
Hlasovanie č. 32 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak zatiaľ budeme pokračovať v tomto režime, 

ale pokiaľ viem, máme medzi sebou ľudí, ktorí majú na večer program, tak je možné, že 
sa to ešte v priebehu rokovania zmení. Takže pokračujeme ďalej, nech sa páči beží 
diskusia k bodu Záverečný účet mesta. Pán poslanec Matoušek, máte slovo. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Nebolo mi udelené slovo. Až teraz mi bolo udelené slovo. Ďakujem 
veľmi pekne. Pozorne som si prečítal aj preštudoval záverečný účet a zároveň som si aj 
pozorne preštudoval Správu hlavného kontrolóra mesta Košice, z ktorej je zjavné, keď si 
prečítate, poprosím o kľud teraz. Vážení kolegovia, vážení kolegovia usaďte sa, ide mi 
čas. Pani predsedajúca prosím, aby mi ten čas bol zaznamenaný. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím páni poslanci, poslankyne, keby sme sa 

upokojili, nechajme hovoriť pána poslanca. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak pozorne som si preštudoval záverečný 

účet, ako aj správu k záverečnému účtu hlavného kontrolóra mesta Košice, ktorý  
vo svojom výroku, poprosím vás o kľud vážení kolegovia, ktorí vo svojom výroku  
a v zhodnotení záverečného účtu hovorí o tom, aby zastupiteľstvo prijalo, resp. schválilo 
celoročné hospodárenie záverečného účtu s výhradou. Ja si dovolím osvojiť tieto 
výhrady, ktoré tu sú prezentované v rámci tohto daného záverečného účtu ako pán 
kontrolór hovoril v rámci toho je potrebné prijať opatrenia, ktoré majú doniesť nápravu  
k výhradám, ktoré sú v správe hlavného kontrolóra k záverečnému účtu. Dovolím si teraz 
predniesť všetky tieto opatrenia MZ, ktoré vlastne reflektujú na túto danú správu. 
Poprosím o kľud, budem čítať dosť rozsiahly dokument. Takže dovolím si predniesť 
návrh na uznesenie k celoročnému hospodáreniu mesta za rok 2023. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 11 ods. 16 zákona č. 583 Zb. o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov schvaľuje  
na základe výhrad hlavného kontrola k celoročnému hospodáreniu mesta Košice za rok 
2023 nasledovné opatrenia na nápravu nedostatkov. Za 1. Zabezpečiť, aby mesto 
dodržiavalo povinnosť overiť auditom účtovnú závierku a povinnosť overiť dodržiavanie 
povinnosti podľa ods. 7 a 8 § 10, ods. 12 § 16, ods. 12 § 17 a ods. 1 § 19 zákona 
č. 583/2004 Z. z. a audítorskú správu vždy predkladať mestskému zastupiteľstvu súčasne 
so záverečným účtom. Termín v texte. Za  2. Zmeny rozpočtu mesta vykonávať v súlade 
s § 14 zákona č. 583/2004 Z. z. tak, aby za a) každá zmena bola zdôvodnená a to zvlášť 
z pohľadu dodržania ods. 3 § 14 zákona č. 583/2004 Z. z., zmeny vykonávať včas tak, 
aby nedošlo k narušeniu vyrovnanosti bežného rozpočtu. Nevyhnutnosť každej zmeny 
rozpočtu, ktorá bude schválená primátorom mesta musí podrobne zdôvodnená v súlade  
s usmernením prokurátora. Za b) o každej zmene bolo informované mestské 
zastupiteľstvo na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva. Po 3. Zmeniť uznesenie 
z XX. mestského zastupiteľstva č. 448 z 30.05.2024 a určiť rozpočtové právomoci 
primátora mesta tak, aby to bolo v súlade s ods. 2 §14 zákona č. 583/2004 Z. z.  
Za 4. V každom záverečnom účte zhodnotiť plnenie priorít, ktoré boli stanovené  
v programovom rozpočte na príslušný rok. Uviesť, či boli priority a zámery rozpočtu,  
ku ktorému sa predkladá záverečný účet, splnené a v prípade nesplnenia uvedenie ich 
príčiny a prijaté opatrenia. Za 5. Prijaté bankové úvery používať len na účel schválený 
mestským zastupiteľstvom a to v časom období, na ktoré boli prijaté. Návrhy na prijatie 
návratných zdrojov predkladať na schválenie mestského zastupiteľstva aj so splátkovým 
kalendárom. Termín stály. Po 6. Realizovať verejné obstarávanie na služby spojené  
so zberom, prepravou a zneškodňovaním komunálneho odpadu tak, aby zmluva 
s dodávateľmi služieb bola uzavretá najneskôr do 31.12.2024. Po 7. Predložiť mestskému 
zastupiteľstvu návrh na zvýšenie príjmov rozpočtu mesta z bežných aj kapitálový 
nedaňových príjmov. Termín: pri predložení návrhu nového programového rozpočtu  
na rok 2025. Po 8. V prípade nepriaznivého vývoja príjmov rozpočtu mesta Košice 
okamžite  na najbližšie mestské zastupiteľstvo predložiť návrh na viazanie výdavkov  
na jeho prerokovanie a schválenie mestským zastupiteľstvom. Za 9. Ako súčasť návrhu 
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programového rozpočtu predkladať v samostatnej prílohe investičný plán, zoznam 
všetkých investícií mesta nad 200 tis. EUR, ktoré sú rozpočtované v rozpočte 
kapitálových výdavkov na príslušný rok. Za 10. Od svojho schválenia v roku 2009 
programový rozpočet mesta neprešiel vývojom a v súčasnej dobe nie je efektívnym 
nástrojom riadenia, ktorý by umožňoval jeho verejnú kontrolu. Pripraviť novú štruktúru 
programového rozpočtu s ohľadom na prioritné oblasti hospodárenia mesta a merateľné 
ukazovatele. Novú štruktúru navrhnúť tak, aby umožňovala verejnú kontrolu  
a participáciu verejnosti na tvorbe rozpočtu. Termín: návrh rozpočtu na rok 2025 a plné 
zavedenie od rozpočtu na rok 2026. Za 11. V zmysle záverov kontroly NKÚ zamerané 
na vybrané položky príjmov obcí, ktorá bola vykonaná v 3. štvrťroku 2023  
a v 1. štvrťroku 2024 a kontrolných zistení ÚHK v oblasti hospodárenia s majetkom 
mesta: aktualizovať všetky nájomné zmluvy a doplniť v nich  ustanovenia o uplatňovaní 
inflačnej doložky, fyzickou inventúrou upresniť neopotrebovateľný a prebytočný majetok 
mesta a navrhnúť ako ďalšie riešenie, vypracovať podrobný postup pri realizácii 
jednotlivých spôsobov nájmu, ktorý bude jednotný pre všetky organizačné útvary 
a organizácie, ktorých zriaďovateľom je mesto. Prehodnotiť všetky nájomné zmluvy, 
ktoré boli schválené ako prípady hodné osobitného zreteľa. Termín 31.12.2024 a stály. 
Dovolím si ešte navrhnúť ďalšie uznesenie, kde si dovolím dať pozmeňujúci návrh  
k Záverečnému účtu mesta Košice 2023, kde Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
schvaľuje v bode 1. Záverečný účet celoročne a celoročné hospodárenie mesta Košice  
za rok 2023 nahradenie textu „bez výhrad“ za text „s výhradami“. Predkladá Ing. Roman 
Matoušek. Tieto obidva návrhy predkladám návrhovej komisii. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. Je ešte niekto prihlásený  

do diskusie? Nikto. Takže týmto uzatváram diskusiu a pán Krcho, nech sa páči, pán 
poslanec. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel poprosiť kolegu poslanca, ktorý 

predniesol tento pozmeňujúci návrh, dosť veľa informácií a sú to opatrenia, ktoré majú 
prijať MZ. Neviem ako kolegovia ostatní, ale ja to som prvýkrát som to počul, čo pán 
Matoušek od seba dostal, v krátkosti prečítal, neviem ako sa mám k tomu vyjadriť  
a hlasovať, keď som to nevidel. Sme tu, je pol tretej, predpokladám, že ten pozmeňujúci 
návrh už mal spracovaný skôr, prečo sme nedostali? Tak mne ťažko o tom rozhodovať  
a sú to dosť závažné veci. Tak neviem ako vy ostatní kolegovia, ale ja. Opatrenia sú nutné, 
s tým sa stotožňujem, že robiť opatrenia na základe pripomienok aj hlavného kontrolóra, 
ale nie takýmto spôsobom, že ani nevieme, o čom a máme o tom hlasovať. Čiže v tomto 
bode tieto opatrenia ja dnes určite neviem podporiť, ale nebránim tomu podporiť ich  
na najbližšom rokovaní zastupiteľstva. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, prikláňame k tomu, že škoda, že nám neboli 

doručené tieto podnety od pána poslanca Matoušeka skôr, aby sme sa mohli odborne  
na to pripraviť. Poprosím pani Kažimírovú, aby skúsila zaujať stanovisko. 

 
p. Kažimírová, zástup. riaditeľa MMK a ved. ekonomického odd.: Dobrý deň prajem. Dobrý 

deň prajem vážení páni poslanci, pani poslankyne, ja tak isto počujem ten návrh opatrení 
teraz prvýkrát, takže strašne veľké, veľké množstvo informácií. Nestihla som to všetko 
absolvovať a absorbovať, takže sa mi ťažko k tomu zaujíma nejaké stanovisko. Ja chcem 
len toľko povedať, že my sme aj záverečný účet spracovali v súlade so zákonom tak, ako 
sme to uviedli aj v tej námietke k stanovisku pána hlavného kontrolóra, čiže my si 
nemyslíme, že by sme niečo porušili. Urobili sme záverečný účet tak, ako ho robíme 
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obvyklým spôsobom každý rok. Pán hlavný kontrolór takisto konštatoval vo svojom 
stanovisku, že nedošlo k žiadnemu porušeniu zákona, že je spracovaný v súlade  
so všeobecne záväznými právnymi predpismi, dokonca ešte nad rámec toho si myslím, 
že to hospodárenie na to, aký bol rok 2023, dopadlo celkom slušne a tá finančná stabilita 
mesta bola zachovaná. Nepoužili sme v roku 2023 úver, ktorý bol schválený, ktorý nám 
bol vytýkaný vo výške 3,8 mil. EUR, boli ušetrené finančné prostriedky, ušetrili sa 
finančné prostriedky na bežných výdavkoch boli vo výške viac ako 4 mil. EUR, znížili 
sme schodok v bežnom a kapitálovom rozpočte je oproti plánovaným 23 mil.  
na 10 mil. EUR a nepoužili žiadne prostriedky z rezervného fondu. Takže vďaka týmto 
všetkým opatreniam sa nám podarilo zachovať finančnú stabilitu mesta za celý rok 2023 
tak, že sme vedeli uhrádzať naše záväzky v lehote splatnosti a nemuseli sme prenášať  
do nasledujúceho roka žiadne polehotné záväzky. Takže z môjho pohľadu bolo to 
hospodárenie mesta na tie pomery, v akých samosprávy v roku 2023 boli, tak sme to, 
myslím, ustáli veľmi so cťou. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc je faktická 

na pána poslanca Krcha. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána poslanca Krcha, že tie opatrenia, ktoré 

čítal pán Matoušek ako predseda finančnej komisie, vychádzajú zo správy kontrolóra, 
ktorý dal stanovisko k záverečnému účtu. Tú správu kontrolóra ste dostali všetci poslanci, 
čiže chcem len vyvrátiť slová, ak tu niekto tvrdí, že to nevidel. Čiže pán Matoušek 
rozprával to, že si osvojil návrh pána kontrolóra a ten predložil. Čiže ak tvrdíte niekto, že 
ste to nevideli, opäť len použijem obľúbené slovo pána primátora, politikárčite, lebo len 
nechcete zobrať zodpovednosť do svojich rúk. Na druhej strane som veľmi rád, že tu bolo 
prezentované ako mesto stálo v roku 2023 na tom vynikajúco a všetko je v poriadku a že 
sme ušetrili až na to, že sme na konci roka okradli mestské časti a dostali ich do veľmi 
zlej situácii. To navždy ostane čiernou škvrnou na tomto vedení mesta a dúfam, že si 
zapamätáte ten výstup pani Kažimírová, lebo primátor nám tu na konci roka tvrdil, aké to 
je všetko zlé a krachujeme a pani Kažimírová teraz v podstate priznala, že všetko bolo  
v poriadku a sme hospodárili dobre. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pani predsedajúca. Neviem, tiež som už nestihol 

reagovať na kolegu Romana. Naozaj tak isto netvrdím, že by nebolo vhodné prijať 
niektoré z týchto opatrení, ale boli prezentované takým spôsobom a tak narýchlo, že 
naozaj nebolo možné si ich ani zapísať a ešte mám jednu poznámku k tomuto. Ani jednou 
z týchto navrhovaných opatrení, ako prezentoval pán poslanec, kde to prezentoval, ktoré 
vychádzajú zo stanoviska pána hlavného kontrolóra, ani jedno z týchto navrhovaných 
opatrení, ja som v jeho stanovisku nenašiel. Prešiel som si to raz, teraz to pozerám 
druhýkrát, v podstate ani jedno z týchto opatrení, pán poslanec, ktoré si navrhol, ani jedno 
sa nenachádza v stanovisku hlavného kontrolóra. V podstate je len skonštatované  
s výhradami, ale ja vo svojich stanoviskách, ktoré som písal a boli s výhradami, ja som 
tie výhrady konkretizoval, ja som ich uviedol. Ja, keď som chcel, aby zastupiteľstvo 
priamo na rokovaní prijalo celoročné hospodárenie s výhradami, som ich aj uviedol tie 
opatrenia, ktoré odporúčam, lebo nevie sa zastupiteľstvo rozhodnúť za 5 min. tu priamo 
a tie všetky navrhované, ktoré pán poslanec určite mal pripravené dávnejšie, ani nie dnes, 
ani nie včera a tak isto včera sme spolu konzultovali zasielanie materiálov  
o pol 11-tej večer, takže bol by som rád naozaj takto rozsiahly materiál a dôležitý 
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nepredložiť ho 2 min. pred hlasovaním alebo večer o pol 11-tej. Ďakujem pekne zatiaľ. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne. Pán Matoušek čítal uznesenia, vtedy sme 

už viackrát aj v minulosti pán primátor tvrdil, že pri tom sa nepočíta čas, ale bohužiaľ  
pri čítaní uznesenia návrhu si vyčerpal tú diskusiu, čiže chcel by som poprosiť, aby bolo 
mu možné ešte vystúpiť v 3 min. vstupe, keďže je predkladateľ materiálu a sú tu otázky 
od poslancov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 21, proti: 3, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý. Nech sa páči. Pán 

Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Najprv faktické a potom ja. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Pán poslanec Krcho. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcel by som reagovať tak, ako pán predrečník 

pred chvíľou, pán Géci povedal, budem citovať, resp. prečítam to, čo napísal pán 
kontrolór. A to, čo napísal, nič z toho nebolo tu neodznelo. Zákon o rozpočtových 
pravidlách pre územné samosprávy ani zákon o obecnom zriadení alebo zákon o VÚC 
skutočnosť nerieši, ak zastupiteľstvo prijme hospodárenie s výhradami, ale je 
samozrejmé, že pri prerokúvaní záverečného účtu by mali tieto výhrady zo strany 
poslancov zastupiteľstva odznieť, čo znamená, v zápisnici zo zasadnutia zastupiteľstva. 
Žiadne výhrady som zatiaľ ja od poslancov nepočul. Z výhrad poslancov, ktoré boli 
vznesené na rokovaní zastupiteľstva, resp. na zasadnutí komisií zastupiteľstva alebo MR 
k celoročnému hospodáreniu, by sa malo vychádzať aj pri zadefinovaní opatrení  
na nápravu nedostatkov. Okej, neboli výhrady, ale boli prečítané opatrenia. Nikto  
z poslancov s tými opatreniami nebol oboznámený. Všetci vieme, čítali sme stanovisko 
hlavného kontrolóra, áno, materiál sme dostali, ale tieto opatrenia, ktoré boli 
odprezentované pánom poslancom Matouškom, neviem, ktorí poslanci boli s nimi 
oboznámení? Ja určite nie. A myslím si, že nikto, pretože žiaden materiál ohľadom 
opatrení neprišiel. A presne som citoval slová pána kontrolóra. Čiže výhrady by mal byť 
prijaté zo strany poslancov, zatiaľ neboli, pretože opatrenia boli hneď prečítané  
na začiatku. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek s faktickou. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: To je na pána poslanca Krcha predpokladám alebo 

na pani Kažimírovu? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána Géciho. Sťahujem svoju faktickú. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel pripojiť  
k tomu, čo hovoril pán poslanec Géci, vlastne naňho reagujem faktickou poznámkou, my 
sme na zasadnutí majetkovej komisie prijali aj nejaké uznesenia a týkajúce sa v podstate 
v zásade aj toho, čo hovoril pán poslanec Matoušek a čo písal pán poslanec Matoušek, 
čiže no neviem, ale bolo lepšie, keby pri takýchto veciach proste prebiehala nejaká 
intenzívnejšia komunikácia a nestrieľalo sa pri rôznych bodoch návrhy, ktoré nie úplne  
s tým súvisia. To len do budúcna, aby proste nenastal nejaký problém. A ja som to ani 
nedostal písomne, čiže ani neviem proste, že o čom konkrétne mám hlasovať a celkom 
dosť toho čítal. Takže len toľko. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, takže teraz sme si odhlasovali čas pre pána 

Matoušeka. Pán poslanec, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Vážení kolegovia, ak si prečítate správu kontrolóra, odporúča 

schváliť záverečný účet s výhradou, tzn. on v tomto záverečnom účte dal svoje výhrady. 
Na to, aby my sme vedeli schváliť záverečný účet s výhradou, je potrebné, aby 
zastupiteľstvo prijalo aj opatrenia na tieto dané výhrady. Tzn. ja si dovolím teraz čítať, ja 
budem čítať zo správy kontrolóra, na základe čoho sú vypracované tieto dané opatrenia. 
Zhodnotenie návrhu záverečného účtu. Mesto v zmysle § 16 ods. 1 zákona  
o rozpočtových pravidlách po skončení roka 2023 súhrnne spracovalo údaje vo svojom 
rozpočtovom hospodárení do záverečného účtu. Pred zostavením záverečného účtu mesto 
musí, mesto finančne usporiadalo svoje hospodárenie a finančné vzťahy k svojím 
organizáciám aj právnickým a fyzickým osobám, podnikateľom, ktorí poskytli 
prostriedky zo svojho rozpočtu. Mesto usporiadalo aj finančné vzťahy k ŠR, štátnym 
fondom, MČ a usporiadalo finančné  vzťahy v peňažných fondoch. Rozpočtové 
hospodárenie mesta. Rozpočet mesta na rok 2023 bol schválený uznesením č. 150  
z IX. mimoriadneho zasadnutia MZ, ktoré sa konalo 27.04.2023. Ďalej.  
Ďalej programový rozpočet na rok 2023 bol zostavený do 10 rozpočtových programov. 
Trošku to preskočím. Bežný rozpočet bol zostavený ako prebytkový a kapitálový ako 
schodkový s tým, že v rozpočte boli schválené použitie finančných prostriedkov z Fondu 
rozvoja bývania vo výške 0,2 mil. EUR. Rozpočtové hospodárenie mesta bolo 
ovplyvnené v priebehu roka 2023 mnohými faktormi, ktoré mali výrazný vplyv  
na rozpočtové hospodárenie a teraz pozorne čítajte a na základe toho vznikajú opatrenia. 
Pokles skutočných príjmov z dane fyzických osôb oproti plánovaným, aj napriek tomu 
malo však malo mesto v porovnaní s rokom 2023 tieto príjmy vyššie o 6,7 mil. EUR. 
Mesto hospodárilo až do 27.04. v rozpočtovom provizóriu. Ekonomický vývoj  
a pretrvávajúca inflácia, ktorej dopady na mesto boli čiastočne riešené dotáciami zo ŠR 
v celkovej výške 3,65 mil. EUR. Nárast bežných výdavkov na vzdelávanie, nakladanie  
s komunálnym odpadom, zimnú údržbu, mzdy, mestskú verejnú dopravu a energie. Nízka 
efektívnosť mesta pri získavaní externých finančných zdrojov z fondov EÚ a zdrojov 
finančného mechanizmu európskeho hospodárskeho priestoru. Neviem, čítate so mnou 
s porozumením? To sú výhrady, ktoré dáva pán kontrolór, tzn. neefektívnosť, hej. 
Neplánovaný nárast výdavkov na nedokončené investičné akcie mesta a ich predlžovanie. 
Hlavný kontrolór mesta Košice už vo svojom stanovisku k programovému rozpočtu 
mesta na rok 2023 upozorňoval na riziko nenaplnenia príjmov z podielu dane. Moje 
opatrenie je, aby do budúcna primátor viazal finančné prostriedky, ak dôjde k nejakým 
takýmto daným veciam a bude vedieť, že dochádza k, hej. Takže idem ďalej. V priebehu 
rozpočtového roku boli primátor mesta na základe splnomocnenia udelené, oddelené, 
pardon, udeleného mestským zastupiteľstvom sčasti bez uznesenia schválené  
4 rozpočtové zmeny. Preskočím trošku ďalej tento daný text, kde zase upozorňujem, že 
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pri týchto úpravách boli rozpočtované celkové príjmy mesta vo výške 309 mil. EUR  
a celkové výdavky vo výške 307 mil. EUR. Za nedostatok je možné považovať za zmeny 
rozpočtu tie, ktoré boli uskutočnené v III. a IV. štvrťroku roku neobsahujú ich 
podrobnejšie zdôvodnenie a to zvlášť z pohľadu § 14. Keď si pozriete moje opatrenie, 
presne o tom hovorí, aby boli jasne zdôvodnené. To znamená, vyplývajú, vychádzajú  
z tejto danej správy. Na skutočnosť, že je potrebné poukázať na nevyhnutnosť vykonania 
zmeny v rozpočtu k 21.12.2023, poukázala aj Krajská prokuratúra vo svojom liste zo dňa 
10.06.2024 adresovanom Hlavnému kontrolórovi mesta Košice. Predbežné plnenie 
programového rozpočtu na rok 2023 sa zaoberalo MZ na svojom XI. zasadnutí konanom 
12.09.2023 a zobralo na vedomie monitorovaciu správu. Nebudem ďalej predlžovať. Čiže 
všetky tie opatrenia, ktoré sú, vychádzajú zo správy kontrolóra. Ak si budete pozorne 
čítať ďalšie tieto veci, máte tam všetky tieto nedostatky, ktoré pán kontrolór uviedol. 
Ďakujem pekne. Poprosil by som potom aj dať slovo. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktické poznámky pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No, vážení kolegovia, neviem, ja 

už sa tu strácam. Pri 20. ročnej kontrolórskej praxi, ja si vážim kolegu kontrolóra, naozaj 
dlhé roky odvádza dobrú prácu, ale rozpočtové hospodárenie mesta bolo ovplyvnené  
v priebehu roka 2023 mnohými faktormi, skúsme teraz naozaj s porozumením to čítať  
a skúsme sa na to pozrieť. Pán kolega len faktograficky vymenoval skutočnosti, lebo 
viete, ja, keď mám pocit, že toto sú nezrovnalosti v hospodárení, tak to tam jasne napíšem, 
jasne poviem, že toto sú nedostatky. Ale pokles skutočných príjmov, to je proste fakt, 
ktorý vyplýva z fungovania štátu, fungovania mesta. Povedzte mi, ako to súvisí  
s hospodárením mesta Košice. Mesto hospodárilo do 27.04.2023 v rozpočtovom 
provizóriu. To je aká výtka, hej? Keď berieme, že sumár všetkých týchto informácií sú 
nedostatky, ktoré pán kolega podpísal. To je zase fakt, že do nejakého dátumu sme 
nejakým spôsobom hospodárili. Zase, ekonomický vývoj a pretrvávajúca inflácia atď., 
atď., to je zase fakt. To nie je nedostatok a to sa nezastávam vedenia mesta, lebo vedel by 
som popísať niekoľko vecí, ktoré naozaj v tomto záverečnom účte sú zlé. Len záverečný 
účet je len súhrn hospodárenia a informácia o výsledku hospodárenia. Na to, aby my sme 
si stanovili pravidlá a mantinely, na to je rozpočet. Nie záverečný účet. S týmto už 
nevieme urobiť nič. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Nasleduje pán 

poslanec Ténai. Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Poprosím kolegyne, kolegov, aby ma 

nevyrušovali, ktorí okolo mňa sedia. Pán poslanec Matoušek fajn, super, perfektne, len 
pre mňa je to absolútne, čo ste predviedli, absolútne nezrozumiteľné a tak isto pán 
kontrolór na jeden a štvrť strany, ja tu nevidím jednu konkrétnu výtku. Mesto hospodárilo 
s celkovým prebytkom, tzn., ak chce byť celoročné hospodárenie sa schvaľuje 
s výhradami, tak možno s jedným z vecí by malo byť, že nie je plusové hospodárenie, 
napr. jedna z vecí. Ja tam nevidím jednu jedinú tučnú, tučným vyznačené alebo jednu 
jedinú konkrétnu výtku, aby na záver posledná veta končila celoročné hospodárenie sa 
schvaľuje s výhradami. Takže pán kontrolór troška ako nič v zlom, ale konkrétne fakty 
a s návrhom riešení, pretože máte byť súčinný pri spracovaní opatreniach. A chcem sa 
spýtať opatrenia, ktoré boli navrhnuté boli s vami konzultované? Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme s faktickou poznámkou, pani 
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poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja možnože ešte by som dodala, tak ako 

pán Matoušek Roman vravel v podstate zákon o rozpočtových pravidlách hovorí, že tie 
výhrady my nemusíme mať formulované, ale akonáhle prijmeme záverečný účet 
s výhradami, my sme, zákon nám vtedy ukladá opatrenia formulovať. Čiže ja si myslím, 
že tieto výhrady tu nemusíme pomenovať presne tak, ako kolegovia niektorí hovorili. 
Môžeme to aj zovšeobecniť a ak sa stotožníme s tým, že je to s výhradami, tak vtedy sme 
povinní prijať až opatrenia. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech páči pán poslanec Fedoročko. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Takže možno pre pána Ténaia, ak 

to nikde nevidí, ja mu to prečítam. Správa hlavného kontrolóra. Nie, ja len hovorím aj 
vám. Lebo neviete asi čítať. Je potrebné upozorniť aj na dlhodobé zlyhávanie mesta  
pri riešení náhrad za bezdôvodné obohatenie z užívania pozemkov v jeho vlastníctve, keď 
vyrobené finančné náhrady boli v roku 2023 len vo výške 55 389 EUR. Takýto spôsob 
nakladania s majetkom mesta môžeme považovať za nielen že za neefektívny, ale aj  
za nehospodárny. Toto je v správe hlavného kontrolóra. A teraz si preklikneme rýchlo  
na správu NKÚ, kde je uvedené ku kontrolnému zisteniu číslo 1. Kontrolovaný subjekt 
nesplnil povinnosť vyplývajúcu zo štatútu mesta zo zákona o majetku obcí. Dostatočne 
neoveroval využívanie cien zo starších znaleckých posudkov, prípadne vôbec neoveroval 
aktuálnosť týchto cien tak, aby bola dodržaná zákonná požiadavka o určenie obvyklej 
ceny výšky nájomného. Sú tam ďalšie návrhy krokov aktualizovať cenník, zavedenie 
automatickej valorizácie, to sú všetko veci, ktoré povedal pán Matoušek. Čomu na tom 
nerozumiete? 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Reagujem na kolegu 

Matoušeka. V rámci jeho výstupu a vysvetlení použil slovné spojenie a preto aj reagujem, 
moje opatrenia. Pán kolega, moje opatrenia. Pri spracovanie opatrení je to práve celé 
zastupiteľstvo by malo prijať tieto opatrenia, spolupracovať, vytvoriť ich v spolupráci 
aspoň so súčinnosťou hlavného kontrolóra, čiže my celé zastupiteľstvo. My sme teraz 
vyňatí, lebo to sú tvoje opatrenia. Tak ja by som bol rád, keby tie opatrenia sme prešli si 
s hlavným kontrolórom, ale sme tu možnosť nemali, nedostali sme ju. Dostal ju pán 
Matoušek možno, alebo niektorí kolegovia, ale my ostatní, ja neviem ktorí, nech dvihnú 
ruku tí, ktorí sú oboznámení s týmito opatreniami. Ja to prvýkrát teraz počujem. Ja sa im 
nebránim, ale tento spôsob, akým to bolo prednesené, je neférový voči zastupiteľstvu  
a nám poslancom. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek má procedurálny návrh? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Áno. V prvom rade, predtým než poviem, nemyslel som to tak, že 

sú to moje opatrenia Sú to naše opatrenia, čiže to je len chytanie za slovíčko, takže to 
beriem späť. Sú to opatrenia, ktoré prednášam za poslanecký zbor, ale chcem teraz naozaj 
poprosiť o udelenie slova pánovi kontrolórovi, aby sa vedel vyjadriť k všetkým týmto 
dopytom, ktoré tu boli. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Skôr ako dám slovo, neviem, pán Fedoročko sa 
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odhlásil? Nech sa páči pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Nemám síce 20 rokov prax v kontrole, ale 

viac ako 45 rokov robím v ekonomickej oblasti. Takže možno to bola moja chyba, že  
pri tej 45 ročnej praxi si neuvedomujem, že to, čo ekonóm s praktickými skúsenosťami 
napíše, to mnohokrát druhí, ktorí nemajú toľko praktických skúsenosti celkom 
nepochopia. V prvom rade by sme si mali uvedomiť jednu vec. To, že som navrhol, aby 
celoročné hospodárenie mesta bolo schválené s výhradami, som sa rozhodol urobiť preto, 
pretože bolo už konečne treba zodvihnúť prst a upozorniť mesto, že niekoľko rokov sa tu 
nehospodári dobre. To, čo zas hovorila pani Kažimírová. My hovoríme o formálnej 
stránke, o legislatívnej stránke záverečného účtu, ale máme hodnotiť celoročné 
hospodárenie. Pre vašu informáciu, hospodárenie, ekonómia, oikos z gréckeho slova, má 
veľmi široký pojem. Budem vám to citovať. Niekto tomu hovorí doma aj gazdovanie, ale 
je to komplexné organizovanie ekonomickej činnosti a aktivít mesta v prospech 
obyvateľov a jeho rozvoja. Je to účelné a úsporné narábanie s hmotnými statkami. Dobré 
finančné riadenie a spravovanie mesta.  Zamyslíme sa prosím, že či sme minulý rok takto 
fungovali. Nie je umenie hospodáriť vtedy, keď máme mnoho peňazí a môžeme 
rozhadzovať peniaze. Umenie je hospodáriť vtedy, keď tie peniaze nemáme. A minulý 
rok, poviem šťastie a doslova chvalabohu, že sa nám podarilo udržať finančnú stabilitu  
a finančnú situáciu v týchto v tejto miere, pretože mali by sme obrovské problémy. Ešte 
k samotnej námietky mesta, mesta, referátu rozpočtu, primátora, nevie, lebo nikto to 
nepodpísal, ja som sa pod svoje stanovisko podpísal. Musím sa vám ospravedlniť za to, 
že ste moje stanovisko dostali neskoro. Nebola to moja vina, ale bohužiaľ sa už stáva 
bežnou praxou, že sa nedodržiava rokovací poriadok, tzn. mali ste moje stanovisko dostať 
minimálne 3 vopred pred zasadnutím zastupiteľstva. Mohli by ste si ho kľudne 
preštudovať, nebol by problém potom na mňa obrátiť, ja by som vám zodpovedal aj jej 
veci, o ktorých si myslíte, že nie sú tam nejaké výhrady, ale to len preto, že sú skryté 
v texte. Naozaj, dobre čitateľné to môže byť ekonómom, ospravedlňujem sa, pre vás je to 
horšie čitateľné. Moje stanovisko, tak ako som povedal, treba naozaj čítať  
z ekonomického pohľadu s porozumením. A zopakujem niektoré veci, ktoré vyplývajú 
priamo z textu môjho stanoviska. Mesto minulý rok pri zostave rozpočtu nadhodnotilo 
rozpočet príjmov z podielových daní, ale miesto toho, aby problém okamžite riešilo  
v II. štvrťroku, keď boli známe prognózy, tak to neriešilo, neupravovalo príjmy, neviazalo 
výdavky, ale začalo to všetko riešiť doslova horúcou ihlou v treťom a hlavne  
v IV. štvrťroku na konci roka. Takto sa nehospodári. Ďalej, viazanie výdavkov keby sa 
včas uplatnilo, by malo podstatne menšie dopady na hospodárenie celého mesta,  
na obyvateľa tohto mesta, aj na jeho rozvoj. Mesto, tak ako pán Fedoročko vypichol jednu 
vec, naozaj nevyužilo všetky možnosti na zvýšenie nedaňových príjmov, o daňových som 
hovoril skôr, ale nedaňové príjmy, príjmy ako napr. za bezdôvodné obohacovanie. 
Prepánajána, dennodenne upozorňujem na to, aké máme problémy s tým, že nemáme 
vysporiadané pozemky, ktoré užívajú obyvatelia bez právneho vzťahu a my dokážeme  
za to zinkasovať len 55 tis. EUR. Ďalej, v texte som uviedol, že vidím problém v tom, 
ako sa robili rozpočtové opatrenia a rozpočtové zmeny minulý rok. Vy, to vyvoláva 
pochybnosti o nevyhnutnosti ich urobenia. Však bol mi postúpený podnet prokurátorský 
s tým, že po právnej stránke oni to už doriešili, tak nech ja riešim minuloročné rozpočtové 
opatrenia z pohľadu toho, že či bolo boli nevyhnutné alebo neboli nevyhnutné. Ďalej, 
kapitálové výdavky. Vy ste spokojný s tým, ako nakladalo mesto s kapitálovými 
výdavkami? vy ste spokojný s disciplínou investičnej činnosti, keď vidíme neustále 
predražovania a nielen predražovanie, keď vidíme problémy, že nevieme zabezpečiť 
kvalitný stavebný dozor, kvalitné obstaranie. Som zvedavý, akým spôsobom vyriešime 
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napr. tento rok rozširovanie kapacít MŠ, keď ani pri objeme 148 mil. sme nedokázali 
zabezpečiť, aby aspoň 2 škôlky alebo 1 na Pereši sa dostala do tej základnej várky 
150 mil. Ďalej, v námietke mesta je napísané, že všetko bolo v poriadku, že všetky 
prekročené výdavky boli schválené. Porozmýšľajme, čo sa dialo na Slaneckej ceste.  
Na Slaneckej ceste sme mali v rozpočte schválený kapitálový výdavok 15 mil. Niekto by 
zatlieskal, však minulý rok sme tam minuli len 13 mil, ale treba si uvedomiť, že o tie 
2 mil. sme prišli, pretože to bolo financovanie z eurofondov. Čiže mesto prišlo o 2 mil. 
Ďalej, neustále upozorňujem na otázku zadlženosti. Je perfektné, že mestu ako takému 
klesla zadlženosť, ale zamyslime sa, na aký úkor a čí úkor klesá zadlženosť. Zadlženosť 
klesla len vďaka tomu, že využívame medzery v zákonoch, že použijeme dodávateľský 
úver, ktorý síce splácať musíme dlhodobo, lebo je to dlhodobý, ale do dlhu mesta nejde. 
Zadlžujeme TEHO, zadlžujeme dopravný podnik, ale znova na úkor toho, čo by malo 
financovať mesto. To, že mestu sa podarilo znížiť schodok o 12,5 mil., áno, je to úspech, 
ale za akú cenu. Za cenu drastických opatrení na konci minulého roka, čo sme mohli 
pokojne, miernejšie realizovať už počnúc II. polrokom minulého roka. Ďalšia vec, keď 
sme vedeli, čo sa deje minulý rok, keď sme vedeli, že miesto 132 mil., ktoré sme 
naplánovali v rozpočtových príjmov z podielových daní budeme mať o 5 mil. menej, 
prečo sme neprijali opatrenia na konsolidáciu hospodárenia. Na to, aby v budúcich rokoch 
sme vyrovnali rozpočty. A ešte niekoľko príkladov len tak, čo som si veľmi rýchlo včera 
pripravil. Máme napr. Starú jazdiareň, zrekonštruovali sme ju za 2,7 mil. Vy viete o tom, 
že neoficiálne do nej sme dali ďalších 500 tis.? A vy viete, že v máji som dostal podnet, 
že opadáva maľovka, že degraduje sokel, že je potrebné opraviť murovku. Tu mne nejde 
o to, že to budeme reklamovať, mne nejde o to, že  Betpresu máme 5 % zádržné právo, 
ale mne ide o to, že niekto zrekonštruuje jazdiareň, ale dažďové zvody zapustí priamo 
pod múry jazdiarne. To takto sa robia investície? Takto sa hospodári? Ďalšia vec, minulý 
rok, aj tento rok sa vám hovoril o MŠ Hrebendova. To sa nikto nezamyslí nad tým, že 
minulý rok sme prišli o možno 400 tis. EUR, pretože to bola zmarená investícia. Nikto 
nevyvodil žiadnu zodpovednosť. Ďalej, prevezmeme parkovanie od EEI, čo ma mrzí, 
prevzali sme ho tak, že sme sa nepripravovali vopred na to. A výsledok je ten, že  
od septembra uzavrieme zmluvu s EEI, ktorá nám každý mesiac zabezpečuje dispečing 
za 8 tis. EUR mesačne. Zaujímavé, nie? Ďalej, nepovažujem za hospodárenie to, že na 
Železiarskej postavíme telocvičňu, ešte ju aj ohradíme plotom, aby do nej decká nemohli 
vojsť, ale vedľa upozorňujem na to, že tam máme zabité okná latami, že tam decká nemajú 
sa kde najesť, nemajú sa kde hrať a ešte nebodaj vo vnútri tam budú nejaké myšacince. 
To sme nemohli popri tej investícii riešiť aj túto ďalšiu? Ďalej, robíme projekt  
MET-ky 2. Vy viete o tom, že platíme 2 osoby ako projektových managerov, ktorí 
dostávajú na hodinu 65 EUR?  Nie je to trochu prehnané? 100 tis. na rok. Ďalej, chválime 
sa projektom realizácie prenájmu ZŠ Petzvalova. Áno, prenajali sme ju za 160 tis., ale 
následne sme do nej investovali zatiaľ 700 tis. a ja dávam inú otázku. Má byť mesto  
v tomto prípade, ja ho považujem developerom, má vyvíjať komerčnú činnosť alebo sa 
má v prvom rade postarať o všestranný rozvoj mesta a o jeho potreby. Nemali sme sa skôr 
postarať o deravé strechy na našich školách, kde sme zriaďovateľmi? Videli ste ten 
obrázok z Krosnianskej 4, ako tam tiekla voda? Choďte na Fábryho, ďalšia deravá 
strecha. Decká sa hore nemôžu učiť na poslednom poschodí. Choďte na ZŠ Užhorodskú, 
to isté. Ešte, ešte na margo len tak. Ste si všimli ako narástli výdavky na zimnú údržbu 
minulý rok? Je to v texte, len hovorím, mal som vás skôr na to upozorniť. Je normálne, 
že medziročne narástli výdavky o vyše 50 % na zimnú údržbu? Ale vyhodnotíme zimnú 
údržbu, že je v poriadku. No a čítal som námietku, že hlavný kontrolór nepriložil  
k svojmu stanovisku návrh opatrení na odstránenie nedostatkov. Mrzí ma, treba čítať 
zákon a v zákone jasne povedané, že kto to má urobiť a akým spôsobom to má urobiť. 
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Takže ďakujem predsedovi finančnej komisie, že si osvojil tento návrh, aj keď je pravdou, 
že ten návrh je obsiahly a je problém, aby ste sa v ňom zorientovali. Ale môžem vám 
rovno povedať, pod ten návrh sa kľudne podpíšem aj ja, lebo vychádzal z toho, čo 
každoročne v stanoviskách ku rozpočtu alebo k záverečnému účtu upozorňujem 
a odporúčam. No a úplne posledné na záver. Už ako sa rozhodnete, mne je to jedno, ale 
nehnevajte sa, ja si nedovolím ako hlavný kontrolór v tomto meste povedať, že celý rok 
sme hospodárili bez výhrad, keď viem, že minulý rok vyhlásil primátor tzv. krízový 
režim, keď viem, že sme boli v zlej finančnej situácii, na druhej strane viem, že nejaké 
faktúry sme ešte v decembri v predstihu platili, neviem z čoho, ale platili sme a keď 
požiadam, aby mi dali k dispozícii výrok audítora, audítorskú správu a upozorňujem 
zvlášť na toho audítora, pozor minulý rok sme mali veľmi zložitý a ťažký, preto by som 
rád videl ako hlavný kontrolór, lebo mám podobné povinnosti ako audítor, že aký výrok 
poviete vy. A ja jednoducho audítorské overenie účtovnej závierky nevidím, tak ako 
nevidíte a vy ostatní. Áno, minulý rok alebo predminulý rok som sa nebál podpísať  
pod hospodárenie bez výhrad, lebo som vedel, že mesto podstatne lepšie stálo. Ale minulý 
rok bol ťažký. Tak preto ja si dovolím len povedať, že len a len s výhradami z mojej 
strany. A pre informáciu, len kvôli tejto jednej jedinej veci, pred 10. rokmi v Prešove 
poslanci neschválili záverečný účet, lebo nevideli účtovnú závierku overenú audítorom. 
Úplne na záver. Zajtra je koniec školského roka. Ja som svoje vysvedčenie vystavil 
hospodáreniu mesta za minulý rok. Nepoviem, že to bolo veľmi zle, pretože naozaj 
klobúk dole pred ekonómami, snažili sa, ale bolo to, bolo to za dobré, bolo to za trojku. 
Ale poprosím o 2 roky budú vystavovať voliči vám vysvedčenie. Tak myslíte na to, že 
aké vysvedčenie potom vystavia vám po schválení minuloročného hospodárenia. 
Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán kontrolór, pán kontrolór, ja žasnem, vy ste tu 

neboli, keď sa schvaľoval rozpočet v roku 2023? Vy ste neboli tu? Ďakujem pekne.  
S faktickou poznámkou pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán kontrolór, chcem zareagovať, poprosím 

vás... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Matoušek má slovo. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Pán kontrolór, veľká vďaka  

za vysvetlenie komplet všetkých tých opatrení a vašich výhrad, vlastne tieto opatrenia 
reflektujú všetky tieto výhrady, ktoré ste teraz povedal slovne a sú zhrnuté do 11. bodov 
opatrení tohto zastupiteľstva. Keď budete pozorne počúvať a čítať, prvým s tým je ihneď, 
aby bol zabezpečený audítor, audítorska správa k hospodáreniu. Pán kontrolór, ešte raz 
veľmi pekne vďaka. Chcem povedal len to, že pán kontrolór vytvoril súčinnosť a ja som 
si osvojil jeho tie opatrenia na to, aby sme schvaľovali záverečný účet s výhradou a keď 
schválime účet s výhradou, tak sme povinní prijať opatrenia k tomuto danému 
záverečnému účtu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak má procedurálny návrh. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Dávam procedurálny návrh, aby ste dali ešte raz tú otázku a aby následne 

mohol odpovedať pán hlavný kontrolór. Lebo dali ste pred chvíľou otázku neviem, či bola 
rečnícka, ale nedali ste možnosť na ňu odpovedať. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bola rečnícka. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Dobre, takže poprosím procedurálny návrh, aby dostal slovo pán hlavný 

kontrolór. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Moja odpoveď je veľmi jednoduchá. Poprosím vás tak, ako 

ja som si vybral a medziročne som porovnal, pardon nárast výdavkov v roku 2023 oproti 
roku 2022, stačí si nalistovať moje stanoviská ku rozpočtu na rok 2023, ku rozpočtu  
na rok 2022. Moje alebo naše kontrolné zistenia a odporúčania, ktoré boli adresované  
z útvaru hlavného kontrolóra a potom myslím si, že nikto nebude žasnúť, ale uvedomí si, 
že dlhodobé upozorňujem na niekoľko problémov v ekonomickej oblasti. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak škoda, že ste neupozornili na návrhy pána 

poslanca Matoušeka, ktorý sa snažil nás presvedčiť, že nafukovanie príjmov je dobrá 
cesta. Nech sa páči, pani poslankyňa Iľaščíková. 

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja chcem poďakovať, pán 

kontrolór, lebo sme sa aj niektoré veci možno dozvedeli, ktoré sme neboli, o ktorých sme 
nevedeli. Ja si myslím, že už len minimálne jeden dôvod je na to, prečo ho schváliť ten 
záverečný účet s výhradami a to je aj to, lebo však každému jednému nám chýbali peniaze 
a to, čo sa stalo v decembri, že v podstate tie podielové dane neboli vyplatené tak ako 
mali, tak ja si myslím, že už to je jedna vec ktorá, ku ktorej by sme mali mať výhradu  
a prečo schváliť aj ten záverečný účet s výhradami, ale sú tam aj mnoho tých iných vecí, 
ktoré ste aj vy pomenoval a myslím, že pri každej či jednej správe v kontrolnej činnosti 
alebo k stanovisku k rozpočtu, ja vám chcem veľmi pekne poďakovať, pretože ja si 
myslím, že vy ste možno jeden z mála kontrolórov takých, ktorý nevynáša ani do svojich 
vyjadrení, ani do správ nejaké osobné sympatie a nesympatie a fakt tie správy, aj vaše tie 
výstupy, tie výstupné materiály sú ukážkové tak, ako by mal pracovať každý jeden 
kontrolór. Ďakujem vám. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem pekne. Som v hlavnej diskusii. Pán riaditeľ MMK,  

Mgr. Čop. Chcem sa opýtať, ja som bol v tom presvedčený aj na RS, aj na MR, aj som sa 
na zimnú údržbu pýtal, aj za minulý rok, že sme ušetrili obrovské peniaze za zimnú 
údržbu a tu vlastne ako pán hlavný kontrolór mi tu ako zadefinoval, že bola takmer 
predražená vlastne alebo o 55 % vlastne je tam rozdiel v náš mínus, to jednoducho ako sa 
to mohlo stať, keď ja som triezvy človek naozaj a jednoducho sledoval som aj počasie, 
videl som vlastne aká situácia bola minulého roku a bola veľmi mierna zima, to poviem 
rovno. Práve preto som sa pýtal na RS, že určite ušetríme nejaké peniaze, hej a tie peniaze 
môžeme použiť niekde inde. Áno, na MR som sa na to pýtal, pani Zemková správne 
hovorí, som šokovaný ako by som povedal, nepríjemne prekvapiť. Druhé vec nebudem 
riešiť teraz, ale tá zimná údržba ma upútala, lebo bol som na tom, že jednoducho sme 
ušetrili nejaké milióny a tie milióny sa potom prerozdelia niekde a ja tu prichádzam na to 
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vlastne, že to bolo predražené pri tomto v miernom počasí, ktoré bolo? Ja nehovorím, že 
sa nesypalo, nehovorím, že sa nepluhovalo, nehovorím, že sa nerobilo, ale nebola to 
kalamitná zima ako minulého roku. Ja si veľmi dobre pamätám, aká bola zima. Bola 
mierna zima. Snáď za posledné roky najmiernejšia a ja tu čítam, že sme o 50 % išli vyššie. 
To keby ste mohli vysvetliť naozaj pán magister.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Teraz na slovo pánovi riaditeľovi. Pán riaditeľ, 

nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ospravedlňujem sa, že som musel  

na chvíľu odbehnúť na ďalšie rokovanie, ale veľmi rýchlo to vysvetlím. Vy máte síce 
veľmi miernu zimu alebo áno väčšinu vecí si pamätáme 3 mesiace dozadu a kalamita  
v tomto alebo kalamita v roku 2023 začala v novembri. Tam sme mali zvýšené sneženie, 
ktoré bolo a zároveň si treba zobrať, že vlastne v roku 2022 bola takisto kalamitná situácia 
v decembri, ale fakturovaná bola alebo rozpočtovaná sa presunula vlastne do faktúry  
v januári. Čiže vlastne tieto náklady nám tam skočili a mali sme dve takéto zvýraznené 
veci. Zároveň by som povedal, že nemôžte povedať, že sa predražila, pretože vlastne, čo 
sa týka nákladov na zimnú údržbu a to vám potom aj kolega vysvetlí v samostatnom bode, 
sú regulované ceny, ktoré reguluje KSK a schvaľuje to realizátorovi zimnej údržby  
na základe preukázaných nákladov a maržovej zložky, ktorú určuje KSK ako regulátor. 
Čiže my sa riadime v rámci regulovaných cien, ktoré máme k dispozícii a to, že máme 
situáciu a táto situácia bude do budúcnosti trvať, že sneh nie je, resp. sa roztopí, ale táto 
mierna zima je pre nás najhoršia, lebo cez deň sa oteplí všetko sa rozmrazí, v noci sa 
ochladí, zamŕza. Likviduje nám to cesty, áno a štandard, ktorý občania mesta Košice 
očakávajú je, že cesty budú posypané, udržiavané, MHD bez ohľadu na to aká je situácia 
ráno o 5-tej premáva po meste a zabezpečuje rozvod alebo dovoz zamestnancov na 6-tu 
do práce. V tom okamihu už cesty sú upravené, posypané. Čiže ideme na základe naozaj 
takýchto skutočností. Síce nebehajú pluhy, ale posypujeme. Čiže keď si zoberiete a radi 
vám ukážeme všetky stazky, kde sú výkazy, kde sú náležitosti a to sme s kolegami 
obmedzili pohotovosť, ktorá je jedna z tých drahších záležitostí pri zimnej údržbe, sme 
obmedzili pohotovosť na minimum, na to technické minimum, aby sme zabezpečili 
údržbu. Áno, potom to vyzerá tak, že, keď príde náhla kalamita a pod., tak si týchto 
vodičov, keďže máme na domácej pohotovosti alebo sú mimo pohotovosť, zvážame 
našimi posýpačmi do práce, lebo sa nemajú ako vlastnými vozidlami dostať v tom danom 
čase. Čiže veľmi radi poskytneme s kolegom všetky stazky, výkazy, dnes je všetko 
evidované v počítači, všetko je vážené, áno, čiže ani tona posypového materiálu neodíde 
bez toho, aby bola vážená a sami ste zaregistrovali, že túto zimu už nebolo možné vyberať 
plastopany, ktoré sú porozkladané po meste tak, aby ste posypávali chodníky vašimi 
vozidielkami, ktoré máte MČ a práve preto, že dbáme na to, že musí nám každá tona 
posypového materiálu sedieť. Čiže, nech sa páči, kľudne sa na to poďte pozrieť, kolegovia 
vám stazky dajú k dispozícii. A čo sa týka vlastne toho záverečného účtu, tak ja nemôžem 
súhlasiť s tým, čo hovoril pán hlavný kontrolór a stále budem tvrdiť, že napriek tomu, že 
tuná bol schválený minulý rok v máji rozpočet, mesto prijalo okamžite opatrenia na to, 
aby sme prijímali úsporné opatrenia tak, aby sme na konci roka dokázali napriek poklesu 
príjmov z podielových daní, udržať vyrovnaný rozpočet. A ešte tuná bola hovorená 
otázka, čo sa týka audítora, tak v rámci záverečného účtu a všetkých náležitosti zmien 
rozpočtu postupujeme naozaj v súlade so zákonom a aj audítor, ktorého tuná spomíname, 
má zo zákona termín na audítorskú správu do 31.12. Takto to je zo zákona, ale ak si 
poviete, že to chcete k danému dátumu, my sa s ním dohodneme a pripravíme, áno, ale, 
tak toto je, to je realita. Povedzme si to, ale nevyťahujme to spätne, že sme niečo porušili. 
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Takto to bolo každý rok, áno, takto sme išli v týchto intenciách. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Neviem, pán riaditeľ, že či 

máte pravdu, skôr si myslím, že nie, lebo audítorská správa by mala byť predložená  
k záverečnému účtu a ten má byť predložený k 30.06. Čiže tá audítorská správa, zákon 
hovorí, pozrite, zákon hovorí k 31.12. ale v roku za hospodárenie, nie nasledujúceho 
ďalšieho roku, tzn., keď je záverečný účet a má byť do nejakého času spracovaný  
a vyhodnotené hospodárenie, audítor má povinnosť k tomu predložiť správu, či? Takisto 
my ju, či v jednej MČ, či v druhej MČ máme spracované, náš audítor dostáva výstup  
v 3. mesiaci, v 4. spracuje audítorskú správu, zastupiteľstvo je v 6. mesiaci alebo v 5. aj 
s priloženou audítorskou správou. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Bačinský s procedurálnym návrhom. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Pán kontrolór 

sa hlásil. Môžete mu dať slovo alebo musíme o tom hlasovať? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Mojím cieľom naozaj nebolo vysvetľovať 

si, že či audítor má predložiť správu do 30.06. alebo do 31.12. Ja som to jasne pomenoval. 
Minulý rok bol taký špecifický z hľadiska hospodárenia, taký náročný, že ja jednoducho 
si nedovolím v prípade, keď nevidím výrok audítora, keď nevidím audítorskú správu 
povedať, že nemám výhrady voči hospodáreniu mesta. Toto je môj osobný názor a tiež 
preto tá výhrada tam bola. A ešte, čo sa týka zimnej údržby. Je tu mnoho poslancov  
z KSK. Ja som ekonóm, ja neviem koľko km ciest má KSK a koľko obhospodaruje mesto, 
ale vidím, že KSK minulý rok na zimnú údržbu vynaložil 6,5 mil. a my sme vynaložili 
5,3 mil. Nad tým sa zamýšľam ako ekonóm. Ďakujem.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uzatváram diskusiu, ak sa do diskusie už nikto 

nehlási, poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhov. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Obdržali sme 

od pána Matoušeka návrh pozmeňujúci, ktorý hovorí o texte k pôvodnému. Čiže tam bude 
zmena s výhradou a bez výhrady. Potom ďalší návrh je ten, čo sa týka tých opatrení. Je 
ich tu 11 a potom je pôvodný návrh. Takže o prvom návrhu budeme hlasovať ako  
o pozmeňujúcom a ten znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných 
právnych predpisov schvaľuje v bode 1. Záverečný účet a celoročné hospodárenie mesta 
Košice za rok 2023 nahradenie textu „bez výhrad“ za text „s výhradami“. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Toto je návrh pozmeňujúci od pána poslanca 

Matoušeka, nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 22, proti: 2, zdržali sa: 7 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Poprosíme pôvodný návrh. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ešte tie opatrenia, keďže bol schválený 
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tento, tak teraz nasledujú opatrenia. Návrh na uznesenie: Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v súlade s príslušnými právnymi predpismi k celoročnému hospodáreniu 
mesta Košice za rok 2023 nasledovné opatrenia na nápravu nedostatkov. To v texte by 
malo byť, že schvaľuje? Lebo v texte to nie je, tak skúsim ešte raz predniesť. Návrh  
na uznesenie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s príslušnými právnymi 
predpismi schvaľuje nasledovné opatrenia na nápravu nedostatkov k celoročnému 
hospodáreniu mesta Košice za rok 2023 nasledovne. Za 1. Zabezpečiť, aby mesto 
dodržiavalo povinnosť overiť auditom účtovnú závierku a povinnosť overiť dodržiavanie 
povinnosti podľa ods. 7 a 8 § 10, ods. 12 §16, ods. 12 § 17 a ods. 1 § 19 zákona 
č. 583/2004 Z. z. a audítorskú správu vždy predkladať mestskému zastupiteľstvu súčasne 
so záverečným účtom mesta. Termín v texte. Po 2. Zmeny rozpočtu mesta vykonávať  
v súlade s § 14 zákona č. 583/2004 tak, aby za a) každá zmena bola zdôvodnená a to 
zvlášť z pohľadu dodržania ods. 3 § 14 zákona č. 583/2004 Z. z., zmeny vykonávať včas 
a tak, aby nedošlo k narušeniu vyrovnanosti bežného rozpočtu. Nevyhnutnosť každej 
zmeny rozpočtu, ktorá bude schválená primátorom mesta musí podrobne zdôvodnená  
v súlade s usmernením prokurátora. Po b) o každej zmene bolo informované mestské 
zastupiteľstvo na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva. Po 3. Zmeniť uznesenie 
z XX. mestského zastupiteľstva č. 448 z 30.05.2024 a určiť rozpočtové právomoci 
primátora mesta tak, aby to bolo v súlade s ods. 2 §14 zákona č. 583/2004 Z. z.  
Po 4. V každom záverečnom účte zhodnotiť plnenie priorít, ktoré bolo stanovené  
v programovom rozpočte na príslušný rok. Uviesť, či boli priority a zámery rozpočtu,  
na ktoré sa predkladá záverečný účet, splnené a v prípade nesplnenia, uvedené ich príčiny 
a prijaté opatrenia. Termín v texte. Po 5. Prijaté bankové úvery použiť len na účel 
schválený mestským zastupiteľstvom a v tom časom období, na ktoré boli prijaté. Návrh 
na prijatie návratných zdrojov predkladať na schválenie mestskému zastupiteľstvu aj  
so splátkovým kalendárom. Termín stály. Po 6. Realizovať verejné obstarávanie za služby 
spojené so zberom, prepravou a zneškodňovaním komunálneho odpadu a drobného 
stavebného odpadu tak, aby zmluva s dodávateľmi služieb bola uzavretá najneskôr  
do 31.12.2024. Termín v texte. Po 7. Predložiť mestskému zastupiteľstvu návrh  
na zvýšenie príjmov rozpočtu mesta z bežných aj kapitálový nedaňových príjmov. 
Termín: pri predložení návrhu nového programového rozpočtu na rok 2025.  
Bod 8. V prípade nepriaznivého vývoja príjmov rozpočtu mesta okamžite na najbližšie 
mestské zastupiteľstvo predložiť návrh na viazanie výdavkov, na jeho prerokovanie  
a schválenie mestskému zastupiteľstvu. Termín v texte. Po 9. Ako súčasť návrhu 
programového rozpočtu predkladať v samostatnej prílohe investičný plán, zoznam 
všetkých investícií mesta nad 200 tis. EUR, ktoré sú rozpočtované v rozpočtových 
kapitálových výdavkoch za príslušný rok. Termín v texte. Bod 10. Od svojho schválenia 
v roku 2009 programový rozpočet mesta neprešiel vývojom a v súčasnej dobe nie je 
efektívnym nástrojom riadenia, ktorý by umožňoval jeho verejnú kontrolu. Pripraviť 
novú štruktúru programového rozpočtu s ohľadom na prioritné oblasti hospodárenia 
mesta a merateľné ukazovatele. Novú štruktúru navrhnúť tak, aby umožňovala verejnú 
kontrolu a participáciu verejnosti na tvorbe rozpočtu. Termín: návrh rozpočtu na rok 2025 
a plné zavedenie od rozpočtu na rok 2026. Bod 11. V zmysle záverov kontroly NKÚ 
zameranej na vybrané položky príjmov obcí, ktorá bola vykonaná v III. štvrťroku 2023 
a v I. štvrťroku 2024 a kontrolných zistení ÚHK v oblasti hospodárenia s majetkom mesta 
nasledovne: aktualizovať všetky nájomné zmluvy a doplniť v nich ustanovenia  
o uplatňovaní inflačnej doložky, fyzickou inventúrou upresniť neupotrebovateľný  
a prebytočný majetok mesta a navrhnúť ako ďalšie riešenie, vypracovať podrobný postup 
pri realizácii jednotlivých spôsobov nájmu, ktorý bude jednotný pre všetky organizačné 
útvary a organizácie, ktorých zriaďovateľom je mesto. Prehodnotiť všetky nájomné 
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zmluvy, ktoré boli schválené ako prípady hodné osobitného zreteľa. Termín 31.12.2024 
a stály. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme za návrh poslanca Matoušeka, 

opatrenia. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 23, proti: 2, zdržali sa: 4 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Poprosíme ešte pôvodný návrh. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pôvodný návrh. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje za 1. Záverečný účet  
a celoročné hospodárenie mesta Košice za rok 2023, po 2. Prídel do rezervného fondu,  
po B) prídel do fondu rozvoja bývania, po 3. Usporiadanie finančných vzťahov  
k štátnemu rozpočtu, po 4. Usporiadanie finančných vzťahov k rozpočtovým  
a príspevkovým organizáciám, ktorých zriaďovateľom je mesto Košice. V bode 4.1 
Finančné usporiadanie rozpočtovej organizácie, 4.2 Finančné usporiadanie rozpočtových 
organizácií, 4.3 Knižnica pre mládež, 4.4 Zoologická záhrada, bod 4.5 Psychosociálne 
centrum, bod 4.6 Správa mestskej zelene, bod 4.7 K-13. V bode 5.  Finančné usporiadanie 
poskytnutých účelových finančných prostriedkov pre mestské časti, bod 6. Stav fondov 
mesta o finančnom vysporiadaní v zmysle predloženého návrhu a schváleného 
pozmeňujúceho návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 37 -  za: 29, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 6/2 – pôvodný bod č. 36 
Informácia o výsledku kontroly vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej 
republiky vo veci Vybrané položky príjmov obcí číslo K04620231120 a o prijatých 
opatreniach 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 6/2  Informácia  

o výsledku kontroly vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky  
vo veci Vybrané položky príjmov obcí číslo K04620231120 a o prijatých opatreniach. 
Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som si prečítal výsledky kontroly NKÚ SR 

vo veci vybraných položiek príjmov obcí a som bol popravde zhrozený, dúfam, že 
počúvajú aj niektorí kolegovia, kontrolné zistenie NKÚ prvé, kontrolovaný subjekt 
nesplnil povinnosť vyplývajúcu zo štatútu mesta a zo zákona o majetku obcí tým, že  
pri uplatnení minimálnych finančných náhrad za užívanie majetku definovaným štatútom, 
resp. pri využívaní cien zo starších znaleckých posudkov neoveroval dodatočne, prípadne 
vôbec aktuálnosť cien tak, aby bola dodržaná zákonná požiadavka o určenie obvyklej 
výšky nájomného podľa § 9 ods. 9 zákona o majetku obcí v znení účinnom  
v posudzovanom období. Čiže my sme vôbec neoverovali, aké ceny dávame. Wow. 
Chcem poprosiť kolegov, aby ma nerušili svojím vystupovaním. Kontrolné zistenie č. 2, 
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kontrolný subjekt pri spracovaní podkladov k prerokovaniu a schváleniu školského 
majetku v jednom prípade navrhol nájomné v rozpore so Štatútom mesta Košice. Čiže 
my vlastný štatút dokážeme porušovať pri nájomnom. Kontrolné zistenie č. 3, 
kontrolovaný subjekt porušil zákon o finančnej kontrole tým, že nevykonal základnú 
finančnú kontrolu pred uzatvorením nájomných zmlúv k nájmu bytov, resp. nesprávne  
a neúplne vykonal základnú finančnú kontrolu. To je ešte teoreticky najmiernejšie z tých 
pochybení, ale kontrolné zistenie č. 4 NKÚ, čiže nie ja si to vymýšľam, konštatuje to 
NKÚ SR, nájomné zmluvy na byty neobsahovali výšku nájomného a výšku úhrady  
za plnenia spojené s užívaním bytu alebo spôsob ich výpočtu ako ustanovuje Občiansky 
zákonník. Čiže my sme dokázali prenajímať byty bez toho, že by zmluva obsahovala 
výšku nájomného? Wow. Ja z týchto kontrolných zistení som zhrozený. Rád by som počul 
názor pána kontrolóra, rád by som počul aj názor niektorých kolegov, lebo evidentne sa 
teraz zatajujú a mlčia. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán kontrolór, máte slovo. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Na väčšinu, na väčšinu kontrolných zistení, ktoré konštatoval 

NKÚ som upozorňoval v rámci kontrolných zistení z kontrol, ktoré vykonával Útvar 
hlavného kontrolóra. Čiže prakticky pre mňa to nie je nič nové, aj preto jednou z opatrení 
ku náprave nedostatkov v rámci celoročné hospodárenie, sú tam aj opatrenia, ktoré sa 
dotýkajú zistenie NKÚ. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Chcem potvrdiť vaše slová pán kontrolór, upozorňovali ste na to 

dlhodobo a musí povedať, že napr. aj pán poslanec Karaffa, ktorý je predsedom 
majetkovej komisie dlhodobo žiadal, takisto na komisie výstavby a dopravy pán 
Fedorkočko dlhodobo bojoval za to, aby sme spravili poriadok s bytmi. Vtedy sme boli 
označovaní za tých, ktorí politikárčia a škodia mestu. Teraz, keď to konštatovala NKÚ 
to, čo tu 3 roky tvrdíme, tak zrazu tu nastalo podozrivé ticho. Tak len poprosím aj 
novinársku verejnosť, aby sa týmito vecami zaoberali, aby si všímali ako je teraz zrazu 
ticho a kto reálne škodí mestu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dávam slovo pánovi riaditeľovi teraz, nech sa 

páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Dobrý deň. Ospravedlňujem sa, že pobehujem tu hore dole, ale riešim, 

by som povedal väčšie záležitosti ako tu politikárčenie okolo slovíčok, ktoré sú použité 
v správe. Ak by ste si prečítali tú správu NKÚ, tak by ste si prečítali, že sú tam aj zároveň 
poznámky, že mnohé úkony boli odstránené počas kontroly NKÚ, pretože sa jednalo  
o formálne sprocesovanie toho, kedy boli a keď otvárate tie veci, ceny o nájmoch bytu 
dopísané do zmluvy alebo akým spôsobom boli. Ceny bývania sú regulované, sú  
na maximálnych hodnotách, ide len o to, že vlastne tuná sa nejakým procesom prideľujú 
zmluvy, podpisujú, snaha bola vyjsť nájomcom maximálne v ústrety, pretože títo sa 
nachádzajú naozaj životy ťažkých situáciách, takže vlastne procesovali za úkony tak, aby 
sa mohli nasťahovať, čo najskôr. Úkony, ktoré tam boli, boli administratívneho 
charakteru, nespôsobovali finančné škody mestu a boli odstránené ešte počas kontroly 
NKÚ po odkonzultovaní toho, ako to máme správne spraviť. Čiže v tomto prípade by 
som nerobil z komára slona ako sa tu poniektorí snažia, ale bral by som naozaj, že 
kolegovia, ktorí túto agendu zastrešujú, pristupovali maximálne pro-klientsky a sociálne 
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cítiaci k žiadateľom o tieto jednotlivé nájomné byty a myslím, že kolegovia  
z majetkového mi to len alebo resp. sociálneho mi to len potvrdia to, čo som teraz povedal. 
Takže veľmi radi novinárom budeme odpovedať a ukážeme im, áno, ako sme tým ľuďom 
pomohli a nerobme z týchto vecí niečo, čo naozaj nie je.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, ak sa do diskusie nikto nehlási, 

poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: A ešte kolega ma tu upozorňuje, že súčasťou zmluvy je výpočtový list, 

áno, ktorý je súčasťou zmluvy. Tuná len suma nebola napísaná na krycom liste, aby sme 
nepreškrtávali veci a pod. Takže to je tá skutočnosť a keď sa naozaj chcem zaoberať 
objektívne zisteniami, tak bolo dobré prísť na MMK a spýtať sa. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrhová komisia. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov po a) berie na vedomie Informáciu o výsledku 
kontroly vykonanej NKÚ vo veci vybrané položky príjmov a o prijatých opatreniach 
a pod b) žiada primátora mesta Košice predložiť na najbližšie zasadnutie mestského 
zastupiteľstva návrh aktualizácie zásad hospodárenia s majetkom mesta Košice v rámci 
plnenia prijatých opatrení. koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 38 -  za: 26, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 6/3 – pôvodný bod č. 37 
Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov, Informatívna správa o činnosti konateľa 
a riaditeľa BPMK, s. r. o. a Odpočet činnosti povereného generálneho riaditeľa 
Dopravného podniku mesta Košice - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v rokovaní bodom č. 6/3 

Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov, Informatívna správa o činnosti konateľa 
a riaditeľa BPMK, s. r. o. a Odpočet činnosti povereného generálneho riaditeľa 
Dopravného podniku mesta Košice - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec Matoušek. 
Zapnite pána poslanca Matoušeka. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ale bol zmazaný pán Lörinc z toho, z poradia. Ja sa prihlásim tiež 

na konci, prepáčte mi, len ste mi zobrali teraz niť, čo som bol prichystaní, takže 
odhlasujem sa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak nasleduje pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcel najprv len poprosiť pani 

riaditeľku Správy mestskej zelene, vážne máme veľké, veľké, ja som bol aj osobne, 
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rozprával som s pánom námestníkom, takže v dobrom teraz chcem pripomenúť, že máme 
obrovské reklamácie hlavne na Kuzmányho sídlisku ku kosbe, ku kvalite kosby. Bolo mi 
vysvetlené, že je tam nejaká nová vysúťažená firma za 0,000003 asi centov, takže ono to 
asi trošku tak potom vyzerá tá kvalita, ale mňa do toho nič, však klobúk dole a chvalabohu 
tak šetríme, ale potom nech sa to neprejavuje na kvalite. Čiže chcel by som len poprosiť 
ozaj zvýšený dohľad. Občania, keď počúvajú, mi dajú za pravdu. Denne 20-30 ľudí nás 
bombarduje, že čo to bolo, že prehnalo sa sídliskom nejaká rota a sa to tvári, že je to 
pokosené, ale pritom. Takže verím, že to ešte nie nie je na konci a že to v rámci reklamácie 
dáte do poriadku. Verím tomu. Pani riaditeľka vopred ďakujem. A potom mám ďalšiu 
otázku na riaditeľa BPMK. Tam už to bolo, myslím, prejednávané aj na komisii, teraz 
neviem, či finančnej alebo ktorej. Neviem, či viete, že na Hrnčiarskej ulici existuje taký 
podnik, kde sa predávajú výrobky značky, že Porno. Porno. Doslova, že Por bodka no. 
Prosím vás, toto sa predáva, takéto produkty, sú to gastro produkty na Hrnčiarskej ulici 
v dome, ktorý spravuje BPMK, ktorý patrí majetok mestu a ktorý tento dom má slúžiť  
na remeslá, ale vyzerá, že slúži na niečo iné a plus sú tam veľké problémy, sa na to už 
poukazovalo. Tak by som chcel vedieť, kam sme sa posunuli z úrovne BPMK, vo dvore 
sú tam v podstate urobené nejaké úpravy, stavebné a zďaleka to asi vyzerá, že čo to nie 
je, čo tam má byť, ale je to skôr o niečom inom. Takže ja by som na to potreboval 
odpoveď. Pán riaditeľ o tom vie, my sme mali jednanie, len či sme sa posunuli v tejto 
veci nejako. Lebo už bolo, už sa to naťahuje takmer rok. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Navrhujem, aby si všetci riaditelia pamätali otázky 

a na konci budú odpovedať. Pán poslanec Krcho má procedurálny návrh. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Vážené kolegyne, kolegovia, dávam 

procedurálny návrh, aby sme v tomto bode postupovali trošku nejakým systematickým 
spôsobom a môj návrh je, aby vystúpili v krátkosti každý jeden riaditeľ mestského 
podniku v poradí tak, ako máme v materiáloch a po ukončení výstupu a po ukončení 
výstupu dáme následne otázky a znova vystúpiť ďalší a budú otázky. To znamená,  
1. je TEHO, 2. mestské lesy, 3. správa mestskej zelene, knižnica, BPMK a DPMK. Každý 
vystúpi, následne bude diskusia a ideme ďalej. Procedurálny návrh na takéto systémové. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Je to však nutné? Nie je lepšie, aby sme dávali 

otázky, nech si pripravia odpovede? 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Procedurálny návrh som povedal. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 39 -  za: 9, proti: 5, zdržali sa: 8 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol. Pokračujeme v diskusii. 

Nasleduje s faktickou poznámkou pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca.  

Ja naviažem na starostu Petrovčika, kolegu Petrovčika, čo sa týka Správy mestskej zelene, 
my sme si s pani riaditeľkou tu prítomnou rozobrali problematiku Sídliska Ťahanovce. 
To, aby občania Sídliska Ťahanovce vedeli, že o problematiku sa naozaj zaujímam a že 
mi nie je  nejako ukradnutá. Sú to dobehy vlastne, ide tá firma dokončiť tú kosbu a údajne 
je výber už novej firmy vlastne a už je vybratá. Takže vlastne bol by som veľmi rád  
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a budem veľmi rád naozaj, keď kosba bude kvalitnejšia, čiže keď kosba bude kvalitnejšia 
a bude prebiehať vlastne v prospech tejto MČ. Zaujímam sa o kosbu, diskutujeme, aj 
kritizujem, poukazujem, ale jednoducho tú kosu ja nezoberiem do ruky ako starosta  
a nebudem kosiť. Takže vlastne sme dohodnutí s pani riaditeľku, že urobí opatrenia,  
už aj urobila opatrenia, je výber novej firmy. Takže Ťahanovčania musia počkať, naozaj 
vydržme a bude to oveľa lepšie snáď. Takže už ďalšia kosba by mala byť lepšia a túto 
dobehneme tak aby, aby sme tie nedorobky dokončili a dobehli. Takže taká je situácia  
na Ťahanovciach.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djorjdevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Reagujem na pána 

Petrovčika, na kolegu poslanca. Avšak budem hovoriť aj v teoretickej rovine alebo  
vo všeobecnej. Vážení poslanci a týmto chcem aj takto poďakovať pánovi Lacovi 
Lörincovi, ktorý predložil opakovane môj návrh a teda uznesenie je platné, kde sme 
prelomili veto asistenčné právo primátora k bezkontaktnému vstupu na MMK, čo veľmi 
často využívame a tak isto aj do zriaďovateľských organizácii mesta a tým pádom vlastne 
ukazuje toto tu aj počet prihlásených, že vlastne my sme reality šou, hej, len nech ideme 
do Big Brother sa alebo do Vyvolených, ale niektorí fakt majú veľa voľného času, my 
máme do 17-tej zastupiteľstva, potrebujú sa tu zviditeľňovať, odbavovať sa atď. a vás 
poprosím, že keď máme dvere otvorené k štatutárom, potrebujeme tu verejne riešiť tieto 
veci? Ak áno, tak pokračujeme ďalej, hej, aj zajtra je deň, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Moja otázka bude smerovať na predstavenstvo 

DPMK, čiže na generálneho riaditeľa, na pána riaditeľa MMK Čopa a na pána 
poslaneckého kolegu, ktorý sedí v predstavenstve, ale najprv si, že vraj musím opýtať  
od predsedajúceho povolenie na premietanie na plátne, lebo mám aj názorné ukážky toho, 
čo budem hovoriť, čiže ak by bolo možné mi udeliť povolenie u technikov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže keď zapnete. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím techniku, aby zareagovala na túto 

požiadavku. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za umožnenie. Môžete začať iným obrázkom. 

Tak, môžeme začať iným obrázkom, aby to malo potrebnú dramatičnosť. Pf Hufty, 
Haiung 02023, Alvian 2321, Saifua 707, potom je Patrik Marty, môžeme predpokladať, 
že Slovák, Emerson Gonzalez, C.Part DJ, Amrita Čoučan, môžme ísť ďalej, Amir Khan, 
Lantoš Réka, možno z Maďarska, Gu Hajo 1, Aram Himvaz, Sara Orgevelo, Miss world 
dokonca, Prianka Čopra, Arainhaz, XS Anna Raisa, Amir Khan, môžeme ísť ďalej. Takto 
vyzerá Saifua 707, ktorého zjavne zaujíma cestovanie košickou DPMK. Môžeme ísť 
ďalej. Ksajingles, čiže Giles Onor Kevin Kop 77261 Tantu a nejaké arabské písmo, 
pravdepodobne z Pakistanu. Môžeme ísť ďalej. A tu sa dostávame k meritu veci. Chcem 
sa spýtať pánov z predstavenstva, čo myslíte, ktorý z týchto ľudí býva v Košiciach? A čo 
myslíte, ktorý z týchto ľudí bude využívať služby DPMK? Tu máte názornú ukážku ako 
za 150 USD si behom jedného dňa nakúpim 10 tis. sledovateľov na Facebooku  
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a na Instagrame. A tu sa dostávam k meritu veci. Lebo ja som prekvapením zistil, že môj 
poslanecký kolega, ktorý, nie je to nič osobné, akýkoľvek iný kolega by to bol, rovnako 
prezentáciu by som robil, má dohodu o vykonaní práce s DPMK na 300 EUR/mesačne 
brutto, aby som bol férový, pritom podľa mojich vedomosti a môže sa kľudne aj vyjadriť, 
keďže sedí v miestnosti, nemá žiadne vzdelanie v oblasti marketingu a nemá žiadne 
predchádzajúce skúsenosti z oblasti marketingu. Chcem sa opýtať pánov  
z predstavenstva, keďže minimálne dvaja ste podpisovali zmluvu, že na základe akých 
kritérií ste vybrali práve pána poslanca na marketingové služby DPMK? Či bol 
transparentný výber, prieskum trhu, či viete doložiť doklady k tomuto prieskumu trhu. 
A keď som konfrontoval na dopravnej komisii pána riaditeľa, chápem, že keďže sa vyzná 
v doprave, nemusí sa vyznať v marketingu, tak mi povedal, že pán poslanec ho ohúril 
počtom sledovateľov, ktorý mu ukázal a údajne stúpla sledovanosť profilu DPMK. Za čo 
ďakujem pánovi poslancovi, mohol to v rámci poslaneckej odmeny robiť aj zadarmo, ale 
ak si pozriete tie mediálne výstupy DPMK, dovolím si povedať, že sú na úrovni amatéra 
a tie dosahy, ktoré máme, sú nereálne. Cieľom marketingu každý jeden v podniku, keď 
platí za marketing, tak buď zvyšuje svoje obraty alebo si robí reklamu. A teraz názorne 
som vám ukázal profily,  ktoré sledujú profil DPMK a pána poslanca, čiže ako zvýšia 
predaje DPMK? Načo teda platíme ten marketing, keďže už v dobe existujú aplikácie, 
ktoré viete každého jedného človeka, ktorý má viac ako 10 tis. followerov preskúmať, či 
má followerov riadnych alebo nie. To som si spravil s pánom poslancom Djordjevičom  
a na Instagrame môžem konštatovať, že jednoznačne boli nakupovaných followeri  
tzv. boti, ktorí masovo sledujú akékoľvek profily. Keď to bolo vykonané na Instagrame, 
tak je obrovská pravdepodobnosť, že to aj na Facebooku, lebo sú prepojené tieto 
aplikácie. Takéto profily sú potom už navždy zničené a nemajú žiadny dosah, o čom 
svedčia aj čísla pána Djorjdeviča na Instagrame, Jeho súkromný Instagram ma vôbec 
nezaujíma. Ale zaujíma ma prečo, keď tvrdíme, že nemáme peniaze, sme v krízovom 
režime, zamestnávame poslanca a prečo platíme niekoho bez skúsenosti, aby nám robil 
amatérsky marketing zjavne s fejkovými profilmi. Ďakujem veľmi pekne za odpovede. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pani námestníčka. Som 

obmedzený časovo a veľmi som sa pobavil s pánom Lörincom a zároveň som mu vďačný, 
že aj on je mojim sledovateľom na Instagrame, aj keď de facto z toho nič nemám, ale pán 
Lörinc zabudol na jednu aj s jeho titulmi, zabudol na jednu podstatnú vec. Je rozdiel mať 
sledovateľa, ale keď má video alebo tzv. reels sledovateľov, čiže videnia, tak tieto fejkové 
profily ich nevidia. A posledný príspevok alebo ostatné alebo jeden z ostatných 
príspevkov napr. o umyvárke mal 25 tis. videní, ktoré ty pán starosta ani tvoj šéf pán 
Trnka nemáte dokopy spolu, čiže kľudne si merajme ako, hej vec a ďalšia vec. Nepýtal 
ste sa pán kolega, koľko som doniesol do marketingu klientov, že máme za 15 tis. 
reklamné tabule, že sú 2 električky oblepené, že som ako člen predstavenstva robil  
4 mesiace zadarmo. Vy viete len kydať, haniť. Tak povedzme, keď povieme a, povedzme 
aj . Čiže nemám sa za čo hanbiť, 211 EUR v čistom som pobral a k tomuto mesiacu 
končíme spoluprácu, 4 mesiace som robil funkciou člena predstavenstva zdarma,  
4 mesiace som pôsobil ako marketingový špecialista na čo mám titul MBA, čiže opäť pán 
Lörinc klamal alebo úmyselne zavádzal a ďakujem za konštruktívnu kritiku, polepším sa 
a zablokujem si tie krajiny, aby ma nesledovali Indovia, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 
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p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V podstate ja mám otázku len na riaditeľov tých 
mestských podnikov, ktorým skončil odpočet plnenia ich stratégie v roku 2023, či pre rok 
2024 a nasledujúce roky už majú nejakým spôsobom stratégiu, ktorou sa riadia minimálne 
pol roka. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Čiže na ktorých konkrétnych? Skúste byť 

konkrétny. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Minimálne Mestské lesy a Správa mestskej zelene, ktoré mali 

stratégiu ohraničenú rokmi 2019-2023 napr. Viem, že knižnica napr. už si tam dala nejaké 
strategické ciele na rok 2024, ale tu ma zaujíma, že či sú spracované tie strategické 
dokumenty pre jednotlivé organizácie pre nasledujúce obdobie 2024 a vyššie. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Takže, ak som si to ... ešte pán Petrovčik, 

nech sa páči. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Tak ja len chcem doplniť, tam bola jedna téma, tá zeleň a to kosenie 

a tá kvalita, druhá bola bytový podnik Hrnčiarska ulica a remeselník, ktorý predáva porno 
cez internet a ešte k tomu, k tej téme by som sa chcel opýtať, či vie pán riaditeľ, že sa tam 
aj vlastne tretej osobe prenajímajú tie priestory a ubytováva sa cez Airbnb. To ma 
zaujíma. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, ja som si zapísala otázky na jednotlivých 

riaditeľov. Čiže prvého by som poprosila pána konateľa BPMK. Je tam otázka od pána 
poslanca Petroviča a pardon, pána poslanca Petrovčika, inú neevidujem zatiaľ. Nech sa 
páči. 

 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Dobrý deň všetkým. K Hrnčiarskej ulici určite preberáme tento 

problém. Bolo to spomínané na pondelkovej finančnej komisii. Môžem momentálne  
k tomu len dodať, že 100 ľudí 100 chutí. Takže pozrieme sa osobne na to, že tam pán 
predáva a čo tým myslí tým názvom. Čo sa týka tých stavebných úprav, bol vyzvaný, aby 
nám zdokladoval, aby sme to posúdili, či je to v súlade so zmluvnými vzťahmi a  
so zmluvami, ktoré sú platne uzavreté. Hrnčiarsku ulicu riešime ako jeden celok. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: A ešte to prenajímanie? 
 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Aké? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: To prenajímanie pán Petrovčik. Hej? Dobre. 

Dobre, dobre, ďakujem pekne. Poprosím pani riaditeľku Správy mestskej zelene, keby 
mohla prísť tu k nám. Tam boli otázky od pánov poslancov Ihnáta, Petrovčika. Nech sa 
páči. 

 
p. Popríková, riaditeľka SMsZ: Dobrý deň prajem. Teda ja sa vrátim trošku k tomu koseniu, 

pretože nemôžem povedať, že to nie je pravda. Pasovali sme sa s neskutočne veľkým 
problémom, čo sa týka vysúťažených firiem minulý rok a čo sa týka Starého Mesta, tam 
bol trošičku nás zaskočilo to že, že smrť si nevyberá, odišiel nám dodávateľ, zomrel 
dodávateľ tesne pred začatím kosby. Čiže my sme nevedeli nastúpiť s  kapacitami, keďže 
toľko ich nemáme, museli sme teda a obratom zabezpečiť verejné obstarávanie na tie 
lokality, ktoré nám ostali neobsadené. A vysúťažil to dodávateľ, ktorý, ja verím, že ďalšou 
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kosbou a ďalšou kosbou bude dobrý, pretože tam vidíme veľkú snahu, ale je to pravda, 
že evidujeme nedostatky, sankciujú sa tie nedostatky, ale viete, to, že ja niekomu udelím 
sankciu a ho budeme finančne trestať, tak mne to nerieši problém v teréne. Čiže skúsime 
a sú prístupní, vidno na nich, že majú snahu tú prácu robiť dobre, takže dajme im šancu, 
čo sa týka toho Starého Mesta a veľký problém bol, čo sa týka Sídliska Ťahanoviec 
a Sídliska Dargovských hrdinov. Zo súťaže vyšiel dodávateľ, ktorý mal veľké oči, si 
myslel, že kosiť to je a pokosím, hej, lenže to kosenie, to treba jednak to treba dobre 
pokosiť, jednak to treba pohrabať a jednak to treba odviesť. A všetko je to v tej jednej 
cene. Ja cenu neurčujem, preto je to verejná súťaž, čiže s tou cenou mi prídu dodávatelia. 
Aj keď sme stanovili predpokladanú hodnotu zákazky, mnohé tie firmy ktoré, ktoré 
vysúťažili, išli pod túto úroveň. Čiže ja mu nemôžem povedať, že ty si dal cenu 0,0 príklad 
hovorím, 0,05 a ja mu nemôžem povedať, ale vieš, tak budeš to kosiť za 0,07, lebo to je 
lepšia cena pre teba. To neexistuje také niečo. Čiže áno, včera sme vysúťažili nových 
dodávateľov pre sídlisko Dargovských hrdinov, nového dodávateľa pre Sídlisko 
Ťahanovce, aj keď terén si bolo obzrieť 7 spoločností, prihlásila sa jedna na Dargovských 
hrdinov aj pri tom, že o hlavný ťah na sídlisku Dargovských hrdinov nikto nemal záujem, 
čiže to ostane v našej kompetencii. Verím, že to budeme zvládať a máme nového 
dodávateľa na Sídlisko Ťahanovce. Je to staronový dodávateľ, ktorý sa prihlásil,  
v minulosti bol veľmi kvalitný a dobrý dodávateľ, takže verím, že budem spávať kľudne 
aj ja. Lebo verte mi, to nebolo jednoduché. Čiže to, čo sa týka kosenia myslím si, že tým 
pádom som odpovedala pánovi starostovi Starého Mesta, aj čo sa týka pána Ihnáta a aj 
Dargovských hrdinov. A ďalšia, ďalšia otázka bola, či mám nachystanú nejakú stratégiu. 
Bez, aj keď končila tá stratégia do roku 2023, samozrejme bez plánovania a posunu 
dopredu to nejde. Čiže určite máme spracované úlohy, dielčie úlohy na aj na tento rok  
a nejakú víziu na 4 roky zase dopredu. Naše vízie, čo chceme urobiť a vlastne, aby sme 
sa vedeli posúvať. Samozrejme tým hlavným naším cieľom je, aby na vedeli budovať tie 
odborné zložky našej organizácie, aby sme ozaj vedeli pôsobiť a nie iba, čo sa týka mesta, 
ale aj mimo Košíc v rámci Slovenska aj navonok a ako odborná inštitúcia. Boli sme tento 
rok v Piešťanoch, kde sme prezentovali náš dokument starostlivosti o dreviny, boli tam 
odborníci z Čiech z vysokej školy Brna, kde vysoko hodnotili trebárs prácu našich 
dokumentaristov, čo som, čo som, čo som veľmi rada a dokonca Bratislavčania ktorí, 
ktorí túžia po takom dokumente ako spracovávame my, tak vyjadrili teda obdiv teda. 
Neviem, myslím si, že všetko. Ak sú ešte nejaké otázky, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, zatiaľ ďakujeme. S faktickou poznámkou, 

pán riaditeľ chce zareagovať ešte na vyjadrenie pani riaditeľky. Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. By som sa chcel nielen pani riaditeľke, aj 

ostatným riaditeľom, ale prioritne pani riaditeľke veľmi poďakovať, ako zvládla tú 
kritickú situáciu, ktorá nastala. Naozaj po tej výnimočnej situácii, keď sme prišli  
o dlhoročného obchodného partnera alebo dodávateľa služieb. Platí to, čo sa bavíme  
o zimnej údržbe, resp. letnej údržbe. Samozrejme tá kvalita môže byť, len na to musíme 
vyčleniť viacej peňazí. Dneska máme nastavený model, ktorý hovorí, že je to kombinácia 
výkonov vo vlastnej réžii a doplnenia externými službami. Je to nastavené tak, aby sme 
ten prvotný nával, ktorý príde vlastne začiatkom mája, vedeli zvládnuť tak, aby sme 
vedeli pokosiť ten výbuch zelene, ktoré nastane vlastne prvou kosbou, maximálne druhou 
kosbou. Tento rok je špecifický, sami to vidíte, vysoké teploty, vysoká vlhkosť spôsobuje, 
že tráva rastie extrémnym spôsobom, je to výnimočný rok. Zároveň si treba uvedomiť, že 
pre tých ľudí, ktorých máte na to kosenie, ak ich zoberiete do trvalého pracovného 
pomeru, musíte ich udržať v pracovnom pomere celý rok, pretože vlastne tí šikovní dobrí 
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kosci nebudú čakať, aby ste si ich zasa najali na tú sezónu kosenia. Dnes to máme 
nastavené tak, že tých ľudí naozaj využívame na kosenie a v ďalšej časti roka na údržbu, 
čistenie, zimnú údržbu. Ale tak ako sami vidíte, aj tá zima sa nám mení a v zime máme 
pre nich preto ručné čistenie, tú ručnú čistotu, údržbu podstatne menej výkonov, ktoré 
môžeme dávať. Preto je ten zámer tak, aby sme si tie činnosti, ktoré nie sú odborne 
viazané a ktoré naozaj sa dajú takýmto spôsobom doplnili z tohto externého prostredia. 
Myslíme si, že teraz, ale aj tie firmy vidia, že aký je štandard, ktorý my požadujeme a že 
tá najnižšia cena nie je zárukou ich úspechu, ale že to musí byť kombinácia prijateľnej 
ceny a kvality a v takom prípade majú šancu na dlhoročnú spoluprácu. Takže to je 
k tomuto, by som povedal a čo sa týka tých stratégií, tak áno, so všetkými aj tam, kde 
končí, máme stratégie, pretože tieto slúžia ako podklad pre biznis plán alebo finančný 
plán pre nasledujúci rok. Je súčasťou schvaľovaného rozpočtu, či už je to  
pri príspevkových alebo rozpočtových organizáciách a pri obchodných spoločnostiach je 
to samozrejmá súčasť vlastne finančných plánov schvaľovaných predstavenstvom  
na nasledujúci rok. Takže vlastne tie odpočty sú. S obchodnými spoločnosťami  
sa stretávame na dvojtýždňovej báze, s rozpočtovými organizáciami alebo príspevkovými 
na mesačnej báze a tieto veci idú takto. Takže áno, môžem garantovať, že sú aj tieto 
náležitosti. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Budeme pokračovať faktickými 

poznámkami. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Ja 

som bol prihlásený na pána riaditeľa BPMK ešte. Tam sa chcem opýtať vlastne pána 
riaditeľa nevidím ho tu, ale okej, dúfam, že ma počuje. Chcem sa opýtať na zdieľané 
parkovisko vlastne, ktoré BPMK bude obhospodarovať alebo má obhospodarovať. Čiže 
sa to rieši a chcem vedieť ako sa to rieši vlastne, lebo naozaj chýba tu zdieľané parkovisko 
na tie auto vraky a tie autá, ktoré nespĺňajú podmienky prevádzky na cestné komunikácie. 
Ďakujem za odpoveď. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK Riaditeľ tu nie je, ale môžem zodpovedať, ale áno môžem zodpovedať. 

V priebehu verejného obstarávania sme zistili, že nám tam chýba ešte geologický 
prieskum, takže museli vlastne pozastaviť verejné obstarávanie, čakáme na doplnenie 
vlastne technickej dokumentácie pre tento objekt a po doplnení technickej dokumentácie 
bude nanovo vyhlásená verejná súťaž. Zároveň viete, že vlastne BPMK má dneska 
doplnené a funkčnú službu odťah vozidiel, čiže aj v spolupráci s MČ a MsP vieme tieto 
dlhodobo odstavené vozidlá, vraky odstrániť z ulíc. Zatiaľ ich umiestňujeme  
na parkovisko, ktoré máme dočasné a verím, že vlastne v priebehu leta bude dotiahnutý 
proces verejného obstarávania tak, aby sme sa mohli pustiť potom následne do výstavby 
tohto špecializovaného alebo určeného parkoviska. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Máte to ťažké pani riaditeľka 

s kosením, to uznávam, to máme všetci, takže držím palce. Chcem sa len opýtať, že 
niekedy v minulosti tu padla aj informácia, že Správa mestskej zelene už si kosí teda 90 
% in house samostatne. Dnes hovoríte, že Dargovských hrdinov a minimálne Ťahanovce 
to kosíte externou firmou. Čiže vedeli by ste nám pomenovať, povedať teda ten pomer 
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externe a interne, koľko to je teraz? 50 na 50? Odhadom. 40 na 60? Ďakujem veľmi 
pekne. 

 
p. Popríková, riaditeľka SMsZ: Neviem odkiaľ máte tú informáciu, ale nikdy to takto nebolo. 

60 na 40. 40 % sú dodávatelia. Dodávatelia tam súťažíme tie ťažšie terény samozrejme, 
svahy, pretože tam je to komplikovanejšie, čiže toto sa súťaží a tie ľahšie plochy, proste 
tých 60 % ostáva u nás. Ale chcem podotknúť, ja by som veľmi rada kosiť viac, čo sa 
týka tých % vlastnými kapacitami, pretože jednak vieme promptnejšie nastúpiť a aj to 
viem inakšie teda zmanažovať, len ja nemám priestory, kde by som vedela fungovať  
s väčším počtom zamestnancov. Ja akútne potrebuje priestory na Dargovských hrdinov, 
akútne potrebujem priestory na Dargovských hrdinov, teda na Ťahanovciach. My sme  
v jednej miestnosti na Ťahanovciach, kde je čatár, kde je 7 zamestnancov aj s náradím. 
Čiže my sme tam ozaj v stiesnených podmienkach a ak by som chcela rozšíriť teda počet 
zamestnancov, veľmi dobre viete, nemôžem dať ženy s chlapmi dokopy. Potrebujem 
sociálky, potrebujem záchody zvlášť na určitý počet zamestnancov. Čiže vedela by som 
si to predstaviť aj v inom pomere, ale potrebujem mať podmienky. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Budeme pokračovať faktickými. Pani 

poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Reagujem... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pardon ešte trošku vám zoberiem čas, potom ho 

nastavíme, ale chcem opýtať alebo sa ubezpečiť, teda viem, že máme schválenú 
prestávku, ale dokončíme bod, hej? Nech sa páči. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Reagujem 

na pani riaditeľku Popríkovú. Problém s kosbou sme mali aj na sídlisku Železníky, 
Turgenevova, Lomonosova, viem, že tam dodávateľ nepoznal terén, áno, je to kopcovitý 
terén. Chcela by som sa opýtať, či tam tiež bude výmena dodávateľa, resp., že či sa nám 
to zlepší. To je jedna vec a druhá vec, možno by bolo do budúcna vhodné, keby MČ 
Správa mestskej zelene dala skôr trošku možno vedieť, ako naskytne sa ten problém, že 
je problém s dodávateľom, že nie je dodávateľ alebo že zomrel alebo taká nečakaná 
situácia. Ďakujem. 

 
p. Popríková, riaditeľka SMsZ: Ja som všetkých informovala, že je problém s dodávateľom  

a vy tieto lokality, ktoré ste menovali, to bol dodávateľ, ktorý zomrel, čiže tam došlo  
k výmene tohto dodávateľa. Akurát, že je nový, takže sa musí naučiť jednoducho. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja reagujem na pána riaditeľa, 

teda vieme svorne ako poslanecký zbor dostať do mailov všetky nové strategické 
dokumenty týchto organizácií, keďže je tu garancia, že ich, že sú vyhotovené. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. Stráca poradie, lebo nesedí 

na mieste. Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pani riaditeľka, ja by som 
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sa chcela opýtať, či je o vašej potrebe, kolegovia, môžem vás poprosiť, o potrebe 
priestorov počujem prvýkrát napr. aj konkrétne na Sídlisku Ťahanovce, že či ste požiadali 
o súčinnosť vedenie MČ, lebo ja si myslím, že možno by sa našli nejaké vhodné priestory 
a som presvedčená o tom, že pán starosta by vám vyšiel v ústrety. Takže či taká 
komunikácia bola. Ďakujem. 

 
p. Popríková, riaditeľka SMsZ: Áno, pýtala som sa. Bola som jak s pánom starostom, s pani 

prednostkou, tak isto sme riešili priestory na Dargovských hrdinov s pánom starostom 
teda. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ak pani poslankyňa 

Slivenská pozná takéto priestory, vie aj s hygienou, WC, sprchami, všetko komplet, nech 
to povie. Čiže nech povie presne priestor, miesto, kde ona vidí tento priestor.  
Nie populisticky tu hovoriť. No samozrejme, že je. A pýtam sa pani poslankyňa 
Slivenská, naozaj, aj tu vedeniu hovorím, kde takýto priestor vy vidíte. Povedzte teraz tu 
a idem tam, budem tam mlátiť, biť a jednoducho budem chcieť ten priestor. Povedzte, 
kde sa nachádza. Nie populisticky kecať. Poprosím vás, kde je ten priestor. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím pána povereného, pána povereného 

generálneho riaditeľa DPMK, aby prišiel odpovedať na otázku pána poslanca Lörinca. 
Bola otázka na pána riaditeľa DPMK ohľadom marketingu. Nech sa páči. Prípadne pán 
poslanec, môžete zopakovať otázku? Pán poslanec Lörinc.  

 
p. Danko, poverený generálny riaditeľ DPMK: Dobrý deň, ďakujem. Netušil som, že už 

nasledujeme. Okej, nie, otázku asi nebude nutné opakovať. Som presvedčený, že som si 
ju zapamätal pomerne dobre, zvlášť keď ako je už pravda, ako povedal pán poslanec  
a pán starosta, už sme sa o tom rozprávali aj na dopravnej komisii v pondelok na túto 
tému, takže v podstate len zopakujem viac-menej to, čo som vravel. Áno, my nemáme 
momentálne v rámci tých všetkých úsporných opatrení, ktoré tu máme a šetríme alebo že 
ušetrili sme, kde sa dá, prepustili sme už takmer každého, koho sme mohli. Nemáme 
dneska nikoho to nejakým spôsobom riadil bohužiaľ ani ten Facebook. Do budúcna si 
uvedomujem, že je to pomerne problém. Dneska ľudia sú asi viac, jak som myslel, 
zalepení na sociálnych sieťach. Ja napr. až tak intenzívne nie. V každom prípade je to 
problém, my nemáme na to kapacity, my máme jednu hovorkyňu a to je všetko a táto 
pritom ešte sa snaží administrovať Facebook viac-menej v rámci toho, čo robí, odpovedá 
na rôzne tie dotazy, ktoré tam sú, monitoruje to v priebehu dňa, takže to je tá jedna 
pracovná sila. Viac nemáme nikoho na tieto na tieto účely. Áno, zazmluvnili sme  
pred 4. mesiacmi pána Djordjeviča, ja som podpísal tú dohodu, čiže pokiaľ je treba 
povedať, ale kto podpísal, bol som to samozrejme ja ako generálny riaditeľ už počas doby, 
keď bol členom predstavenstva. Podľa môjho názoru veľmi aktívne sa zapájal do tých 
sociálnych sietí. Je to tak, že na jednej strane možno, ale tak videl som tie, áno, ukazoval 
mi pán Djordjevič tisíce a tisíce zhliadnutí. Áno, díval som sa na to aj komplexnejšie, on 
napr. veľmi intenzívne propagoval aj miesta vodičov električiek, miesta elektrotechnikov, 
vodičov autobusov, dnes po dlhej dobe máme naozaj trošku lepšiu situáciu a asi 16 ľudí 
v kurze. Do akej miery je to samozrejme výhra alebo výsledok práce pána Djordjeviča, 
neviem, či to niekedy niekto odmeria, ale rozumiem tomu všetkému, čo hovoríte.  
A na záver k tomu chcem len povedať, že ten človek sa snažil, ako doniesol aj nejaký 
reklamných partnerov, ale bol za mnou pred chvíľkou pán Djordjevič, vravel mi, že chce 
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to ukončiť, lebo že mu to je nepríjemné. Takže asi hej, no a do budúcna to zase nič nemení 
na tom, že v rámci predstavenstva si budeme musieť sadnúť a začať riešiť aj tu vec toho 
Facebooku a tých sociálnych sietí. Dnes na to naozaj nemáme nikoho a je to cítiť a asi 
máte pravdu pán starosta, keď poviete, že tie veci, ktoré tam sú, sú na úrovni amatérskej. 
Áno, sú asi hej, neplatíme si na to žiadnych špecialistov a asi by sme do budúcna mali. 
To je asi všetko, čo by som tejto téme snáď chcel alebo mohol povedať. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne. S faktickou poznámkou pani 

poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Reagujem na pána poslanca 

Ihnáta. Neviem prečo vždy pri výstupe používate emócie hnevu alebo frustrácie alebo 
neviem, čo to máte. Skúste si to potom dodatočne ešte raz pozrieť, ten môj výstup, lebo 
ja som na vás ani neútočila, ani som vás nekritizovala, pýtala som sa riadne otázku pani 
riaditeľky a dali ste mi odpoveď, že pravdepodobne žiadne priestory na Ťahanovciach 
nemáme. Tak dobre, ja si dám tú námahu a napriek tomu, že nie som starostka, tak si 
vyhľadám, lebo sú aj komerčné projekty k dispozícii, aj priestory MČ. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ospravedlňujem sa, tu som na scéne. Pán 

riaditeľ prepáčte, hovorili sme o Sídlisku KVP a teraz a tak, ako pán kolega Lörinc nebol 
voči mojej osobe osobný a hovoril o faktoch, tak chcem počuť fakt, či Sídlisko KVP, 
ktoré si drzo, bezočivo inštalovalo svoje vianočné osvetlenie, áno svoje, teda majetok MČ 
na stĺpy verejného osvetlenia a napojili sa na elektriku načierno, čiže ste čierni 
odberatelia, ste zlodeji, hej, zaplatili ste to dodnes? Teda MČ KVP. Lebo áno, ideme  
do toho, že Djordjevič má 210 EUR. Naozaj, keď pán kolega Lörinc bude mať pokoj  
na duši, vrátim tie peniaze, keď mi povie, že nech vrátim. Dúfam, že aj on vráti čo berie 
duplicitné a triciplitné platy aj mestského poslanca, aj poslanca kraja, pritom dovolenku 
si v tej dobe nevypisuje a jeho práca je nulitná okrem pár žvástov a podpichuje. 0 bodov. 
Takže pán riaditeľ, zaplatila KVP za elektriku teda dopravnému podniku, keď už si 
nalievame čistého vína. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ, chcete odpovedať? Dobre budeme. 

Pán poslanec Karaffa má procedurálny návrh. Pán poslanec Karaffa má procedurálny 
návrh. Poprosím techniku. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Kolegovia, poprosím vás. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Vzhľadom na pokročilú hodinu a asi... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: ...a vyššiu teplotu v tejto miestnosti, kde sa nám zase prehrieva 

software, takže ja navrhujem, aby sme ukončili možnosť prihlasovať sa do rozpravy aj  
s faktickými poznámkami. Nech dobehnú tí prihlásení, aby sme z tohto bodu nerobili 
nejaké väčšie zábavné predstavenie ako sme toho dnes svedkami. Pán poslanec Ihnát, 
chcem ťa poprosiť tiež aj potom o vecný príspevok. Ďakujem. Čiže procedurálny návrh 
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znie, ukončiť možnosť prihlasovať sa do rozpravy aj faktickým poznámkami a títo 
prihlásení dobehnú. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 40 -  za: 23, proti: 2, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Takže poprosím vás ešte trošku 

pozornosti nech dokončia diskutujúci, nech ešte niektorí riaditelia odpovedia, aby sme 
mohli mať prestávku. Poprosím pán poslanec Djordjevič. Takže nasleduje, počkám. 
Ďakujem. Pán poslanec Knap. 

 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Keď môžem. Ďakujem pekne. Ja by som mal na pani 

riaditeľku Popríkovú, zo strany občanov MČ Juh, konkrétne vnútrobloku Turgenevova, 
Lomonosova, zhruba pred mesiacom tam bol odovzdaný projekt vnútrobloku. Súčasný 
stav je taký, že zmizol v tráve. Zmizol v tráve vo výške, že prakticky nevidno už ani 
prvky. Keď by bolo možné začať tú kosbu aj tam, pretože naozaj je to problém. Projekt 
nemá ani jeden mesiac a výška trávy je tam enormná, hej. Takže je to podnet zo strany 
občanov. Druhá vec alebo druhý bod, ktorý by som mal, tak keď si ešte pamätáte  
v lokalite Jarmočná nebola zriadená karanténna stanica pre zvieratá, konkrétne pre psy 
a mačky, na komisiu výstavby sme v priebehu týždňa dostali vlastne podnet od záujemcu 
prevádzkovať krematórium na Jarmočnej pre zvieratá menšieho a stredného vzrastu  
po úmrtí, že by na Jarmočnej vzniklo prvé krematórium pre zvieratá 300 m od centra 
mesta. Takže ja skôr dávam taký podnet, či to nemôže ísť na periférium mesta, buď  
do oblasti Hanisky, kde tá stanica je pre živé zvieratá alebo za krematóriom mesta, mohla 
by tú činnosť poprípade robiť aj spoločnosť, ktorá má na to oprávnenie alebo, prosím? 
No nie, ja hovorím o tom, čo je požiadavka na Jarmočnú. Dobre, ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Na pani riaditeľku Popríkovú. Chcem ju poprosiť, aby sa konečne skosil 

ten vnútroblok Čínska ulica a tá správa alebo tá zmluva o správe vlastne, aby bola realitou 
a aby sme to dali do poriadku. Naozaj to nebolo asi kosené ani raz, hej, ešte, takže vás 
poprosím pani riaditeľka, aby sa to skosilo vo vnútrobloku Čínska ulica. Teraz sa vrátim 
k pani Slivenskej. Ja som myslel, ja som bol v tom, že pani Slivenská má nejaký návrh, 
určitý návrh riešenia, by som povedal, umiestnenia Správy mestskej zelene alebo 
zamestnancov Správy mestskej zelene. No nemala, čiže z toho vyšlo, že nemá, že ona sa 
ešte len pozrie. Treba povedať, povedzme si analýzu. Sú tam školy, ZŠ, ktoré majú 
sprchy, aj kvôli telovýchove, športu, atď. Nevpustia tam Správu mestskej zelene ako 
zamestnancov, aby to mali bunku alebo stredisko. V žiadnom prípade. Jediné, čo som 
uvažoval alebo sme s pani Beátou Zemkovou uvažovali, bol miestny úrad. Lenže na 
miestnom úrade sa začína pracovať od 8:00 hod., jedna stránka veci. Ani naši údržbári  
sa neprezliekajú v miestnom úrade, majú zvlášť bunku, garáž tzv. majú, čiže to je priestor 
a neviem si predstaviť vlastne, si neviem predstaviť vlastne, že úrad by bol vlastne 
pracovisko Správy mestskej zelene. To ja si neviem ani predstaviť, hej, to je jediná 
možnosť na Sídlisku Ťahanovce, ktorá by bola alebo potom v nejakej bytovej jednotke, 
že nejaký sused by ich tam ako zobral ako bunku a tam by boli. To hovorím teraz ako  
zo srandy, ale ako nereálne, ale reálny stav jednoducho je podľa mňa tam zatiaľ 
neriešiteľný. Ak má niekto nejaký návrh, že naozaj pozná takýto priestor a ten vlastník 
toho priestoru je prístupný zriadiť tam bunku Správy mestskej zelene, zvlášť ženy, zvlášť 
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muži ako hovorí pani riaditeľka, zvlášť sprchovanie žien, zvlášť sprchovanie mužov, 
berme, ideme. Ale keď niekto takéto niečo pozná, nech to povie. A ak nie, tak potom 
naozaj sa tu o ničom bavíme, čiže Dominik Karaffa, toto čo rozprávam teraz, je 
konštruktívna pripomienka, to nie je útok. To je konštruktívna pripomienka. Ja som bol 
na tom, že pani Slivenská, keď už rozpráva v diskusií, že má návrh nejakého riešenia, má 
predstavu o nejakom priestore a len treba ho doriešiť. Nemala žiaden, žiadnu predstavu, 
čiže vlastne len sa táralo do vzduchu a jednoducho ona zistí, že kde by sa dalo. Ja som 
zvedavý, čo ona zisti a si dám majzla na to, čo ona zistí. Lebo ja hovorím, že jediná 
možnosť by snáď bola miestny úrad, čo to nepripadá v úvahu. To nepripadá v úvahu. 
Hovorím všetko. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny návrh. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pani námestníčka. Vzhľadom na to, že tu už 

poslancov zaujíma kto, kde sa sprchuje, tak dávam návrh procedurálny a to v znení, že 
by sa ukončila diskusia aj vrátane týchto dvoch prihlásených pánov a teda aby sme rovno 
pristúpili k hlasovaniu. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 41 -  za: 8, proti: 8, zdržali sa: 8 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh prijatý nebol, pokračujeme. Pán 

poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi, môžem poprosiť pán kolegu. Ďakujem veľmi pekne 

za slovo. Ja by som chcel poďakovať všetkým riaditeľom mestských organizácií za to, že 
vôbec chodia na to zastupiteľstvo a vydržia nás počúvať, lebo niekedy sa hanbím za to 
ako to tu prebieha a zas úprimne poviem, že niekedy aj sám na tom nejaký podiel mám. 
A minulý rok som absolvoval vďaka možnosti, ktorú som dostal od pána riaditeľa 
pracovné stretnutie v Bratislave a keby ste videli a počuli, čo tam v tej Bratislave robia, 
akým spôsobom sa pozerajú aj na nás a ako nás na začiatku vnímali, že tá Správa mestskej 
zelene niekde na východe v Košiciach teda bohviečo nebude a aj keď majú veľa peňazí, 
lebo tam im MZ dalo na založenie komunálneho podniku veľa peňazí, ale ešte stále to 
know how a tie zabehnuté systémy nemajú a s obdivom sa pozerajú na nás, čo tu 
dokážeme. A ja to hovorím preto lebo, lebo počuť takúto v podstate pochvalu od ľudí  
z iných miest a to sa netýka len Správy mestskej zelene, to sa týka napr. aj ZOO, aj ďalších 
organizácií, je niečo pekné, čo tu veľmi v tom zastupiteľstve nezazneje a nad čím by sme 
sa mali zamyslieť. Aj dnes tu padla debata, respektíve diskusia k príspevkom do jednej  
z organizácií a mne to tak vyčítajú v KFA, že keď tam sedím v tom KFA, že mal by som 
sa v MZ byť viacej za KFA. Lenže ja som ako mestský poslanec, ktorého majú zaujímať 
všetky mestské podniky, tak ako majú záujem mať problémy vo všetkých MČ, nielen tej 
Terasy, za ktorú som bol zvolený. A ja vás chcem poprosiť, aby ste na to mysleli, že 
skutočne musíme sa na všetky problémy pozerať tak komplexne a snažiť sa a z toho, čo 
máme vlastne pokryť tie základné potreby, ak teda naviac nemáme primerane všade. 
Nieže niekde ma osloví myšlienka, tak tam pustíme aj 1 mil. a niekde v podstate niečo 
nefunguje, tak to necháme tak. Pred nejakým časom boli medializované záchody,  
resp. sociálne zariadenia na dopravnom podniku. Podľa mojich informácií došlo  
k náprave a už je to v podstate celé zrekonštruované, čiže chcem, aby táto informácia 
odznela, že tí ľudia, to vedenie nato reflektovala a dali tieto veci do poriadku. Takže ešte 
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raz sa všetkým štatutárom napriek tej finančnej situácii a napriek možno aj tým 
medziľudským vzťahom, ktoré tu sú v zastupiteľstve, chcem vám poďakovať za to akú 
prácu robíte a že to vydržíte aj vtedy, keď nemáte podporu ani možno vo vlastných radoch 
a ani priamo v zastupiteľstve. Takže ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Len pokúsim odpovedať pánovi poslancovi 

Djordjevičovi. Problematika osádzania vianočného osvetlenia tu bola riešená, vniesol to 
aj pán Karaffa, keď si pamätám, vtedy MMK nás vyzval, aby sme dali počet svietidiel  
a typy svietidiel. My sme dali počty toho vianočného osvetlenia. Jedná sa o LED 
osvetlenie, čiže odber je minimálny. Vtedy bolo vypočítané, že nebolo to v tisícoch EUR, 
tak ako tvrdili niektorí poslanci, ale vyšlo, že odber KVP za vianočné osvetlenie 
180 EUR. A 180 EUR sme poslali MMK s tým, že ja som povedal, že to zaplatím aj  
zo svojich peňazí, lebo to išlo pre ľudí a odvtedy som nemal žiadnu komunikáciu z MMK. 
Ak teraz MMK oživí tú komunikáciu 180 EUR zaplatíme, nie je problém. Pokračujeme 
tak, ako 20 rokov predtým sa robilo na KVP a samozrejme máme externú firmu, ktorá 
nám osádza vianočné osvetlenie a pokiaľ viem, vždy sú v komunikácií s DPMK, o tom 
vedia. Neviem si predstaviť, že MČ načierno osádza vianočné osvetlenie, ktoré vidia 
všetci. Ak vymyslíme iný proces, tak to bude fajn. Chcem len podotknúť, že mne nevadí, 
že DPMK robí marketing, ak by ste mi povedali, že ste robili prieskum trhu a z toho sa 
vám, oslovili ste 10 firiem a nijaká sa vám neozvala a vyšiel z toho pán poslanec 
Djordjevič, nepovedal by som vám ani pol slova. Mne vadí, že zjavne, keď nereagujete  
a snažíte sa to bagatelizovať, tak ste ho vybrali na priamo,  kvalita je pochybná a ja osobne 
si myslím, že člen predstavenstva DPMK ako veľmi dôležitého podniku mesta Košice, 
nemal by sa jeho úspech obmedzovať na to, že zdieľal status o vodičoch na Facebooku  
a že išiel po ceny na ples, ktoré potom doniesol, lebo ich darovali iní ľudia. To sú za mňa 
veci, ktoré má robiť bežný referent, nie člen predstavenstva. Od členov predstavenstva 
očakávam systematické riešenie problémov hromadnej dopravy v Košiciach. Električky 
nenakúpené, autobusy nakúpené nové, klesajúci počet cestujúcich, o čistote vozidiel  
sa môžeme baviť, mám plno fotiek, ale je to veľmi zlé a stále nám klesá ten trend. Čiže 
toto očakávam od členov predstavenstva, nie to, že budú zdieľať statusy o tom, že 
hľadáme vodiča. To vie robiť každý jeden poslanec bez akýchkoľvek pravidiel,  
bez akejkoľvek marketingovej stratégie. Ako nehnevajte sa, ale na tom tí ľudia nie sú  
a chcem povedať aj tu verejne, že ak je potreba v DPMK, tak možno aj touto diskusiou 
sa dozvedia nejaké malé marketingové firmy za 200-300 EUR dostanete človeka, ktorý 
sa 2-3 hod. denne bude venovať alebo spraví 3 statusy do týždňa a myslím si, že dosiahne 
rovnaké číslo, ak nie väčšie, ako pán Djordjevič. Čiže celé to nie o tom, či to robil pán 
Djordjevič, alebo Jožko Ferko, celé je to o tom, či ste to vybrali transparentne a či si dali 
každému rovnakú šancu. Lebo možno pani poslankyňa Blaškovičová by písala lepšie 
statusy a mala viacej videní, keďže známa osobnosť a krajšia dokonca. A toto povedala 
pani Blaškovičová, nie ja. Ja súhlasím. Čiže celé to je o tom, pán riaditeľ. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme všetky príspevky 

všetkých prihlásených, ukončujem rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

§ 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov berie  
na vedomie spracovaný dokument „Odpočet plnenia stratégie predložený riaditeľmi 
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mestských podnikov, Informatívnu správu o činnosti konateľa a riaditeľa BPMK s.r.o.  
a odpočet činnosti povereného generálneho riaditeľa Dopravného podniku mesta 
Košice“. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 42 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý. 

- - - 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Vyhlasujem 30 min. prestávku. Stretneme sa tu 
presne 17:05. Poprosím vás, aby ste nemeškali. 

 
- - - po prestávke - - - 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Haló, haló, potrebujeme ešte dvoch. Kolegovia 

poslanci z chodby, z vestibulu. 
 
Bod č. 7 
Návrh na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušení 
existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby - pokračovanie 
rokovania o prerušenom bode 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže nech sa páči, budeme pokračovať bodom 

6/3 Odpočet plnenia stratégie mestských, pardon, prepáčte, ďakujem. Bod č. 7 Návrh  
na postup a súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušení 
existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby. Ide o bod, ktorý 
pokračuje z rokovania, kedy sme tento bod prerušili a ja by som, keďže som 
predkladateľom ja, tak by som chcela trošku vysvetliť, že medzi tým sa uskutočnilo 
stretnutie medzi odbornými referátmi oddelenie sociálnych vecí MMK sa stretlo  
s odborom sociálnych vecí na úrade KSK z iniciatívy mesta, došlo k pracovnému 
stretnutiu a myslím si, že bolo veľmi podnetné a osožné. Dohodli sa, že sa dohodnú ako 
sa hovorí, že budú hľadať riešenia na to, aby sa tie dopady rozhodnutia KSK zmiernili 
pre našich obyvateľov, ktorí si požiadali o túto službu a boli presmerovaní z poradovníka 
KSK na mesto. Takže v tomto duchu by som predniesla uznesenie, ktoré ste obdržali dnes 
mailom, ktoré sa málinko líši od toho pôvodného, ale predsa len berieme na vedomie  
aj to, že prebiehajú rokovania. Tak mi dovoľte, aby som ho predniesla. Návrh  
na uznesenie mestského zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 
zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 
zákona 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov po A. nesúhlasí  
po 1. So spôsobom optimalizácie sociálnych služieb KSK, ktorý má negatívne dopady  
na dostupnosť pobytových sociálnych služieb pre seniorov na území mesta Košice,  
po 2. S okamžitým zrušením existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej 
služby v zariadeniach pre seniorov, ktoré sú súčasťou zariadení sociálnych služieb  
v pôsobnosti KSK v meste Košice. Po B. berie na vedomie iniciatívu mesta Košice 
zameranú na zmiernenie negatívnych dopadov optimalizácie sociálnych služieb KSK  
na dostupnosť služieb poskytovaných v zariadeniach pre seniorov na území mesta Košice. 
Návrh na súčinnosť pri utlmovaní sociálnych služieb v pôsobnosti KSK a rušenie 
existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie sociálnej služby a po 3. berie  
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na vedomie informáciu o začatí rokovania na úrovni odborných útvarov KSK a mesta 
Košice. Po C. žiada primátora mesta vykonať opatrenia na zmiernenie negatívnych 
dopadov optimalizácie sociálnych služieb KSK na existujúce poradovníky žiadateľov  
o poskytovanie sociálnej služby zariadení pre seniorov formou realizácie zámerom  
s cieľom zvyšovania kapacít budovania nových centier pre seniorov a tým aj zvyšovania 
dostupnosti pobytových sociálnych služieb pre seniorov. Termín 2024, 2025, 2026. 
Koniec návrhu a otváram k tejto téme diskusiu. Nech sa páči. Pani poslankyňa 
Adamčíková. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcela pani námestníčka 

opýtať, kedy bolo to stretnutie dátumovo a kto bol účastný toho stretnutia? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani vedúca oddelenia sociálnych vecí. Ako som 

povedala, prebehlo na úrovni odborných referátov, odborných oddelení. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Áno. A termínovo? Pretože poviem, prečo sa to pýtam. 

Pretože na komisii sociálnej minulý týždeň sme mali ešte pôvodný návrh uznesenia. Čiže 
preto sa pýtam, že prečo až tak neskoro, tzn., že včera sme dostali tento nový návrh. 
Potom ďalšia moja otázka je, aká je iniciatíva mesta na to zameranie na ten negatívny 
dopad a na optimalizáciu, aké sú výstupy z toho alebo na čom ste sa dohodli a chcela by 
som spýtať, aké opatrenia má mesto pripravené alebo s akými bodmi vystupovalo smerom 
voči VUC-ke teda voči KSK? A tretia otázka, či bod C. je vlastne tá Gerlachovská a toto 
má byť ako jedno z riešení na rozšírenie tých pobytových služieb alebo máme aj nejaké 
iné vízie alebo plány do budúcna ako si poradiť s tými poradovníkmi, pretože ľudí bude 
pribúdať a stav je zatiaľ dosť zlý. Takže toľko by som zatiaľ. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, začnem od konca. Áno, ráta sa tam, presne 

jedno z riešení má byť aj tá Gerlachovská. Čo sa týka toho znenia uznesenia, keďže je to 
živý dokument a my sme stále v komunikácii s KSK, ja som mala nejaký rozhovor  
aj s pánom predsedom, aj s pánom riaditeľom po zastupiteľstve KSK, kde sme to ešte 
posunuli do nejakej ďalšej spolupráce. My sme ich požiadali, aby nám ponúkli nejaké 
riešenie. Celá naša požiadavka je o tom, aby sa tie dopady zjemnili, zmiernili, chceme 
aby ten poradovník nebol zrušený celý a naraz, ale možno postupne nejakým systémom. 
Nechám slovo pánovi riaditeľovi a následne pani vedúcej oddelenia sociálnych vecí. Tak 
opačne, najprv pani vedúca. Nech sa páči. 

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ďakujem pekne za slovo. Rokovanie bolo  

v piatok 14.06., teda po tom, čo už bol uzatvorený program MZ. Z toho dôvodu je materiál 
pôvodný. Dohodli sme sa na tom že, ale to je obsahom tohto materiálu, že v horizonte  
do jedného mesiaca nám predložia kolegovia z KSK iný návrh, ktorý, kompromisný 
návrh, o ktorom sa budeme ďalej rokovať. Čiže presne tak, ako pani námestníčka 
povedala, dohodli sme sa, že sa dohodneme. Z toho dôvodu sme aj čakali nejakú dobu, 
ale dodnes sme ďalší návrh nedostali. Neuplynula ešte tá doba a áno, to zmiernenie 
dopadov spočíva v tom, že máme tuná projektový zámer na Gerlachovskej, ktorý chceme 
zrealizovať. Problém je ale v tom, práve preto je to v zastupiteľstve, že výzva, ktorá je 
aktuálne otvorená sa pre nás nehodí. Že zasa sa nám stáva to, čo sa nám stalo v Krásnej, 
že žiadna výzva, ktorá je vyhlásená, sa nehodí na to, aby sme tento projekt podali. Tiež 
sme to popisovali v tomto materiáli. Ide o to, že pôvodná výzva nebola stavaná  
na nadstavbu a prístavbu, teraz sa tá výzva zrevidovala a teraz je možné realizovať 
nadstavbu a prístavbu, ale nie je možné stavať zariadenia, aké my sme projektovali.  
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Je možné stavať nízko kapacitné zariadenia s kapacitou do 12, čo nám nevyrieši situáciu. 
Takže áno, ten bod C. je Gerlachovská. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tak, ako tu kolegovia povedali, áno, pri počte 12 osôb obsadenosť je to 

z dlhodobého hľadiska ekonomicky neudržateľné tak, ako sme to v minulosti riešili aj  
pri Krásnej. V každom prípade hľadáme, diskutujeme a je otvorená téma vlastne ako nájsť 
externé zdroje na objekt práve Gerlachovskej. To, čo je podstatné je, že máme stavebné 
povolenie, takže vieme začať okamžite a treba sa vlastne rozhodnúť, či naozaj sa do toho 
nepustiť, aj napriek takejto situácii a vzhľadom na takúto situáciu aj formou naozaj 
kapitálových investičných prostriedkov. Druhá vec je a toto bude ďalej táto téma 
pokračovať, pri Gerlachovskej by sme nemali končiť vzhľadom aj na túto skutočnosť, že 
naším cieľom je, že tipujeme ďalšie objekty, kde by sme do budúcnosti mohli sa pustiť 
do práve do technickej prípravy, ale naozaj sa musíme pripraviť na to, že tie výzvy, ktoré 
momentálne vychádzajú, nie sú šité pre potreby mesta, resp. náležitosti, ktoré by mali 
vlastne pokryť túto časť. Myslím si, že MČ má svoje skúsenosti práve tiež, lebo niečo 
podobné si tak isto snaží riešiť vo vlastnej réžii a práve naráža na to, že práve tieto 
sociálne služby alebo tieto pobytové služby je ťažko financovať práve z týchto výziev. 
Naším cieľom je komunikovať s riadiacim orgánom tak, aby sme im vysvetlili naše 
skutočnosti, aby sme im vysvetlili, aké máme objekty, aké máme praktické skúsenosti  
z tej Krásnej a nasmerovať ich k tomu, aby tá výzva bola uspôsobená nielen pre mesto 
Košice, ale pre iných zriaďovateľov, ktorí by takéto objekty chceli stavať alebo 
prestavovať z tej existujúcej infraštruktúry. 

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ešte by som mohla... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Možno jednu vetou, keď ste si všimli možnože 

sa vám zdá, že to riešenie rozložené na 3 roky je zdanlivo dlhé, ale musím povedať, že ak 
by sme pristúpili na to, čo si želá KSK, že preberieme všetky poradovníky a dáme tých 
ľudí do poradia na Garbiarsku na koniec, tak čakajú dlhšie ako 3 roky. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Kundrát má procedurálny návrh, 

nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som si prešiel to uznesenie a nie úplne som 

za všetkých z tých bodov, ale určite by som chcel podporiť výstavbu Gerlachovskej, takže 
dávam procedurálny návrh na rozdelenie hlasovania v týchto bodoch, aby sme hlasovali 
zvlášť za A, zvlášť za B a zvlášť za C. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujte o tom, aby sa hlasovalo  

za jednotlivé body osobitne. 
 
Hlasovanie č. 43 -  za: 17, proti: 2, zdržali sa: 4 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý. Nech sa páči, 

pokračujeme v diskusii. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Adamčíková. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Čiže keď som správne 
pochopila, tak v podstate výstup z toho stretnutia medzi samosprávnym krajom a mestom 
nie je, hej? Že sa čaká vlastne. Čiže neriešil sa ešte ani poradovník, nevieme vôbec, že čo 
ďalej zatiaľ. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Už som to povedala, som to povedala, dali sme 

požiadavku, aby sa ten proces zjemnil, zmiernil, aby bol pomalší, aby nám 200 ľudí 
nenechali bez poradia v poradovníku naraz. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre. Čiže mesiac, 30 dní majú na to, 

aby sa vyjadrili. Tak? Správne? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: 14 dní. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Koľko? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Stretla som sa s pánom predsedom a s pánom 

riaditeľom a sú ochotní s nami rokovať aj skôr v tejto veci. Takže máme sa skontaktovať 
a budeme to riešiť čo najskôr.  

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ja, ak by som mohla ešte jednu vetu, keď už sa 

takto konkrétne bavíme, tak kolegovia z KSK nám sľúbili, že toto sa už nezopakuje, že 
takto sa nebude konať, že každá zmena, ktorá bude alebo každá racionalizácia, ktorá bude 
mať dopady na mesto Košice, budeme o nej vedieť skôr. Takže na tomto sme sa dohodli 
a z toho vlastne vyplynulo, že sú si vedomí, že ten postup nebol celkom kóšer a nebol 
voči mestu korektný. Takže sú ochotní sa baviť a sú ochotní prehodnotiť dokedy tie 
poradovníky udrží VUC-ka a budeme vlastne riešiť ľudí do iných poradovník ... od konca, 
nie od začiatku, ale od tých, čo poslední dali žiadosť. Takže, ale nemáme ešte žiaden 
návrh, pretože nemali mandát povedať nám záver, museli prepočítať, prehodnotiť  
a dohodnúť sa s kolegami, takže na toto čakáme. A ja sa teším, že sú ochotní sa baviť aj 
skôr. Zrejme, zrejme sa niečo rysuje. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Dve veci k tomu. Prvá, 

ja si myslím, že práve zriedenie na Gerlachovskej ulici by riešilo aj problém  
MČ Košice - Sever so zariadením opatrovateľskej služby na Ťahanovských riadkoch, 
ktorý už je pomerne vypuklý, ale chcel som sa spýtať predkladateľov návrhu, v uznesení 
je termín 2024, 2025, 2026. Neviem, to je že ... nerozumiem úplne tomu stanoveniu 
termínu, keby ste mi to mohli vysvetliť. Ďakujem. 

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Vysvetlím. Ak ste si všimli v návrhu alebo v tom 

materiály je pomerne vysoká suma na realizáciu výstavby alebo rekonštrukcie nového 
zariadenia. Tam je to zhruba 4,5 mil. vrátane zariadenia, takže toto sme rozkladali  
do rozpočtu na 3 roky. Tak to bolo aj s Krásnou. Počítame s rozpočtom, pretože v tomto 
momente žiadne výzvy vhodné pre nás nie sú. Tá, čo je otvorená nie je a nevidíme, že by 
bola nejaká tendencia otvárať výzvy, do ktorých by sme vedeli vojsť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som, pani Dudová, nepoužil tú frázu, ktorú 
ste použili, že  ospravedlnili sa nám, že postup nebol korektný a nebol kóšer ...  

 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Neospraved...to som nepovedala. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...a že jednali bez nášho vedomia, to je v zázname, 

čiže voči tomu by som sa chcel veľmi ohradiť. Rozprával som s pánom Bilčákom aj 
s pánom Palcom, ktorý bol účastný stretnutia a prezentujú ho diametrálne odlišne od toho, 
čo vy teraz tu hovoríte, ale som rád, že sa bavíte a že nájdete riešenie. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, neospravedlnili, ale priznali chybu. Tak to 

pomenujeme, dobre? 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Ja zopakujem, čo som povedala. Že dohodli sme 

sa, že idú a prehodnotia svoje návrhy. Čiže tým pádom nepriamo povedali, že ten postup 
nebol kóšer, že sú ochotní sa baviť. Ja som nepovedala ani jednou vetou, že by sa 
ospravedlnili. Nikto sa nám neospravedlnil. Sú ochotní prehodnotiť a nemali mandát, aj 
to som povedala. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja som rád, že máme takúto 

tému sociálnych služieb, ktorá je potrebná a potrebujeme to riešiť a som rád, že 
poskytujeme služby zariadenia opatrovateľskej služby na Ťahanovských riadkoch a že 
máme pripravený projekt a stavebné povolenie na objekt na Gerlachovskej. Pevne verím, 
že v blízkej dobe sa nám podarí urobiť už prvé kroky k tomu, aby sme začali možnože aj 
stavať a možno to rozetapizovali alebo v nejakých etapách aj získali externé finančné 
zdroje zo strany mesta. Aj keď nie, tak aj vlastnými finančnými zdrojmi to riešili, pretože 
je to potrebné a vieme veľmi dobre ako sa nám vyvíja demografická krivka, takže 
potrebujeme sa o tých seniorov postarať a druhej strane som aj veľmi rád, že nám KSK 
ukázal cestu ako sa komunikuje a ako sa komunikuje so seniormi v meste, keď 190 ľudí 
nám dali na mesto. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán poslanec Lörinc je prihlásený? 

Dobre?  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Áno.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len trošku, týka sa to sociálny služieb, že mali sme dlhoročný 

problém so senior domom na sídlisku KVP, ten projekt asi poznáte, je to zatiaľ neúspech. 
Ale podarilo sa nájsť súkromného investora, ktorý chce postaviť unikátne zariadenie, kde 
budú poskytované sociálne služby a postaví nám to pre mesto prakticky zadarmo, pre MČ 
zadarmo a momentálne tu stojí na vyjadrení ÚHA a mesta Košice, ktoré nevieme z akého 
dôvodu nechce povoliť inú výstavbu ako v súčasnosti tam je 2-poschodová. Pritom MČ 
s tým nemá problém, investor to chce celé zaplatiť. Čiže chcel by som poprosiť pani 
námestníčka, lebo vy sa tak venujete téme sociálnych služieb, aby sa na to pozrela. Bola 
škoda, keby sme prišli o investora na Sídlisku KVP, ktorý nám postaví sociálne zariadenie 
zadarmo a poskytne túto službu pre ľudí, na rozdiel od tých zariadení, ktoré staviame  
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v meste a chceme z vlastných peňazí, čo ja považujem za úplne zlé manažérske 
rozhodnutie, hlavne v dobe, keď na sociálne zariadenia sú eurofondy. Čiže prosím stavať 
sociálne zariadenia po vzore Krásnej je zlé manažérske rozhodnutie a upozorňujem na to. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pani poslankyňa 

Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Reagujem na pána 

poslanca Lörinca, na pána starostu. Chcela by som sa opýtať, že či tá budova, ktorá má 
byť na dom pre seniorov je vo vlastníctve mesta alebo MČ alebo KSK na tom KVP, čo 
má byť prerobená.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak toto je otázka skôr na štatutárov MČ. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. A predávate tú budovu alebo dávate  

do nájmu? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Toto bola otázka na? 
 
p. Dudová, vedúca oddelenia sociálnych vecí: Gerlachovská je majetkom mesta a na KVP 

Drocárov park je v súčasnej dobe majetkom KSK a áno, či, majetkom MČ a áno, vieme 
o tom zámere. Pôvodne majetok bol odovzdaný MČ s tým, že sa tam malo stavať 
zariadenie, ktoré malo, pre seniorov, ktoré malo pôvodne kapacitu nejakých 17. 
Medzitým sa 3-krát zmenil zákon, zmenili sa možnosti, takže bol pán Bača aj u mňa, tak 
nakoniec sa má byť zariadenie s kapacitou nejakých 12 a bývanie pre seniorov. Nemám 
ten pocit, že by ÚHA s tým nesúhlasilo. Viem, že bolo rokovanie s ÚHA a viem, že sa 
dohodli a mám taký pocit, že bol pán Bača aj s pánom riaditeľom. Bol. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať. Čiže ak sú ešte nejaké otázky 

na pani Dudovú, nech sa páči. Ak nie, tak by som ukončila rozpravu v tomto bode. 
Ďakujem pekne. Ďakujem pekne pani vedúca. Poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Takže sme obdržali 

ešte okrem pôvodného jeden návrh a k tomu bol procedurálny návrh, že sa má hlasovať 
osobitne. Takže budem prednášať návrh na osobitné hlasovanie. Budú to 3 hlasovania. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov po A. 
nesúhlasí so spôsobom optimalizácie sociálnych služieb KSK, ktorý má negatívne 
dopady na dostupnosť pobytových sociálnych služieb pre seniorov na území mesta 
Košice. Po 2. S okamžitým zrušením existujúcich zoznamov žiadateľov o poskytovanie 
sociálnej pomoci v zariadeniach pre seniorov, ktoré sú súčasťou zariadení sociálnych 
služieb v pôsobnosti Košického samosprávneho kraja v meste Košice. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 44 -  za: 17, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Môžeme pokračovať. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalšia časť návrhu. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie 
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iniciatívu mesta Košice zameranú na zmiernenie negatívnych dopadov optimalizácie 
sociálnych služieb KSK na dostupnosť služieb poskytovaných v zariadeniach  
pre seniorov na území mesta Košice. Po 2. Návrh na súčinnosť pri utlmovaní sociálnych 
služieb v pôsobnosti KSK a rušení existujúci zoznamov žiadateľov o poskytovanie 
sociálnej služby a po 3. Informáciu o začatí rokovaní na úrovni odborných útvarov KSK 
a mesta Košice. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 45 -  za: 23, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Poprosím, pokračujte. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov žiada primátora mesta Košice vykonať 
opatrenia na zmiernenie negatívnych dopadov optimalizácie sociálnych služieb KSK  
na existujúce poradovníky žiadateľov o poskytovanie sociálnych služieb v ZpS formou 
realizácie zámerov s cieľom zvyšovania kapacít, budovania nových centier pre seniorov 
a tým aj zvyšovania dostupnosti pobytových sociálnych služieb pre seniorov. Termín 
roky 2024, 2025, 2026. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 46 -  za: 21, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, tzn., že za pôvodný sa už 

hlasovať nebude. Ďakujem pekne. 
- - - 

 
Bod č. 7/1 
Návrh na zmenu programového rozpočtu mesta Košice 2024 - riešenie havarijnej situácie 
na majetku mesta Košice v správe MČ Košice – KVP 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať ďalej bodom č. 7/1 Návrh  

na zmenu programového rozpočtu mesta Košice 2024 - riešenie havarijnej situácie  
na majetku mesta Košice v správe MČ Košice – KVP. Predkladateľom je pán poslanec 
Matoušek. Tak mu tým pádom teraz odovzdávam slovo. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Úvodom si dovolím prečítať najprv návrh 

uznesenie a potom dôvodovú správu. Návrh na zmenu programového rozpočtu mesta 
Košice. Ja viem, prečo to takto urobím, aby som bol prichystaný a prečítam najprv návrh 
na uznesenie a vysvetlím návrh na uznesenie, z čoho vyplýva tento návrh na uznesenie, 
hej. Takže návrh na zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2024, riešenie 
havarijnej situácie na majetku mesta Košice v správe MČ - Sídlisko KVP. Text uznesenia: 
Mestské zastupiteľstvo schvaľuje účelový transfer pre MČ - Sídlisko KVP na opravu 
strechy škôlky na Bauerovej č. 1, 040 23 Košice, vo výške 83 203 EUR, krytie účelového 
transferu z rezervného fondu. Teraz si dovolím to špecifikovať bližšie. Bežné výdavky. 
Zvýšenie sumy v položke Program 7: Služby občanom, Podprogram 5, Funkčná 
klasifikácia 06.2.0 - mestské časti v kategórii 640 - bežné transfery (účelový transfer  
pre MČ – Sídlisko KVP) o 83 203 EUR pod doplneným bodom č. 2. Finančná operácia. 



107 

Zníženie sumy v položke: Príjmy, prevod prostriedkov z peňažných fondov - rezervný 
fond o 83 203 EUR. Ďakujem pekne, pokračujem ďalej. MČ – Sídlisko KVP na základe 
zmluvy o zverení nehnuteľného majetku mesta do správy č. 852 z roku 2007 zo dňa 
31.07.2007 vrátane jej dodatku č. 1 má zverenú nehnuteľnosť budovu bývalej MŠ  
na Bauerovej č. 1, zapísanú na LV 965 a parc. č. 3302 nachádzajúcu sa na k. ú. Grunt. 
Budova bola zverená uznesením MZ v Košiciach č. 1601 zo dňa 27.04.2006 za účelom 
správy údržby a využívanie pre potreby MČ v súlade so zákonom č. 138/1991 Zb.  
o majetku obcí v znení neskorších predpisov, Štatútu mesta Košice a interných predpisov 
MMK. MČ - Sídlisko KVP na vlastné náklady zabezpečuje bežnú údržbu, opravy  
a odstraňuje drobných havárií vzniknutých na zverenom majetku. Aj napriek pravidelnej 
údržbe a opravám dochádza vplyvom času k strate odolnosti budovy, k strate schopnosti 
udržať teplo v interiéri a zvyšovanie energetickej náročnosti. Budovu bývalej MŠ MČ 
prenajíma nájomcom, ktorí poskytujú služby obyvateľom MČ a ktorí neustále atakujú 
MČ na riešenie takto degradovanej budovy. Aktuálny stav priestorov začína byť kritický 
a zdravie ohrozujúci najmä v nasledujúcich priestoroch, kde sa tvoria plesne, drevené 
okná nepriliehajú, nedajú sa otvárať a dochádza k úniku tepla. Prehľad závažných porúch, 
strata hydroizolačných schopnosti stredného plášťa, zatekanie vody do vnútorného 
objektu, výrazné poškodenie drevených okien, opadávanie povrchových vrstiev 
obvodových konštrukcií a pôvodných elektrických rozvodov, zdravotechniky, vody 
a kanál, rozvodov vykurovania. Prehľad závažných porúch z pohľadu biologických 
patogénov. Prerastanie koreňov inovatívnych náletových drevín a burín do priestoru 
medzi odkvapovým chodníkom a soklom budovy. Rozrušenie a trvalé poškodenie muriva 
omietky a obkladu budovy. Prítomnosť rastlín v bezprostrednej blízkosti budovy zvyšuje 
vlhkosť prostredia a múrov, z nich zdraviu škodlivých plesní a húb, poškodenie fasády. 
Pokračujem ďalej. MČ – Sídlisko KVP v snahe zachrániť zatekaniu vody do objektu  
a tým zabrániť pokračovaniu degradácie budovy  pri nových častiach a ostatné 
konštrukcie navrhujem primárne zamerať sa na opravu a rekonštrukciu strešného plášťa 
a výmenu pôvodných drevených okien. Pre rok 2023 bude dôležité, 2025, bude dôležitá 
rekonštrukcia elektrických rozvodov, napojenia budovy na fotovoltaický zdroj rozvodov 
zdravotechniky a rozvodov na vykurovanie a zateplenie obvodového plášťa.  
MČ - Sídlisko KVP, oddelenie výstavby  majetku primárne pripravuje projektovú 
dokumentáciu na riešenie havarijného stavu a vyčíslila predpokladaný náklad na opravu 
strešnej krytiny na výšku 150 tis. EUR. Pokračujem ďalej. V zmysle toho, aby sme 
nevytvárali precedens a nežiadali len tak tieto účelové prostriedky, dovolím si prečítať 
dôvodovú správu z akého dôvodu žiadame tieto finančné prostriedky na krytie tejto 
opravy strechy. MČ Košice – Sídlisko KVP bola uznesením MZ v Košiciach v rámci 
rozpočtu na rok 2023 schválených 546 446 EUR na plnenie kompetencií podľa § 21 a 23 
Štatútu mesta Košice, tzn. tieto dva paragrafy špecifikujú nad rámec ostatných veľkých 
MČ, čo vykonáva MČ a táto suma, ktorá predstavuje 545 tis. bola na pokrytie týchto 
daných kompetencií, ktoré má MČ v správe. V rámci tretej zmeny rozpočtu zo dňa 
21.12.2023 však primátor mesta Košice túto sumu znížil na sumu 463 243 EUR,  
čo predstavuje zníženie finančných prostriedkov na vyššie uvedené kompetencie o sumu 
83 203 EUR a to napriek tomu, že ku koncu roka 2023 ich MČ na základe platného 
uznesenia o schválení rozpočtu na rok 2023 už vynaložila. Čiže to je taký stručný prehľad 
o tom, z akého dôvodu žiadame tieto finančné prostriedky ako účelový transfer,  
tzn. chápeme zníženie tej čiastky a poníženie a podielových daní o sumu 15 % v celkom 
rozsahu za určitú skrivodlivosť voči ostatným veľkým MČ a preto sa snažíme 
vykompenzovať túto našu opravu strechy tou sumou, ktorú si myslíme, že nám bola 
neoprávnene zobratá v rámci podielových daní. Ďakujem pekne. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči do diskusie. Pán poslanec, pán 
poslanec Ihnát. Pán poslanec Géci má procedurálny návrh. Nie? Nie. Dobre. Pardon. Pán 
poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Ja som sa tak zamýšľal 

vlastne, lebo som si pozorne vypočul ten návrh pána kolegu Matouška. Veľmi, veľmi 
dobrou správou cestou vedie ináč ako pán riaditeľ, lebo my máme tiež tak isto v správe 
pasáž, čiže máme pasáž od Katky vlastne až po zdravotné stredisko a treba povedať, že 
tá strecha a zatiekla čiže, čiže zateká tá strecha a už je načase vlastne z rezervného fondu 
vybrať tieto peniaze a transferom nejaké peniažky dostať. Čiže toto bol návod na to, 
fantázia, ďakujem pán poslanec Matoušek, ako naozaj, lebo som ani nevedel, že sa to dá 
takto. Takže touto cestou sa vydáme aj my. Tam to nebude veľa, okolo 100 tis., takže to 
nie je veľa. Takže ďakujem veľmi pekne, no a môžeme v diskusii pokračovať ďalej, 
ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pánovi kolegovi a nechápem prečo sa 

vysmieva z tak vážnej situácie, pritom sa pravidelne zapája do aktivít na KVP, lebo tvrdí, 
že tam mám rodinu. Pán Ihnát, tento nápad bol ináč nápad vašej prednostky, pani 
Zemkovej, ktorá sa za to postavila, že to máme urobiť. Čiže vysmievate sa nápadu vašej 
prednostky? A chcem sa opýtať ešte k jednej veci. Vy ste taký rovný a spravodlivý 
človek. Ako je možné, že MČ KVP dostala porovnateľné finančné prostriedky  
za Ukrajincov ako MČ Ťahanovce, čo je zhruba 340 tis. EUR a nám mesto krátilo  
221 tis. EUR a vám 140 tis.? Čiže rozdiel 83 tis. Sú obyvatelia KVP menejcenný ako 
obyvatelia Ťahanovce? Alebo vy za takúto skrivodlivosť sa postavíte a zahlasujete? 
Normálne, vyjadrite sa. Vás vyzývam na kameru, či podľa vás toto je fér a či vy ako rovný 
chlap ste za to, aby občania Sídliska KVP boli menejcenní a dostali menej peňazí ako 
Sídliska Ťahanovce. Lebo aj Juh dostal porovnateľné prostriedky a nebolo im krátené  
o 221 tis. EUR ako nám. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Prosím nehádajte sa za mnou. Ďakujem. Ja mám  

také trošku déjà vu, lebo pamätám si, pán poslanec Ihnát, prosím. Pamätám si, ako sme 
na konci volebného obdobia so zaťatými zubami schválili uznesenie, aby sme dali peniaze 
na dofinancovanie tej plachty na Juhu. Viete, čo myslím. Stálo to nenormálne peniaze. 
Nemyslím si, že účinok je taký, aký je. Potom tu prišiel návrh, že teda dajme peniaze  
na skate park, pretože už sme dali na Juhu atď. Ja tento materiál nemôžem podporiť 
a vysvetlím aj prečo. Aj my na Západe sme mali podobný problém, zateká nám to od tej 
budovy oproti a tak isto sme museli z vlastného rozpočtu vynaložiť finančné prostriedky. 
Dámy a páni, organizácie, ktoré majú zverený majetok, majú podľa štatútu povinnosť  
sa oňho aj starať. Tu je potom otázka, aké finančné prostriedky za roky boli vynaložené 
a akým spôsobom ste sa o to aj starali. A teraz tu poviem ako mestský poslanec, ja som 
to rozprával, myslím, že pred nejakou hodinou, my z toho rozpočtu a pri tých všetkých 
požiadavkách, ktoré máme, nemôžme urobiť taký trhací kalendár, že teraz potrebujeme 
tu dáme tu, potom tam dáme tam a potom budeme kričať na predsedajúcich, teda na ten 
predsednícky stôl,  že nedali do Visit-u a do ďalších organizácií, lebo nie je z čoho. Čiže 
ak ten majetok je zverený, správca majetku alebo je v nájme, musí nájsť prostriedky  
na to, aby sa oňho vedel postarať. Ak to nevie, tak potom jednoducho je potrebné ten 
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majetok odovzdať. Len ja sa obávam, že ak pôjdeme touto cestou, že nebudeme sa o tie 
majetky starať a potom tie MČ ho začnú húfne vracať alebo pýtať si peniaze, no neviem, 
či je toto tá správna cesta a aj samotné mesto má problém sa starať o svoje nehnuteľnosti, 
pretože na to peniaze nemá. Čiže ja preto tento materiál nepodporím, pretože v rýchlosti, 
keď som si to prečítal, nenašiel som tu nejakú zmienku, koľko ste do toho objektu 
investovali za ostatné roky. Takže možnože a to teraz netvrdím pán poslanec Lörinc, že 
je to nejaká vaša vina ako starostu, boli aj nejakí predchádzajúci starostovia a vy ste len 
nejaký štafetový kolík zdedili, ale v podstate ako MČ ste zodpovedný ako správca 
nehnuteľnosti sa o to nehnuteľnosť starať. A to neplatí teraz, to hovorím, že lebo riešime 
prípad KVP, ale to platí pre všetkých správcov majetku a nestačí len v určitom momente 
potom prísť a povedať, no tak ľaľa, majetok je v zlom stave, mesto daj. Lebo tých peňazí 
nie toľko a myslím si, že už len keby sme si prešli túto budovu, našli by sme nejaké 
dôvody, prečo viacej investovať tu napr. na 5. poschodie, kde zateká. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Skôr, ako dám slovo pánovi riaditeľovi, tak 

dokončíme faktické. Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, máme to prestrešenie ľadovej 

plochy, kde mesto doplatilo čiastku 240 tis. Teraz kľudne môžeme povedať, že je tam 
viazanosť projektu na 10 rokov z Fondu na podporu športu, tak aj my ako MČ by sme si 
mohli nárokovať nejaké financie na prevádzku a tým pádom by sa otvorila Pandorina 
skrinka. Plne chápem pána starostu Lörinca, že chce riešiť takúto havarijnú situáciu  
z rozpočtu mesta, ale musím povedať, že nie je sám, ktorý má deravé strechy. Lebo tiež 
prišli sme na úrad, deravé strechy, atď. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech páči, pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Všetko, čo povedal pán 

poslanec Karaffa, ja sa pod tým podpisujem a má úplnú pravdu. Chcem len poznamenať, 
že tie zmluvy sú zastaralé a sú veľmi zlé, lebo ja, keď prenajímam byt, to neznamená, že 
ako nájomca, ktorý tam bude robiť všetky opravy, je to stále mestský majetok. Čiže mesto 
by malo mať záujem, by mal mať záujem na tom, aby tie budovy nespadli. Ja som tam 
iba v úvodzovkách 5 rokov, investičný dlh je strašne dlhý a chcem len povedať, že my  
z tej budovy, ktorú prenajímame, vyberáme 15 tis. EUR ročne zo všetkých nájomcov. 
Oprava strechy samotnej 150 tis. EUR, tzn. 10 ročný nájom má stojí len oprava strechy. 
Keď to neschválite, je to fajn. V takom prípade pristúpime k bodu 2, odovzdanie budovy 
mestu, lebo nedokážeme sa o to postarať a chcem sa potom spýtať ako mestského 
poslanca, či to bude stáť menej peňazí mesto. My sme to chceli opraviť už v roku 2023 
a mali sme vyčlenených 40 tis. EUR v počte, ale došlo v septembri ku kráteniu daní,  
o ktorých viete a sme to zastavili, naši miestni poslanci. Chceli sme to financovať  
z peňazí, ktoré sme mali napr. na skate park, ktoré ste schválili, ale primátor nepodpísal 
uznesenia, 200 tis. nám nebolo vyplatené. A záverom sme ešte boli nám bolo najviac 
ukrátené z pomoci Fast Care. Ja si myslím, že neprávom, lebo iné MČ porovnateľné 
neboli krátené o 221 tis. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Čas pán poslanec.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Len už dokončím vetu. Čiže my tie peniaze proste nemáme vplyvom 

týchto veci, ale chceme si opýtať to, čo nám bolo, myslím to, len ten rozdiel finančný,  
80 tis. aj takto použijeme do mestského majetku a zvyšok doplatíme my. 



110 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja to skúsim vysvetliť. 

V zmysle § 21 štatútu MČ - Sídlisko KVP Barca vykonávajú na svojom území správu 
a údržbu a čistotu verejnej zelene. To je nad rámec mestských veľkých MČ. V zmysle 
§ 23 štatútu MČ vykonávajú správu a údržbu miestnych komunikácií II. a III. triedy, 
správu a údržbu účelových komunikácií, ktorých podľa osobitného popisu patrí  
pod pôsobnosť o obci. To som len špecifikoval tento paragraf. To znamená oproti 
ostatným veľkým MČ nám boli krátené peniaze nad rámec, tak ako sa MČ a my žiadame 
len tento rozdiel, ktorý bol nad rámec krátený, lebo my sme tie peniaze tých 83 tis. EUR 
použili na údržbu ciest a správu zelene tak, ako to majú v zmysle štatútu dané.  
To znamená, nezvýšilo na tie ostatné veci, ktoré sme chceli riešiť. Čiže my žiadame len 
ten rozdiel. Nič inakšie nežiadame naspäť. Zvyšok si dofinancujeme z vlastných 
finančných zdrojov. To znamená, Jazero nemá také kompetencie ako my § 21 a § 23  
a tieto peniaze nám teraz chýbajú, lebo sme ich použili niekde inde, akoby sme mohli 
použiť na údržbu budov. V tom je ten rozdiel. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Neviem, kolega spomenul Jazero v kontexte 

neviem v akom, ale nevadí. Vrátim sa na začiatok. Veľa už povedal pán kolega Karaffa, 
len pán starosta Lörinc spomenul, že vyberie 15 tis., tak isto by stálo za zmienku, že koľko 
z tých vybratých príjmov investuje do danej nehnuteľnosti, koľko investovali za tých  
5 rokov. Tak isto chcem poukázať, že sme spoločne s mestom spoluvlastníkom dvoch 
obchodných centier na Jazere, kde MČ dlhé roky investuje do tohto majetku, predkladá 
mestu Košice správu o investíciách, ešte sme nikdy nepýtali od mesta ani korunu.  
V poslednom čase sme investovali 20 tis. do kanalizácie, 40 tis. do strechy, 60 tis.  
do ďalšej strechy, v podstate snažíme sa tým, že vyberáme a máme príjem z prenájmu 
danej nehnuteľnosti, neinvestujeme do lavičiek, do podnikov, do kosby, lebo my kosíme, 
ale investujeme to do správy, respektíve do údržby a starostlivosti o všetky nehnuteľnosti, 
ktoré máme. Tých priestorov máme veľa, toho majetku máme tak isto veľa, aj mestského 
majetku a vždy sa snažíme správať k tomuto majetku ako zodpovedný hospodár, tzn. to, 
čo vyberieme, minimálne 80 % do toho vložíme. A tak isto máme investičný dlh rádovo 
v miliónoch za tie roky, ale po celý čas sa takto správame k majetku, ktorý máme zverený 
a to porovnanie s tým bytom trošku to nesedí, lebo tu vyberáme príjem z nejakej 
podnikateľskej činnosti, respektíve nejaká tá podnikateľská činnosť sa tam realizuje, 
takže to porovnanie s bytom je iné, len skôr iná vec ma zaujíma a to je tá. Prednedávnom 
sme mali bod programu Rozpočet mesta Košice. Prečo ste a tento stav určite nevznikol 
ani dnes ani včera, ale tento stav je dlhodobý, prečo sme sa týmto nezaoberali, že máte 
tento havarijný stav už pre 3. mesiacmi? Lebo nevznikol určite v tomto krátkom čase. 
Ďalšia vec, keď sú tam nejaké vady na tej stavbe, ktoré vznikli, ja neviem, 
nepredvídanými okolnosťami, ja neviem, nejakými nejakou živelnou pohromou, 
nejakými krúpami, ja neviem, ten majetok je poistený, dá sa uplatniť tá škoda vzniknutá 
z tých poistných udalosti, ale hlavne skôr ma zaujíma, tak ako povedal pán kolega  
Karaffa, jednoduché čísla príjem, výdaj, koľko ste investovali, či sa o tú budovu staráte 
tak ako sa máte starať. Tak isto nemám záujem, ja napr. nepodporím tento návrh, len je 
tu veľa otázok, ktoré by bolo vhodné zodpovedať a ďakujem pekne zatiaľ. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Teraz dám slovo pánovi riaditeľovi. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Jedna z takých tých myšlienok, ktorú 
prezentoval pán poslanec bolo, že, pán poslanec Matoušek, že nevytvárať precedens, ale 
my tu ideme vytvárať precedens. Ja mám pred sebou, ospravedlňujem sa, že sú to tak 
narýchlo pripravené veci, ale materiál prišiel včera v nočných hodinách, áno takže veľa 
času na prípravu nebolo, ale narýchlo som si vytiahol nejaké záležitosti. Mám tuná vlastne 
pred sebou zmluvu ktorou, ktorá je č. 852 z roku 2007 o zverení nehnuteľného majetku 
mesta do správy MČ, v bode 16 jasne uvedené: Správca zodpovedá za škody vzniknuté 
na zverenom majetku, ako aj za škody spôsobené na susediaci objektoch počas trvania 
správy. Bod 19, ten je asi najpodstatnejší, správca je povinný chrániť zverený majetok  
a udržiavať ho na vlastné náklady v prevádzkyschopnom stave a bod 21, správca je 
povinný zabezpečiť na vlastné náklady údržbu, bežné opravy a odstraňovanie havárií 
vzniknutých na zverenom majetku. Preto sme tento majetok, ktorý má aj komerčné 
využitie a môže byť komerčne využitý, dali do správy bezodplatne, áno. V minulosti bola 
prax, že 50 % nájmu odvádzala MČ mestu. Pred 4. rokmi sa mi zdá, že sme od tejto praxe 
ustúpili a všetky príjmy z nájmu zostávajú správcom. A tu bola aj otázka, ako hospodárne 
sa staráme o zverený majetok, resp. či nejdeme formou tzv. vybývaných budov, lebo tak 
ako každá MČ, tak aj Sídlisko KVP nám poslalo v januári ako to bolo s príjmami  
z prenájmu majetku a na aký účel boli použité. MČ mala príjmy z majetku, z prenájmu 
majetku mesta Košice zvereného do správy MČ vo výške 223 275,79 EUR. Zároveň  
v tomto liste uvádza MČ, že z tejto sumy na opravy budov zverených do správy použila 
4063,20 EUR. To je 1,82 % zo sumy, ktorú vybrala len za minulý rok. Otázka je  
a predpokladám, že MČ ako zodpovedný hospodár si tvorí fond opráv na to, aby sa  
o zverený majetok mohla starať a mohla z týchto príjmov, ktoré sú vlastne určené 
z nájmu, zhodnocovať zverený majetok, ktorý má v správe. Čiže mám to chápať tak, že 
vyberáte si len čerešničky, ktoré prinášajú benefity a majetok, ktorý vás zaťažuje vlastne 
sa o neho nestaráte a teraz ho vybývaný vrátite mestu? Aj to je spôsob, ale áno, mesto je 
na to pripravené a budeme to musieť zobrať do správy a budeme to musieť prebrať, ak sa 
neviete starať vlastne o takto zverený majetok. Ale tuná je výrazný nesúlad medzi 
príjmami z nájmu a tým, čo sa dalo do opravy budov zverených správy. A to nie je len 
jedna budova, tých budov, toho majetku je viacej, čiže, ak naozaj do toho všetkého 
zvereného majetku sme investovali 4 063 EUR, tak chyba je softwari niekde inde. 
Nemôže to tak fungovať, mesto daj. Toto je realita, áno a nemôžeme to robiť, že tie príjmy 
chýbajú. Tie príjmy nechýbajú. Tu u nás sú príjmy a to som si vybral za tento rok alebo 
za rok 2023, čiže ten príjem z tých nájmov je tam generovaný dlhodobo, ale je používaný 
na iné účely, ako by mal byť. Áno, je tam možnosť investovať alebo realizovať 
verejnoprospešné práce, ale prioritne sa treba starať o zverený majetok. Takže to je len  
k tomu, aby som povedal a naozaj nepoďme touto cestou. Lebo toto len dokazuje, že sa 
nevieme postarať o zverený majetok a niekde sa stala chyba. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S procedurálnym návrhom pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pán riaditeľ, ja viem, že máte neobmedzený 

čas na vystúpenie, len ste za 4,5 min. povedali niečo, čo podľa môjho názoru by sa to 
mohlo zmestiť do 1 min. a naozaj buďme efektívni. Aj preto by som chcel poprosiť 
ukončiť diskusiu v tomto bude, aby sa už ďalej nemohli prihlasovať s tým, že dobehne 
to, čo momentálne je. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bol to nejaký návrh? 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: To bol procedurálny návrh. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Že ideme o tom hlasovať? Tak hlasujme. Čiže  
za ukončenie diskusie. 

 
Hlasovanie č. 47 -  za: 17, proti: 4, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže sme si to schválili. Budeme pokračovať 

tými, ktorí sú prihlásení, aby sme dobehli diskusiu. Takže s faktickou pán poslanec 
Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Sa ma tu pýtajú ľudia otázky, chcú tie odpovede 

a ukončíte diskusiu. Neviem, ako mám dať odpovede na otázky, ktoré tu sú. Súhlasím  
s pánom riaditeľom, že ten problém je dlhodobý a dlhodobo MČ neinvestovala. Poviem 
pánovi Gécimu, že máme prípad z volebného obdobia 2010-2014, keď si môže máme  
pri zlom, no predvedie sa vedie strach, keď MČ opravila strechu na OC 3 na Hemerkovej 
ulici a na druhý rok to mesto predalo. A my v zmluve nemáme, že keď investujeme  
do majetku mesta, že toto nám bude započítané. A ja by som tie peniaze nepýtal, lebo ja 
som mal tento rozhovor pred 2. rokmi s pánom riaditeľom, kedy mi povedal, že beriete 
nájmy, starajte sa. A ja som to vtedy uznal. Ale proste keď nám krátite podielové dane, 
keď diskriminuje občanov tým, že Ťahanovčania dostanú a nie sú ukrátení tak ako  
KVP-čkári, Južania nie sú krátení ako KVP-čkári, ja proste nemám cash-flow a ten stav 
sa radikálne zhoršil. Ja som bol pôvodne s tým, že dostaneme peniaze ako MČ a z tých 
peňazí to opravíme. A to nie je o tom, že o majetku, to je o tom, že MČ bola 
diskriminovaná pritom ako mesto krátilo peniaze za Ukrajincov. A ja teraz sa zhoršil ten 
stav  tak, že tú strechu potrebujem riešiť urgentne, lebo vy ste odhlasovali, že peniaze  
pre MČ prídu možno v roku 2025-2026. To jediný problém, čiže tá pointa je diskriminácia 
MČ pri vyplácaní a krátení za Ukrajinu, až druhá vec je, že či sa vieme alebo nevieme 
postarať. A ja sám hovorím, že MČ dlhodobo zanedbala správu budov a snažím sa to 
nastaviť ináč. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Mesto nebolo diskriminované pri Fast Care? 

Rečnícka. Nie. Dobre, pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Chcel by som, ja neviem, 

sedíme tu, berieme nejakú odmenu, trápime kolegov zamestnancov, potom niekto zruší 
diskusiu, chceme vypočuť si pána starostu, jeho argumenty, naše argumenty, nemôže 
nikto naňho reagovať, ani hore reagovať na predsedníckom stole. Chcel by som vrátiť to 
do toho pôvodného stavu, vás kolegovia poprosím, lebo bavíme o dosť vážne veci 
týkajúcej sa nielen KVP, lebo naozaj rozumiem tomu, že boli ukrátení, majú problémy, 
potrebujú peniaze, ale aj ostatné MČ sú na tom podobne a mesto tak isto je na tom 
podobne, tak keď máme tu nejaký problém ktorý, ktorý s týmto súvisí, tak skúsme o tom 
diskutovať alebo potom tu vôbec nemusíme sedieť, zrušme túto debatu a poďme domov, 
aj tak je už 6 hodín. Takže mám procedurálny návrh, vrátiť v tomto bode 7.1 naspäť 
komplet diskusiu aj s prihlasovaním, aj s faktickými. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže poprosím, hlasujte za návrh pána poslanca 

Géciho. 
 
Hlasovanie č. 48 -  za: 21, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže budeme pokračovať v zmysle rokovacieho 
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poriadku. S faktickou poznámkou je prihlásený pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán riaditeľ, ja chcem na vás reagovať.  

Vy odvraciate pozornosť od merita veci. My tie peniaze žiadame na opravu tejto danej 
budovy, ale my sme si vedomí všetko, čo máme pri tých budovách robiť. My žiadame len 
tie peniaze, o ktoré sme boli krátené, ktoré nám boli v zmysle schváleného rozpočtu, 
schválené v roku 2023 vo výške 546 tis. na vyššie kompetencie, ako majú ostatné veľké 
MČ. A z týchto peňazí ste nám vy zobrali peniaze a my tieto peniaze potrebujeme, lebo 
tieto peniaze sme minuli na naše kompetencie, ktoré nám vyplývajú z § 21 a 23 a chceme 
ich použiť na sanáciu tejto danej budovy a ešte z našich ďalších prostriedkov z rozpočtu 
2024 dofinancovať túto danú budovu. Čiže neodvádzajte pozornosť, že my sa nestaráme 
o budovu. My sa chceme starať o tú budovu a hľadáme tie veci. Ale keď nám raz krátite 
a zoberiete tie peniaze, no nedá sa. Pochopte to raz navždy. Čiže nezachádzajte do témy 
starostlivosti o budovy, to nemá nič spoločné s týmto bodom. Tento bod rieši len 
dofinancovanie veci, ktoré nám boli nad rámec vzaté v roku 2023 rozhodnutím jedného 
človeka, ktorý sa tu nazýva primátor. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne za slovo.  

Ja som preto aj hlasovala potom za vrátenie diskusie, lebo verím, že mi pán poslanec 
Lörinc alebo pán poslanec Matoušek odpovedia na otázky. Ja len si chcem ujasniť, či  
v prípade schválenia tohto uznesenia, lebo nie je z neho táto vec zrejmá, áno, plne 
chápem, že bola najviac ukrátená a najviac poškodená MČ KVP, s tým sa plne 
stotožňujem, ale chcem sa opýtať, že či v prípade schválenia tohto uznesenia bude táto 
suma odpočítaná, nazvime to, z dlhu, ktorý má mesto voči MČ, či to takto bude vnímať 
a či aj v tej časti potom by KVP zobralo napr. žalobu voči mestu Košice späť. To je tá 
prvá otázka a potom som sa chcela opýtať, či v minulosti MČ žiadala o opravu mesto 
alebo aké mala prípadné stanoviská k tejto budove, koľko sa investovalo do tejto budovy 
zatiaľ, či majú nejaký prehľad MČ a kedy vznikol ten zásadný havarijných stav tejto 
budovy a aký majú predpoklad, že keby sa napr. neschválila teraz tá suma, či to nejak 
značne vie poškodiť tento majetok a či vzniknú nejaké ešte ďalšie následky, keby nemali 
na túto opravu teraz financie. To sú zatiaľ otázky, ktoré mám. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ chcel zareagovať, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja som nechcel odvádzať, pán poslanec Matoušek, od podstaty, je len 

na to poukazujem, že vlastne MČ, lebo hovoríte, že v 2023 sa stala krivda. Aj mesto môže 
hovoriť, že sa stala krivda, lebo riadiaci orgán jasne povedal, že sa máme samospráva,  
t. j. mesto a MČ rozdeliť 50 na 50 pri Fast Care. Nestalo sa. Mesto sa s tým vysporiadalo, 
krvácalo, vysporiadalo a už to nevraciame. A tá škoda tam je naozaj 3,4 mil., ale vy 
hovoríte, že v roku 2023 sa stala škoda. Otázka znie, keď každý rok máte príjmy na úrovni 
220 tis. z nájmov, koľko ste investovali v predošlých rokoch, aký máte fond opráv 
vytvorený pri tejto budove, resp. na iné budovy. Čiže ako dobrý hospodár za 5 rokov 
hospodárenia na MČ ste si už mali predsa vytvoriť fond z týchto nájmov práve na to, aby 
sa mohla robiť údržba. Máte to zmonitorované, máte tieto veci, ale tu je investícia  
do majetku mesta, do zvereného majetku vo výške 4 tis. EUR za minulý rok. O tom, že 
nebudú peniaze vychádzať, sme sa bavili v druhej polovičke, čiže tzn., že vlastne vy ste 
nemali naplánované na rok 2023 údržbu objektov. To je realita. Čiže tu je otázka  
a  poslankyňa sa pýta, že či bude, nebude, áno. Ale my máme zmluvu, ktorá jasne hovorí, 
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aké sú povinnosti správcu. Tak, ale ani mesto nemá financie, áno a musí sa s tým 
vysporiadať, áno. Čiže preto hovorím, že ak v zmluve máme uvedené, že správca sa má 
starať a preto má predsa príjem z tých nájmov, tak potom my nepotrebujeme, aby ste boli 
správcami. Dajte nám ten majetok a bude sa o to starať mesto, lebo tak či tak to potom 
bude platiť, áno, ale príjmy z nájmov, komerčných nájmov budú končiť v inom vrecku? 
Však na to je ten nájom. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Neviem faktickou v minúte reagovať aj pani 

Zemkovej aj pánu riaditeľovi, ale ja pani Zemková skúsim povedať tak, že boli sme  
s pánom riaditeľom asi pred 3. rokmi, kedy ja som povedal, že poďme to urobiť nejak 
spoločne, lebo je to majetok mesta, lebo my ho máme v správe. Úplne rešpektujem 
zmluvu, ktorú pán riaditeľ hovorí, má absolútnu pravdu pán riaditeľ, nemusíte ňou mávať, 
absolútne hovorím,  že mestská časť podcenila v minulosti, ja sa to snažím dostať dokopy. 
Teraz máme vypočítané 160 tis. EUR bude stáť strecha a 50 tis. EUR okná. To každý 
stavbár vám povie, že najprv potrebujete opraviť strechu a otvorové výplne. Čiže MČ je 
pripravená investovať 210 tis. EUR. Pani Zemková v rýchlosti, áno, keď tie peniaze 
dostaneme, budú sa odpočítavať z tých 221 tis., ktoré si myslíme stále a bojujeme ako iné 
MČ, áno o to ponížime súdny spor, nechceme nič naviac. Len nám chýba teraz cash flow. 
A pán riaditeľ, my máme uznesenie z minulého roku, 40 tis. na opravu strechy, len keďže 
ste nám krátili peniaze, sme ju nemohli urobiť, ja som ju zastavil a máme uznesenie ako 
jediná prvá MČ sme mali, že sa ideme podeliť s 10 % s mestom Košice, keď nikto o tom 
ešte nehovoril. Čiže mi nehovorte, že som nechcel. Ja som chcel. A naozaj aj dneska, 
včera vypísal Ministerstvo dopravy výzvu pre Bratislavský kraj. Som ja diskriminovaný, 
lebo nie som v Bratislave? Veď my sme si neprosili tie peniaze z Ukrajiny, ani ja som 
nezariadil to, že to majú dostať MČ. My sme dostali peniaze, ktoré si povedzme, nám 
padli z neba za podmienok, ktoré boli dané niekým iným. Nie mnou pani námestníčka. 
Čiže ja som tie peniaze dostal, vy ste mi zobrali na konci roka, kedy som nemal šancu 
reagovať. A mne len teraz chýba cash flow a to je ten problém, že prečo my sme boli 
krátený viac pán riaditeľ, to by ma zaujímalo ako napr. Juh a Ťahanovce, ktoré dostali 
porovnateľnú sumu za Ukrajincov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som v dvoch 

veciach zareagoval na pána riaditeľa. Tou prvou vecou je, ak je ukrivdené mesto Košice, 
tak ten, na koho sa má obrátiť je MIRRI, ak teda prijali takéto pravidlá a nie zobrať to 
MČ. To je jedna vec. A druhá vec, spomínal si, že už v prvej polovici alebo kedy bolo 
známe, že nebude dosť peňazí. No ja zase len poviem, že pán primátor podpísal uznesenie, 
kde podpísal pridelenie finančných prostriedkov pre MČ 12. decembra. Čiže skôr,  
ja neviem, 12. decembra bolo primátorom podpísané uznesenie, že MČ tie peniaze 
dostanú. Tak ako to mohli MČ vedieť v septembri alebo neviem kedy, že nebudú peniaze. 
A naozaj tá základná otázka je, podľa čoho akého kľúča sa tie peniaze krátili, lebo MČ to 
vysvetľuje tú pointu, že chce rozdiel medzi tým, čo sa krátilo im a tým, čo sa krátilo iným 
MČ. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, ja vám odpoviem 
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na vašu otázku, ktorú ste mi dali. Viete čo, my sme mali schválený rozpočet pre rok 2023, 
ktorým sme sa povinný riadiť. Rozhodnutím jedného štatutára primátora Polačeka, ste 
27. zmenili komplet všetko a zobrali ste nám peniaze nad rámec aj rozpočtované veci, 
ktoré sme mali, tzn. my sme si plnili všetky povinnosti a keď hovoríte o tom, že ste, že 
my sme, vy ste boli tiež skrátení alebo že bolo to neférové. Vy ste koľko peňazí nám dali 
z toho, keď vás štát kompenzoval vo výške 3,65 mil. EUR pre MČ. Ani korunu. Dostali 
ste kompenzáciu na energie vo výške 1,7 mil. EUR a kompenzáciu vo výške 1,9 mil. EUR 
na kompenzáciu inflácie v roku 2023. Ani korunu z toho ste nedali MČ. Čiže ja si myslím 
si, je to bolo férové, ani sme nepýtali v týchto daných časoch. Tzn. my sa riadime 
rozpočtom, ktorý máme schválený a v tomto rozpočte sme mali schválených 40 tis.  
na opravu strechy. Bohužiaľ rozhodnutie to dopadlo tak dopadlo a žiadame len to, čo si 
myslíme, že nám bolo zobrané nad rámec. Nežiadame plnú sumu. Celková suma nám 
bola ponížená vo výške 221 tis. EUR a žiadame naspäť 83 tis. EUR. A chcem povedať 
pani Zemkovej, samozrejme, že znížime túto sumu a nebudeme nárokovať túto sumu, ak 
podporíme tento návrh vo výške 83 tis. EUR. Čiže budeme si nárokovať len tú sumu, 
ktorá nám zníži 221 tis. mínus 83 tis. EUR. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem za slovo pani predsedajúca. K pánovi kolegovi Lörincovi. 

V žiadnom prípade z mojej strany nešlo o výsmech, tu práve som ja pochválil  
a poďakoval som sa za návod, že akým spôsobom sa vydať, akou cestou sa vydať, 
ku Rezervného fondu mesta Košice vlastne. Čiže to je jedna vec. Druhá vec. Za krátenie 
ako nemôžem ja ani MČ ako naša MČ, čiže ako Ťahanovce Sídlisko, my máme krátené 
126 tis. a za Ukrajinu sme dostali 343 tis. Na základe kľúča to bolo, hej, čiže nie  
na základe výberu nejakého, ale na základe kľúča, počtu tých odídencov atď., prepočet 
tam bol. To je tá ďalšia vec. Pán kolega Karaffa fakt konštruktívne odpovedal na veci, to 
musím povedať, ako ďakujem mu a presne vystihol všetko, komplet všetko, kde pán 
riaditeľ vlastne naviazal potom aj na tie body 16 a 19 zmlúv, čo sa týka aj Sídliska 
Ťahanovce napr. určite toto presne je aj v zmluve o tej pasáži u nás. Takže vlastne tiež 
sme povinní ako investovať, udržiavať atď., čo aj činíme a robíme. Ale ja som sa aj 
Romanovi Matouškovi poďakoval vlastne za to, že je tu určitý návod ako sa dostať  
k peniazom vlastne z Rezervného fondu mesta Košice. Tu ide o princíp a tu aj tu aj Beáta 
Zemková mi hovorí vlastne, tu ide o princíp, má pravdu, ako ide o princíp, ale 
diskutujeme, otvárame tieto témy vlastne, aj si vymieňame názory a každých 5 min. 
poviem pravdu, nemusím byť tvrdohlavý a môžem meniť ten názor ako a sa môžem 
prikloniť na tú stranu aj KVP. Treba povedať ďalej, že pán kolega Lörinc hovoríš niečo 
o KVP, mám tam mamu, mám tam otca, býval som tam a tam vlastne mám potenciálny 
dedič bytu. Tak ako poviem rovno. No je to pravda, hej, čiže je to pravda. No ty si asi 
zabudol pán kolega, že s Beátou Zemkovou sme zabojovali s petičným výborom  
za petíciu proti výstavbe pred Klimovičovou ulicou, čiže keď z KVP-čka, keď počujú 
ľudia, tak my sme to boli, ktorí sme to organizovali a sa dívam do kamery teraz, takže asi 
zabudol na to a to bola veľká petícia cez 1500-1700 podpisov myslím a jednoducho je  
z toho uznesenie, vzaté na vedomie a mesto nám dalo za pravdu vtedy v tom čase ešte  
za šéfa úradu pána Lazúra. Aj nám došiel list, nie Bea vtedy? Ako nám došiel list. No, to 
je niečo iné. Dobre. Ale keď povedal, že ako treba bojovať za KVP, tak som povedal, že 
sme zabojovali za KVP a reálne bez populizmu. No a ako to skončí dnes? No neviem 
povedať, ako to skončí dnes. Ja vás aj chápem ako, čiže ide o ten princíp určitý, ale vám 
poviem pravdu, aj my máme princípy, aj ten Juh, keď ste spomenuli, aj tie Ťahanovce 
Sídlisko majú princípy, takže vlastne ešte raz Roman Matoušek chcem sa poďakovať 
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naozaj za ten návod vlastne, aby som sa správne rozhodol potom pri tom návode, keď 
budeme hlasovať. To je všetko. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ chce zareagovať. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja som ešte na jednu vec zabudol, padlo to tu opakovane, že aké bolo to 

krátenie. To krátenie bolo 15 % pre veľké MČ, áno, keďže sú to %, závisí základ,  
z ktorého sa to vypočítava pre MČ. Podielové dane MČ KVP sú 1,5 mil. boli v roku 2023, 
z ktorého sa vypočítavalo MČ. MČ Ťahanovce to bolo 800 tis., takže preto tam vzniká 
ten rozdiel, áno, čo sa týka tohto. Tam je, tam je v týchto záležitostí tak. Čiže to je jedna 
vec. No a dnes tu boli vlastne doporučenia, ktoré sme mali prijať ohľadne podmieneného 
schválenia rozpočtu za minulý rok a tak otázka potom je na pána kontrolóra, či toto by 
bolo v súlade s tými doporučeniami, ktoré boli, aby hospodárenie mesta bolo 
ekonomické, hospodárne a ďalšie náležitosti, áno, pretože vlastne tu sú tie kompetencie 
jednoznačne stanovené podľa zmluvy a zmluvných vzťahov dvoch partnerov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán riaditeľ, ja vám to skúsim trošku 

matematicky. Ťahanovce a KVP majú približne rovnaký počet obyvateľov. Keď si to 
spočítam, jeden by dostal 900 tis. a druhý 900 tis. Ťahanovce nemajú kompetencie  
v rámci § 21 a § 23. Tieto máme my špeciálne. Vy ste nám krátil aj z týchto peňazí.  
My sa snažíme domôcť len týchto peňazí, ktoré nám boli krátené nad tento rámec.  
My nežiadame tie ostatné peniaze. Ďalšia vec, aj pán primátor dokonca aj myslím, že tu 
na zastupiteľstve sám priznal, že si neuvedomil v danom momente a rozsahu, keď 
predkladal túto rozpočtovú zmenu, že týmto spôsobom zasiahne dosť výrazne KVP. 
Povedal to na viacerých oficiálnych fórach, hej, že si to uvedomuje aha, tu sme sa mohli 
trošku ináč zariadiť. My žiadame naozaj len tento daný rozdiel, hej, čiže keď je to 900 tis., 
900 tis., majú rovnaký počet obyvateľov, tak to predstavuje sumu zhruba 120 tis., čo 
hovorí pán Ihnát pre Ťahanovce, pre KVP a nám bolo krátené 221 tis. EUR, hovorím, 
podotýkam zase nad rámec kompetencií, ktoré vykonáva 21 a 23 § Štatútu mesta Košice. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja skúsim ľudsky aj kolegovi Ihnátovi, žeby ak 

by si predstavil opačné garde situáciu, že MČ Ťahanovce dostáva 340 tis. zaokrúhlene aj 
KVP, ale mesto vám potom zobralo 140 a nám 220. A si predstavte, žeby to bolo opačne 
sa. Ja si neviem predstaviť, že by ste boli ticho pán starosta, určite by ste bojovali a sa 
ozvali ako ja sa ozývam. Čiže celé to je o tej skrivodlivosti a preto, možno my sme spravili 
chybu, že sme to spojili s tou strechou, ale my sme chceli brať granty, poviem to tak a 
chceli sme, aby ste to podporili, veď koniec koncov to investujeme do mestského majetku 
a zveľadili mestský majetok, lebo máme tam haváriu. My sa kľudne vieme zaviazať, že 
my aj pán riaditeľ, keď vyčíta, že neboli investície, hovorím, že bola pripravená 
investícia, teraz už je strecha v takom stave, že musí ísť celá, nikto vám nedá záruku  
na čiastkovú opravu, to je vyjadrenie expertov a my tam investujeme peniaze. Bude tam 
160 tis. strecha, 60 tis. okná tohto roku, keď to finančná situácia dovolí. Ak tieto peniaze 
neschválite, my si už nevieme zobrať úver, lebo nemáme tie finančné prostriedky, 
nedovolí nám dlhová brzda a budeme musieť rozmýšľať buď ten vrátiť alebo nechať 
spadnúť. Neviem, ale neviem, čo je lepšie pre mesto a pre majetok mesta Košice. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ja tento návrh podporím a to aj z toho dôvodu, že každý máme 

majetok, ktorý máme zverený, aj my v Šaci, nebudem sa opakovať, možno v závere 
vymenujem, aby tí, ktorí ma minule nepočuli, aby počuli, čo všetko má napr. MČ Šaca, 
aj keď radíme medzi malú MČ, rozlohou je 2. najväčšia MČ a tak ďalej, ale aj to je príklad 
toho, že fakt asi by sme mali riešiť ten štatút mesta tak, aby myslela aj na tento zverený 
majetok a možno aj na tie nejaké príspevky na jeho na investíciu do tohto majetku, pretože 
ja súhlasím s pánom starostom, ak raz boli krátené financie a tak ako ste povedal pán 
riaditeľ, že dostávajú podielové dane, ale tie podielové dane, keď boli raz skrátené, tak 
tie peniaze nezvýšili na investíciu tohto majetku a keď si zoberieme aj iné MČ veľké, tak 
sú MČ, ktoré nemajú vôbec majetok, ale tie príjmy majú veľké a to len z dôvodu, že majú 
ten počet obyvateľov na tom svojom území takýto veľký, ale v podstate tá starostlivosť, 
ani údržba o svoj majetok, o plochy atď. nie je, pretože väčšinou, keď by sme si porovnali 
každú jednu MČ, tak vieme si vytipovať tie MČ, kde tie MČ, kde mesto investuje oveľa 
viacej peňazí, oveľa viac je možno benevolentnejší a ja vás chcem poprosiť, začnime už 
možnože viacej spolupracovať, možno aj vy si urobte prehľad o niektorých objektoch, 
ktoré si vyžadujú investície a tie, ktoré sú úplne v havarijnom stave, tak mesto podľa mňa 
by malo byť súčinné, keď je to teraz majetok mesta a aj napriek tomu, že to má MČ 
v správe, tak ja myslím, že mali by sme tento materiál podporiť a verím, že ak bude iná 
MČ v takej situácii, tak opäť podporíme aj inú MČ.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pani kolegyňa, nie celkom s tebou 

súhlasím. Jednoduchý príklad, požičiam ti auto za euro, budeš na ňom rozvážať pizzu, 
budeš vykonávať podnikateľskú činnosť, budeš zarábať a o mesiac mi zavoláš, že 
potrebuješ nové pneumatiky. No celkom nie. Takže to bolo na odľahčenie, teraz trošku 
vážne. Keby bol všetok zverený majetok MČ vo vlastníctve mesta zverený  
za verejnoprospešným účelom vo verejnom záujme, tak tomuto rozumiem, ale nemôžme 
dopustiť stav, kde MČ prijme majetok za účelom vykonávania podnikateľskej činnosti, 
akékoľvek podnikateľskej aktivity, z ktorej má príjem a následne budem pýtať ďalšie 
peniaze. Potom naozaj to urobme, tak že treba ten majetok, keď sa nevie niekto o neho 
postarať, treba ho vrátiť, hej, ako jednoduché počty. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja viem si ešte predstaviť aj model, ak by bola 

ochota spolupracovať, lebo my sa už nevieme zadlžiť, že by mesto si vybralo úver, 
investovalo a MČ bude splácať ten úver. Aj to si viem predstaviť, lebo náš problém, pán 
Géci, je cash-flow a urgencia tejto situácie. A ako mestský poslanec mi povedzte, že keď 
ten objekt vrátime mestu, tak pre mesto to bude to pre výhodnejšie? Lebo my tam teraz 
plánujeme investovať v ďalších rokov státisíce EUR a dať celú tú budovu dokopy.  
500 tis. zateplenie, 150-160 tis. je strecha, 50-60 tis. sú okná, ako hovorím, čiže 
zhodnotíme mestský majetok. Ja len momentálne kvôli tomu, že boli schválené na skate 
park, ale neboli nám vyplatené, boli schválene nejaké podielové dane, neboli nám 
vyplatené, tak mám problém s cash-flowom a zadlžením. Ako vám to mám vysvetliť.  
Už sme boli aj na 80% na úrade v rámci úsporných opatrení, čo nebol nikto tu, vzdal som 
sa platu z dvoch mesiacov, čo sa nevzdal nikto, poslanci majú krátené odmeny a pri tom 
ich nemajú najvyššie z MČ. Čiže ja už neviem, kde mám zobrať tie peniaze a mi padá 
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strecha. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, vy ste sa nevzdali platu, vy ste si ho 

len pozastavili. Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakuje pekne. Nechcem kolegovia, aby som vyzeral, že som tu najväčší 

odporca KVP, to vôbec nie. Ja len sa snažím ten priestor vytvoriť aj pre ostatné MČ, aby 
sme si nejakým spôsobom nastavili pravidlá, aby nikto nekrvácal a aby v podstate všetko, 
čo robíme sme urobili pre obyvateľov tohto mesta. Ja neviem, nesledujem finančné 
hospodárenie KVP, ale v podstate ste rovnako zhruba veľká MČ ako tie štandardné veľké 
MČ, my nemáme tento problém a dostali sme menej z Fast Care  ako ste dostali vy, resp. 
oni vám to trošku krátili tiež neviem kvôli čomu, ale v podstate dívajme sa na to tak,  
na ten Fast Care, ja sa chcem k nemu vrátiť, lebo stále sa o tomto bavíme, v podstate 
dvihnite ruku každá jedna MČ, ktorá mala vyššie náklady ako 20 tis. spojené  
s utečeneckou krízou. Dvihnite ruku. Kto? Nevidím, nechcem sa otáčať, ale dám ruku  
do ohňa, že nikto ste nemali s týmto spojené náklady. Nikto. Ani jednu korunu. Toto je 
fakt, toto je realita a proste je to tak. My sme v podstate vyhrali jackpot, dobre, prišli sme 
o 10 tis. o 20, o 100, o 200, ale to je to isté, ako keby mi zlodej ukradol 10, budem 
nazlostený, ale zajtra vyhrám športku 200 tak mávnem rukou. Čiže poďme spoločným 
spôsobom, lebo naozaj sa dostaneme do stavu takého, že všetci budeme zrazu pýtať, nikto 
nám to nechce dať. Na druhej strane ste spomínali pán starosta a to by som si ošetril 
s mestom, je úctyhodné, že chcete zveľadiť majetok, že tam chcete dať kopu peňazí, ale 
naozaj aby sa vám nestalo to, že dáte 0,5 mil. a mesto vám to potom zoberie a predá.  
Tak by som si to šetril nejakým predbežným zmluvným aktom, ale len sa chcem opýtať, 
lebo už sa tu pýtali aj kolegovia, že ako a to sa naozaj nechcem starať do vašej ekonomiky, 
že ako vyzerá, lebo som si všimol na webe, keď sa tu o tom zas začali baviť, že máte 
podpísanú kúpnu zmluvu za 890 tis. na tú budovu, či ste ju predali, či ste ju nakoniec 
nepredali alebo kde viazne ten problém, kde ste našli a to je chvály hodné, investora,  
resp. kupujúceho, ktorý vám dá skoro 1 mil., že kde viazne tento problém, lebo myslím 
si, že keby ste boli v tomto v tomto obchodnom styku úspešný, tak vám to vyrieši viacero 
problémov. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ chce zareagovať. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Nie. Ja ešte na pána starostu, lebo tu bol návrh, aby si úver zobralo 

mesto a bude to splácať MČ. Proste takáto záležitosť nie je možná, pretože mesto nemôže 
brať úver pre iný subjekt, toto nám zákon neumožňuje, áno, čo sa týka týchto záležitosti. 
Druhá vec je, áno, padli tu informácie o tom, že tam treba investovať a kumulatívne 
nejakých 300-400 tis., ale treba si zobrať, že dobrý hospodár si predsa vytvára rezervu  
a tie príjmy z nájmu za posledných 5 rokov boli na úrovni 1,1 mil. Opakovane sa tu 
hovorí, že mesto neprispelo na skate park, ale aj tá samotná podmienka ako to predkladala 
MČ bola, že ak neuspeje na Fonde na podporu športu, myslím si, že už aj táto okolnosť 
je splnená, boli ste úspešný, gratulujeme a sme radi, že sme využili tieto externé zdroje  
v rámci mesta, áno, čiže aj tu sme sa posunuli ďalej. Čiže naozaj si to berme tak, že tie 
príjmy, ktoré máte ako MČ zo zvereného majetku, treba naozaj využívať práve  
na zveľaďovanie toho majetku, pretože je to jednak majetok, ktorý máte zverený  
a následne takto zhodnotený majetok vám umožňuje samozrejme vyberať vyššie 
nájomné. Máte kvalitnejšie priestory, dostávate sa do vyššej kategórie, čiže zvyšujete 
príjmy, ale toto asi nemusím vysvetľovať, to sú jasné veci, ale potom je tam naozaj tá 
záležitosť, že z príjmov z nájmu, ktorý máte zo zvereného majetku, nemôže ísť menej 
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ako 2 % do opráv tohto majetku. To potom naozaj sa dostávame k tomu, keď sa tuná 
bavíme o tzv. tých vybývaných budovách, to k tomuto smeruje a toto sme robili vlastne 
tiež v pochybných rozhodnutiach mesta v minulosti, keď sme postupne brali od rôznych 
nájomcov, od rôznych prenajímateľov, športové stánky, áno, kultúrne ustanovizne, ktoré 
sme nakoniec museli zobrať do majetku mesta a začať sa o ne starať ako mesto, ako 
zodpovedný hospodár a hľadať externé zdroje na dofinancovanie a rekonštrukcie týchto 
objektov. A tu to vyzerá naozaj tak, že nakoniec to takto skončí. No áno, budeme to 
musieť prevziať do majetku a budeme sa o to musieť postarať, ale je tu presne tá situácia, 
ako keď nám bývalý nájomca vybýval cintorín, áno a potom my musíme sanovať tieto 
veci. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek s faktickou. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Kolegovia, chcem poprosiť všetkých, 

odvráťme smer od toho majetku, tu je hlavný ten smer, že my žiadame tie finančné 
prostriedky, ktoré boli nad rámec nám vzaté v rámci tohto a my sa o náš majetok staráme 
najlepšie ako vieme. Na druhej strane, keď si uvedomím situáciu ku koncu roka, že máme 
schválený rozpočet a 27. dostaneme správu, že nám nebudú vyplatené dane a mesto nás 
dostane do pomaly do nútenej správy a my sme nútení zobrať úver, ako môžeme 
zareagovať na to, keď nás mesto dostalo do tohto stavu a zobralo nám peniaze na to, aby 
sa vedeli investovať. Ďalšia vec, ktorú si neuvedomujeme, v tej budove, ktoré máme 
bohužiaľ je to pravda, ale je to problém celého mesta, máme asi 30 alebo 40 % nájomcov, 
ktorí sú tam za osobitný zreteľ. Je tam Radosť Občianske združenie a sú tam ďalšie 
občianske združenia, ktoré nám platia nájom vo výške jedného eura. Čiže nie je možné  
z jedného eura sanovať budovu, ktorá má hodnotu 0,5 mil. EUR a je vybývaná 20 rokov, 
40 rokov. Prepáčte mi, ale to sa nedá. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Tak Patrik, ja musím s tebou 

nesúhlasiť, ale čo sa týka nás Šace, pretože my máme ten autoservis, kde servisujeme 
všetky autá v rámci Košíc, len na tie naše neostáva, ale ja si myslím, že pán starosta alebo 
pán primátor dal slovo, že tieto podielové dane budú vyplatené, aj sme schválili takéto 
uznesenie, kde sme to rozdelili myslím, že na dĺžku 2 rokov, čiže to nie sú peniaze, ktoré 
dostane MČ nejaké naviac, lebo potom asi by sme sa všetci ohradili, ale ak tu dáva slovo 
pán starosta, že v podstate tieto peniaze budú odrátané a nebudú si na nich nárokovať, ale 
sú to peniaze tie, ktoré alebo tá výška, ktorá im nebola vyplatená a bola krátená v rámci 
podielových daní a tá situácia je taká aká je, tak ja myslím, že tých 83 tis. snáď mesto 
neprivedie do nejakého krachu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Vy hovoríte, že 80 tis. nezruinuje mesto, áno? My dneska počítame veci 

na tisícky, skladali sme rozpočet a tam ste videli, že sme škrtali po tisíckach jednotlivé 
položky a ak sa spravila zmena, bol problém vyrovnať ten rozpočet. A dnes tu bola tá 
informácia o tom, že pri podielových daniach prídeme o 5 mil., tzn., že mesto už teraz 
robí opatrenia, aby sme na konci roka boli s vyrovnaným rozpočtom. Čiže pomaličky to 
už začína vyzerať, že budeme ako adventný kalendár mesto, kde keď niekto má problém, 
tak si otvorí kalendár a vyberie si, čo potrebuje. Ale povedzme si na rovinu, áno, dneska 
majú MČ na rezervných fondoch 6 mil., mesto má po zapracovaní do rozpočtu  
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1,2-1,4 mil., áno, mesto, kde môže nastať mimoriadna situácia kedykoľvek, áno, len 
oprava mimoriadnej situácie na Bankove je okolo 500-600 tis. Tak si uvedomte, že ak 
bude mesto z toho Rezervného fondu mesta vyberať ako z adventného kalendára, tak  
do konca roka mesto bude mať veľké problémy, áno. Berte tak, že keby nebolo 
skutočnosti, že v 5. mesiaci štát vyplatil samosprávam v rámci podielových daní príjem 
z právnických osôb jednorazovo, tak my by sme boli v rámci podielových daní  
v 5. mesiaci na príjme 0. Áno, štát to vyplatil, ale aj tak sme v mínuse, čo sa týka 
príjmov k rozpočtu. Hovoríte, že vlastne mesto si požičať, aby, nedá sa. Lebo keď 
prídeme s investičnými vecami, tak hovoríte, že sme zlí hospodári, lebo si zasa ideme 
požičiavať a teraz nám dávate návod požičajte si, lebo my potrebujeme. Tak to je predsa 
dvojaký meter. Keď chce mesto investovať do rekonštrukcie verejnej dopravy a prvkov, 
tak to je zlé, lebo zadlžujeme mesto a keď príde MČ a povie, ja potrebujem a požičaj si, 
tak je to v poriadku? 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktické poznámky pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Mňa udivuje pani námestníčka, akú máte v sebe 

tú drzosť a povedať to, čo ste vyslovili. Neviem, či vy vidíte moje výplatné pásky alebo 
čo robím s peniazmi, ale trvám na tom, čo som povedal. Ja som 2 svoje výplaty prevzal 
a odovzdal ich naspäť MČ. To je niečo, čo vy ste neurobili nikdy napríklad. Čiže tie slová, 
čo ste vyriekli, sú absolútne nehanebné. Pán riaditeľ, ja vás chápem, jediné čo hovoríme 
a celý čas vysvetľujeme, že došlo ku krivde a bolo nám krátené z kompetencii. Iné MČ 
dostali svoje peniaze, plus mali schválený rozpočet, podniky robili kompetencie a my 
sme mali krátené z kompetencií. Vplyvom toho sme nevedeli investovať a došli sme  
do krízového stavu. Chceli sme tú krízu riešiť konštruktívne, ale vidím, že my tu máme 
zavreté dvere, s inými MČ sa spolupracuje. Vyhlasovali ste na konci roka 2023, že ak má 
MČ problémy, nech sa vám ozve. My sme písali listy, nikto nám nepomohol. A pán 
poslanec Géci, tú nadprácu, čo ste urobili dneska, za to vám tlieskam. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja som niekoľkokrát 

poukázal na to, že mesto na jednej strane plače, že nemá peniaze, na čom všetkom šetrí 
a ja si na týždennej báze pozerám zverejnené objednávky, faktúry na stránke mesta  
a nemám pri niektorých týchto objednávkach a faktúrach tento pocit. Ja som už 
niekoľkokrát povedal, že tak buď sme v zlej situácii a podľa toho sa budeme aj správať 
alebo jednoducho pre niekoho je, pre niekoho nie je. Takže netvrdil a nezdramatizoval by 
som to na vašom mieste pri tých zverejnených objednávkach a faktúrach niektorých, ktoré 
na stránke mesta sú. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S procedúrou pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Pani predsedajúca ospravedlňujem sa za veľmi rýchle porušenie 

rokovacieho poriadku, ale neviem reagovať ináč na pána starostu. Neviem pán starosta  
o akej nadpráci hovoríte. Ja len som sa snažil touto diskusiou vyhnúť tomu, my 
potrebujeme momentálne 1,5 mil. na Čingov, na rekonštrukciu celého Čingova, lebo vám 
spadne... 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, máte procedurálny návrh? 
 



121 

p. Géci, poslanec MZ: Hej, že zajtra si tu budeme pýtať takisto. Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa má procedurálnym návrh? 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Áno. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Na úvod, lebo som zabudol, už 

mi to bolo 2-krát pripomenuté, dnes je Ladislava, ja by som chcel kolegovi Lacovi 
Lörincovi takto verejne zablahoželať všetko najlepšie k meninám. A teraz tá procedúra. 
Diskutujeme o tomto bode hodinu a jednu minútu, ja sa mi tak zdalo zľava, keď som to 
sledoval, že už sa miestami cyklíme, čiže procedurálny návrh znie, aby sme ukončili 
možnosť prihlasovať sa do rozpravy, nech dobehnú diskutujúci. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Aj s faktickými nech dobehnú? Hlasujte za návrh 

pána poslanca Karaffu. Áno. Zapnite ešte pána poslanca Karaffu. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Na základe upozornenia od kolegov, ja by som ho chcel 

preformulovať. Návrh je na ukončenie rozpravy tak ako je. Proste aby sme prešli priamo 
k hlasovaniu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Čiže úplné ukončenie debaty. Tak prosím hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 49 -  za: 24, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol schválený. Takže ideme hlasovať. 

Poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

návrh od pána poslanca Romana Matoušeka a znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
schvaľuje účelový transfer pre Mestskú časť Košice - KVP na opravu strechy škôlky  
na Bauerovej 1, vo výške 83 203 EUR, krytie účelového transferu z Rezervného fondu 
Bežné výdavky podľa predloženého návrhu, finančná operácia  podľa predloženého. 
Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 50 -  za: 18, proti: 1, zdržali sa: 10 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 8 
Dlhodobý nájom pozemkov za účelom výmeny (zriadenia) niektorých prístreškov 
zastávok MHD a ich údržby – vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 8 Dlhodobý nájom 

pozemkov za účelom výmeny niektorých prístreškov zastávok MHD a ich údržby, 
vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Už som to našiel. Dovolím si k tomuto materiálu 

a predniesť, sakra práce, pozmeňujúci, áno, pozmeňujúci návrh. Tento pozmeňujúci 
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návrh vyplýva z diskusie, ktorá odznela na zasadnutí majetkovej komisie. Spracoval mi 
ho pán doktor Takáč. Takže dovolím si ho predniesť. Návrh pozmeňujúci k návrhu návrh 
uznesenia, prosím, počúvajme sa, aby sme, predsedajúca už je na ceste. Po 1. V časti A  
v časti teda A veľké, písmeno d) sa na koniec vkladá bodkočiarka a slová „vybudovanie 
prístreškov sa uskutoční podľa nasledovného harmonogramu: po 1. prístrešky, u ktorých 
sa nevyžaduje získanie stavebného povolenia budú vybudované do šiestich mesiacov  
od účinnosti zmluvy. Po 2. prístrešky, u ktorých sa vyžaduje získanie stavebného 
povolenia, budú vybudované do dvoch rokov od účinnosti zmluvy, nie však skôr, ako 
začne plynúť doba nájmu.“. Po 2. Návrh uznesenia sa dopĺňa časťou C, ktorá znie: 
Odporúča primátorovi, poprosím vás, počúvajme sa, lebo potom budete zmätení. Čiže 
„odporúča primátorovi mesta Košice rokovať so súčasným nájomcom v záujme 
dosiahnutia dohody tak, že k odstráneniu súčasných prístreškov po skončení nájmu dôjde 
v nadväznosti na harmonogram vybudovania nových prístreškov za účelom 
minimalizácie doby, počas ktorej nebude na zastávke MHD dostupný žiaden prístrešok.“. 
Tento návrh vyplynul vlastne z diskusie na komisii, kde sa spomínala aj situácia, ktorá 
vznikla na Sídlisku KVP a aj vlastne tá skutočnosť, že v tých podmienkach, ktoré boli  
pri vyhlásení súťaže nikde sa nespomína, v akej dobe má ten úspešný uchádzač postaviť 
samotné búdky na zastávkach MHD. Čiže aby sme to nejakým spôsobom časovo 
ohraničili, aby sa nestalo to, že nové prístrešky postaví ku koncu nájmu, ak vôbec 
niekedy, tak také niečo sa doplnia. A tieto ustanovenia sa dopĺňajú do uznesenia. Takže 
to je také krátke vysvetlenie, ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán Karaffa veľmi dobre hovorí, lebo mali sme 

negatívnu skúsenosť, treba sa z toho poučiť a len chcem sa spýtať právnikov, ktorých tu 
máme, že ja som dostal od právnikov feedback, že je trošku zvláštny ten materiál, chýbajú 
tam konkrétne ustanovenia zákona o majetku obci, resp. zásady hospodárenia 
obsiahnutých v štatúte a tiež odvolávky na obchodný zákonník. Chcem sa teda spýtať, či 
to právne oddelenie to takto kvituje ako to predložené a či je to v súlade so štatútom 
mesta, predovšetkým § 75, ktorý upravuje dobu nájmu, keďže predpokladám, že 
výsledkom OVS-ky bude nájomná zmluva. Stačí, že mi právne kývne, že je s tým ok.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, je to na základe odporúčania právneho oddelenia a aj vlastne to 

doplnenie bolo spravené na základe tej diskusie, ktorá bola na jednotlivých komisiách  
a spracované našim právnym oddelením. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa nikto do diskusie nehlási, tak ja by som 

poprosila návrhovú komisiu. Nech sa páči. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, museli sme si to ozrejmiť, prepáčte 

kolegovia. Teraz prečítam návrhy. Prvý je v podstate, ktorý budem čítať, ten ktorý je 
pozmeňujúci návrh pôvodnému. Takže návrh pozmeňujúceho k návrhu uznesenia. Po 1. 
V časti A písm. d) sa na koniec vkladá bodkočiarka a „vybudovanie prístreškov sa 
uskutoční podľa nasledovného harmonogramu“ v znení predloženého materiálu a po 2. 
návrh uznesenia sa dopĺňa časťou C, ktorá znie: opäť v znení predloženého uznesenia. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 51 -  za: 28, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže budeme pokračovať. Nech sa páči. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, takže Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 
predpisov v súlade so schváleným pozmeňujúcim návrhom za A. schvaľuje vyhlásenie 
verejnej obchodnej súťaže (ďalej len „súťaž“) podľa predloženého návrhu a za B. súhlasí 
s tým, aby v prípade nezískania súhlasu oprávneného subjektu podľa časti A písm. e)  
v celom alebo čiastočnom rozsahu sa pre účely súťaže, resp. predmetu zmluvy primerane 
zúžil rozsah osobitného zmluvného záväzku nájomcu. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 52 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 9 
Parkovisko na Berlínskej ulici – návrh na usporiadanie vzájomných vzťahov medzi 
mestom Košice, MČ Košice – Sídl. Ťahanovce a MPV Družstvo, družstvo 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 9 Parkovisko  

na Berlínskej ulici, návrh na usporiadanie právnych vzťahov medzi mestom Košice, 
Mestskou časťou Košice - Sídlisko Ťahanovce a MPV družstvo. Nech sa páči, k tomuto 
bodu otváram diskusiu. Pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne. Ako narýchlo len poviem, ako táto kauza 

nás naozaj ťaží piaty rok. Poprosím vás dámy poslankyne, páni poslanci, podporiť, ako 
aby sme sa pohli ďalej. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nikto sa nehlási do rozpravy, uzatváram ju 

a poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje dohodu o vzájomnom usporiadaní 
vzťahov medzi mestom Košice, Mestskou časťou Košice - Sídlisko Ťahanovce a MPV 
Družstvo, družstvo podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta:  Nech sa páči hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 53 -  za: 26, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh po prijatý. 

- - - 
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Bod č. 10 
Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Trebišovská 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 10 Zmena účelového 

určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Trebišovská. Nech sa páči 
otváram diskusiu. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Na užívanie tohto areálu, by som povedal, 

na nejakú určitú nevýhodnosť som asi v roku 2021 alebo 2020 upozornil a popravde som 
rád, že taký majetok máme. Vtedy tam sídlila zberňa druhotných surovín, platili nájomné 
len za časť pozemku. Úsmevné je, že ešte aj v uznesení o odmietnutie, neviem, čo to bolo 
za uznesenie, tak vyšetrovateľ citoval výpoveď riaditeľa, ktorý vlastne povedal, že tak 
dali sme im nižšie nájomné, lebo sa v roku 2015 zvýšili ceny prenájmu majetku mesta  
a preto vlastne platili za menšiu výmeru, hoci reálne užívali celý areál. Čiže to bola nejaká 
taká genéza. Potom sa to uzavrelo, oni stamaď odišli, teraz sa to dlhodobo nevyužíva.  
Ja by som len chcel vedieť, lebo v tej dôvodovej správe, čo som si čítal, nebolo presne 
uvedené, na aký iný účel, ak to teda už nebude ten výchovnovzdelávací, na aký iný účel 
to bude využívať oddelenie športu, aby to tu odznelo, že čo s tým chceme robiť a ja dúfam, 
že ide o celkom zaujímavý priestor vzhľadom na to, že dookola tie pozemky vlastníme, 
tak ja len dúfam, že nedôjde k tomu že, že nejakým spôsobom o to prídeme, že sa to bude 
predávať alebo sa tam postaví niečo, čo nás možno zablokuje, aby sme v budúcnosti  
na pozemku a plus možno aj na tom ďalšom, ktorý je vedľa, možno sa obmedzili  
a nevedeli do budúcna postaviť možno nejakú športovú halu. Takže ja by som len chcel 
vedieť, že na aký konkrétny účel to bude využívať oddelenie športu. Neviem, či je tu ešte 
pán Švec, ale keď tu nie je pán Švec, tak odpovie určite pán riaditeľ. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, pardon, pán riaditeľ chce 

zareagovať. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem. Rovno poviem, nemáme teraz v tomto okamihu konkrétny 

projekt, ale práve preto, aby sme mohli s tým pracovať, tak potrebujeme to vlastne, keďže 
škola to nevyužíva, chceme to vlastne, aby sme si to mali zverené v rámci referátu športu. 
Aj vedľa sa nachádza objekt bývalého alebo hokejbalové ihriska, ktorý je dneska dosť  
v takom by som povedal už v postaršom stave, bude potrebovať investície, čiže bavíme 
sa s niekoľkými športovými zväzmi o možnosti využitia, pretože nie je problém dneska 
vybudovať športovú infraštruktúru, doplniť sieť športovej infraštruktúry, ktorú máme, ale 
potrebujeme zabezpečiť jej prevádzkovosť a vyťaženie. Áno, sú tu viaceré diskusie, 
dlhodobo počúvame, že chýba športová hala alebo zariadenie pre gymnastiku, chýba 
vlastne zariadenie pre fit cross, áno a podobné úpolové športy, čiže je tu viacero alternatív. 
Dneska je to vlastne v tom okamihu, že hľadáme ten najvhodnejší spôsob využitia, čo sa 
týka týchto záležitostí. Určite vnímame, že vlastne v tomto okamihu je aj v danej lokalite 
problém s parkovaním, pretože v rámci toho športového areálu, ktorý tam je aj ako sú 
tréningové ihriská, resp. atletická dráha, býva intenzívne využívaná pre tréningový účel, 
podobné záležitosti, čiže máme niekoľko relatívne takýchto alternatív s tým, že dočasne 
to využiť práve o to, aby sme stiahli tie autá z tej hlavnej cesty a dobudovali tam 
chýbajúcu zastávku MHD, ale do budúcnosti by sme ten priestor chceli práve využiť  
na doplnenie školskej športovej infraštruktúry, ktorou by sme mohli doplniť nejaké 
chýbajúce športovisko. Ale konkrétny projekt nie je ešte. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže ešte ja by som to doplnil. Nemôže sa stať, 
že aj vzhľadom na finančnú situáciu, bude teraz oddelenie športu do tohto pozemku  
v tomto alebo budúcom roku investovať, že nám niečo predložíte, že sa to teraz bude 
realizovať nejaký iný projekt za nejaké neviem aké finančné prostriedky a pod. Čiže je to 
len za účelom možnosti jednak ako toho, že už sa to fakticky nevyužívané  
na výchovnovzdelávací proces a za účelom zabezpečenia nejakého parkovania. Sú za tým 
aj v tejto chvíli tieto dôvody. Tomu mám takto rozumieť.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Beriem tak, že škola to vlastne nevyužíva, považuje to za nadbytočný 

majetok a referát športu sa chce tejto oblasti venovať. V každom prípade, keby sme mali 
nejaký zámer, tak či tak budeme musieť prísť vlastne do zastupiteľstva, lebo vlastne 
zámer budete schvaľovať, áno a tento proces je jasne nastavený, áno, ale nemáme 
konkrétny projekt na tento, na toto územie. Máme viacero štúdií, maľovaniek, ale 
potrebujeme naozaj aj partnera, s ktorým takýto projekt bude udržateľný 
a odprevádzkovateľný v maximálnej možnej miere, tzn. od skorých ranných hodín až  
do večerných hodín v rámci školskej športovej infraštruktúry. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. My sme sa tomuto venovali  

na komisii pre školy, vzdelávanie a mládež a jednohlasne sme neodporučili zastupiteľstvu 
tento materiál schváliť, pretože aj teraz síce bolo verbálne niečo uvedené. Môžem vás 
poprosiť o pozornosť kolegovia? Idem dať procedúru o chvíľku. A my sme sa zhodli  
na komisii, že jednoducho kým nie je ten reálny zámer a nevieme, čo tam má byť, takže 
nebudeme vystavovať bianko šek. Takže dávam procedurálny návrh, ak ma 
viceprimátorka k tomu vyzve na základe prihlásenia... 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa s tým trápi oddelenie školstva, aj keď im 

to netreba. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči.  
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Procedurálny návrh je.. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ešte som vám nedala slovo, až teraz. Nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: No hej, ako blbý komentár a potom k slovu sa mám dostať hneď. 

Verím, že si to užívaš pani viceprimátorka. Procedurálny návrh znie, prerušenie tohto 
bodu až do doby, kým nebude predložený reálny zámer, na základe ktorého bude tento 
priestor využitý. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 54 -  za: 10, proti: 6, zdržali sa: 8 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol, takže budeme pokračovať. 
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Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. Nebol prerušený, ale nikto sa 
už neprihlásil do diskusie, takže. Alebo áno? Nikto nebol prihlásený, ukončujem 
rozpravu. Počkáme na techniku, ukončujem rozpravu v tomto bode a poprosím návrhovú 
komisiu, ale musíme počkať na technické zabezpečenie. Nech sa páči návrhová komisia, 
máte slovo. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje rozhodnutie o zmene účelového 
určenia školského majetku, nachádzajúceho sa v k. ú. Terasa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 55 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 4 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 10/1 
Nevyužívané športoviská a športovo-rekreačné areály 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 10/1 Nevyužívané 

športoviská a športovo-rekreačné areály. Predkladateľom materiálu je pán poslanec 
Horenský. Odovzdávam mu slovo. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: A, pardon, áno, prepáčte. Schválili sme si 

prestávku od 19:00 do 19:15, takže teraz je presne 19:02, stretneme sa 19:17. 
 

- - - po prestávke - - - 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dámy a páni, poprosím, aby sme sa prezentovali. 

Je nás 18, ešte nás je málo. Tak nech sa páči, budeme pokračovať, je nás dosť. 
Konštatujem, že sa prezentovalo 24 poslancov, čo stačí na to, aby sme mohli pokračovať 
v rokovaní. Takže otváram bod 10/1. Poprosím predkladateľa pána poslanca Horenského, 
aby nás zasvätil do problému. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Aj teraz tu bola nejaká diskusia, že ideme len 

rozhodovať a nie diskutovať. V podstate je to len návrh na uznesenie, ktorý hovoril o tom, 
aby mesto pripravilo určitý passport nevyužívaných športovísk alebo športovo 
rekreačných areálov, ktoré sú v majetku alebo v užívaní mesta Košice. Viem, že  
v minulosti sa čiastkovo možno nejaké tie športoviská riešili, ale aj z podnetu pána 
hlavného kontrolóra, aj na základe diskusie na komisii športu a aktívneho oddychu sme 
sa rozhodli prijať jedno uznesenie, ktoré je aj kvázi nejakým odporúčaním urobiť tento 
passport a po realizácii tohto passportu a nájdení nejakých alternatív, potom môžeme 
diskutovať a hľadať riešenia aj z dôvodu finančnej situácie, v ktorej sa nachádza mesto. 
Čiže návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada primátora mesta 
Košice po a) spracovať zoznam nevyužívaných športovísk a športovo-rekreačných 
areálov, ktoré vlastní, spravuje alebo užíva mesto Košice, po b) pri každom 
nevyužívanom športovisku a športovo-rekreačnom areáli podľa bodu a) navrhnúť možné 
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riešenie a alternatívy nakladania s týmto majetkom. Termín: do 30.09.2024. Ďakujem. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, otváram k tomuto 

bodu diskusiu. Nikto sa nehlási, nikto sa nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu  
a poprosím návrhovú komisiu, prosím pána poslanca, aby doručil, je doručený návrh? 
Nech sa páči.  

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada 

primátora mesta Košice podľa predloženého návrhu.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 56 -  za: 24, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 11 
Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Základnej školy, Fábryho 44, Košice 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 11 Zverenie nehnuteľného 

majetku mesta do správy Základnej školy, Fábryho 44, Košice. Otváram k tomuto bodu 
diskusiu. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tento návrh podporím, aj komisia ho 

jednohlasne podporila, ale využijem, že ide o bod, čo sa týka školstva a nechcel som 
dávať samostatný bod. Mám len jednu otázku, keďže za posledné 3 mesiace prebehlo 
okolo 35 výberových konaní, niektoré už v apríli a keďže večne úspešných uchádzačov, 
ktoré teda podľa mojej informácie okrem jedného výberového konania, boli všetky 
úspešné, nastupujú od 1. júla do alebo začínajú funkčného obdobia ešte v čase konania 
komisie pred týždňom a niečo, som mal informáciu, že nikto z nich nemá menovací 
dekrét od pána primátora, čo je dosť neobvyklé. Tak sa chcem opýtať, či už majú títo 
úspešní uchádzači menovacie dekréty. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Menovacie dekréty sú pripravené, pán primátor sa 

s novozvolenými riaditeľmi chce osobne stretnúť, aby sa spoznali a nastavili si 
spoluprácu, takže je pripravené stretnutie, kde im budú tieto dekréty osobne odovzdané. 
Nech sa páči pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže aj napriek tomu, že od 1. júla im začína 

funkčné obdobie, tak ešte nemajú menovacie dekréty, hej?  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Majú ich podpísané a budú im odovzdané. Ak sa 

do diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zverenie nehnuteľného majetku do 
správy Základnej školy, Fábryho 44 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 57 -  za: 26, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím, urobím takú krátku prestávočku. Dámy 
rozdávajú kávu, urobili sme aj do rezervy, takže nech sa páči. Kým sa obslúžite a 
zoberiete si kávičku, minútku počkám, aby sme sa nerušili a budeme pokračovať. 
A ďakujeme Andrejke, že nám navarila kávu. Dobre, takže kto ešte si prosí kávu, nech sa 
páči, ponúknite sa a budeme pokračovať. Len som nechcela, aby sme sa vyrušovali. 

- - - 
 

Bod č. 12 
Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti v rámci výzvy na zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 06R01-
20-V02 v MŠ Húskova 45 a MŠ Hrebendova 5 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže budeme pokračovať bodom č. 12 

Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti v rámci výzvy na zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 
06R01-20-V02 v MŠ Húskova 45 a MŠ Hrebendova 5. Otváram k tomuto bodu diskusiu. 
Nech sa páči. Pán poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Na komisii výstavby sme to prerokovali, 

si myslím, že to dobrý nápad, treba podporiť jeden aj druhý projektov, ale veľmi, veľmi 
ma mrzí pani námestníčka, prečo nie je zaradený aj projekt škôlka Krásna, Žiacka ulica. 
Máme tam vlastný pozemok, veľký pozemok. Jedná sa o rozšírenie kapacity, všetko 
spĺňame, máme 6 tis. obyvateľov z 3,5 sme išli na 6 tis. obyvateľov a mrzí ma to  
a zdôvodnenie, že Galaktická má rezervu a je blízko, ani autom, ani pešo. Ďakujem pekne. 
Len to som potreboval povedať, že prosím, myslite aj na to, že Krásna sa rozvinula  
a máme pomaly raz toľko obyvateľov a veľkú potrebu detí v škôlke.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ chce zareagovať, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, uvedomujeme si, ale zároveň si uvedomujeme, že vlastne  

v Krásnej sa nachádza spojená ZŠ s MŠ. Zriaďovateľom nie je mesto, áno, čiže určité 
kapacity tam sú. Druhá vec je, že áno, tak bolo povedané, na Galaktickej sme rozširovali 
kapacity a váš kolega z klubu opakovane hovorí, že, ktorý sa špecializuje na školstvo, že 
máme racionalizovať a naozaj využiť tie kapacity, ktoré dneska máme. Postupne sa  
k tomu chceme dopracovať, áno, áno, nedá sa mať že hneď za domom mám škôlku, musia 
byť tie objekty vyťažené. Pracujeme na dokumente, ktorý by nám mal ukázať, aké budú 
potreby mesta a stále hovoríte analyzujte, dajte dáta, tak na tom pracujeme áno, či je tam 
ten potenciál udržateľnosti a ten objekt, o ktorom sa rozprávame, je na tento účel alebo 
tieto výzvy relatívne malý, čiže je neudržateľný a nespĺňa zatiaľ tie kritéria, ktoré tam sú. 
Takže ako berme to, nový územný plán počíta aj s touto skutočnosťou, že v rámci Krásnej 
sú vyčlenené práve aj oblasti pre občiansku vybavenosť, hlavne v tej lokalite Na hore  
a pod. Kde dneska máme naozaj len to bývanie a potrebujeme tam tie funkcionality 
doplniť, ale pracujme s dátami, nie podľa pocitov a nie podľa voličov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Saxa. 
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p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Racionálne treba uvažovať, aj keď sa zvyšovala 
kapacita na Galaktickej. Neviem prečo, keď tam potreba nebola. Krásna je rozvíjajúca sa 
obec, kopa mladých rodín a vychádzame z dát, áno, súhlasím, vychádzajme z dát, kopa 
detí je jednoducho nezaradených do škôlky pre nedostatok miesta. Áno, máme tam aj 
cirkevnú škôlku, resp. ZŠ s MŠ, kapacitne to nestačí a že je malá škôlka? No áno, veď 
preto ju chceme rozšíriť. Pozemok je veľký, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje po a) predloženie žiadosti o poskytnutie 
prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti pre MŠ Húsková 45 v sume 
347 760 EUR, po b) predloženie žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu  
na podporu obnovy a odolnosti rozšírenie kapacít MŠ Hrebendova 5 v sume  
1 391 040 EUR, po c) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami 
poskytnutia prostriedkov mechanizmu tým, že mesto Košice bude garantom financovania 
projektu, po d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov  
z rozpočtu mesta a po e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu 
minimálne 5 rokov po ukončení realizácie projektu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 58 -  za: 27, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 13 
Prevod pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom 
Košice a inžinierom R.H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 13 Prevod pozemkov 

formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom Košice  
a inžinierom R.H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa  
do diskusie nikto nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s § 9a ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov a § 74 ods. 1 a 2 Štatútu mesta Košice schvaľuje prevod nehnuteľného majetku 
vo vlastníctve mesta Košice formou zámeny podľa predloženého materiálu za pozemky 
podľa predloženého materiálu. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkovoprávne 
usporiadanie pozemkov v záujme mesta atď., podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 59 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
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Bod č. 14 
Prevod pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom 
Košice a Ing. I. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 14 Prevod pozemkov formou zámeny  

v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom Košice a Ing. I. B. z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice formou zámeny za pozemky Ing. Igora Barilíka z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 60 -  za: 28, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 15 
Prevod nehnuteľnosti - dom meštiansky, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v k. ú. 
Stredné mesto formou dobrovoľnej dražby 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 15 Prevod 

nehnuteľnosti - dom meštiansky, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v k. ú. Stredné 
mesto formou dobrovoľnej dražby. Otváram k danému bodu rozpravu. Ak sa do rozpravy 
nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prevod nehnuteľného majetku  
vo vlastníctve mesta Košice meštiansky dom Kováčska 34 v k. ú. Stredné Mesto podľa 
predloženého návrhu a to formou dobrovoľnej dražby s najnižším podaním 200 000 EUR. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 61 -  za: 28 + 1 (p. Djordjevič), proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Dobre, čiže za 29. Poprosím 

pána poslanca zarátať, Djordjeviča. 
- - - 

 
Bod č. 16 
Nájomné zmluvy uzatvorené mestom Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa – 

informácia 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 16 Nájomné zmluvy uzatvorené mestom 

Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa – informácia. Otváram k tejto téme 
diskusiu. Hlási sa pán poslanec Lӧrinc. 
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p. Lӧrinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Veľká vďaka za spracovanie materiálov. Určite 
to poslúži na dobrú diskusiu. Narazili sme ale na jednu technickú vec, že zobrali nás 
zamestnanci veľmi doslova a naozaj pracovali všetky zmluvy, ktoré boli zriadené podľa 
osobitného zreteľa. Len zákon o osobitom zreteli je tu od roku 2009. Čiže tým pádom 
nemáme spracované zmluvy, ktoré možno boli prijaté pred rokom 2009, preto by som si 
navrhol, dovolil navrhnúť uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada spracovať 
a predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach zoznam všetkých 
platných nájomných zmlúv uzatvorených mestom Košice podľa zákona č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení účinnom do 30.06.2009 a Zásad hospodárenia s majetkom mesta 
Košice, resp. inej obdobnej normy účinnej do 30.06.2009, u ktorých je dohodnuté 
nájomné nižšie ako aktuálne uplatňovanie obvyklé nájomné, t.j. nájomné za aké sa v tom 
čase a na tom mieste obvykle prenechávajú do nájmu na dohodnutý účel veci toho istého 
druhu alebo porovnateľné veci. Termín do najbližšieho zastupiteľstva. Ide teda o staršie 
zmluvy. Ja si myslím, že už také staré zmluvy veľmi nemáme, čiže bavíme sa 
o jednotkách možno desiatkach a jedná sa o zmluvy za euro alebo za nižšie ako obvyklé 
nájomné pred prijatím zákona o osobitnom zreteli. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Nestihol som v rýchlosti úplne postrehnúť, že kto je ten subjekt, ktorý 

mal tie zmluvy uzatvoriť, či a ako to bolo formulované, lebo jedno uznesenie som 
formuloval nie úplne šťastne a z toho nám vypadli ten majetok školský, ktorý majú 
zverené školy, ale v zásade akože nie som proti a podporím tento návrh, ktorý pán 
poslanec Lӧrinc predložil. Na zasadnutí majetkovej komisie sme si tento materiál teda 
prešli. Ja som vypichol niekoľko zmlúv, bavíme sa možno nejakých 20-30 zmluvách, 
možno trošku viac, ktoré som teda navrhol, aby sme v podstate sa zaoberali nimi, tým či 
ten účel a či v podstate. Ja vám to aj prečítam to uznesenie, či v podstate sú ako pre mesto 
naďalej nejakým spôsobom nazvem to, že výhodné a konkrétne, chvíľočku,  keď 
dostanem, tak veľmi rýchlo prečítam a tu je to, toto zdržiava, áno, Karaffa to zdržiava. 
Na základe, nie, toto je tá kontrola, no, áno, tu je to. Majetková komisia MZ v Košiciach 
odporúča jednotlivé nájomné zmluvy postupne predkladať na rokovanie majetkovej 
komisie a následne na rokovanie MZ za účelom posúdenia efektívnosti prenájmu a výšky 
nájomného. Nepredkladám to teraz ako samostatné uznesenie. Predpokladám, že keď to 
kolegovia spracujú s tým, čo bude teraz schválené ten návrh pána poslanca Lӧrinca, takže 
potom by sme sa tým komplexnejšie zaoberali. Sú tam rôzne zmluvy, ktoré sa môžu aj 
vzhľadom na túto súčasnú ekonomickú situáciu javiť nie celkom výhodné pre mesto 
Košice a minimálne by sme sa o to mali rozprávať. Tak len toľko. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrhy. 
 
p. Bačisnký, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrhová komisia dostala 2 návrhy. Prvý 

je od pána poslanca Lӧrinca. Takže budem ho čítať ako prvý. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach žiada pracovať a predložiť na rokovanie Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach zoznam všetkých platných nájomných zmlúv uzatvorených mestom Košice 
podľa zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení účinnom do 30.06.2009 a Zásad 
hospodárenia s majetkom mesta Košice, resp. inej obdobnej normy účinnej  
do 30.06.2009, u ktorých je dohodnuté nájomné nižšie ako aktuálne uplatňované obvyklé 
nájomné, t.j. nájomné, za aké sa v tom čase a na tom mieste obvykle prenechávajú  
do nájmu na dohodnutý účel veci toho istého druhu alebo porovnateľné veci. Koniec. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 62 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Pokračujeme. Áno, nech sa 

páči, pôvodný návrh, áno. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Áno, teraz prečítam pôvodný návrh. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 9a odseku 2 písm. e) zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov berie na vedomie 
informáciu o plnení uznesenia MZ v Košiciach č. 299 zo dňa 24.11.2023. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 63 -  za: 30, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom...... 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: ... číslo 18. Prenájom pozemku v katastrálnom 

území Terasa pre MP z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ospravedlňujem sa, to nebol 
zámer, ospravedlňujem sa. Takže bod číslo 17. 

 
Bod č. 17 
Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby: „Malé trhovisko 
na Budapeštianskej ulici“ pre MČ Košice –  Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 18 Prenájom pozemku  

v k. ú. Terasa pre M. P. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ospravedlňujem sa, to 
nebol zámer, ospravedlňujem sa. Takže bod č. 17 Prenájom pozemkov v k. ú. Nové 
Ťahanovce za účelom realizácie stavby: „Malé trhovisko na Budapeštianskej ulici“  
pre MČ Košice –  Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram 
k danému materiálu diskusiu, nech sa páči. Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram 
diskusiu a pán poslanec, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Vďaka veľmi pekne, pani predsedajúca. Stojí to za to vlastne, lebo tretí 

rok na tom makáme, robíme, takže vlastne aj pitná voda, hygiena, všetky náležitosti, ktoré 
sú, poprosím vás dámy poslankyne, páni poslanci, tie Ťahanovce Sídlisko naozaj nemajú 
žiadne trhovisko, chceme ho zriadiť konečne. Tak nás podporte. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Špak je 

riadne prihlásený, či má proced... ? Riadne prihlásený. Nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Vážení kolegovia, som rád samozrejme, že máme podnikateľov, ktorí si 

uvedomujú, že keď majú prevádzku v danej oblasti, tak sa jej treba venovať. Len chcem 
v súvislosti s týmto upozorniť na to, že sa tu udiala dosť nepekná vec a bohužiaľ bolo to 
aj v dôvodovej správe, bolo to aj pri hlasovaní, keď sme odsúhlasovali prevod a v tej veci 
bolo napísané, že budeme mať symbolické sumy za používanie médií, ktoré budeme my 
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potrebovať na to trhovisko a zároveň tam bolo napísané, že dostaneme stoly zadarmo. 
Pokiaľ viem tak stoly zadarmo sa vám nepáčili, lebo boli staré a máte v pláne teraz robiť 
nový projekt, kde budete zakupovať tie stoly. To znamená, že poslanci, ktorí hlasovali, 
mali informáciu a s dobrou vierou zahlasovali za, ale vy ste dojednali niečo úplne iné  
a niečo, čo zrazu MČ bude stáť nemalé peniaze, pán starosta. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S procedúrou pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja si myslím, že toto nepatrí tuná na túto pôdu, to možnože niekde  

na Ťahanovce, čiže procedurálny návrh je na ukončenie rozpravy. To si vydiskutujte  
na Ťahanovciach a samozrejme zrušiť všetky prihlásené možné tieto. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte za návrh pána poslanca 

Karaffu ukončiť diskusiu a ísť rovno hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 64 -  za: 15, proti: 9, zdržali sa: 5 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. Ukončujeme diskusiu. 

Ukončujeme diskusiu a ideme rovno hlasovať. Poprosím, poprosím návrhovú komisiu  
o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemkov pre Mestskú 
časť Košice - Sídlisko Ťahanovce v zmysle dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č 65 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán starosta Mestskej časti Ťahanovce 

gratulujeme. 
- - - 

 
Bod č. 18 
Prenájom pozemku v k. ú. Terasa pre M. P. z dôvodu hodného osobitného zreteľa  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 18 Prenájom 

pozemku v k. ú. Terasa pre M. P. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram  
k danému bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemku v k. ú. Terasa 
za účelom majetkovoprávneho usporiadania užívaného pozemku na dobu neurčitú  
pre Martina Pavlovského z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 66 -  za: 28, proti: 0, zdržal sa: 1 



134 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 
- - - 

 
Bod č. 19 
Prenájom časti pozemku pre MČ Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania 
multifunkčného ihriska „K-PARK“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 19 Prenájom časti 

pozemku pre MČ Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania multifunkčného 
ihriska „K-PARK“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram  
k danému bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu  
o prednesenie návrhu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s § 9aa ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov registra C KN p. č. 1604/90 o výmere 
384 m², druh pozemku zastavaná plocha a nádvorie, k. ú. Furča, LV č. 1. Doba nájmu: 
neurčitá, cena za prenájom: 1 EUR za rok, účel nájmu: vybudovanie multifunkčného 
ihriska „K - PARK“ pre MČ Košice - Dargovských hrdinov, Povstania českého ľudu 1, 
IČO 00690988 z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je vybudovanie 
multifunkčného ihriska „K - PARK“ v k. ú. Furča a majetok bude slúžiť  
na verejnoprospešný účel. Koniec.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 67 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 20 
Prenájom časti pozemkov pre MČ Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania 
multifunkčného ihriska „Lidl Čistinka“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 20 Prenájom časti pozemkov pre MČ 

Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania multifunkčného ihriska „Lidl 
Čistinka“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k danému bodu 
diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom pozemkov  
pre vybudovanie multifunkčného ihriska „Lidl Čistinka“ pre MČ Košice - Dargovských 
hrdinov z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 68 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 
- - - 

 
Bod č. 21 
Prenájom časti pozemku pre MČ Košice – Myslava za účelom umiestnenia prístreškov 
MHD v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 21 Prenájom časti pozemku pre MČ Košice 

– Myslava za účelom umiestnenia prístreškov MHD v k. ú. Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa Otváram k danému bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom časti pozemku v k. ú. Myslava 
na dobu neurčitú, za cenu prenájmu 1 EUR na rok, za účelom umiestnenia prístreškov 
MHD pre MČ Košice - Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 69 -  za: 27, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 22 
Prenájom pozemku MČ Košice - Myslava za účelom realizácie plánovanej výstavby 
verejného osvetlenia a správy a údržby pozemku v k. ú. Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č.  22 Prenájom pozemku MČ Košice - 

Myslava za účelom realizácie plánovanej výstavby verejného osvetlenia a správy  
a údržby pozemku v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram 
diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými platnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemku  
v k. ú. Myslava na dobu neurčitú, za cenu 1 EUR na rok, na účel: výstavba verejného 
osvetlenia a správa a údržba pozemku pre MČ Košice - Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 70 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 23 
Prenájom nehnuteľností (pozemkov a budovy) na Kórejskej ulici v k. ú. Južné Mesto  
pre Arcidiecéznu charitu Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa - pokračovanie 
rokovania o prerušenom bode 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 23 Prenájom nehnuteľnosti (pozemkov 

a budovy) na Kórejskej ulici v k. ú. Južné mesto pre Arcidiecéznu charitu Košice  
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 
Pani poslankyňa Súkeníková.  

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Tak ja za našu MČ, prešlo to našim 

miestnym zastupiteľstvom, kde to bolo jednohlasne schválené. Rokovali sme aj  
s Arcidiecéznou charitou. Dohodli sme sa na podmienkach, že pokiaľ tam budú nejakí 
neprispôsobiví občania alebo tak, budeme potom naďalej rokovať aj s mestom a možno 
meniť aj tie podmienky, aby bol pokoj v okolí, aby aj občania boli spokojní. Takže my  
v MČ momentálne nemáme voči tomu nejaké výhrady. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, ja som sa miestneho zastupiteľstva osobne 

zúčastnila a myslím si, že na všetky otázky bolo zodpovedané a tak, ako hovorí pani 
starostka, bolo to jednohlasne schválené v miestnom zastupiteľstve. Pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja by som sa chcel opýtať, lebo je uvedené, že je to pokračovanie 

rokovania o prerušenom bode, ale ten pôvodný bod bol o výpožičke, nepamätám si  
a kolega tiež ma upozornil, že si nepamätá, že by sme tento bod prerušovali, to je teda 
taká otázka. A druhá vec je, na majetkovej komisii pozmeňujúci návrh neprešiel, ale ja 
tento materiál nepodporím z jedného jediného dôvodu a to je doba nájmu určitá  
na 20 rokov. Pamätám si ešte v tom ostatnom období, keď sme boli, mali sme také 
výjazdové zasadnutie v Košickej Novej Vsi a boli problémy s tým centrom v podstate  
a pán starosta možno aj tiež vie povedať, že čo tam zažívali a boli aj nejaké sťažnosti. 
Čiže ak to prenajmeme na 20 rokov, to je dosť dlhá doba, počas ktorej s tým nebudeme 
vedieť nič urobiť, lebo je to proste na dobu určitú a pokiaľ sa s nimi nedohodneme, 
nebudeme vedieť s nimi pohnúť. Ja si nemyslím, že by sme niečo pokazili a na tie hry  
s odpočtom, resp. zápočtom a tými účtovnými vecami tuná ako, toto na mňa ani 
neskúšajte. Čiže ja si myslím, že by tá doba prenájmu mala byť menšia a pokiaľ tie služby 
budú fungovať a nebude nejaká nespokojnosť, ako možno aj teraz pani starostka hovorila, 
že ak by boli problémy, tak nebude mať ani žiadne budúce zastupiteľstvo, ani štatutár 
mesta vlastne problém naďalej podporiť a v podstate predložiť materiál na predlženie 
nájmu, pretože do istej miery suplujú aj nejakú službu, ktorú nejakým spôsobom by malo 
robiť mesto. Čiže podľa môjho názoru by tá doba nájmu mala byť nižšia. Nemyslím si, 
že v tomto zložení zastupiteľstvo, ak predložím pozmeňujúci návrh, že za neho zahlasuje, 
ale možno raz, o niekoľko rokov si niekto povie, že bola škoda, že to dali na 20 rokov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, je to trošku iný typ zariadenia. 

Neviem, či ste sa boli pozrieť v podobnom zariadení na Pereši, kde sme z bývalej MŠ 
urobili bývanie pre 4 rodiny, matky s deťmi a funguje to bravúrne, pretože tie 4 rodiny sú 
starostlivo vybraté a sú to naozaj matky, ktoré majú prácu a starajú sa o tie deti a je tam 
intervencia, takže je to trošku iný typ zariadenia ako veľké krízové centrum pre rodiny 
s deťmi. Je to veľmi komorné malé zariadenie, kde tie rodiny sú pod kontrolou, čiže to  
v tom si myslím, že nehrozí a ten osobitný zreteľ je tu kvôli tomu, že Arcidiecézna charita 
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si tú službu chce zaregistrovať a musí preukázať nájomný vzťah k budove a ďalšie veci, 
ktoré s tým súvisia, takže kvôli tomu to teraz predkladáme a neviem ešte aká otázka tam 
bola. A hovoríte správne, supluje nielen úlohu mesta, ale aj úlohu kraja, teda hlavne úlohu 
kraja. Pán poslanec s faktickou poznámkou, pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja nespochybňujem účel, len upozorňujem na to, 

že v Košickej Novej Vsi boli, možnože ešte sú problémy, o ktorých sme pred niekoľkými 
rokmi počuli, ešte tu sedel aj pán poslanec Lesňák. Boli sme sa tam aj pozrieť, vypočuli 
sme si aj názory niektorých ľudí, ktorí tam bývajú, čiže s ohľadom na určité skúsenosti 
by som bol opatrnejší. Nemyslím si, že potrebujú mať dobu viazanosti 20 rokov, ale to je 
môj názor. Ja som jeden z X tu prítomných a povedal som, že ja to nepodporím z tohto 
jediného dôvodu, to len aby bolo na zázname, že prečo Karaffa nechce byť taký citlivý  
k matkám s deťmi v krízovom centre, tak len si myslím, že 20 rokov je priveľa a ešte 
nevieme, čo sa udeje a možnože nás to bude do budúcna zaväzovať. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa chcel opýtať, keďže 

toto zariadenie bolo určitým spôsobom spájané aj s riešením situácie na škole v Košickej 
Novej Vsi, v európskej, jednoducho v tej medzinárodnej škole, tak sa chcem opýtať, že 
ako to pomôže tej škole, čo sa týka nejakých kapacít. Koľko tých klientov ostane ešte  
v priestoroch tej ZŠ, v tej budove a že či to je nejako rozfrázované, lebo ja som zhodou 
okolností bol pozvaný na jedno podujatie v tejto medzinárodnej škole, niekedy  
pred týždňom tuším, alebo dvomi a ak som dobre porozumel, tak postupne v podstate tá 
škola bude potrebovať viac priestorov, keďže idú až po maturitu. Čiže či tam táto situácia 
nejakým spôsobom pomôže tej škole, čo sa týka priestorových kapacít a či je tam - nejaké 
ďalšie fázy alebo vízie. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, pomôže to a dám slovo pánovi riaditeľovi 

asi teraz. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tak ako tu bolo niekoľkokrát spomínané. Áno, dlhodobo riešime aj 

situáciu na Poľnej, aby sme to takto zadefinovali s tým, že tieto dva projekty by som 
celkom nespájal, i keď majú podobný charakter. V každom prípade treba povedať, že tuná 
ideme budovať práve to menšie, komornejšie, asistovanejšie pracovisko. Čo sa týka 
vlastne situácie v rámci Poľnej, aj tam sme dosiahli dohodu, čiže dohodli sme sa vlastne 
na uvoľnení ďalších priestorov tak, aby sa mohla rozvíjať aj škola, ktorá je určená 
povedzme pre anglicky vzdelávací systém. Čiže podarilo sa aj na tejto, ale je to 
samostatný projekt, je to samostatná dohoda. Myslíme si, že v tomto okamihu sú obidve 
strany spokojné a môžu pôsobiť, pokračovať vo svojich projektoch. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Mňa v podstate tiež zaujímalo v podstate to, či tento projekt bude 

postačujúci pre tú medzinárodnú školu a ak má to nejaký aj súvis, bolo to tušíme aj 
spomínané s Volvom, tak je to v podstate úplne na opačnom konci mesta, či je toto teda 
tá najvhodnejšia, prípadne jediná lokalita, kde môže byť táto medzinárodná škola 
umiestnená. A druhá vec je, že odpusť mi, ale príde mi to možno aj tak, že je to 
zbavovanie sa takého problematického, problematickej lokality v rámci Košickej Novej 
Vsi a presunutie problému skôr do centra mesta. Neviem, skúste ma možno o tomto 
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presvedčiť. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nepochopila som, nerozumiem celkom otázke. 

Pán riaditeľ, skús ty.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tiež musím zareagovať. Ten objekt, o ktorom teraz rozhodujete nemá 

s jazykovou medzinárodnou školou nič spoločné, áno, tuná je samostatný projekt, ktorý 
sa ide venovať pomoci matkám s deťmi. Áno, to sú dve rozdielne veci. Len som 
odpovedal pánovi poslancovi. Čiže separátne s tým vedieme rokovania aj na Poľnej tak, 
aby sme uvoľnili priestory pre ďalší rozvoj v rámci školy, ktorá sa venuje tejto skupine 
detí, ktoré študujú v angličtine, ale okrem tohto projektu je v meste aj ďalšie, kde je možné 
sa v angličtine venovať, ale vráťme sa skôr k tomuto projektu. Je tuná asistované bývanie 
pre matky s deťmi. Je to projekt, ktorý sme robili aj v spolupráci s MČ a tuná sa bavíme 
o tom, že naozaj, keď poviete, že toto máme dať na okraj mesta? Všetky štúdie, ktoré sme 
hovorili, hovoria o integrácii týchto ľudí a berte tak, že to budú matky s deťmi, ktoré 
potrebujú byť v meste, aby mohli, či už pracovať a mali dostupnosť do pracovného režimu 
a mohli si zarábať a zabezpečiť si príjem a zabezpečiť výchovu a deti potrebujú byť  
v blízkosti škôl, aby sa mohli zaradiť do školského vyučovacieho procesu. Všetky 
materiály, ktoré hovoria, ako pomôcť týmto sociálne slabším, hovoria o integrácii. 
Netlačme ich niekde na okraj. Sú súčasťou nášho života a poďme im pomáhať, 
integrovať.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Je len, keby sme takýchto zariadení vyrobili teraz 

desať, bolo by to málo. Keby bolo v každom, v každej MČ jedno, tak by to bolo málo. 
Áno, toto nám teraz aj v súvislosti s Volvom a s požiadavkami pre medzinárodné 
vzdelávanie rieši trošku situáciu aj v Košickej Novej Vsi, kde medzinárodná škola 
potrebuje sa rozvíjať a rozširovať. Takže rieši to situáciu sčasti, ale tieto zriadenia, 
hovorím, keby nám pribudlo aj desať, tak to bude málo. Nech sa páči, s faktickou pán 
poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja si len overím v rámci aktívneho počúvania, 

či tomu dobre rozumiem, lebo naozaj pri tom prezentovaní zámeru to bolo o tom, že časť 
klientov z Košickej Novej Vsi sa presúva na Kórejskú, čiže dobre tomu rozumiem, je to 
tak? Čiže sú to klienti, časť samozrejme, nie celá kapacita. Dobre. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, je to presne tak. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Nie, ja som sa naozaj nevyjadril 

v tom duchu, že niekoho tlačím, pána riaditeľa, niekam na okraj, takže toto určite ste 
z mojich úst nepočuli. Pýtal som sa skôr na niečo iné, čo bolo v podstate raz pred chvíľkou 
potvrdené. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Krízové centrum Poľná. Odpoviem 

pánovi Schwarczovi, pýtal sa, aký to bude mať dopad. Momentálne sa tam nachádza 
zhruba 115 – 120 klientov. Tým, že odíde 15, ostane ich tam ešte zhruba 100 klientov 
v krízovom centre. Spojitosť so školou, medzinárodnou školou KEIS, ktorá v podstate 
posledné roky sa tam rozrastá a v neposlednom rade investuje nie malé finančné 
prostriedky na to, aby mestskú budovu sanovala a dala ju do podoby 21. storočia. 
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Odporúčam sa tam ísť pozrieť, tie priestory vynovené a ten spôsob štúdia a možnosti, aké 
tam sú, sú na úplne inej úrovni a veľmi vysokej, kvalitnej. Košická Nová Ves má zhruba 
3200 obyvateľov. Máme tam krízové centrum pre rodiny s deťmi, predtým to bolo detský 
domov, kde je zhruba 115 klientov. Zatiaľ stále máme tam krízové centrá, kde sa 
nachádza zhruba 60 detí na svätého Ladislava v dvoch rodinných domoch, plus máme 
bytovky na Herlianskej, nájomné bývanie takisto v majetku mesta Košice. Niečo obdobné 
ako na Luníku IX, ale na vyššej úrovni. Tam máme zhruba 200. Oficiálne. To znamená, 
keď to počítam, nejakých sociálnych klientov máme cez 300, to je zhruba 10 %. Ktorá 
MČ vie 10 % sociálnych možností zabezpečiť okrem Luníka IX? To znamená, toto je 
jedno riešenie. Už dlhé roky môj predchodca, pán Lesňák, upozorňoval, že tá situácia 
s tým krízovým centrom je dlhodobo problematická, neboli sme vypočutí, neskôr to už 
mesto aj začalo počúvať, začalo riešiť, ale stále je to podľa môjho názoru nedostatočné. 
Predpokladám, nájomná zmluva na Poľnú ulicu pre krízové centrum, kde je Arcidiecézna 
charita, končí v tomto roku. Tento materiál príde na zastupiteľstvo v tomto roku a bude 
otázka, či ideme predlžovať alebo nejdeme predlžovať. Toto bude ešte veľmi zaujímavé, 
pretože po 10. rokoch sa budeme znova vyjadrovať a ja ako starosta MČ musím počúvať 
a som povinný sa starať o ľudí v tesnej blízkosti a s týmto krízovým centrum už majú 
dosť po toľkých rokoch. Čiže problém bude potrebné riešiť urgentne aj z pozície mesta 
a hľadať tieto priestory. Táto Kórejská to je kvapka v mori, ktorá umožní rodinám, 
mamičkám s deťmi sa nejakým spôsobom inkluzívne zapojiť a v centre mesta je to lepšie, 
ako u nás na okraji, pretože od nás, odtiaľ mamičky s deťmi kým prídu na Lingov prejdú 
pol Košickou, čiže tiež to nie je nejakým spôsobom ideálne, aby som dlho nerozprával 
o krízovom centre v Košickej Novej Vsi ešte tento rok budeme rokovať a nebude to 
jednoduché rokovanie. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, pán poslanec Krcho, potvrdzujem, pretože 

zmluva sa pripravuje, predlženie zmluvy sa pripravuje, ale rokujeme aj s Arcidiecézou 
charitou a v hre sú aj možnosti krátkodobého prenájmu, ktoré počítajú s riešením, že tam 
to krízové centrum neostane na večné veky, poviem to takto. A ešte chcem povedať, 
chcem doplniť, že mesto investovalo do druhej časti budovy, kde je telocvičňa, hej, čiže 
dobre, len aby sme mali ucelené informácie, že nielen KEIS alebo aj mesto investovalo 
do budovy. Pani poslankyňa Súkeníková. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ešte takto, aby som uviedla na správnu mieru, že Arcidiecézna 

charita nám deklarovala slušné, pracovité matky s deťmi staršie ženy, ktoré nemajú 
financie na domov dôchodcov alebo na vlastné bývanie. Samozrejme, mala by tam byť 
stála služba, ktorá bude dozerať na tieto matky s deťmi a na tie staršie panie, aby tam bolo 
všetko v poriadku. Pokiaľ to tak nebude, tak určite to budem riešiť aj cez mesto Košice, 
aj petíciou. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokiaľ sa do diskusie nikto nehlási, ja by som 

poprosila návrhovú komisiu. Chcem upozorniť, že ide o osobitný zreteľ, potrebujeme 3/5. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom nehnuteľnosti v k. ú. 
Južné mesto na zriadenie alokovaného pracoviska krízového centra pre Arcidiecézu 
charitu z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 71 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 

Bod č. 24 
Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy 
MČ Košice – Sídlisko KVP - pokračovanie rokovania o prerušenom bode 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod 24 Odňatie nehnuteľnosti pozemkov parc.  

C KN č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy MČ Košice - Sídlisko KVP -
pokračovanie rokovania o prerušenom bode. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Pán 
poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Na ostatnom zasadnutí MZ, kde sa o tomto 

materiáli diskutovalo, padla požiadavka, aby materiál bol zaradený aj do takzvaného 
riadneho legislatívneho procesu, teda aby bol prerokovaný aj v komisiách. Majetková 
komisia o návrhu na odňatie pozemkov rokovala na svojom zasadnutí ostatnom s tým, že 
neodporučila – hlasovanie dopadlo tak, že neodporučila MZ schváliť odňatie 
nehnuteľností. Zároveň, čo bola taká moja pripomienka a mal som aj telefonát zo Správy 
mestskej zelene, nedostal som na to odpoveď, v prípade, ak by došlo k odňatiu, tak otázka 
znie, koľko by stálo to vyčíslenie vyčistenia pozemkov, pretože tým, že sa tam nachádzajú 
kroviny a nejaké aj stromy, ktoré bude potrebné v podstate vyrúbať, tak bude potrebné 
zrejme mať aj a ak teda neviem, ako dopadne tá novela zákona o ochrane prírody 
a krajiny. Tak bude potrebné mať aj rozhodnutie o výrube a s tým je spojená buď finančná 
náhrada alebo náhradná výsadba, čiže po prvé, kto bude znášať náklady na vyčistenie  
a následne aj na tú vlastne finančnú náhradu alebo náhradnú výsadbu, či mesto Košice, 
ale potom ten subjekt, ktorému má byť pozemok zverený, resp. daný do nájmu z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. A toto je otázka, ktorá nebola zodpovedaná vrátane toho 
vyčíslenia tých nákladov. Čiže tak. Stanovisko som povedal, nejaký k tomu som povedal 
a to je asi všetko, čo chcem povedať. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Na to môžem odpovedať v podstate aj ja, pani riaditeľka tu nie je, 

vyčíslené to nie je. Áno, nemal som túto informáciu, ale v každom prípade mesto má 
zámer daný, dané územie, daný pozemok, preto to aj odnímame, lebo vlastne 
kompetenčne bude o tom rozhodovať MZ o prenájme tohto pozemku, lebo má tam byť 
prenájom na viac ako 5 rokov a záujemcovi, ktorý na danom pozemku má záujem 
naprojektovať a zrealizovať výstavbu ďalšej športovej haly, ktorá by bola súčasťou 
vlastne toho areálu a čo sa týka starostlivosti, automaticky a predbežná tá dohoda je, že 
vlastne tento nájomca sa bude starať o zeleň a priestor, ktorý tam je, starať o údržbu 
prenajatého majetku, o čom svedčí vlastne aj to, ako dneska sa stará vlastne o pozemky, 
ktoré tam má prenajaté vlastne v rámci už dneska existujúceho areálu, kde môžem 
potvrdiť, že to naozaj vyzerá ukážkovo. Zároveň môžem potvrdiť, že vlastne sme sa stretli 
aj so zástupcami MČ, ktorí prišli vlastne s tým, že resp. minule to bolo prezentované, že 
majú tam investičný zámer, čo nás trošku zaskočilo, lebo v podstate mali sme k dispozícii 
vlastne stanovisko MČ, ktorá sa 15.05. vlastne pre spoločnosť FLM, ktorá bola vlastne 
žiadateľom, dala im súhlasné stanovisko ohľadne ich zámeru a schvaľuje vlastne i tento 
ich investičný zámer, samozrejme za nejakých tých podmienok, ktoré bude musieť splniť. 
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Pri tomto stretnutí, myslím, že je to asi tak týždeň dozadu, nám MČ odprezentovala alebo 
zástupcovia MČ odprezentovali, že na časti toho pozemku by chceli mať nejakú 
investičnú záležitosť, čo sa týka garáží pre techniku, ktorú má MČ a čo sa týka vlastne 
údržby a podobne. Moja prvá otázka bola, či už to podali na ÚHA, či majú 
územnoplánovaciu informáciu, resp. architektonické regulatívy. V tom čase vlastne tieto 
podklady nemali. Upozornil som ich, že bez toho je ťažko sa rozhodovať, či vôbec taký 
objekt tam môže byť, či to tam územný plán umožňuje. Mám informáciu, že 19.06. to 
bolo podané plus vlastne aj tá diskusia. Musím pochváliť, že vlastne alebo kvitovať, že tá 
diskusia v rámci toho pracovného stretnutia aj za účasti toho potencionálneho investora 
bola veľmi konštruktívna. Došlo tam aj k vyjasneniu, že vlastne MČ v minulosti 
pracovala s informáciou, že vlastne v rámci tej investície má byť hľadisko pre 2500 
divákov. Pri tomto stretnutí sme si to vyjasnili, že to tak nie je, že ten návrh haly je naozaj 
len, alebo v tých regulatívoch, ktoré tam vlastne ÚHA dalo, do 200 divákov, čo sú vlastne 
tréningové haly a obidve strany alebo dve strany, ktoré tam boli, čiže MČ, potencionálny 
investor, prezentovali, že si vedia v danej časti predstaviť tú participáciu, ak to 
samozrejme ÚHA umožní a územný plán umožní. Zase na druhú stranu, na jednej strane 
sa sťažujeme, že tam chodia návštevníci toho športového areálu, na druhú stranu chceme 
do tejto lokality umiestniť údržbárske haly, sklady, kde sa bude robiť údržba techniky   
a pod. Nemyslím si, že je to vhodná lokalita, ale to je len môj názor a takéto technické 
stavby, takáto technická údržba by sa mala umiestňovať mimo hlavného ťahu, mimo 
hlavného vstupu na sídlisko KVP. Je otázka, akým spôsobom sa dohodnú a otázka, akým 
sa splnia jednotlivé tie kritéria podielu zelene, ktoré tam potrebujú jednotlivé strany. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len v krátkosti, lebo bolo to diskutované. Myslím, že by sme nemali 

nejak zase diskutovať, každý je rozhodnutý ako hlasuje a ja nikomu nebudem zazlievať. 
Budem parafrázovať aj kolegu Krcha, ktorý vystúpil predo mnou a povedal, že on, ako 
starosta, ako mestský poslanec je povinný a musí riešia problémy ľudí, ktorí tam bývajú. 
A my sme si robili prieskum, poznáme ten verejný záujem, ľudia tam trpia tou halou. 
Nová hala pre nás nie je žiadny prínos, pre sídlisko, nemá žiadny benefit, žiadna daň  
za rozvoj, žiadne iné veci. Čiže je to stanovisko, že nie. Nefandíme tomuto zámeru, ale 
ak sa rozhodnete to posunúť alebo schváliť, ešte stále ten zámer príde na hlasovanie, čiže 
vôbec toto hlasovanie neobmedzuje to, či pán podnikateľ dostane tieto pozemky  
od zastupiteľstva alebo nie. Tu bude samostatné hlasovanie. Tak isto si myslím, že na tom 
stretnutí pracovnom padlo, že je možné vyriešiť aj tak, aby aj MČ mohla by riešiť svoj 
investičný zámer, aby aj ten podnikateľ mohol riešiť, čiže toto tiež nie je problém. Chcel 
by som povedať, že nestaviame tam žiadne búdy na hlavnej ceste, ale ten zámer, ktorý 
sme dali je napr. to zázemie, ktoré napr. dnes pani Popríková prosila, že by to chcela mať, 
tak my ho budujeme komplet so zelenými strechami, čiže nezaberáme zelene, ako chce 
ÚHA. Kvalitné Švédsko tam urobíme, škandinávske krajiny, pôjdeme vzorom mestskej 
zeleni a predsa narážame na odpor mesta, čo ja nechápem. Čiže za mňa prepáčte, ale 
obhajujem verejný záujem ľudí, ktorí ma tu zvolili a v tomto prípade sa to bije  
so súkromným záujmom nejakého podnikateľa, čiže za mňa toľko, ale prosím, už sme si 
to povedali, povedali ste aj svoje postoje, ja to rešpektujem. Hlasujte podľa vedomia 
a svedomia.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič s procedúrou.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pani námestníčka. Tak preventívne, ale 
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samozrejme faktickú poznámku nechať, ale dávam návrh hlasovať o ukončení diskusie 
nakoľko, ako pán starosta Lörinc povedal, už sme o tomto diskutovali a je to prerušený 
bod.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S tým, že necháme pána Krcha, aby povedal 

faktickú poznámku. Ideme hlasovať o návrhu pána Djordjeviča. 
 
Hlasovanie č. 72 -  za: 21, proti: 3, zdržali sa: 5 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Takže pán Krcho faktická 

poznámka. A ideme na to. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne, ale tým, že to bolo 

ukončené, bude to asi bezpredmetné, lebo nebude sa môcť k tomu asi nikto vyjadriť, ale 
nevadí. Chcel som reagovať tým, že keď si pozerám návrh na uznesenie a počúvam to, 
čo hovorí pán riaditeľ, tie stretnutia, aj počúvam pána starostu, o akú časť pozemku oni 
majú záujem pre svoje aktivity a sme si to pozreli aj v tej mapke, jedná sa o nejaký cíp 
jednej parcely, tej 1624/4, tak som chcel dať návrh, že v podstate, ten návrh uznesenia 
hovorí, že schvaľuje odňatie nehnuteľnosti pozemkov registra C KN sú vymenované. 
Bolo by tam: parcely 3721, 3722 a tá veľká, tak tam by sa odrátala tá časť 3500 m2, lebo 
to je presne toľko, čo by MČ potrebovala, aby bolo, že „časti pozemku danej parcely“. 
Nie je to definované, lebo nie je geometrák, ale vlastne v uznesení by bolo, že schvaľuje 
odňatie nehnuteľnosti tých zvyšných dvoch a v tej veľkej časti pozemku, len teoreticky 
už nie je možnosť, to takto upraviť, lebo bola diskusia uzavretá. Ale myslím si, že toto by 
bolo k spokojnosti, v kľude aj MČ, aj ostatných kolegov. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím návrhovú komisiu.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje odňatie nehnuteľností pozemkov 
registra C KN podľa predloženého návrhu zapísaných na LV 965 pre k. ú. Grunt zo správy 
MČ Košice - Sídlisko KVP. Dôvod odňatia: dostavba športového areálu Aréna sršňov, 
Drábova ulica, deň odňatia: dňom účinnosti dodatku k zmluve o zverenie majetku mesta 
do správy. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 73 -  za: 19, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 25 
Návrh na zrušenie uznesenia MZ č. 585 zo dňa 24. apríla 1997 (predaj pozemkov na ulici 
Piešťanská a Bratislavská) 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 24 Odňatie 

nehnuteľností pozemkov, áno, pardon. 25 Návrh na zrušenie uznesenia MZ č. 585 zo dňa 
24. apríla 1997 (predaj pozemkov na ulici Piešťanská a Bratislavská). Otváram k tomuto 
bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu. 
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p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  
v súlade s § 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 
predpisov zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 585 zo dňa  
24. apríla 1997. Koniec. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 74 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 26 
Určenie spôsobu prevodu pozemku pod časťou rodinného domu a priľahlej plochy v k. ú. 
Južné Mesto pre L. B.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 26 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku pod časťou rodinného domu a priľahlej plochy v k. ú. Južné mesto pre L. B. 
Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice do výlučného vlastníctva Ladislava Bujileka podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 75 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 27 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Košická Nová Ves 
formou odpredaja pre Ing. V. B. a manželku M. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 27 Určenie spôsobu prevodu 

pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Košická Nová Ves formou odpredaja  
pre Ing. V. B. a manželku M. B. z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram 
diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice formou odpredaja pozemku v k. ú. Košická Nová 
Ves pre Ing. Vladimíra Bocáka a manželku Máriu Bocákovú z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 76 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  
- - - 

 
Bod č. 28 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov časť parc. C KN č. 588/42 a časť parc. E KN  
č. 240/101 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 28 Určenie spôsobu prevodu pozemkov 

časť parc. C KN č. 588/42 a časť parc. E KN č. 240/101 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Ováram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 
návrhovú komisiu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 77 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 29 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov parc. C KN. Č. 7568, 7571, 7574, 7577, 7580, 7583, 
7586, 7589 v k. ú. Krásna z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pardon. Bod č. 29 Určenie spôsobu prevodu 

pozemkov parc. C KN č. 7568, 7571, 7574, 7577, 7580, 7583, 7586, 7589 v k. ú. Krásna 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ováram k danému materiálu diskusiu. Ak sa  
do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného 
majetku vo vlastníctve mesta Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 78 -  za: 27, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 30 
Určenie spôsobu prevodu podielu v 1/8-ine z pozemku, parc. E KN č. 1375/15 v k. ú. 
Bidovce pre P. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 30 Určenie spôsobu prevodu podielu  
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v 1/8-ine z pozemku, parc. E KN č. 1375/15, v k. ú. Bidovce pre P. B. z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach, 

v súlade s príslušnými právnymi predpismi, schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti  
vo vlastníctve mesta Košice - pozemku v k. ú. Bidovce, v podiele 1/8 pre Petra Bobelu, 
ako dôvod hodný osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme.  
 
Hlasovanie č. 79 -  za: 26, proti: 0, zdržal sa: 1  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
 

Bod č. 31 
Informácia o príprave a podaní Žiadostí o NFP pre projektové zámery schválené 
Predsedníctvom Kooperačnej rady UMR Košice v rámci Výzvy na podporu rozvoja 
prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách – Opatrenie 2.7.4 Podpora 
budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách; kód výzvy: PSK-
MIRRI-008-2024-ITI-EFRR 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 31 Informácia o príprave a podanie žiadosti 

o NFP pre projektové zámery schválené Predsedníctvom Kooperačnej rady UMR Košice 
v rámci Výzvy na podporu rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach  
a mestách - Opatrenie 2.7.4 Podpora budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry  
v obciach a mestách, kód výzvy: PSK-MRRI-008-2024-ITI-EFRR. Otváram diskusiu. 
Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Máme tu niekoľko uznesení. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, prosím, návrhovú komisiu, aby nás 

inštruovala, lebo je tam viac uznesení. Takže nech sa páči, odovzdávam vám slovo. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, čiže návrhová komisia obdržala  

6 návrhov, o ktorých budeme hlasovať samostatne, takže prvý návrh. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 a príslušných právnych predpisov schvaľuje 
predloženie Žiadosti o nenávratný finančný príspevok Regenerácia vnútroblokového 
priestoru na Pasteurovom námestí v Košiciach-Juh a ďalej podľa predloženého návrhu. 
To je prvé uznesenie. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 80 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prvé uznesenie bolo schválené. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Druhé uznesenie. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti  
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za účelom realizácie projektu s názvom Revitalizácia priľahlého okolia „Starej 
jazdiarne“, prostredníctvom budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry a ďalej 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 81 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Ďalšie uznesenie. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Čiže tretie. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti  
o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Revitalizácia 
verejného priestranstva Bašťovanského a Clementisova, Košice podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 82 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. Takže štvrté. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný finančný 
príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Budovanie prvkov zelenej a modrej 
infraštruktúry prostredníctvom revitalizácie parku Vysokoškolská podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 83 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Pokračujeme ďalším 

uznesením, piatym.  
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný finančný 
príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Revitalizácia verejného priestranstva 
na Triede SNP 63-68 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 84 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. A posledné šieste.  
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Posledné uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie 
Žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu s názvom 
Regenerácia vnútrobloku Húskova-Hemerkova, Košice-KVP podľa predloženého 
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návrhu. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 85 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. Toto bolo posledné 

hlasovanie v tomto bode.  
- - - 

 
Bod č. 32 
Informácia o predložení ŽoNFP v rámci dopytovej výzvy na predkladanie žiadostí o NFP 
„Zavádzanie housing-led prístupov so sprievodnými opatreniami na zabezpečenie 
dostupného bývania, kód výzvy PSK-MPSVR-020-2023-DV-ESF+ a v prípade schválenia 
ŽoNFP jej realizáciu 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 32 Informácia o predložení 

ŽoNFP v rámci dopytovej výzvy na predkladanie žiadostí o NFP „Zavádzanie housing-
led prístupov so sprievodnými opatreniami na zabezpečenie dostupného bývania, kód 
výzvy PSK-MPSVR-020-2023-DV-ESF+ a v prípade schválenia ŽoNFP jej realizáciu. 
Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných práv a právnych predpisov schvaľuje predloženie žiadosti o dotáciu 
oprávneným žiadateľom mestom Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 86 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 33 
Informácia o predložení žiadosti o dotáciu v rámci výzvy č. 2/2024 Ministerstva financií 
SR predkladanie žiadostí  o poskytnutie dotácie na individuálne potreby obcí a v prípade 
schválenia dotácie jej realizáciu 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 33 Informácia o predložení žiadosti  

o dotáciu v rámci výzvy č. 2/2024 Ministerstva financií SR predkladanie žiadostí  
o poskytnutie dotácie na individuálne potreby obcí a v prípade schválenia dotácie jej 
realizáciu. Nech sa páči, otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, slovo má 
návrhová komisia. Pardon, pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Keď si prečítate návrh uznesenia, tak časť 

po a) hovorí o bytovom dome na Popradskej 72 v Košiciach. Ten sa nachádza  
pod Borovicovým hájom. A máme tu taký dlhodobý problém, na čo som upozorňoval  
a pomerne bohatú komunikáciu mám s pani Dudovou a so sociálnym oddelením, ktorá sa 
týka toho, ako to v okolí tohto bytového domu vyzerá a, prosím, počúvajme sa, lebo 
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možno sa to týka aj nejakých iných časti mesta. Mám aj jednu fotku v počítači, ktorá je 
aktuálne z pondelka, aký neporiadok je okolo toho kontajneroviska, ktorý je vedľa 
bytovky, čo všetko tam ľudia zvážajú, aký neporiadok je v celom tom okolí a ja som toho 
názoru, že ak mesto Košice poskytuje možnosť sociálneho bývania pre určité skupiny 
osôb, tak nie je mu obmedzené, aby túto sociálnu službu, môžem vás poprosiť, keď 
nechcete tu sedieť a nechcete to počúvať, odíďte, ale nevyrušujte ma. Tak ja si myslím, 
že nie je mestu obmedzené, aby aj poskytovanie tejto služby nejakým spôsobom 
podmieňovalo tým, že tí nájomcovia, ktorí tam budú bývať, sa budú do istej miery aj o to 
okolie starať, aby to nevyzeralo tak, ako to vyzerá, lebo zhodou okolnosti pri iných 
bytových domoch na Terase alebo aj v iných častiach mesta, taký neporiadok nie je. 
Vedľa tejto bytovky, kde býva, myslím, že nazvem ich marginalizovaná skupina, tak taký 
neporiadok je a majú znížené nájomné, pretože je tam regulované nájomné, sú to sociálne 
byty. Ako sa uvádza aj v materiáli, sú už značne vybývané  a to tým, že tam boli 
umiestňované aj také rodiny, ktoré prišli z Luníka IX po tom, ako tam boli zbúrané 
bytovky. V tej lokalite je problém aj s drogami a aj svojho času, myslím, že tam bola 
nejaká prostitúcia, či čo v tej bytovke našej nešťastnej, mesto Košice má problémy tam 
udržiavať poriadok. Bola tam, bola tam aj bezpečnostná služba, resp. vrátnica, ale zrušili 
sme to minulý rok, lebo sme na to nemali ako mesto peniaze. Čiže ja využijem priestor  
a túto diskusiu na to, aby som upozornil na tento problém a na to, že hľadajme spôsoby, 
aby aj v takýchto bytových domoch bývali takí ľudia, ktorí nielenže tú službu potrebujú, 
ale aj si to ubytovanie budú vážiť a že sa budú aj o to okolie starať. A keď mi niekto 
povie, že to sa nedá zabezpečiť, tak potom ako zmeňme účelové určenie, predajme tú 
budovu developerovi a zarobíme na tom a nech to prerobí na byty a tých ľudí pošlime  
na ulicu. Pretože to nie je možné, aby sme my v našich bytových domoch, kde máme  
v podstate regulované nájomné, aby sme nevedeli nájsť spôsob na to, aby tí ľudia, ktorí 
tam bývajú, aby sa nemohli starať o to okolie a aby v podstate neboli zodpovední aj  
za to, v akom priestore žijú. Lebo si nemyslím, že je správne, aby sa o to starala či už 
Správa mestskej zelene alebo MČ Západ alebo nejakej dobrovoľníci. Koniec. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. No, v tejto bytovke žijú aj takí ľudia, 

aj takí ľudia. Mnohí z týchto obyvateľov sú aktivační pracovníci, ktorí pomáhajú 
udržiavať čistotu v celej MČ, tak isto sa snažia upratovať v rámci okolia a bohužiaľ je  
v tejto bytovke mnoho takých, ktorí robia absolútne poriadok a potom nestačíme 
organizovať brigády na to, aby sme to tam v okolí poupratovali. Bola naozaj veľká škoda, 
že sa zrušila tá strážna služba, resp. vrátnica v rámci tejto budovy. Keď je možnosť, 
vráťme ju  naspäť tak, aby sme zabezpečili väčší poriadok nielen v tejto budove, ale aj  
v jej okolí. Okrem tejto bytovky pre sociálne odkázaných sú tam aj ďalšie bytové domy, 
respektíve ubytovne, v jednej z nich dokonca býva aj jeden náš pán kolega poslanec, takže 
ja si myslím, že je potrebné sa tejto lokalite venovať opäť. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pred rokom sme o tom diskutovali. Problém je, 

že cena tej služby, vrátnice 24 hod., bola na úrovni asi 200 tis. EUR, to sú nejaké mzdové 
náklady, ktoré nemáme. Takže preto sme od toho upustili. To si treba pripomenúť, lebo 
viac dokonca mám petíciu obyvateľov z toho bytového domu, ktorí by chceli, aby to tam 
bolo a ak som teraz som hodil možnože do vreca všetkých, ktorí tam bývajú, tak sa 
ospravedlňujem, samozrejme všetci nerobia neporiadok, ale tí jednotlivci, ktorí robia,  
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s nimi sa teda porátať nevieme a potrebujeme to riešiť. Takže tak. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie žiadosti o dotáciu 
oprávneným žiadateľom mestom Košice za účelom realizácie projektu s názvom 
Zvýšenie kvality sociálneho bývania v bytovom dome na Popradskej 72 v Košiciach 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 87 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie sme schválili. 

- - - 
 

Bod č. 34 
Informácia o predložení žiadosti o dotáciu v rámci Výzvy na predkladanie žiadostí 
o poskytnutie dotácie na podporu sociálnych a kultúrnych potrieb a riešenia mimoriadne 
nepriaznivých situácií rómskej komunity na rok 2024 a v prípade schválenia dotácie jej 
realizáciu 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 34 Informácia o predložení žiadosti  

o dotáciu v rámci Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na podporu 
sociálnych a kultúrnych potrieb a riešenia mimoriadne nepriaznivých situácií rómskej 
komunity na rok 2024 a v prípade schválenia dotácie jej realizáciu. Otváram diskusiu  
k tomuto bodu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, slovo má návrhová komisia. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie žiadosti o dotáciu za účelom 
realizácie projektu s názvom Zvýšenie kvality života obyvateľov bytového domu na ulici 
Popradská 72 opravou a rekonštrukciu spoločných vstupných priestorov za účelom 
zriadenia doručovacieho miesta podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 88 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie sme schválili. 

- - - 
 

Bod č. 35 presunutý ako bod č. 6/1 
Záverečný účet mesta Košice za rok 2023 

- - - 
 

Bod č. 36 presunutý ako bod č. 6/2 
Informácia o výsledku kontroly vykonanej Najvyšším kontrolným úradom SR vo veci 
„Vybrané položky príjmov obcí č. KA-046/2023/1120“ a o prijatých opatreniach 

- - - 
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Bod č. 37 presunutý ako bod č. 6/3 
Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov, Informatívna správa o činnosti konateľa 
a riaditeľa BPMK, s. r. o. a Odpočet činnosti povereného generálneho riaditeľa 
Dopravného podniku mesta Košice - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach 

- - - 
 
Bod č. 38 
Zmena členov orgánov v obchodnej spoločnosti NTC Košice a. s. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Body 35, 36, 37 boli presunuté a prerokované ako 

body 6/1, 6/2, 6/3, takže budeme pokračovať bodom č. 38 Zmena členov orgánov  
v obchodnej spoločnosti NTC Košice a. s. Ide o koniec funkčného obdobia, takže je 
potrebné v zmysle stanov preschváliť. Nech sa páči, otváram diskusiu. Ak sa do diskusie 
nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov v obchodnej spoločnosti NTC Košice po A. 
berie na vedomie uplynutie funkčného obdobia, po B. schvaľuje, po C. poveruje zástupcu 
mesta Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 89 -  za: 28, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 38/1 
Personálne otázky 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod 38/1 bol vložený na návrh pána poslanca 

Saxu. Personálne otázky. Odovzdávam slovo pánovi poslancovi. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Podobne ako v predchádzajúcom bode, aj tuná 

vypršal mandát 4-ročné obdobie, takže dávam návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo 
v zmysle príslušných paragrafov a predpisov o meste v znení neskorších predpisov, teda 
v zmysle Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení Obchodného zákonníka  
v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice a. s., Bardejovská 6, Košice, 
IČO 31701914, v ktorej mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného 
zhromaždenia menuje do funkcie člena dozornej rady k 31.07.2024 Ivetu Adamčíkovú. 
Všetko, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre. Návrh bol prednesený, otváram k tomuto 

bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási prosím, aby návrhová komisia, pán 
poslanec Karaffa.  

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja sa ospravedlňujem, ešte som si nenapísal uznesenie. Rád by som 

sa vzdal členstva vo Fonde zdravia a ak mi dáte chvíľu priestor na to, aby som mohol si 
napísať to uznesenie, len aby som to napísal a odovzdal návrhovej komisii. A ináč by 
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bolo dobré, aby sme tam niekoho zvolili, čiže... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Myslím, že stačí, ak to mestské zastupiteľstvo 

zoberie na vedomie a na najbližšom zastupiteľstve sa dohodli. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Dobre, v poriadku. Čiže môžem to napísať len v rýchlosti? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. Ak je všeobecná zhoda, že môžeme 

pristúpiť k hlasovaniu a návrhová komisia zopakuje návrh pána poslanca Karaffu, tak 
môžeme začať hlasovať. Návrhovej komisii odovzdávam slovo. Najprv bude asi návrh 
pána poslanca Saxu, nie? 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie. Návrhová komisia obdržala 2 návrhy. 

Jeden je od pána poslanca Saxu a druhý od pána poslanca Karaffu. Prvé. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov obchodnej spoločnosti 
Dopravný podnik mesta Košice menuje do funkcie člena dozornej rady k 31.07.2024 
Ivetu Adamčíkovú. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 90 -  za: 26, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme návrhom, ktorý predniesol pán 

poslanec Karaffa. Berieme na vedomie. Nech sa páči, návrhová komisia. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh pána poslanca Karaffu. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov berie  
na vedomie vzdanie sa členstva Mgr. Dominika Karaffu v správnej rade Fondu zdravia 
mesta Košice. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 91 -  za: 26, proti: 1, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 39 
Informácia o nákladoch zimnej údržby v uplynulom zimnom období 2023-2024 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 39 Informácia o nákladoch zimnej údržby 

v uplynulom zimnom období 2023-2024. Otváram k danému bodu diskusiu. Pán poslanec 
Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Nechcem zdržiavať kolegov, len by som chcel, 

keďže ma inšpiroval aj kolega Ihnát k tomu, že chcel by som vidieť, pán riaditeľ, 
podrobnejšie informácie. Vy ste hovorili, že nie je problém si opýtať aj tie jednotlivé 
faktúry, ktoré boli aj položky k tomu, komu by som sa mohol ozvať, aby som dostal takéto 
podklady, aby som si vedel robiť nejaké štatistiky a benchmarky. Respektíve komu mám 
napísať, komu mám zavolať, kto mi je schopný spracovať také materiály na požiadanie? 
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Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Myslím si, že viete, ako sa máte obrátiť, pretože vlastne pri zimnej 

údržbe sa to koordinuje s Marekom Oršoľom, áno, čo sa týka tohto. Čiže vlastne aj vaši 
kolegovia, ktorí majú na starosti zimnú údržbu, tieto veci komunikujú a koordinujú, čo 
sa týka nejakých predikcií počasia a pod., čiže tak jak sa komunikovalo doteraz, toto je 
vlastne osoba zodpovedná za tieto veci. Ak od nás nebudete chcieť, aby sme vám robili 
kópie, tak a radi vám to, hej, dáme k dispozícii, čo sa týka záležitosti. Čiže keď chcete 
nahliadnuť, kľudne. Treba si len dohodnúť, zabezpečíme ten prístup. Čo sa týka vlastne 
tých stastiek, všetky sú v elektronickej podobe, je ich, ale to sú vlastné veci, ktoré sú  
k dispozícii na nahliadnutie v spoločnosti KOSIT. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne. Čiže chcem 

poďakovať pán riaditeľ vlastne, že dopoludnia ste sa povenoval tej zimnej údržbe a ste 
mi trošku hlbšie vysvetlil tieto náležitosti, aj keď mám zato stále, poviem pravdu, že tá 
zima ako nebola taká, by som povedal, krutá ako to vyzerá v číslach. Pán Lӧrinc si 
vyžiada dokumenty, stasky a neviem, čo ešte, tak snáď bude informovať potom povie, že 
ako sa veci mali. Ale stále mám za to, že bol som v tom, že dokonca ušetríme, hej, čiže 
ako ušetríme poriadne peniaze. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pýtam sa hlavne preto, aby to nebolo 

brané, lebo viete pán riaditeľ, že nemám právo zadávať prácu zamestnancom MMK, ale 
beriem to tak, že je všeobecná vôľa. Okrem stasiek sa chcem opýtať, že ako je spracovaná 
pohotovosť, ktorá je uvedená len jednotná suma, či máme k tomu nejaké podobnosti, že 
ktorý vodič, kedy, ako, koľko bolo zaplatené a využiteľnosť strojov. Viem sa pýtať aj  
na to, že ktoré konkrétne stroje boli v ktorom dni a ako boli využité? Máme aj k tomu 
štatistiky prosím? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Máme tu kolegu, ktorý má prehľad o všetkých týchto veciach, ale tak, 

ako bolo povedané, úkolovať nie, ale áno potrebujem, aby o tom kolegovia vedeli, 
poprosím, aby sa to nenechávalo potom na neskorú zimu, keď už sme v príprave, čo sa 
týka tohto nemáme, čo skrývať, my sme maximálne transparentní. Vieme vám dať všetky 
tieto náležitosti a dať príklad tak, aby sa aj pán kolega Ihnát vedel dostať obdobným 
dokumentom, ktoré dlhodobo sa snaží k nim dopracovať. A myslím si, že Marek bude 
vedieť alebo kolega bude vedieť odpovedať aj na veci, čo sa týka výkazov, ktoré sú 
podkladmi pre fakturáciu jednotlivých úkonov, pretože vlastne nič sa nemôže fakturovať, 
čo neprešlo kontrolou, schválením a čo sme neodobrili. Asi sa nemýlim. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžete. 
 
p. Oršoľa, referát parkovania a údržby ciest: Dobrý večer dámy a páni, áno, vieme vám doložiť 

doklady, avšak treba brať ohľad na to, že vodičov v pohotovosti je v zimnom období  
vo vrcholovej v sezóne december - január 140. Čiže po menách neviem, či to chcete riešiť 
takto a mechanizmov je 38 zaradených, plus tie, čo sú externe ešte UNC-čka, čiže nie je 
problém, keď chcete stasky, každá jedna staska je po dni súpis, začiatočný stav, koncový 
stav, koľko nabral na skládke posypového materiálu, koľko pripadne vrátil späť, keď 



153 

nevysypal všetko, ŠPZ, čas výjazdu, čas návratu. Je to inak strašne hrubá biblia, takže 
budete mať zábavku.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Ja sa chcem opýtať ako už aj na RS som otvoril tú tému 

a to sú adopcie chodníkov. Ja som už aj tam vyjadril názor, že videl som kvalitatívny 
pokles v tomto, tak sme v podstate by ma zaujímalo, verím, že všetko podchytené, všetko 
je pod staskami, všetko je zdokumentované. Len ja som sa chcel opýtať kolegu starostu 
Lӧrinca, on spomínal, porovnával kilometráž na kraji, kilometráž v meste a náklady  
na zimnú údržbu a to mi dajak trošku ma to vyrušuje. To vážne ideme takto sa skoro kraju 
podobáme nákladovosťou, ako? A ešte pán Oršoľa, mám jednu otázku, teraz ale mimo 
zimnej údržby, vás veľmi pekne chcem poprosiť. Zo stanice keď sa ide k Jakabovmu 
palácu cez most, ja už sa hanbím, môžete prosím vás, to je vaša starosť, vyčistiť okraje 
toho mosta. Ja už neviem, ako už čo mám urobiť pre to, aby ste dôsledne robil svoju 
robotu. 

 
p. Oršoľa, referát parkovania a údržby ciest: Boli ste sa tam dneska pozrieť? 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ja neviem, dnes som, sedím tu dnes celý deň, ale už keď ste to dnes 

vyčistil, tak chvalabohu, veľmi pekne vám chcem poďakovať, lebo vážne, to už ľudia mi 
píšu, že či sa nehanbíme akože, takže ďakujem veľmi pekne, keď ste to dnes po konečne 
troch mesiacoch upratal. Ďakujem. 

 
p. Oršoľa, referát parkovania a údržby ciest: Uvedomiť si treba, že náklady medziročne stúpajú 

a na zimnú údržbu sa nezmenil, ani na letnú údržbu sa nezmenil rozpočet už skoro  
10 rokov, hej? Ja stále s tými istými peniazmi musím s menej a menej ľuďmi robiť 
pomaly viac a viac. Samozrejme, že to trvá a niektoré veci musím doslova hasiť, lebo 
burina rastie rýchlejšie ako ruční pracovníci stihnú urobiť jedno kolečko po meste, hej, 
takže ak sú takéto postrehy, treba ich nahlásiť a budú sa riešiť operatívne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja chcem ešte pripomenúť jednu základnú vec, že vždycky na jeseň 

schvaľujeme plán zimnej údržby. Plán zimnej údržby je vždycky prerokovaný  
s jednotlivými zástupcami MČ, čiže zamýšľať sa teraz nad tým, že v akom rozsahu to 
robíme, dámy a páni, robíme to na základe objednávky MČ a konsenzu, ktorý predstavuje 
plán zimnej údržby, ktorý si potom následne na jeseň vždycky schválime a týmto 
operačným plánom sa riadime celú zimnú sezónu. Takže tváriť sa teraz prekvapene, že  
v akom rozsahu, koľko km, ktoré úseky a pod., nie je celkom primerané, lebo vlastne 
robíme len to, čo bolo najprv v MČ odkomunikované a následne MZ schválené. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na pána riaditeľa budem reagovať, ako môžem 

potvrdiť naozaj, že potom v jeseni si sadneme tak isto, aj pán Oršoľa a dávame tieto veci 
dokopy, takže ako naozaj s mestskými časťami sa komunikuje a na základe toho je 
operatívny plán zimnej údržby scelený a ten sa aj dodržiava. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán riaditeľ. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ešte padla tu otázka ohľadne dá sa povedať adopcie chodníkov, áno 
môžem potvrdiť, že vlastne mali sme prípady, keď sme registrovali, či už reklamácie  
od občanov, resp. v rámci nášho dispečingu, ktorý hlásil alebo resp. analytiky, ktorá 
hlásila, že dané úseky neboli vyčistené. Preto v priebehu sezóny boli niekoľko desiatok 
zmlúv, až k stovkám by som to počítal, boli zrušené práve preto, lebo vlastne zmluvný 
partner na daný úsek si neplnil svoje povinnosti a práve tým ako máme nastavené 
kontrolné mechanizmy, sme mu vedeli preukázať, že si nesplnil povinnosti, zmluva bola 
ukončená, nebola vyplatená príslušná odmena, u ktorej alebo o ktorú sa uchádzal.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Moja otázka znie, že povedzte mi, že kde 

vlastne nastala tá, to najvyššie zvýšenie cien, keď pán kontrolór konštatoval, že zimná 
údržba je drahšia oproti obdobiu 2022-2023 pre obdobie 2023-2024. 54% navýšenie, to 
je neskutočné číslo a to pri všetkej úcte, keď sem aká bola zima, tak naozaj nechápem to. 
Skúste mi to tak stručne popísať, kde nastal najväčší nárast tejto danej ceny, z akého 
dôvodu. 

 
p. Oršoľa, referát parkovania a údržby ciest: Ja neviem, čo porovnal pán kontrolór, nebol som 

privolaný, ani som nič nekonzultoval, takže neviem, čo ste pán kontrolór sledoval, lebo 
napr. pri adopciách sme pristúpili pritom, že sme nevyplácali prvú tranžu tých 100 EUR 
na prvého ročníka v decembri, lebo už sme si všimli, že niektorí ľudia to zneužívajú  
a potom sme im krátili tie výkony a to nebolo fér, že dostali na začiatku stovku, tak sme 
vyplácali celé v tomto roku, hej, čiže v tomto prípade skok nastal, hej, že vyzerá to, že 
minulého roku sme minuli len 100 tis. a teraz 225 tis., hej, ale teraz bol vyplatený celý 
rok, hej, kdežto predtým bola vyplatená polovica v decembri a polovica v apríli. Čiže 
neviem, povedzte vy pán kontrolór, čo ste sledoval. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tak, ako som aj vravel, zimná údržba patrí medzi regulované ceny,  

na základe toho a to je vlastne ten jesenný termín, keď sa schvaľuje operačný plán  
a zároveň vlastne v tomto prípade KSK ako regulátor schvaľuje cenu regulovaných cien 
za zimnú údržbu. Predpokladám, že tým nákladom tam budú práve tie osobné náklady, 
ktoré vlastne v minulom roku celkovo išli hore, plus máme nárast materiálu, soľ 
a kamenivo. Musím povedať, že momentálne a to sú potvrdené veci je na trhu nedostatok 
kamennej drte vzhľadom na rozsah stavebných prác na obchvate Košíc, áno, čo sa týka 
tohto. Čiže to sú také skutočnosti, ktoré sa objavujú priebežne a pravidelne, áno, ale 
celkovo sa bavíme o regulovaných cenách, ktoré vlastne schvaľuje regulátor na základe 
objektívne preukázaných nákladov poskytovateľa tejto služby a zároveň mu určí aj 
primeranú maržu, ktorá vychádza vlastne z toho posúdenia práve týmto regulátorom. 

 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: Len napr. aby ste vedeli, pred 2. rokmi cena soli 

stúpla zo 160 EUR na 176 EUR, hej a bol jej nedostatok a malo to problém NDS, KSK 
aj my.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik má procedurálny návrh. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem, ja len chcem dať priestor pánovi kontrolórovi, takže ak 

je zhoda nemusíme ale ak nie, tak hlasujme o procedúre, aby sme si nechali vysvetliť  
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od pána kontrolóra, čo tým myslel. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 92 -  za: 25, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Prepáčte, ale nedá mi to povedať. Považujem za paradox, že 

takýmto spôsobom sa musí hlasovať a rozhodovať o tom, že či hlavný kontrolór v meste 
môže vystúpiť alebo nie. Prosím pekne, skúste už sa zamyslieť nad tým a upraviť 
minimálne rokovací poriadok. Veľmi jednoduchá odpoveď. Aj toto patrilo medzi moje 
výhrady, prečo som povedal, že celoročné hospodárenie schváliť s výhradami. Tento 
rozdiel nech vysvetlia tí, ktorí dali tieto údaje do záverečného účtu za rok 2022 a do 
záverečného účtu 2023, tzn. v týchto výkazoch, v týchto údajoch sú uvedené takéto 
informácie. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujeme veľmi pekne. Na strane 9 zo 14, pán 

kontrolór uvádza, v priebehu roka 2023 došlo oproti roku 2022, čiže medziročne 
porovnáva výdavky, k významnému nárastu niektorí bežných výdavkov napr. zimná 
údržba, celkovo 5 381 030 mil., čiže 5,3 mil. a je to nárast v percentách o 54,4 %. Čiže  
z tohto vychádzame, že prečo taký veľký nárast. Myslím, že pomôžte mi poslanci, ktorí 
ste v KSK, kraj mal výdavky 6,7 mil.? Čiže zhruba o 1 mil. viac, ale myslím, že rozsah 
kraja a mesta je trošku neporovnateľný. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ospravedlňujem sa, že som musela odbehnúť na 

wecko. Takže nech sa páči, pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja doplním len kolegu, lebo ja som exaktný  

v týchto daných veciach. On hovoril o sume 5,3 mil., to navýšenie predstavuje  
2,7 mil. EUR. Tak nech vysvetlite, kde je tých 2,7 mil. EUR, keď je tam 54 %, to som 
povedal len 50 %. Kde sú tie služby, lebo vy hovoríte tu o nejakých tých adoptovaných 
chodníkoch, ale to nenavýši tú sumu na 2,7 mil. EUR. To znamená, buď teda ste dali zlé 
čísla do záverečného účtu alebo ste to nejakým spôsobom zle zadefinovali? Skúste mi to 
vysvetliť. Pre mňa je to naozaj nepochopiteľné a verím pánovi kontrolórovi, ktorý 
vykonal kontrolu, tzn. buď nám to doložte nejakým spôsobom, dajte nám porovnanie 
vaše, hej v rámci toho pozrite si záverečný účet 2022 a roku 2023 a dajte tam to 
porovnanie, hej, lebo ja naozaj nechápem, kde nám zmizlo, to znamená, čo nám 
sublimovalo 2,5 mil. EUR alebo čo? 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel opýtať jednu vec. Takto. Kto aktivuje 

alebo oni si sami rozhodujú, kedy idem sypať, kedy idem odhŕňať alebo podobné veci, 
pretože ja nepochybujem o tých kilometroch, predpokladajme, že aj tony by sedeli, lebo 
aj v tých autách predsa len sú iste GPS zariadenia, nejaké monitory a sedí to so staskami, 
s výkonmi, hej, ale nebol problém stretnúť sypač v Košiciach v zime, keď svietilo slnko, 
bolo nad nulou, suchá cesta a auto sypalo, hej. Čiže toto problém nebol nejaký extra nájsť. 
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Aj teraz som pozeral, kedy, lebo mám aj jedno video, z ktorého dátumu, ja pozrel som aj 
v histórií počasia v Košiciach, vtedy nesnežilo ani nemrzlo, tak kto toto, kto iniciuje, že 
idem sypať, kto iniciuje idem odhŕňať atď. Ďakujem. 

 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: Vozidlo, čo ste mal odfotené na Alejovej vyšlo  

zo servisu, bol pokazený dávkovač a išiel robiť kolečko a vyskúšať, či mu funguje  
za Rastislavovou a takto, hej, že aj toto môžete stretnúť. Inak vykonávajú sa aj 
preventívne posypy a v meste sa stáva veľmi často, že v niektorej MČ sneží a v druhej 
svieti slnko. V zime sa to stalo v decembri, že Juh, polka Starého Mesta, Západ snežilo  
a ostatné MČ ani vločka 2 dni, až na 3. deň začalo snežiť na Furči a na KVP. Toto nie je 
mesto v rovine, hej? Kopeckrát nevidíte, že na Jahodnej nasnežilo 10 cm snehu a v meste 
ani zmienka o tom nie je, lebo od Ružína inverzia pritlačila mraky dole, zmrzlo to, 
nasnežilo, hej, to berte, tak že máme aj Kavečany, čo v porovnaní s KSK oni majú 2 také 
kopce Slanec a Dargov po novom a tiež tam chodia vykonávať zimnú údržbu, aj keď  
v dolinách nie sú zásahy potrebné a nevyhnutné. Tak isto máte kopec pri Hornáde niekde, 
ako je kameňolom, chlad ráno príde, prituhne, namrzne, musíte sypať. To je 
o bezpečnosti, to nie o tom či niečo chcem robiť z pasie alebo tak. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja sa chcem vyjadriť len k tým finančným záležitostiam. Nemám 

problém, keď nám KSK dá k dispozícii nejaké porovnateľné čísla, aby sme si vedeli 
spárovať, ale reálne, reálne výkony povedzme si, ktoré merné jednotky chceme porovnať 
ako to budeme porovnávať a poďme, poďme si spraviť párovú kontrolu alebo porovnania. 
My sa tomu nebránime, pretože sme presvedčení, že vlastne tá diskusia, ktorá tuná je, je 
aj o tom, kedy kto zaplatil, ktorú faktúru, áno, pretože aj to rozhoduje. Tuná nerozhoduje 
o tom kto vystavil, kedy bola faktúra vystavená, ale kedy bola zaplatená, áno, čiže, v akej 
kondícii sa nachádzal KSK a kedy platil za alebo riešil náklady. Takže to by som, to by 
som nechal. Poďme si to porovnať, my sme na to pripravení, my nemáme čo skrývať, 
transparentne sa tu bavme. Pán poslanec Lörinc ponúkol, že chce sa do tejto oblasti pustiť 
a my sme pripravení túto informáciu poskytnúť a verím, že keď sa to porovná, aby sme 
porovnali jablká s jablkami, áno, tak tam ukážeme, že mesto pracuje maximálne  
hospodárne a efektívne v rámci týchto nákladov a bude vidieť, ktoré náklady mesto  
započítava do zimnej údržby a ktoré náklady si poprípade KSK započítava, resp. 
nezapočítava, lebo ju robí vlastnými zamestnancami a má to započítané v niektorej inej 
účtovnej položke. Čiže poďme sa o týchto veciach takto baviť a my sme na to pripravení. 

 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: A treba ešte brať do úvahy, KSK má 0 km 

chodníkov v úseku, má 0 schodísk, 0 autobusových zastávok, 0 podchodov, 0 prechodov 
a ostrovčekov, ktoré treba očisťovať. Toto všetko mesto na rozdiel od toho má.  
Na KSK-čku keď vyjde auto z ich centra, dá dole radlicu a ide rovno. Tu na každých 
100 m má semafor, stojí, ľudia ho nepustia, tu je trošku hustejšia premávka a ako natruc 
v poslednej dobe nám sneží akurát keď je ranná alebo večerná špička. Preto aj 
vykonávame preventívny posyp predtým, lebo vieme, že hodinu a pol, dve bude zásah 
sťažený a aby sme fakt urobili naše cesty bezpečnými, tak takto robíme, nehľadíme až 
tak na to, či ušetríme 18 tis. EUR alebo nie. Hlavné je, aby každý došiel bezpečne domov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickými poznámkami pán poslanec 

Matoušek. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja to nechcem 
porovnať voči KSK, ja to porovnávam voči roku 2022. KSK je úplne inakšia služba, ale 
voči roku 2022 navýšenie o 2,7 mil. EUR, toto ma zaujíma. Viete ako, primátor dal 
vyhlásenie, že sa bude čistiť chodník, až keď dosiahne vrstva snehu 10 cm. Aj napriek 
tomu sme ešte o 2,5 mil. EUR zvýšili náklady na zimnú údržbu. To je nonsens. Viete, to 
je, to je šialenstvo, to je proste, to je plytvanie peňazí, ja si osobne myslím, tak ako  
a pri tých všetkých veciach, ktoré tuná prezentujete, vy ste nepovedal žiadny konkrétny 
fakt k tomu, kde sú tie peniaze a kde tie peniaze odišli. To znamená, hovoríte tu len  
o nejakých imaginárnych veciach, že máme toto, máme toto, máme toto a ja chcem vedieť 
faktograficky, 2,5 mil. EUR kde je. Za čo sme to zaplatili naviac. 

 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: Rozdiel medzi tohtoročnou a minuloročnou 

zimnou údržbou bol v radoch 10 tisícov EUR, 70 tis. EUR. Nehovorím, že výkonovo, 
lebo áno, ceny niektoré išli hore, ale cena bola plus mínus taká istá. Minulého roku bolo 
66 výkonových dní, tohto roku bolo 51, pardon, výkonových smien, aby sme brali denná 
a nočná, hej, to môže byť aj jeden deň, ak by vám to nevychádzalo, že každý 3. deň či 
snežilo alebo mrzlo, plus vysypali sme predtým 6 tis. ton soli? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: 6400 ton a v roku 2022-2023 a v roku 2023-2024 4300 ton. 
 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: 4300 ton, hej. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: A treba brať tak ako boli jednotlivé faktúry zúčtované a zaplatené, áno, 

lebo tu kolega mi dal vlastne porovnanie, bavíme sa o zimnej sezóne, áno, bavíme sa  
o zimnej sezóne. Čiže zimná sezóna v týchto našich výkazov začína v novembri roku 
2022 a končí v apríli roku 2023 a tuná sú tie náklady vyčíslené na 4 368 546,55 EUR. 
2Keď zoberieme relevantné obdobie za sezónu 2023-2024, november 2023-apríl 2024, 
tak náklady vychádzajú na 4 317 239,79 EUR. Toto sú dáta, ktoré máme, ktoré vieme 
preukázať a ktoré sú na rozpočítanie po jednotlivých mesiacoch. V oboch rokoch boli 
najväčšie náklady v decembri, áno, čo sa týka. Rok 2022-2023 bol december 1,5-1,6 mil., 
december minulého roku bol 1,2 mil. Tu sú tie dáta a preto vravím, že my nemáme čo 
skrývať, vieme to ukázať, nebavme sa o účtovných veciach, bavme sa o reálnych 
záležitostiach a poďme sa o týchto veciach baviť. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem opäť za slovo. Takto by som znova sa 

opýtal. Nepochybujem o potrebe technologickej jazdy, nepochybujem o preventívnom 
posype, pretože naraz všade sypač nemôže byť. Vyhlásia námrazu alebo tak isto, všetko 
beriem. Beriem aj to, že technický sneh, Južná trieda a Barca, hej, ten pás, to je všetko 
okej. Ja som sa pýtal a nedostal som odpoveď, kto iniciuje potrebu sypania, tzn. určí, teraz 
ide sypať sa, teraz sa ide odhŕňať, atď., lebo predtým pán primátor sa podstate nejakým 
spôsobom zastrájal, že až od 9. cm a podobné si myslím reálnosti, takže kto iniciuje, kedy 
sa ide sypať, kedy sa ide odhŕňať. Len to chcem, ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Oršola, referát parkovania a údržby ciest: Čo sa týka strojného ako celkovo spoločnosti 

KOSIT, my im určujeme cez dispečing, kedy majú ísť robiť výjazdy, všetko sa dočítate 
v operačnom pláne. Čo sa týka adopcie, my posielame výzvu ľuďom podľa toho, keď je 
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sú zhoršené poveternostné podmienky. Samozrejme na celom meste neplatia rovnaké 
poveternostné podmienky a keď môže vykonávať adopčník aj dobrovoľnú údržbu, ale to 
vždycky skontrolujeme na základe fotografi, či to bolo oprávnené alebo to nebolo 
oprávnené.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Myslím, že som počula tú istú odpoveď 

niekoľkýkrát. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len sa chcem opýtať, čiže tá legenda o 9 cm, 

čiže vtedy to ako fungovalo, na koho pokyn celé vzniklo? Však boli toho plné médiá, že 
nevyjdú,  kým nebude, čiže sme nemali zaplatené faktúry KOSIT-u alebo prečo 
v podstate vtedy sa toto dialo a ja nechcem už vážne, už nebudeme tu zdržiavať, myslím, 
že občan si pamätá a občan vie ako sa tie cesty čistili, ako rýchlo, ako nerýchlo. Myslím 
si, že zbytočne tu budeme ďalej o tom ozaj rozprávať, ale určiť, žeby taký nárast bol 
a v podstate kvalitatívne žiadna zmena a ešte slabšia zima, tak to ozaj nesedí nejak má 
dať, dal. Ďakujem. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja len chcem uzavrieť túto diskusiu. Tak ako sme vám povedali, nám 

tie náklady na zimnú údržbu vychádzajú na 50 tis. rovnako, čo sa týka tohto, čiže ide tuná 
naozaj o porovnanie vlastne účtovných výkazov, ktoré vlastne tuná pán kontrolór 
porovnával, nie sú tu porovnávané výkony za jednotlivú zimnú sezónu. Poďme sa na to 
pozrieť, ukážeme vám, že je to maximálne hospodárne. A to čo sa vlastne bavíme tu 
o tom, kto dáva pokyn, ako dáva pokyn, berte tak, že je to vlastne rozhodnutie kolégia, 
ktoré na základe predikcií z meteorologických staníc rozhodujeme či v danom okamihu 
vyjde alebo nevyjde. Pretože ak má byť prašan, ktorý vlastne začne padať v noci, tak 
nepošleme uprostred noci, ale efektívne pošleme až nadránom, keď sa ľudia chystajú  
do práce tak, aby sme sprejazdnili cestu pre MHD, aby to bolo efektívne. Nemôže občan 
očakávať, že keď padne prvý poprašok v tom momente budú mechanizmy na ceste. Čiže 
je to vždycky závislé od komplexnej informácie o klimatickej hydrometeorologickej 
predpovede, ktorú dostávame. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Trošku faktov. Otvoril som si  

3 záverečné účty, rok 2023, 2022, 2021. Zimná údržba rok 2023, 5,381 mil. Rok 2022, 
3,484 mil. Rozdiel je 1,9 mil., nie 2,7 alebo niečo cez 2 a za rok 2021 tam bolo v 
záverečnom účte 4,2 mil., čiže oproti roku 2021 rok a rok 2023 je rozdiel zhruba 1,1 mil. 
Čiže nie je to sú až také strašné čísla, ako tu boli prezentované, ale tie percentá 54,4 sedí, 
pretože 1,9 mil. je niečo cez 50 %. Čiže to sedí. Len ten rozdiel oproti roku 2021 nebol 
až taký, tam bol 1 mil., čiže asi toľko len k tomu, aby tie čísla boli jasné a tieto čísla sú 
zo záverečných účtov. Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja už len na pána Čopa mám otázku, že ako to 

je vlastne nastavené? Je to transparentné, že každý rok robí tá istá, ten istý dodávateľ tieto 
služby dodáva alebo ako to bude aj do budúcna? To už navždy to bude alebo kedy ideme 
súťažiť na zimnú údržbu. Ďakujem. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Je to, je to v súlade so zákonom o verejnom obstarávaní a o to viac, že 
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vlastne je alebo resp. tu je aj tá záležitosť, že sa jedná o regulovanú cenu. Toto som už 
opakovane tuná zopakoval, čiže vlastne samotný náklad je, vždycky podlieha schváleniu 
regulátora, čiže toto nie je, tak že naveky. Proste takto je ten zákon nastavený a je v týchto. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: A prečo by sme mali robiť VO? Keď máme zmluvný vzťah? 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne, že opakujete pán riaditeľ, 

že regulovaná cena KSK. To je pravda, ale výška jednotkovej ceny je len jeden faktor, 
veď predsa ja môžem mať určenú jednotkovú cenu, ale záleží koľko výkonov pustím  
a tak isto pohotovosť vám nereguluje KSK. To, že koľko platíme za pohotovosť, si 
určujete sami. Čiže chcem len povedať, že to, KSK reguluje cenu, je len jedna z mozaiky 
celej, ktorá robí cenotvorbu, aby to bolo jasné. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nevidím nikoho prihláseného do diskusie, 

uzatváram diskusiu, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o nákladoch zimnej údržby 
v uplynulom zimnom období 2023-2024. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 93 -  za: 22, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 40 
Monitorovacia správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2023 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 40 Monitorovacia 

správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2023. Otváram 
diskusiu k danému bodu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, slovo odovzdávam návrhovej 
komisii. 

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Monitorovaciu správu plnenia 
PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2023. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 94 -  za: 26, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Bod č. 41 
Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 41 Správa o činnosti Útvaru hlavného 

kontrolóra mesta Košice. Otváram diskusiu. Ak sa diskusie nikto, otvorila som. Tak nech 
sa páči, pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. To bolo trošku adrenalínové. Ja by som si dovolil 

predložiť, toto nie, to už som predkladal. Áno, dva, dva návrhy mám. Jeden návrh je starší 
ešte z mája, ale keďže sme sa k tomu nejakým spôsobom nedostali, tak si ho dovolím 
predniesť tu. Prečítam dôvodovú správu. Zákon č. 138/1991 Zb. o majetku obcí, ukladá 
obci povinnosť určiť kritériá na určenie majetku obce za prebytočný alebo 
neupotrebiteľný štatút mesta Košice v § 52a) za prebytočný majetok a neupotrebiteľný 
majetok považuje po 1. majetok mesta, ktorí neslúžia a ani v budúcnosti nebude slúžiť 
mestu na plnenie úloh v rámci výkonu verejnej správy alebo v súvislosti s ním.  
Za prebytočný majetok sa považuje po a) hnuteľná vec, ku ktorej je to je dlhodobý 
nezáujem o prenajatie v zmysle § 52 ods. 7, po b) hnuteľná vec, u ktorej MZ rozhodlo  
o prevode vlastníctva, po c) nehnuteľná vec, u ktorej MZ rozhodlo o spôsobe prevodu 
vlastníctva. Po 2. neupotrebiteľný majetkom sú hnuteľné veci alebo stavby vo vlastníctve 
mesta, ktoré pre svoje úplné opotrebenie alebo poškodenie, zrejmú zastaranosť alebo 
nehospodárnosť v prevádzke alebo z iných závažných dôvodov nemôžu slúžiť svojmu 
účelu alebo určeniu. Za neopotrebiteľný majetok sa považuje aj stavba, ktorú príslušný 
orgán nariadi odstrániť z dôvodu ohrozenia života alebo zdravia osôb. Zároveň v ods. 3 
je výslovne uvedená povinnosť mesta naložiť s prebytočným a neupotrebiteľným 
majetkom bez zbytočného odkladu účelne a s maximálnou hospodárnosťou v súlade  
so zákonom štatútom mesta Košice a osobitnými predpismi. V súlade s § 10 ods. 3 písm. 
c) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice je MZ vyhradené určovať zásady hospodárenia 
a nakladania s majetkom mesta a so zvereným majetkom schvaľovať najdôležitejšie 
úkony týkajúce sa tohto majetku a kontrolovať hospodárenie s ním. Majetková komisia 
na svojom zasadnutí dňa 13.05.2024 prijala uznesenie, ktorým odporúča prijať MZ 
uznesenie s požiadavkou na spracovanie zoznamu prebytočného, neupotrebiteľného 
majetku. Návrh uznesenia je zároveň spracovaný v súlade s odporúčaniami hlavného 
kontrolóra mesta Košice týkajúcimi sa nakladania s majetkom mesta Košice. A teraz 
predmetný návrh uznesenia. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 10 ods. 3 
písm. c) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice žiada primátora mesta Košice 
o spracovanie a predloženie zoznamu majetku vo vlastníctve mesta Košice, ktorý v súlade 
s § 52a Štatútu mesta Košice možno definovať ako prebytočný a neupotrebiteľný 
majetok. To je jeden návrh na uznesenie a teraz druhý návrh na uznesenie. Ten vyplýva 
z informácií, ktoré opäť odzneli na zasadnutí majetkovej komisie a súvisia s výsledkami 
kontroly útvaru hlavného kontrolóra, ktoré boli prednesené v správe č. 18, z kontroly  
č. 18 a návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov po 1. žiada primátora mesta Košice na základe zistení Útvaru 
hlavného kontrolóra mesta Košice obsiahnutých v správe z kontroly č. 18 o zabezpečenie 
uzatvorenia nájomných zmlúv v súlade so Štatútom mesta Košice zo strany mesta Košice 
s užívateľmi majetku mesta Košice, ktorý ich užívajú, teda ktorý ho užívajú bez právneho 
titulu na základe zistení Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice obsiahnutých v správe 
z kontroly č. 18. Po 2. odporúča primátorovi mesta Košice prijať internú smernicu 
upravujúcu postup mesta Košice a školských zariadení pri prenajímaní majetku mesta 
Košice. Po 3. žiada predložiť informácie o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení v 1. a 2. 
bode tohto uznesenia Majetkovej komisii pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach.  
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Pre vysvetlenie. Čo sa týka tej samotnej kontroly, boli tam určité zistenia, čiže aby  
v podstate došlo k náprave tým, že sa tie nezrovnalosti vlastne vyriešia uzatvorením 
riadnych nájomných zmlúv. Po 2. odporúča primátorovi, ale, mohla to byť forma žiada, 
ale v zásade pán primátor si veľa z uznesení MZ nerobí, bez ohľadu na to, či použijeme 
sloveso žiada alebo odporúča, takže prijatie internej smernice, ktorá by upravovala postup 
mesta a tak isto aj tých školských zariadení alebo škôl, MŠ a pod. Súvisí s tým, aby aj tí 
samotní v podstate riaditelia, aby aj celkovo zamestnanci, bol jednotne stanovený postup 
ako majú postupovať a ak sa s určitým svojím správaním vybočia z týchto medzí, tak  
v takom prípade je možné konštatovať, že porušili interný predpis. Dnes z toho, aké ja 
mám informácie, sú mnohé veci nastavené tak, že tak riaditeľ je nejako zodpovedný, 
riaditeľ si môže toto, môže si tamto, ale nemalo by to takto celkom tak byť a nemali by 
byť možno uzatvárané dohody na splátkový kalendár na 20 rokov a pod., ako sme boli 
svedkami toho na jednej škole, kde súkromná škola, ktorá je v nájme to dodnes nejak 
nespláca, podľa informácií, že a ide o sumu cca 200 tis. EUR len pre vašu informáciu, 
čiže aby sme mali jasné a písomné pravidlá, resp., aby sme mali jasné pravidlá, 
potrebujeme ich mať aj naformulovať písomne. Čiže k tomu celému to smeruje.  
No a 3. časť uznesenia hovorí o tom, že keď teda sa splní 1. a 2. časť, tak veľmi radi by 
sme o tom mali informáciu. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta:  Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja budem kratší ako kolega. Bol som oslovený 

rodičmi, ktorým sú cudzie divné praktiky, ktoré sa dejú v jednom klube, ktorý dostáva 
dotáciu od mesta Košice a preto si dovolím navrhnúť uznesenie. Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov žiada hlavného kontrolóra mesta 
Košice Ing. Pavla Galla o vykonanie kontroly poskytnutia použitia dotácie z Fondu 
mládežníckeho športu v kategórii kolektívny šport, druh športu: ľadový hokej, 
poskytnutej príjemcovi HK Sršne Košice, IČO 42331757 na základe zmluvy o poskytnutí 
dotácie z rozpočtu mesta Košice č. 2023003219 zo 14.12.2023. Termín do 30.09.2024. 
Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do diskusie nikto nehlási, aha, pán 

kontrolór, nech sa páči. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Chcem vás požiadať v súvislosti s kontrolou, 

o ktorú ste ma požiadali vykonať, je to kontrola dodržiavania VZN č. 238, aby bol 
upravený plán kontrolnej činnosti a schválený tak, že bude vypustená kontrola pod bodom 
A., a) 3. Kontrola vybraných oblastí hospodárenia: vybrané preddavkové organizácie 
(materské školy) a miesto toho by sme do plánu kontroly zahrnuli tú kontrolu, ktorú ste 
schválili, tzn. kontrolu dodržiavania VZN č. 238. Tak poprosím potom návrh  
na uznesenie v prípade, keď bude schvaľovaný, len doplniť schvaľuje plán kontrolnej 
činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice na II. polrok s navrhovanou zmenou. 
Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Takže diskusiu uzatváram  

a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členky návrhovej komisie: Návrh a nikto nedal nejakú oficiálnu 

zmenu, čo hovorí teraz pán kontrolór. Ja to nemôžem svojvoľne vypustiť. Tak neviem. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Tú zmenu žiadam ja a navrhujem ja. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ale musí si to niekto osvojiť.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Musí si to už niekto teraz osvojiť.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: V tomto prípade nie. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak nech sa páči návrhová komisia. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Tak návrhová komisia obdržala  

3 samostatné návrhy a je tu jeden pôvodný návrh. Prvý návrh predložil pán poslanec 
Karaffa. Čítam návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo kosť v Košiciach v súlade  
s príslušnými právnymi predpismi žiadala primátora mesta Košice o spracovanie  
a predloženie zoznamu majetku vo vlastníctve mesta Košice, ktorý v súlade s § 52a 
Štatútu mesta Košice možno definovať ako prebytočný a neupotrebiteľný majetok mesta. 
Koniec prvého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 95 -  za: 22, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, budeme pokračovať. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh, taktiež od pána poslanca 

Karaffu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov  
po 1. žiada primátora mesta Košice na základe zistení Útvaru hlavného kontrolóra mesta 
Košice obsiahnutých v správe z kontroly č. 18 na zabezpečenie uzatvorenia nájomných 
zmlúv v súlade so Štatútom mesta Košice zo strany mesta Košice s užívateľmi majetku 
mesta, ktorý ho užívajú bez právneho titulu na základe zistení Útvaru hlavného kontrolóra 
mesta Košice obsiahnutých práve z kontroly č. 18. Po 2. odporúča primátorovi mesta 
Košice prijať internú smernicu upravujúcu postup mesta Košice a školských zariadení  
pri prenajímaní majetku mesta Košice. A po 3. žiada predložiť informácie o plnení úloh 
vyplývajúcich z uznesení v 1. a 2. bode tohto uznesenia Majetkovej komisii pri Mestskom 
zastupiteľstve v Košiciach. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 96 -  za: 23, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme ďalej. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Tretí návrh od pána poslanca Lörinca. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov žiada 
Hlavného kontrolóra mesta Košice Ing. Pavla Galla o vykonanie kontroly poskytnutia  
a použitia dotácie z Fondu mládežníckeho športu, kolektívny šport, druh športu ľadový 
hokej, poskytnutie príjemcovi HK Sršne Košice na základe zmluvy o poskytnutie dotácie 
z rozpočtu mesta Košice číslo zo dňa 14.12.2023. Koniec návrhu. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 97 -  za: 20, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Pôvodný návrh na uznesenie, ktorý 

formuloval pán hlavný kontrolór. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov berie na vedomie Správu o činnosti a výsledkoch kontrol podľa 
predloženého návrhu. Po 2.2 stanovisko Hlavného kontrolóra mesta Košice k Návrhu 
záverečného účtu mesta Košice na rok 2023 a schvaľuje plán kontrolnej činnosti Útvaru 
hlavného kontrolóra mesta Košice na II. polrok 2024 podľa odprezentovaného návrhu 
pána kontrolóra. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 98 -  za: 24, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 

Bod č. 42 
Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 
boli prednesené v rámci XVII. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 12.03.2024 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 42 Správa  

o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli 
prednesené v rámci XVII. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 12.03.2024. Otváram diskusiu. 
Pán poslanec Vrchota. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som len možno poprosiť pána 

hlavného kontrolóra, aby sa pozrel na jednu z mnou podaných interpelácii týkajúcich sa 
parkoviska. Mal som v tej správe 2 interpelácie. Jedna sa týkala parkoviska na rohu 
Moldavskej – Idanskej. Túto interpeláciu som podal už druhýkrát. Dvakrát som dostal 
odpoveď na úplne inú lokalitu, tak či sa na to môže pozrieť. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Pani námestníčka ďakujem veľmi pekne. Nie som celkom spokojný  

s odpoveďou pána primátora, resp. odpoveďou od poverených zamestnancov. Aj keď tu 
pán primátor nie je, predsa by som ho chcel poprosiť, aby sa ešte raz tomuto venoval, 
lebo v opačnom prípade donesiem tu 300 ľudí pred MMK a potom oni vám prejavia svoju 
nespokojnosť. Ale to nie je vyhrážka, to je len konštatovanie, ak to vnímajú ľudia. 
Interpeloval som pána primátora ohľadom parkovania na Lomonosovovej ulici, kde bolo 
dávno, dávno osadené zvislé dopravné značenie, ktoré, dodatkovými tabuľami, ktoré 
súviselo s neúnosnou mierou parkovania na celej Lomonosovovej ulici, keďže biznis 
centrum, jedno, druhé, T-Com, všetky firmy, ktoré sú tam, tak tie parkovacie miesta 
spoplatnili. Jednoducho využili zákonnú povinnosť, pri výstavbe deklarovali nejaké 
parkovacie miesta. Dnes tie parkovacie miesta sú poloprázdne a všetci parkujú krížom 
krážom, príďte si to pozrieť, mám fotodokumentáciu, keď bude treba. Proste obyvatelia, 
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ktorí tam bývajú, nemajú šancu, keď ráno odídu k lekárovi, vrátia sa o 9-tej, o 10-tej, 
nemajú šancu, keď sa vrátia, zaparkovať. A bolo mi odpovedané, že v podstate 
parkovacie miesta sú verejné a nemôžu byť vyhradené pre určitú skupinu ľudí. V meste 
môžu, v centre môžu, zónach môžu a tam, kde ten stav tak isto je neúnosný, tam nemôžu. 
A odpoveď bola koncipovaná tak, že bolo to povolené dovtedy, lebo sa realizovala 
výstavba business centra. To s tým nemalo nič spoločné, lebo biznis centrum sa tam 
stavalo a nemal tam ešte kto parkovať, lebo tí zamestnanci tam neboli. Ale teraz to stojí, 
doteraz to fungovalo, tie parkovacie miesta v tých boxoch boli ako-tak prístupné 
obyvateľom, ktorí tam bývali, kdežto dnes je situácia naozaj taká, že sa tam nedá 
zaparkovať. Nikde. Na prístupovej ceste, na súkromnej ceste, v T-čkovej križovatke stoja 
autá, všade sa tam parkuje. Preto by som vás chcel požiadať, aj tie dodatkové tabule, ktoré 
boli dané dole sú v majetku MČ, oni nie sú majetkom mesta Košice. Zamestnanci BPMK 
prišli, zrezali všetky značky dole, našťastie si to ešte MČ všimla, tak stiahli tie značky 
k sebe, ale chcem vás naozaj poprosiť, aby sa niekto tomuto venoval, lebo naozaj ten stav 
po, síce sú všetci vďační, že Lomonosovovu a Turgenevovu ste opravili a tá cesta je 
zrekonštruovaná, to je fakt, ale na druhej strane ten stav s parkovaním je tam neúnosný. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať na pána kolegu. Áno, 

máme tam sťažnosti hlavne domácich občanov, ktorí tam bývajú na ľudí, ktorí tam 
pracujú a nie sú domáci. Dali sme vypratali ako MČ projektovú dokumentáciu  
na rozšírenú zónu parkovania, ale dokiaľ to celý ten proces prejde, tak bude trvať určitý 
čas, tak preto aj ja ako starostka by som vás poprosila osadiť tie tabule v mene občanov. 
Ďakujem. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa v tomto bode nikto nehlási do rozpravy, 

uzatváram rozpravu a pristúpime k bodu, pardon, áno, v tomto bode máme ešte uznesenie, 
tak nech sa páči. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o odpovediach na interpelácie 
a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva podľa predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 99 -  za: 20, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 

Bod č. 43 
Interpelácie poslancov MZ 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Teraz už môžeme rokovať v bode č. 43 

Interpelácie poslancov. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja mám 5 interpelácií, ktoré dám písomne. 

Veď kľud, dám ich písomne, takže ďakujem pekne. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja mám 2 interpelácie a 1 interpeláciu 

podávam za kolegu Weissa, takže 3 dokopy podávam písomne. Ďakujem. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Bačinský. 
 
p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobrý deň ešte raz, tak isto podávam 

interpeláciu a podám ju písomne, nie ústne. Ďakujem pekne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Ja mám  

2 interpelácie a taktiež podávam písomne. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Mám 1 interpeláciu. Čakám na odpovede  

od 23. marca. Dúfam, že teraz dostanem odpoveď. Ďakujem. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Takže 1 interpelácia bola zaslaná elektronicky, odovzdávam aj 

v písomnej forme. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Súkeníková. 
 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ja mám 1 interpeláciu. Ja ju poviem ústne. Papiere dodám 

potom písomne. Interpelujem pána primátora a pani námestníčku ohľadne 
bezbariérovosti v lokalite Lomonosova-Turgenevova. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre ďakujeme pekne. Ak už nikto nechce 

predniesť interpeláciu.  
- - - 

 
Bod č. 44 
Dopyty poslancov MZ 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak v bode č. 44 nasledujú vaše dopyty, nech sa 

páči. Uzatváram bod číslo 44. 
- - - 

 
Bod č. 45 
Rôzne 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Otváram bod č. 45 Rôzne. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pani námestníčka, pán riaditeľ, ja vám chcem 

len v mene poslaneckého zboru a kolegov poďakovať. Poobede ste to naozaj viedli veľmi 
dobre, veľmi konštruktívne, veľmi vecne, bez invektív, čiže bez zbytočných monológov. 
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Čiže myslím si, že poobede to bolo veľmi efektívne. Ďakujeme. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Aj my ďakujeme. Pán, pardon, s faktickou 

poznámkou pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No dneska že pán kolega Ladislav 

má meniny, tak všetci mu srdečne blahoželáme, ale zajtra je Beátky, tak blahoželáme 
našej poslankyni Beátke k meninám zajtrajším. Takže toľko. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Všetko najlepšie. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Mi zobrali slovo. Toto som chcel povedať aj ja. Pardon, dobre, ale to už 

ku večeru patrí.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak ak už nie sú žiadne gratulácie, nasleduje 

záver.  
- - - 
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Záver rokovania  
 
Námestníčka primátora mesta Košice Mgr. Lucia Gurbáľová skonštatovala, že sa 

vyčerpali všetky body programu XXI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach.  
Poďakovala sa všetkým za účasť, za spoluprácu a diskusiu a oznámila, že sa najbližšie stretnú 
na zasadnutí mestského zastupiteľstva 27. augusta 2024. Zasadnutie uzatvorila a vyhlásila 
zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 25.07.2024 
Oddelenie právne a majetkové, Referát samosprávnych orgánov MMK 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
Mgr. Zuzana Slivenská........................................................................Podpísala dňa: 27.08.2024 
 
 
Mgr. Peter Berinšter..............................................................................Podpísal dňa: 30.07.2024 
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mestom Košice, MČ Košice – Sídl. Ťahanovce a MPV Družstvo, družstvo 

124 Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Trebišovská 
126 Nevyužívané športoviská a športovo-rekreačné areály 
127 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Základnej školy, Fábryho 44, Košice 
128 Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu 

obnovy a odolnosti v rámci výzvy na zvýšenie kapacít materských škôl, kód výzvy: 
06R01-20-V02 v MŠ Húskova 45 a MŠ Hrebendova 5 

129 Prevod pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom 
Košice a inžinierom R.H. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

130 Prevod pozemkov formou zámeny v lokalite „Obvodové centrum Terasa“ medzi mestom 
Košice a Ing. I. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

130 Prevod nehnuteľnosti - dom meštiansky, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v k. ú. 
Stredné mesto formou dobrovoľnej dražby 
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130 Nájomné zmluvy uzatvorené mestom Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa – 
informácia 

132 Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom realizácie stavby: „Malé 
trhovisko na Budapeštianskej ulici“ pre MČ Košice –  Sídlisko Ťahanovce z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa 

133 Prenájom pozemku v k. ú. Terasa pre M. P. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
134 Prenájom časti pozemku pre MČ Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania 

multifunkčného ihriska „K-PARK“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
134 Prenájom časti pozemkov pre MČ Košice - Dargovských hrdinov za účelom vybudovania 

multifunkčného ihriska „Lidl Čistinka“ v k. ú. Furča z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 

135 Prenájom časti pozemku pre MČ Košice – Myslava za účelom umiestnenia prístreškov 
MHD v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

135 Prenájom pozemku MČ Košice - Myslava za účelom realizácie plánovanej výstavby 
verejného osvetlenia a správy a údržby pozemku v k. ú. Myslava z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 

136 Prenájom nehnuteľností (pozemkov a budovy) na Kórejskej ulici v k. ú. Južné Mesto  
pre Arcidiecéznu charitu Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa - pokračovanie 
rokovania o prerušenom bode 

140 Odňatie nehnuteľností pozemkov par. C KN č. 1624/4, 3721 a 3722, k. ú. Grunt zo správy 
MČ Košice – Sídlisko KVP - pokračovanie rokovania o prerušenom bode 

142 Návrh na zrušenie uznesenia MZ č. 585 zo dňa 24. apríla 1997 (predaj pozemkov na ulici 
Piešťanská a Bratislavská) 

143 Určenie spôsobu prevodu pozemku pod časťou rodinného domu a priľahlej plochy  
v k. ú. Južné Mesto pre L. B.  

143 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Košická Nová 
Ves formou odpredaja pre Ing. V. B. a manželku M. B. z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 

144 Určenie spôsobu prevodu pozemkov časť parc. C KN č. 588/42 a časť parc. E KN  
č. 240/101 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

144 Určenie spôsobu prevodu pozemkov parc. C KN. Č. 7568, 7571, 7574, 7577, 7580, 7583, 
7586, 7589 v k. ú. Krásna z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

144 Určenie spôsobu prevodu podielu v 1/8-ine z pozemku, parc. E KN č. 1375/15 v k. ú. 
Bidovce pre P. B. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

145 Informácia o príprave a podaní Žiadostí o NFP pre projektové zámery schválené 
Predsedníctvom Kooperačnej rady UMR Košice v rámci Výzvy na podporu rozvoja 
prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách – Opatrenie 2.7.4 Podpora 
budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách; kód výzvy: PSK-
MIRRI-008-2024-ITI-EFRR 

147 Informácia o predložení ŽoNFP v rámci dopytovej výzvy na predkladanie žiadostí o NFP 
„Zavádzanie housing-led prístupov so sprievodnými opatreniami na zabezpečenie 
dostupného bývania, kód výzvy PSK-MPSVR-020-2023-DV-ESF+ a v prípade 
schválenia ŽoNFP jej realizáciu 

147 Informácia o predložení žiadosti o dotáciu v rámci výzvy č. 2/2024 Ministerstva financií 
SR predkladanie žiadostí  o poskytnutie dotácie na individuálne potreby obcí a v prípade 
schválenia dotácie jej realizáciu 

149 Informácia o predložení žiadosti o dotáciu v rámci Výzvy na predkladanie žiadostí o 
poskytnutie dotácie na podporu sociálnych a kultúrnych potrieb a riešenia mimoriadne 
nepriaznivých situácií rómskej komunity na rok 2024 a v prípade schválenia dotácie jej 
realizáciu 
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150 Zmena členov orgánov v obchodnej spoločnosti NTC Košice a. s. 
150 Personálne otázky 
151 Informácia o nákladoch zimnej údržby v uplynulom zimnom období 2023-2024 
159 Monitorovacia správa plnenia PHRSR mesta Košice a jeho funkčnej oblasti za rok 2023 
160 Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 
163 Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 

boli prednesené v rámci XVII. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 12.03.2024 
164 Interpelácie poslancov MZ 
165 Dopyty poslancov MZ 
165 Rôzne 
167 Záver rokovania 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


